
>; Durham, John (USACT) 

_ _,u_s_Acr__) _____________________ 

From: I (USACT) 

Sent: Thursday, April 18, 2019 6:52 PM 

To: Durham, John {USACT); Ducharme, Seth (OAG) 

Subject: FW: responses to your requests 

Attachments: Transcript letter.pdf ; 1603_001.pdf 

FYI. I will reach out to David Lasseter to locate these transcripts. (the one_s that we received yesterday 
were from the House Intelligence not the House Oversight/Judiciary). 

-Original Message-­
From: Blier, Will iam M.(OIG 
Sent: Thursday, April 18, 2019 8:53 AM 
To: DuCharme, Seth (OAG) 

Cc: Horowitz, Michael E.(OIG 
Subject: responses to your requests 

John ..1/Seth, 

Following up on our meeting earlier this week, below is the information you requested. 

Points-of-contact for OIG document requests: 

*FBI Inspection Division 1'11'ltliPi1l'iilti 'Jnit Chief, External Audit Management Unit *DOJ National 
Security Division - , Special Counsel *OAG/ODAG - Brad Weinsheimer, AOAG *Criminal 
Division - John Cronan, Principal DAAG; Kevin Driscoll, Chief of Staff and Counselor *DOJ Justice 
Management Division (emails for Senior Management Officials; classified emails for DOJ 
divisions/bureaus staff - for example, classified emails for Criminal Division staff) - Mike Allen, DAAG; 
Joseph Klimavicz, OAAG and CIO *Special Counsel's Office - Aaron Zebley, Chief of Staff 

Classification level and tickets: 

*TS; SI, TK, G, SI-G, HCS-P, HCS-0. 

Transcripts provided by former Chairman Goodlatte 

*Attached is a letter dated January 2, 2019 from Chairman Goodlatte transmitting to us, and to other 
unspecified recipients, transcripts of interviews conducted in connection with the joint investigation 
conducted by House Judiciary and HOGR Committees. We expect it is highly likely that the Department 
received the same materials as we did, whether through OLA, OOAG, or OAG. We received an earlier 
letter, dated December 28, 2018 (also attached), about the House committees' investigation. That 
letter was addressed to us as well as Acting AG Whitaker (and Majori ty Leader M cConnell). It appears 
to us from the January 2 letter that Chairman Good latte 

, because of the language in the penultimate paragraph requesting that recipients 
not make the transcripts public until the relevant agencies have completed conducting classification 
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review ot them. Accordingly, it you are not able to obtain the transcripts otherwise within the 
Department, we will provide them to you with the understanding that you will abide by the caveat 
noted in the letter. 

Please let us know if you have other questions. 

Thanks. Bill 

--Original Message---­
From: Blier, William M.(OIG) 
Sent: Monday, April 15, 2019 2:16 PM 
To: Ducharme, Seth (OAG) 
Cc 1 (USACT} 

Horowitz, Michael E.(OIG) 
Subject: RE: Logistics 

Seth, 

Thanks. Bill 

-Original Message-­
From: Ducharme, Seth (OAG) 
Sent: Monday, April 15, 2019 1:03 PM 
To: Horowitz, Michael E.(OIG} 

1 (USACT) 
Blier, William M.(OIG} 

Subject: Re: Logistics 

We are on our way. 

Sent from my iPhone 

> On Apr 12, 2019, at 8:37 PM, Horowitz, Michael E.{OIG wrote: 
> 
~ 1(and others), 
> 
> How about 1 pm on Monday? 
> 
> Michael 
> 
>> On Apr 12, 2019, at 5:34 PM, 
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COMMITTEE  SENSITIVE  

EXECUTIVE  SESSION  

COMMITTEE  ON  THE  JUDICIARY,  

JOINT  WITH  THE  

COMMITTEE  ON  GOVERNMENT  REFORM  AND  OVERSIGHT,  

U. S.  HOUSE  OF  REPRESENTATIVES,  

WASHINGTON,  D. C.  

INTERVIEW  OF:  SALLY  MOYER  

Wednesday,  October  23,  2018  

Washington,  D. C.  

The  interview  in  the  above  matter  was  held  in  Room  2141,  

Rayburn  House  Office  Building,  commencing  at  10: 01  a.m.  
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COMMITTEE  SENSITIVE  

Mr.  Somers.  Good  morning.  This  is  a transcribed  interview  

of  Sally  Moyer.  

Chairmen  Goodlatte  and  Gowdy  requested  this  interview  as  part  

of  a joint  investigation  by  the  House  Committee  on  the  Judiciary  

and  the  House  Committee  on  Oversight  and  Government  Reform  into  

decisions  made  and  not  made  by  the  Department  of  Justice  and  the  

Federal  Bureau  of  Investigation  regarding  the  2016  Presidential  

election.  

Would  the  witness  please  state  her  name  and  position  at  the  

FBI,  for  the  record.  

Ms.  Moyer.  Sally  Moyer.  I' m  a unit  chief  in  the  Office  of  

General  Counsel.  

Mr.  Somers.  Thank  you.  

On  behalf  of  the  chairman,  I  want  to  thank  you  for  appearing  

today,  and  we  appreciate  your  willingness  to  appear  voluntarily.  

My  name  is  Zachary  Somers,  and  I' m  the  majority  general  counsel  

for  the  House  Judiciary  Committee.  

I' d  now  like  to  ask  everyone  else  who' s  here  in  the  room  to  

introduce  themselves  for  the  record,  starting  with  Art  Baker.  

Mr.  Baker.  Arthur  Baker,  investigative  counsel,  majority  

staff,  House  Judiciary  Committee.  

Mr.  Breitenbach.  Ryan  Breitenbach,  senior  counsel,  House  

Judiciary  Committee,  majority.  

Mr.  Castor.  Steve  Castor,  Government  Reform  Committee  and  

majority  staff.  
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COMMITTEE  SENSITIVE  

FBI,  Office  of  Congressional  Affairs.  Mr  

M  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI FBI,  Office  of  General  Counsel.  

Ms.  Bessee.  Cecelia Bessee,  FBI,  Office  of  General  Counsel.  

Ms.  Fink.  Sarah  Fink,  

Mr.  Pittard.  I' m  Bill  Pittard,  Office  of  General  Counsel,  

and  with  Sarah  here  on  behalf  of  Sally.  

Ms.  Hariharan.  Arya Hariharan,  Judiciary.  

Mr.  Morgan.  Matt  Morgan.  

Ms.  Shen.  Valerie  Shen,  Oversight  and  Government  Reform  

Committee.  

Mr.  Hiller.  Aaron  Hiller.  

Office  of  Congressional  Affairs.  

Mr.  Buddharaju.  Anudeep  Buddharaju,  House  Oversight  staff,  

Mr.  Gowdy  staff.  

Mr.  Brebbia.  Sean  Brebbia,  OGR  majority.  

Mr.  Somers.  The  Federal  Rules  of  Civil  Procedure  do  not  

apply  in  this  setting,  but  there  are  some  guidelines  that  we  

follow  that  I' d  like  to  go  over.  

Our  questioning  will  proceed  in  rounds.  The  majority  will  

ask  questions  for  the  first  hour,  and  then  the  minority  will  have  

the  opportunity  to  ask  questions  for  an  equal  period  of  

time.  We' ll  go  back  and  forth  in  this  manner  until  there  are  no  

more  questions  and  the  interview  is  over.  

Typically,  we  take  a short  break  at  the  end  of  each  hour  of  

questioning,  but  if  you  would  like  to  take  a break  apart  from  

Mr  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI
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COMMITTEE  SENSITIVE  

that,  please  let  us  know.  We  may  also  take  a break  for  lunch  at  

the  appropriate  point.  

As  I  noted  earlier,  you' re  appearing  today  voluntarily.  

Accordingly,  we  anticipate  that  our  questions  will  receive  

complete  responses.  To  the  extent  that  you  decline  to  answer  our  

questions  or  if  counsel  instructs  you  not  to  answer,  we  will  

consider  whether  a subpoena is  necessary.  

As  you  can  see,  there  is  an  official  reporter  taking  down  

everything  that  is  said  to  make  a written  record,  so  we  ask  that  

you  give  verbal  responses  to  all  questions.  Do  you  understand  

that?  

Ms.  Moyer.  Yes.  

Mr.  Somers.  So  that  the  reporter  can  take  down  a clear  

record,  it  is  important  that  we  don' t  talk  over  one  another  or  

interrupt  each  other,  if  we  can  help  it.  

Both  committees  encourage  witnesses  who  appear  for  

transcribed  interviews  to  freely  consult  with  counsel  if  they  so  

choose.  And  you  are  appearing  with  counsel  today.  

Would  counsel  please  state  his  name  for  the  record.  

Mr.  Pittard.  Again,  it' s  Bill  Pittard  on  behalf  of  Sally  

Moyer.  

Mr.  Somers.  We  want  you  to  answer  our  questions  in  the  most  

complete  and  truthful  manner  possible,  so  we  will  take  our  

time.  If  you  have  any  questions  or  if  you  do  not  understand  one  

of  our  questions,  please  let  us  know.  
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COMMITTEE  SENSITIVE  

If  you  honestly  don' t  know  the  answer  to  a question  or  do  not  

remember  it,  it  is  best  not  to  guess.  Please  just  give  us  your  

best  recollection,  and  it  is  okay  to  tell  us  if  you  learned  the  

information  from  someone  else.  If  there  are  things  you  don' t  know  

or  can' t  remember,  just  say  so  and  please  inform  us  who,  to  the  

best  of  your  knowledge,  might  be  able  to  provide  a more  complete  

answer  to  the  question.  

You  should  also  understand  that  although  this  interview  is  

not  under  oath,  you  are  required  by  law  to  answer  questions  from  

Congress  truthfully.  Do  you  understand  that?  

Ms.  Moyer.  Yes.  

Mr.  Somers.  This  also  applies  to  questions  posed  by  

congressional  staff  in  an  interview.  Do  you  understand  this?  

Ms.  Moyer.  Yes.  

Mr.  Somers.  Witnesses  who  knowingly  provide  false  testimony  

could  be  subject  to  criminal  prosecution  for  perjury  or  for  making  

false  statements.  Do  you  understand  this?  

Ms.  Moyer.  Yes.  

Mr.  Somers.  Is  there  any  reason  you' re  unable  to  provide  

truthful  answers  to  today' s  questions?  

Ms.  Moyer.  No.  

Mr.  Somers.  Finally,  we  ask  that  you  not  speak  about  what  we  

discuss  in  this  interview  today  with  anyone  who  is  not  here  in  the  

room  in  order  to  preserve  the  integrity  of  our  investigation.  

This  confidentiality  rule  applies  to  everyone  present  here  today.  
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COMMITTEE  SENSITIVE  

That  is  the  end  of  my  preamble.  Do  you  have  any  questions  

before  we  begin?  

Ms.  Moyer.  I  do  not.  

Mr.  Somers.  The  time  is  now  10:07.  And  I' ll  turn  it  over  to  

Art  Baker  to  begin  our  first  round  of  questions.  

EXAMINATION  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Good  morning.  As  we  indicated  when  we  introduced  

ourselves  this  morning,  if  you  need  a break  or  something  other  

than  water,  let  us  know.  The  goal  here  is  to  make  you  comfortable  

as  you' re  testifying  before  us  today.  

And  I' ll  say  from  the  very  start,  one  of  the  reasons  you' re  

here  is  because  of  -- I  think  it' s  generally  known  in  the  

counterintelligence  community,  and  we  certainly  heard  it  during  

our  interviews  of  some  people  on  the  record  and  some  interviews  we  

did  of  people  that  did  not  appear,  that  you  are  viewed  as  a very  

competent  person  in  the  area of  counterintelligence  law.  I  

believe  that  there  are  a lot  of  things  related  to  

counterintelligence  at  the  FBI  that  pass  through  you  or  that  pass  

over  your  desk.  

We' ve  heard  from  witnesses  that  testified  here,  a lot  of  

times  their  answers  to  things  were  they  didn' t  know  because  that  

happens  at  a level  above  them  or  they  didn' t  know  because  it  

happens  at  a level  below  them.  And  I  think  you' re  one  of  the  

people  that  were  at  a level  where  things  actually  happened,  where  
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COMMITTEE  SENSITIVE  

you  were  involved  in  decisions  both  from  what  we  now  know  was  

called  the  Midyear  Exam  and  maybe  some  decisions  with  the  genesis  

of  the  Russia investigation.  

So  that' s  really  why  you' re  here,  to  just  shed  some  light  for  

us  on  things  that  we' ve  heard  and  to  get  your  opinion  on  some  

things  based  on  your  knowledge.  

You' ve  been  at  the  FBI  for  how  long?  

A  Thirteen  years.  

Q  And  in  what  capacity  have  you  been  employed  at  the  FBI?  

A  I' ve  always  been  in  the  Office  of  General  Counsel.  I  

started  as  an  assistant  general  counsel,  and  then  eventually  I  was  

promoted  to  unit  chief.  And  the  whole  time  I' ve  worked  in  the  

counterintelligence  law  unit.  

Q  So  your  whole  time,  your  13  years,  you  say,  at  the  FBI  

has  been  as  a lawyer  and  in  counterintelligence  law?  

A  Correct.  

Q  Where  would  you  put  your  tenure,  not  necessarily  in  the  

general  counsel' s  office,  but  in  the  counterintelligence  division  

or  a person  doing  legal  things  for  counterintelligence  agents?  

Are  you  one  of  the  more  tenured  lawyers  doing  that  type  of  work?  

A  There' s  a number  of  people  that  have  had  just  as  much  

experience  as  I  have.  We  tend  to  stick  around  in  OGC.  

Q  Okay.  And  you  have  stuck  around  why?  

A  I  enjoy  the  work.  

Q  You  enjoy  the  work.  
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Who  did  you  work  for  during  your  tenure,  during  the  Midyear  

Exam?  Who  did  you  report  to?  

A  So  for  Midyear  Exam,  I  was  an  acting  unit  chief  at  the  

time.  My  unit  chief  was  acting  section  chief.  That  is,  he' s  a  

non-SES  employee,  so  I' ve  been  instructed  by  the  FBI  not  to  name  

those  individuals.  He  reported  to  the  deputy  general  counsel,  

Trisha Anderson,  who  reported  to  the  general  counsel,  Jim  Baker.  

Q  Okay.  So  you  did  not  report  directly  to  Anderson?  

A  No,  but  it' s  not  as  formal  as  it  might  be  in  some  other  

parts  of  the  Bureau.  

Q  Okay.  In  preparation  for  your  appearance  here  today,  

did  you  prepare  in  any  way,  review  anything?  How  did  you  prepare  

for  your  appearance?  

Mr.  Pittard.  Art,  what  are  you  getting  at?  The  question  

makes  me  a little  bit  nervous  in  terms  of  getting  into  privileged  

communications  with  counsel  and  that  type  of  thing.  

Mr.  Baker.  Aside  from  any  communications  that  you  had  with  

Mr.  Pittard,  did  you  prepare  by  talking  to  other  people  who  have  

been  before  the  committee,  reviewing  any  documents?  

Mr.  Pittard.  So  the  question  then  -- just  to  be  clear,  the  

question  is  excluding  conversations  that  would  have  included  me  or  

my  colleague,  Ms.  Fink,  did  she  have  any  other  meetings  to  prepare  

for  this?  

Mr.  Baker.  Yes.  

Ms.  Moyer.  No.  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-003971



 


 


  


         


  


       


          


      


         


           


        


           


   


       


     


        


   


     

  


           





 


     


            


              


          


   


  

9 
COMMITTEE  SENSITIVE  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Did  you  review  any  notes  that  you  took  contemporaneous  

with  your  duties?  

A  Aside  from  my  conversations  with  counsel,  no.  

Q  Did  you  review,  either  in  preparation  for  this  or  when  

it  was  released,  the  Inspector  General  report?  

A  I  read  parts  of  the  Inspector  General  report  either  

right  before  it  was  released  and  -- actually,  right  before  it  was  

released.  I  don' t  think  I' ve  read  it  since.  

Q  Okay.  But  did  you  have  any  conversations  with  other  FBI  

employees  about  today' s  testimony?  

A  No.  I  mean  other  than  counsel.  

Q  Other  than  counsel.  Okay.  

Mr.  Pittard.  Other  than  meetings  that  included  counsel?  

Ms.  Moyer.  Correct.  

Mr.  Pittard.  We' re  excluding  --

BY  MR.  BAKER:  

Q  Okay.  You  were  assigned  a role  in  the  Midyear  Exam  

investigation?  

A  Correct.  

Q  What  was  your  role  specifically?  

A  I  think  I  was  -- I  would  be  considered  the  line  attorney  

on  the  case.  Even  though  I  was  an  acting  unit  chief  at  the  time,  

I  was  still  probably  the  line  attorney,  because  that  was  something  

I  was  experienced  in.  
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Q  And  what  would  a line  attorney  do?  

A  The  line  -- you  would  provide  counsel  to  the  

investigators  as  they  proceeded  with  their  investigation.  So  if  

they  had  questions  about  whether  or  not  they' re  meeting  certain  

standards  for  a search  warrant  or  if  we  should  open  a spinoff  

investigation  or  any  questions  that  might  come  up  related  to  law  

or  policy,  we  would  provide  counsel  to  the  investigators  making  

those  decisions.  

Q  How  did  you  come  to  be  chosen  for  the  team?  

A  The  case  was  -- the  genesis  of  the  case  was  in  

which  is  the  counterespionage  section  at  the  Bureau,  and  that  -- I  

had  been  counsel  to  th  (b)(7)(E) per 
FBI for  a number  of  years.  So  I  was  the  

logical  choice  for  someone  to  work  on  the  case.  

(b)(7)(E) per 
FBI

Q  So  it  wasn' t  where  there  was  a posting,  for  a lack  of  a  

better  word  --

A  Oh.  

Q  -- looking  for  attorneys  to  work  on  this  big  case?  You  

were  solicited  based  on  your  training,  knowledge,  expertise,  

reputation,  what  have  you?  

A  There  was  no  posting.  And  I' m  not  sure  I  was  solicited  

or  just  told  I  was  going  to  be  doing  it.  I  can' t  quite  remember.  

Q  But  based  on  the  work  you  normally  did  --

A  Yes.  

Q  -- in  (b)(7)(E) per 
FBI espionage,  and  the  counsel  you' ve  previously  

given  on  counterintelligence  matters,  you  would  have  been  a  
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logical  choice?  

A  Correct.  

Q  Okay.  Do  you  know  how  other  members  of  the  team  were  

selected?  

A  So  there  was  a transition.  

Mr.  Pittard.  And  if  I  could  just  interject.  Certainly  

answer  to  the  extent  you  know.  But  I  think  the  instructions  were  

at  the  beginning,  don' t  speculate.  If  you  don' t  know  how  other  

people  were  picked,  I  don' t  think  they  want  you  to  guess.  

Mr.  Baker.  Sure.  

Ms.  Moyer.  Right.  So  I  was  not  involved  in  choosing  any  of  

the  team  members,  but  there  was  a transition.  Originally,  the  

case  was  being  run  from  (b)(7)(E) per 
FBI a headquarters  component,  and  then  at  

one  point  they  decided  to  have  like  a squad  from  a field  office  

come  and  work  on  the  case.  And  then  that  was  the  team  that  

actually  did  the  bulk  of  the  investigation.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Were  you  concerned  or  interested  how  -- once  you  

understood  the  facts  of  the  case,  I' m  talking  the  very  initial  

facts  of  the  case  that  would  have  predicated  the  opening,  did  you  

have  any  concern  about  the  classification  of  the  case,  that  it  

landed  in  counterintelligence  versus  maybe  a criminal  matter  

or  -- did  you  have  any  concerns  about  that?  

A  No.  I  don' t  -- I  think  there' s  some  confusion  about  

whether  this  was  a criminal  case  or  not.  A  counterintelligence  
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case,  all  of  our  cases  could  include  criminal  charges.  And  all  of  

the  espionage  cases  or  the  cases  out  of  (b)(7)(E) 
per FBI tend  to  

have  -- similarly  be  both  a national  security  case  for  collection  

of  foreign  intelligence  as  well  as  potential  criminal  charges  if  

warranted.  

Q  Okay.  Were  there  any  people  that  you' re  aware  of  that  

felt  it  really  should  have  been  a criminal  matter  and  handled  out  

of  the  criminal  division  rather  than  where  it  ended  up?  

A  Not  that  I' m  aware  of.  

Q  Based  on  other  cases,  having  nothing  to  do  with  Midyear,  

you  provide  counsel  to  the  field  offices  too,  I  would  assume,  in  

some  way,  shape,  or  form?  

A  Sometimes.  The  field  offices  have  their  own  counsel.  

They  have  a chief  division  counsel  or  associate  division  counsel,  

so,  I  mean,  our  role  is  really  to  focus  on  the  headquarters'  

agents.  

Mr.  Breitenbach.  Real  quick.  You  mentioned  (b)(7)(E) per 
FBI Can  you  

explain  what  that  means?  

Ms.  Moyer.  Sure.  So  the  counterintelligence  division  is  

broken  up  into  specific  sections  and  they' re  numbered.  And  (b)(7)(E) 
per FBI

happens  to  be  the  section  that  includes  -- is  the  

counter-espionage  section.  So  counterintelligence  is  primarily  

looking  at  foreign  intelligence  officers  and  their  actions  in  the  

United  States.  But  the  counter-espionage  section  is  looking  at  

U. S.  persons  who  may  be  helping  those  or  being  targeted  or  
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recruited  by  those  foreign  actors.  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  Thank  you.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  I  think  you  mentioned  chief  division  counsels  that  

service  the  legal  needs  of  the  field  offices.  Would  it  be  correct  

to  say  they' re  more  general  practitioners,  they  entertain  a lot  of  

different  legal  issues?  

A  I' ve  never  been  a chief  division  counsel  so  -- some  of  

them,  I  think,  are  more  specialized,  but  I  can' t  say  for  certain.  

Q  Generally  speaking,  how  many  chief  division  counsels  

would  there  be  in  an  FBI  field  office?  

A  Well,  there' s  one  chief  division  counsel,  but  they  have  

ADCs.  I  just  don' t  know  -- I  mean,  I  think  almost  all  of  them  

have  ADCs  now,  but  like  I  said,  I' ve  never  been  one.  

Q  Okay.  So  if  a legal  matter,  a legal  issue  or  legal  

question  comes  up  in  the  field,  would  the  chief  division  counsel  

or  his  or  her  staff  reach  out  to  a legal  unit  at  headquarters  that  

handles  a particular  type  of  law  all  the  time  for  clarification  or  

guidance?  

A  I  would  think  it  depends  on  the  issue  and  whether  they' d  

seen  it  before,  but,  again,  you' d  have  to  probably  talk  to  ADCs  

and  CDCs  about  that.  

Q  Okay.  Who  were  -- you' re  picked  as  a legal  -- a line  

attorney  for  Midyear.  Once  the  team  was  assembled,  you,  in  

particular,  as  this  line  attorney,  did  you  serve  on  any  -- for  
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lack  of  a better  term  -- like  subgroups  or  committees,  like  a  

privileged  team?  

A  I' m  not  really  sure  what  you' re  getting  at.  There  was  a  

filter  team.  Of  course,  I  was  working  the  investigation,  so  I  was  

not  a part  of  the  filter  team.  

Q  Okay.  So  you' re  actually  working  on  the  investigation  

providing  legal  guidance  for  investigative  steps?  

A  Correct.  

Q  What  would  you  describe  or  how  would  you  describe  

your  -- you' ve  talked  a little  bit  about  the  FBI' s  assembling  the  

Midyear  Exam  team.  It' s  my  belief  that  the  Department  of  Justice  

is  also  assembling  a team  that  would  represent  the  Department  on  

Midyear  Exam.  Is  that  correct?  

A  I  don' t  know  what  the  Department  was  doing  at  the  time.  

Q  But  the  Department  had  people  that  would  be  at  meetings  

representing  the  Department  on  Midyear  Exam  matters?  

A  Yes,  but  -- and  they  were  the  attorneys  that  usually  

worked  the  counter-espionage  matters.  

Q  Okay.  What  was  your  relationship  with  those  attorneys?  

What  was  the  FBI' s  legal  department  or  general  counsel,  what  was  

their  relationship  with  the  people  that  were  handling  legal  

matters  for  the  Department?  

A  I  think  it' s  the  same  as  it  is  in  any  other  case.  We  

would  be  in  meetings  together,  we  would  talk  over  issues.  We  

would  -- they  would  be  focused  on  the  prosecution  side  of  things,  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-003977



 


 


           


         


         


  


          


 


     


  


          


          


           


        


         


             


            


           


          


           


 


           


         


         


          


         


          


  

15  
COMMITTEE  SENSITIVE  

if  there  was  going  to  be  a prosecution,  or,  you  know,  more  

criminal  techniques,  like  subpoenas  and  search  warrants,  and  I  was  

advising  the  agents  about  our  own  policies  and  procedures  and  

working  with  them.  

Q  Was  there  any  tension  between  the  FBI  lawyers  and  the  

DOJ  lawyers?  

A  I  wouldn' t  call  it  tension.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  I  just  had  a question  because  you  mentioned,  I  believe  

earlier,  that  one  of  your  roles  was  working  on  search  warrants.  

So  what' s  the  division  there  between  what  DOJ  would  do  vis-a-vis  a  

search  warrant  or  subpoena versus  what  you  would  do?  

A  So  DOJ  would  ultimately  approve  going  forward  with  a  

search  warrant  in  a criminal  case,  in  any  of  these  cases.  My  role  

is  often  to  help  the  agents,  either  talk  to  them  about  whether  or  

not  they  have  enough  for  a search  warrant,  work  with  them  if  

they' ve  drafted  something,  if  there' s  like  -- where  there  might  be  

like  issues  that  might  be  missing  or  places  where  they  could  beef  

it  up.  

DOJ  attorneys  also  do  that  too  at  a certain  stage,  but  I' m  

sometimes  working  with  the  agents  earlier  on  and  helping  them  

present  what  they  think  the  case  might  be  to  DOJ.  

Q  So  your  interaction  was  more  with  the  agents  versus  with  

DOJ  attorneys  on  a search  warrant  or  is  it  both?  

A  It' s  both,  but  probably  a little  bit  more  with  the  
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agents.  

Q  So  who  would  ultimately  -- would  it  be  the  agent  that  

would  ultimately  go  to  the  whatever  DOJ  attorney  and  say,  hey,  I  

need  a search  warrant,  or  would  you  do  that?  

A  Yes,  I  think  at  the  end  of  the  day  it' s  ultimately  the  

agent,  but  we  would  meet  regularly  like  as  a group,  so,  you  

know  -- I  guess  at  the  end  of  the  day  the  agents  would  ask  for  the  

search  warrant,  yeah.  

Q  Okay.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Back  to  the  idea of  there  may  be  being  tension.  I  mean,  

it' s  my  understanding  that  it' s  normal  for  there  to  be  tension  

between  headquarters  and  main  Justice  or  in  the  field  between  the  

agents  working  a case  and  the  AUSAs  that  prosecute  a case.  

Tension  that' s  often,  when  you  step  back  and  look  at  it,  

healthy.  It  creates  a dynamic  where  a lot  of  issues  are  discussed  

that  but  for  the  tension  might  not  rise  to  a point  where  they' re  

actually  resolved.  Was  there  any  of  that  kind  of  tension?  

A  Yeah,  I  just  -- I  didn' t  want  to  characterize  it  as  if  

there  was  personal  tension.  There' s  always  -- and  it' s  usually  

that  the  FBI  wants  to  be  a little  more  aggressive  than  the  

prosecutors  or  the  DOJ  attorneys.  And  this  case  wasn' t  any  

different  than  any  other  case  we  had.  

Q  But  would  you  say  that  in  this  case,  like  other  cases  

you' ve  generally  alluded  to,  was  that  the  posture  of  the  FBI  and  
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DOJ?  FBI  wanted  to  be  more  aggressive?  

A  For  the  most  part,  I  would  think  most  of  the  issues  it  

would  be  characterized  that  the  FBI  wanted  to  be  more  aggressive,  

but  that' s,  you  know,  that  wasn' t  every  issue.  

Q  Okay.  I' m  sure  as  today  goes  on  we' ll  get  down  in  the  

weeds  a little  more  on  specifics,  but  in  a very  high-level  general  

matter,  was  every  issue  that  presented  itself  -- and  I  don' t  want  

to  say  FBI  versus  DOJ,  that' s  too  extreme  -- but  where  there  was  a  

disagreement,  was  everything  ultimately  resolved  to  the  liking  of  

the  FBI  team?  Not  that  the  FBI' s  view  won  the  day,  but  it' s  my  

understanding  that  sometimes  things  were  talked  about  and  there  

were  concessions,  and  there  was  a general  consensus  on  things  that  

ultimately  everybody  was  in  agreement  about  the  path  forward  on  

certain  matters.  

A  Yeah.  

Mr.  Pittard.  And,  again,  just  a caution  that  you  should  

answer  to  the  extent  you  know.  

Ms.  Moyer.  Right.  Yeah,  I  couldn' t  speak  for  the  entire  

team,  but  I  think  -- I  think  that  at  the  end  of  the  day,  we  got  

all  the  information  we  needed  to  properly  investigate  and  assess  

the  case.  And  so  at  the  end  of  the  day,  I  think  our  issues  were  

resolved  with  DOJ,  in  my  mind.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  You  deal  with  -- separate  and  apart  from  Midyear,  you  

deal  with  investigations  that  relate  to  the  handling  of  classified  
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materials  or  the  improper  handling  of  classified  materials?  

A  Yes.  

Q  What  is  your  role  in  those  cases?  They' re  opened  in  the  

field,  I  assume,  and  then  what  is  your  role?  Do  you  advise,  based  

on  the  facts  and  circumstances,  whether  an  investigative  technique  

is  pursued?  Or  what  is  your  role  in  just  the  ordinary,  normal  

mishandling  case,  what  do  you  add  to  that?  

A  Let  me  back  up  for  a second.  I  think  you  said  the  

improper  handling.  I  would  call  them  the  unauthorized  disclosure  

of  classified  information.  

Q  Okay.  

A  And  that  can  be  both  mishandling  the  information  or  

disclosing  it  to  foreign  officials  or  media or  something  like  

that.  So  my  role  is  very  similar  to  the  role  I  played  in  the  

Midyear  case.  I  work  with  the  headquarters  section,  and  they  

have  -- they  supervise  the  field  that  investigates  the  cases  and  

we  discuss  possible  avenues  for  -- investigative  steps,  what  our  

policies  and  procedures  might  be.  It' s  basically  the  same,  I  

think.  

Q  Okay.  Maybe  this  is  jumping  ahead.  My  colleagues  will  

pull  back  to  ask  more  specifics  if  it  is,  but  based  on  the  

training,  knowledge,  expertise  you' ve  developed  with  these  other  

improper  disclosure  cases  and  what  you  now  know  in  hindsight  on  

Midyear,  was  Midyear  handled,  from  your  position  and  what  you  may  

know  about  the  prosecution  or  declination  or  any  decisions  
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regarding  prosecution  or  declination,  was  this  handled  the  same  

way  that  any  of  the  other  improper  -- other  than  the  sensitivity  

and  the  caution  that  would  go  with  any  case  involving  a public  

figure,  were  the  actual  facts,  were  they  handled  the  same  way  that  

any  of  the  other  matters  would  have  been  disposed  of  that  crossed  

your  desk  involving  improper  disclosure?  

A  That' s  a really  broad  question.  What  I  would  say  is  

that  this  case  was  handled  -- the  investigation  of  this  case  was  

handled  just  like  other  investigations  of  unauthorized  disclosure  

or  mishandling.  

The  management  may  have  been  slightly  different  because  of  

the  public  figure,  the  nature  of  the  public  figure,  but  the  

investigative  techniques  and  the  steps  that  the  case  agents  took  I  

think  are  the  same  as  would  have  been  expected  in  any  other  

mishandling  case.  

Q  And  nothing  jumps  out  at  you  about  the  facts  and  

circumstances  in  these  other  cases  where  a prosecution  is  given,  

or  not  given,  that  this  other  case,  Midyear,  was  handled  

differently?  I  think  you  say  --

A  No  --

Q  Go  ahead.  

A  I  think  the  decisions  in  this  case  were  in  line  with  all  

the  decisions  I' d  seen  in  my  experience.  

Q  Do  you  get  frustrated,  in  the  other  cases,  a large  

volume  of  documents?  And  here' s  what  I' m  getting  at.  I  think  on  
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page  165  of  the  IG  report,  and  you  don' t  need  to  get  it  --

A  Okay.  

Q  -- you  say  something  to  the  effect  -- and  I  think  it  

leans  towards  a declination  of  prosecution  in  Midyear  -- you  say  

something  to  the  effect,  you  have  all  kinds  of  cases  on  your  desk  

with  thousands  of  documents  that  were  improperly  handled  or  

disclosed  and  they  don' t  warrant  a prosecution.  I  think  -- do  you  

remember  anything  like  that?  

A  I  don' t  remember  specifically  talking  about  that  to  the  

IG  or  that  reference  in  the  IG  report,  but  we  have  had  cases  like  

that.  

Q  Okay.  So  nothing  in  Midyear  -- you' re  not  left  with  a  

belief  in  Midyear  that  there  were  so  many  things  that  were  

released  or  improperly  transmitted  that  there  should  have  been  a  

prosecution?  

A  I  do  not  believe  that  that  case  warranted  prosecution  in  

line  with  all  the  other  cases  that  I  had  experience  with.  

Q  And  is  that  a general  consensus  of  the  Midyear  team?  

They  reached  that  consensus  at  some  point?  

Mr.  Pittard.  To  the  extent  you  know,  

A  Yeah.  I  don' t  know  what  everybody  -- we  didn' t  take  a  

vote,  so  I  don' t  know  what  everybody  thought.  No  one  raised  any  

concerns  in  my  presence  that  this  case  was  different.  

Mr.  Baker.  How  was  a consensus  reached  then?  If  there  

wasn' t  a vote,  how  -- there  were  these  meetings,  how  would  
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different  opinions  ultimately  morph  into  a consensus  of  something?  

Mr.  Pittard.  I' m  sorry  to  interject.  Art,  I  think  your  

question  presumes  there  was  a consensus.  There  may  have  well  

been,  I  don' t  know,  but  I' m  not  sure  that  Ms.  Moyer  has  said  so  or  

has  said  that  she  had  that  perception  one  way  or  the  other.  

Mr.  Baker.  No.  And  I' m  curious  what  your  perception  was,  

because  we' ve  heard  that  there  ultimately  was  a consensus,  that  

everyone  sort  of  came  around.  And  then  some  people  have  maybe  

hinted  that  maybe  not  everyone  came  around.  I  just  want  what  your  

opinion  was  of  a consensus  when  there  were  issues  in  meetings  that  

you  were  in.  

Ms.  Moyer.  So  it  would  depend  on  who  you' re  talking  

about.  So  do  you  mean  a consensus  with  DOJ,  a consensus  within  

the  FBI,  with  the  investigative  team?  

Mr.  Baker.  Well,  I  mean,  I  think  --

Mr.  Somers.  Let' s  start  with  the  investigative  team.  Was  

there  a consensus  with  the  investigative  team  that  there  should  be  

no  prosecution?  

Ms.  Moyer.  So  like  I  said,  there  was  no,  like,  straw  vote  or  

anything  like  that.  We  discussed  -- I  was  present  for  a  

discussion  in  which  Pete  raised  the  issue  about  prosecution  and  

whether  or  not  this  case  would  go  forward,  and  explained  that  he  

did  not  think  that  the  prosecutors  thought  we  should  -- we  had  a  

prosecutable  case  here,  and  no  one  raised  objections  or  like  

pointed  out  specific  facts  or  argued  with  that  decision.  And  then  
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Pete  said  that  if  anyone  had  concerns,  they  could  talk  to  him.  

Mr.  Baker.  And  Pete  is  Peter  Strzok?  

Ms.  Moyer.  Oh,  I' m  sorry.  Yes,  Pete  Strzok.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  And  who  else  was  -- at  least  for  the  SES  people,  not  

their  names,  but  for  the  non-SES  people,  types  of  people,  who  were  

in  the  room  -- who  was  in  the  room  for  that  conversation?  

A  It  was  what  I  would  call  the  investigative  team.  And  

that' s  the  case  agents,  the  supervisory  special  agent,  a couple  of  

the  analysts,  I  was  there,  Pete  Strzok,  Jon  Moffa.  We  met  

regularly.  And  that  was  the  team  that  there  -- there  was  one  

discussion  that  I  remember  about  that.  

Q  And  then  were  you  involved  in  meetings  -- so  there  

was  a -- I  think  there  was  an  investigative  -- from  previous  

interviews,  there  was  an  investigative  team  and  then  there  was  

more  like  an  executive  team  that,  I  guess,  looked  over  the  

decisions  of  the  investigative  team  in  order  to  decide  whether  to  

prosecute  or  whether  to  recommend  prosecutions,  since  it  is  the  

FBI.  Were  you  involved  in  any  of  those  meetings  with  deputy  

director,  the  director,  et  cetera?  

A  Yes.  

Q  And  in  those  meetings,  was  there  a consensus  that  there  

should  be  no  recommendation  of  prosecution?  

A  So,  again,  we  didn' t  have  like  a specific  day  where  we  

all  decided  and  took  a vote.  But  there  was  no  -- I  do  not  recall  
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anyone  making  any  specific  concerns,  raising  any  specific  

concerns.  I  think  the  director  made  the  ultimate  decision,  but  I  

don' t  think  anyone  had  any  specific  concerns  about  it.  

Q  Was  there  a similar  moment?  I  mean,  you  just  described  

a moment  where  Pete  Strzok  said,  hey,  we  shouldn' t  recommend  

prosecution.  Does  anyone  have  a disagreement?  

Was  there  a meeting  where  Director  Comey  said,  hey,  I  don' t  

think  we  should  prosecute.  Does  anyone  have  a disagreement?  Was  

there  a meeting  like  that?  

A  I  don' t  remember  that.  It' s  more  fluid  than  that,  but  I  

don' t  remember  any  specific  meeting  with  the  executive  team  about  

that.  

Q  Are  you  aware  of  whether  Jim  Baker  had  any  feelings  on  

whether  Secretary  Clinton  should  be  prosecuted  or  not?  

A  I  actually  don' t  know.  He  didn' t  raise  any  with  me.  

Q  He  didn' t  raise  any  in  any  meetings  you  were  in?  

A  The  meetings  I  was  in,  Jim  would  always  be  the  voice  of  

poking  the  decision.  I  don' t  even  know  how  to  best  describe  that.  

But  he  would  always  raise  issues  and  make  sure  that  people  were  

thinking  about  them  clearly.  So  I  don' t  remember  specifically  

about  this  decision,  but  that  was  generally  his  role  as  general  

counsel.  

Mr.  Breitenbach.  Can  you  go  through  some  of  those  instances?  

Can  you  recall  any  of  the  instances  where  Mr.  Baker  was  poking  at  

the  particular  decisions  being  made  throughout  the  investigation?  
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Ms.  Moyer.  I  can' t  recall  any  specific  to  this  case.  

Possibly,  I  think  he  raised  some  questions  about  the  statement,  

whether  or  not  the  director  -- Director  Comey  should  have  made  the  

statement.  But  I  don' t  remember  anything  else.  It  wouldn' t  have  

registered  with  me  because  that  was  how  Jim  was.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Are  you  aware  of  any  conversations  that  Mr.  Baker  had  or  

calls  he  made  to  DOJ  voicing  his  concern,  and  these  are  my  words,  

that  they  were  essentially  being  weak  in  their  stance  in  the  

investigation  and  kind  of  wanted  to  get  it  moving  along  and  wanted  

to  be  more  aggressive  on  matters?  

A  No,  I  wasn' t  involved  in  any  conversations  like  that.  

Q  You  indicated  earlier  when  we  were  kind  of  talking  about  

the  chain  of  command  in  the  general  counsel' s  office,  your  

particular  unit,  as  a unit  chief  you  supervise  other  people,  

right?  

A  Yes.  

Q  And  then  you' re  supervised  by  the  section  chief?  

A  Yes.  

Q  And  you  said  the  section  chief  at  the  time  was  acting?  

A  Yes.  

Q  And  was  below  a 15  -- or  below  an  SES  -- you  can' t  

mention  the  name?  

A  Correct.  

Q  But  then  above  that  was  Trish  Anderson?  
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A  Yes.  

Q  What  was  your  view  on  Trish  Anderson  as  a subject  matter  

expert  on  counterintelligence  matters?  

A  I  was  very  impressed  with  Trisha' s  ability  to  learn.  I  

don' t  know  that  she  had  any  experience  in  counterintelligence  

before  coming  to  the  Bureau,  but  immediately  I  took  to  her  and  I  

relied  on  her  for  her  guidance  and  her  judgment.  And  she  was  very  

quick  to  learn  the  different  issues  related  to  

counterintelligence,  from  what  I  could  tell.  

Q  But  she  didn' t  have  any  counterintelligence  experience  

coming  into  the  Bureau?  

A  I  don' t  think  so.  

Q  But  she' s  put  at  a fairly  high  level?  She  was  a --

A  Right,  but  she  was  the  deputy  general  counsel  for  

national  security  and  cyber  law,  so  that' s  much  broader  than  just  

counterintelligence.  

Q  And  she  had  an  expertise  in  one  of  the  other  areas,  

then,  that  would  qualify  her  for  the  position?  

A  I  don' t  know  exactly  what  her  background  was,  but  I  know  

she  had  had  experience  in  dealing  with  some  of  the  national  

security  issues  both  at  DOJ  and  at  the  Treasury  Department.  

Q  So  would  you  be  in  meetings  with  her  and  Jim  Baker  when  

it  related  to  Midyear  --

A  Yes.  

Q  -- or  were  there  meetings  that  you  weren' t  at?  I  mean,  
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you  wouldn' t  necessarily  know  if  you  weren' t  at  meetings,  but  were  

there  meetings  you  knew  about  that  you  weren' t  at  that  you  felt  

you  should  have  been  at?  

A  I' m  sure  there  were  at  times.  But  I  -- yes,  I' m  sure  

there  were.  

Q  Were  there  any  meetings  that  you  recall,  even  if  you  

only  recall  them  generally,  that  you  felt  you  really  should  have  

been  there  and  were  upset  that  you  weren' t  included  in  them?  

A  Can  I  talk  to  counsel  for  a second?  

Q  Sure.  

[Discussion  off  the  record. ]  

Ms.  Moyer.  Sorry.  

Mr.  Baker.  Sure.  Do  that  as  many  times  as  you  need.  

Ms.  Moyer.  That' s  what  I' ve  been  told.  Well,  I  still  want  

to  get  out  of  here  so  I' ll  use  it  judiciously.  

Mr.  Pittard.  I  think  Ms.  Moyer' s  testimony  would  be  that  

absent  discussions  that  she  had  with  counsel  in  advance  of  this,  

she  has  no  memory  of  that  sort  of  thing.  And  you  can  hear  the  

implication  there,  that  there  may  have  been  a discussion  with  

counsel  about  a meeting  like  that,  but  absent  that  discussion,  she  

doesn' t  have  -- she  doesn' t  remember,  she  doesn' t  have  an  

independent  memory  of  that  meeting  that  you' re  describing  or  a  

meeting  like  the  one  you' re  describing.  

Mr.  Baker.  Okay.  Would  this  jog  your  memory  -- do  you  

recall  anything  like  this:  So  angry  about  this.  I  bust  my  ass  
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trying  to  do  anything  and  everything  around  here,  and  come  to  find  

out  they' re  having  secret  meetings  behind  my  back  on  the  one  case  

that  I' m  involved  in.  

Is  that  you  or  someone  else?  

Mr.  Pittard.  And,  again,  excluding  any  discussions  you' ve  

had  with  us.  So,  yeah,  you  can  answer  in  that  way.  

Ms.  Moyer.  I  don' t  specifically  recall  that.  

Mr.  Somers.  Okay.  That  quote  or  having  that  feeling?  

Ms.  Moyer.  Well,  I  have  that  feeling  all  the  time.  I  mean,  

it  depends  on  the  cases,  so  I' m  sure  that  that  could  have  been  me,  

but  I  don' t  specifically  recall  that  incident.  

Mr.  Baker.  But  are  there  secret  meetings  that  you' re  not  in  

all  the  time?  

Mr.  Pittard.  If  you  know.  

Ms.  Moyer.  No,  I  don' t  -- I  would  not  know  if  there  were  

secret  meetings,  but  I' m  trying  to  answer.  If  that  is  a quote  

from  a document  that  I  wrote,  that' s  probably  a bit  hyperbolic.  

Mr.  Baker.  Okay.  

Ms.  Moyer.  I  would  use  that  to  sort  of  to  vent  as  opposed  to  

more,  you  know,  a more  accurate  description  of  what  was  happening.  

Mr.  Baker.  Okay.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  So  let  me  just  -- Mr.  Baker  just  read  just  a portion  of  

that  quote,  but  let  me  just  go  through  it  just  to  see  if  this  jogs  

your  memory  any  further.  
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Quote,  "All  these,  quote,  ' secret  meetings'  that  Trish  and  

Jim  are  having  re,  regarding,  MYE  and,  redacted,  include  George  

Toscas.  I  get  that  TBA  might  want  to  brainstorm  with  Stu  on  these  

issues"  -- in  parenthesis  -- "although  I  don' t  really  see  how  it' s  

in  his  lane.  But  why  is  George  included  and  not  our  own  people,  

especially  when,  if  the  reporting  is  true,  there  is  a real  

conflict  of  interest?"  

And  then  it  goes  on  to  repeat  what  Mr.  Baker  just  said:  "So  

angry  about  this.  I  bust  my  ass  trying  to  do  anything  and  

everything  around  here,  and  come  to  find  out  they' re  having  secret  

meetings  behind  my  back  on  the  one  case  that  I' m  involved  in. "  

A  Is  that  the  full  extent  of  the  document?  Do  you  have  

the  document.  

Q  We  do  not  have  the  document.  

Do  we?  

A  Thank  you.  

Q  This  is  an  email.  

Mr.  Sinton.  Okay.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  We  see  that  in  the  email  there  are  OGC,  Office  of  the  

General  Counsel,  attorneys  that  are  exchanging  this  email,  but  

they' re  all  redacted.  

A  Uh-huh.  

Q  And  the  title  of  the  person  who  is  sending  it  is  

assistant  general  counsel,  national  security  law  branch.  
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Do  you  recognize  this  email?  

A  So  I  don' t  recognize  the  email.  I  don' t  remember  the  

email.  It  looks  like  it  could  have  been  written  by  me.  That  

sounds  like  me.  And  I  will  say  I  remember  the  issue,  because  I  do  

remember  Trisha wanting  to  talk  to  Stu  about  a particular  issue,  

so  I  know  what  that' s  referring  to.  

Q  Do  you  know  who  might  the  other  OGC  attorney  be  that  is  

on  this  email?  

A  I  -- it  could  be  a number  of  people.  And  the  two  people  

I' m  thinking  of  are  both  non-SES.  

Q  Could  it  be  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

A  The  two  people  I' m  thinking  are  both  non-SES,  so  I  can' t  

say.  

Q  And  he  is  non-SES?  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI that  is?  

A  Yes.  

Q  So  it  could  be  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI that  you  are  discussing?  

A  Like  I  said,  I  don' t  remember  --

Q  If  it  is  you?  

A  -- who  I  talked  to  about  it  or  who  it  is.  

Q  Do  you  have  any  recollection  what  the  secret  meetings  

could  be  about?  

A  Like  I  said,  I  remember  the  issue  that  Trisha was  

talking  to  Stu  Evans  about.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  What  was  that  issue?  
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A  It  was  a classified  issue.  

Q  Was  it  related  to  Midyear  Exam?  

A  Tangentially.  

Q  But  it  wasn' t  related  to  Russia?  Or  was  it  related  to  

Russia?  

A  I' m  sorry,  what  do  you  mean  by  related  to  Russia?  

Q  The  FBI' s  investigation  into  possible  Russian  collusion  

in  the  2016  election.  

A  It  is  not  related  to  that.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  So  I  think  what  we' re  trying  to  understand  is  the  

feeling  of  exclusion  in  going  to  secret  meetings.  One,  whether  

that  is  a feeling  that  you  were  having  concerning  so-called  secret  

meetings,  and  then,  secondly,  what  those  secret  meetings  are  

about.  

So  I  think,  firsthand,  do  you  recall  feeling  excluded  from  

particular  meetings  where  Trisha Anderson  was  attending?  

A  So  this  email  jogs  my  memory.  First  of  all,  the  secret  

is  in  quotes,  so  that,  again,  was  me  being  hyperbolic.  If  it  -- I  

do  think  it' s  me,  but  I  can' t  tell  because  the  name' s  redacted.  

Q  Although,  you  did  just  indicate  that  the  meetings  may  

have  been  concerning  classified  information?  

A  Right,  but  it  wasn' t  -- when  I  put  "secret"  in  quotes  

like  that,  if  -- like  I  said,  I  think  this  is  me  so  I' m  going  to  

answer  the  questions  as  if  it  is  me.  
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Q  Okay.  

Mr.  Pittard.  Why  don' t  -- if  I  could  suggest,  why  don' t  we  

focus  on  the  substance  of  what' s  in  the  email  and  what  you  know  or  

don' t  know  about  it,  since  the  email  itself,  you  think  it  might  be  

you  but  you' re  not  certain,  but  probably  what  actually  matters  to  

you  is  the  substance  of  what  they' re  discussing  rather  than  --

Mr.  Breitenbach.  Well,  actually,  going  back  to  the  prior  

question,  just  the  feeling  -- whether  Ms.  Moyer  feels  as  if  she  

had  been  excluded  from  particular  meetings.  

Ms.  Moyer.  So  at  the  time  -- there  were  times  when  I  would  

be  frustrated  with  my  supervisors,  and  I  don' t  remember  feeling  

excluded  from  this  particular  issue,  but  this  -- if  this  email  was  

written  by  me,  that  makes  sense.  

I' m  struggling  because  I  don' t  really  know  what  you' re  trying  

to  -- what  your  concerns  are.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Well,  do  you  have  any  particular  reason  to  believe  you  

were  being  excluded  for  a particular  reason?  

A  Oh,  no.  I  think  that  they  -- that  this  issue  was  being  

handled  by  Trisha and  Jim,  and  so  they  believed  that  they  were  

handling  the  issue.  I  don' t  think  I  was  specifically  excluded  

because  of,  you  know,  because  of  my  role  or  because  of  my  opinions  

on  anything.  

Q  Have  you  read  the  classified  annex  to  the  IG  report?  

A  I  have.  
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Q  Are  these  meetings  potentially  concerning  that  

classified  annex  or  issues  that  are  included  in  the  classified  

annex?  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI May  we  confer  with  the  witness  very  briefly?  

Mr.  Breitenbach.  Sure.  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI I  sense  a concern  here  about  going  into  

classified  information  with  that  info.  So  it  would  be  helpful  if  

we  can  confer  very  quickly.  

Mr.  Castor.  Before  we  do  that,  though,  there  -- I  mean,  I  

think  we  need  to  find  out  if  these  redactions  -- if  Ms.  Moyer  is  

one  of  these  redactions.  It' s  a little  ridiculous  to  talk  about  

an  email  that  she  may  or  may  not  have  written.  And  all  we  need  to  

do  is  find  out  what' s  under  the  redactions.  I  mean,  we  have  six  

lawyers  here  today.  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI We  can  take  that  back  up.  I  believe  Ms.  Moyer  

has  already  testified  that  she  doesn' t  know,  but  I  understand  

you' re  asking  us  if  we  can  go  back  --

Mr.  Castor.  If  you  can  go  back  and  see  what' s  under  the  

redactions.  

Ms.  Bessee.  To  see  whether  it' s  Ms.  Moyer' s?  

Mr.  Castor.  Yes.  

Mr.  Breitenbach.  Let  me  help  with  that.  So  how  many  

assistant  general  counsels  were  working  on  this  case?  

Mr.  Pittard.  By  "this  case, "  you  mean  the  Midyear  case?  

Mr.  Breitenbach.  Correct.  
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Ms.  Moyer.  Two.  

Mr.  Breitenbach.  And  one  was  you?  

Ms.  Moyer.  Yes.  

Mr.  Breitenbach.  And  who  was  the  other?  

Ms.  Moyer.  Like  I  said,  an  assistant  general  counsel  

wouldn' t  be  SES,  but  there  were  -- my  understanding  of  this  email  

is  that  there  may  have  been  -- this  is  relating  to  more  than  one  

case.  So  there  could  have  been  other  people  or  I  could  have  sent  

it  to  someone  that  wasn' t  working  on  the  case.  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  If  you  needed  to  confer  on  the  prior  

question,  feel  free.  

Mr.  Pittard.  And  to  be  clear,  what  is  the  -- what' s  the  

question?  I  know  the  issue  is  that  this  implicates  some  sort  of  

classified  information,  but  what' s  the  question?  

Mr.  Breitenbach.  That' s  exactly  right.  So  the  question  is,  

first,  whether  you  had  read  the  classified  annex  to  the  IG  report,  

and  I  believe  you  answered  in  the  affirmative.  

Ms.  Moyer.  Correct.  

Mr.  Breitenbach.  Secondly,  are  these  so-called  secret  

meetings  referring  to  the  classified  annex  of  the  IG  report?  

[Discussion  off  the  record. ]  

Mr.  Breitenbach.  Thank  you.  

Ms.  Moyer.  Yes,  I  believe  it' s  related  to  the  classified  

annex.  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  And  can  you  go  into  what  you  might  
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recall  meaning  when  you  say,  "especially  when,  if  the  reporting  is  

true,  there  is  a real  conflict  of  interest"?  What  might  that  

conflict  of  interest  be?  

Ms.  Moyer.  I  think  that  gets  into  details  from  the  

classified  annex.  

Mr.  Breitenbach.  So  it  would  be  classified  information  if  

you  answered?  

Ms.  Moyer.  I  don' t  think  I  can  answer  in  this  setting.  

Mr.  Somers.  Was  the  meeting  regarding  -- or,  I  don' t  know,  

what  you' re  talking  about  with  regard  to  the  classified  annex,  did  

it  have  to  deal  with  whether  -- I  have  not  seen  the  classified  

annex.  I  have  seen  the  IG  report  where  it  discusses  the  

classified  annex.  It  discusses  in  there  that  there  was  a  

discussion  about  whether  the  material  that  is  now  contained  in  the  

classified  annex  should  be  searched  or  not.  Is  that  what  this  

meeting  was  about  that  you  were  excluded  from,  to  your  

understanding?  

Ms.  Moyer.  Let  me  think  about  this.  I' m  trying  to  think  of  

an  answer  that  won' t  lead  to  classified  information.  

I  don' t  think  that  this  was  about  searching  that  material.  I  

think  it  was  more  about  how  to  handle  material  that  they  had  seen.  

Mr.  Somers.  Who' s  they?  

Ms.  Moyer.  That  we  had  -- I' m  sorry,  material  that  had  been  

discovered  during  the  course  of  the  investigation.  

BY  MR.  BREITENBACH:  
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Q  One  more  question  I  have  on  this.  So  it  starts  off,  the  

email  starts  off  with  "all  the  secret  meetings  that  Trisha and  Jim  

are  having. "  So  that  indicates  there  are  more  than  one,  that  

there  are  many  secret  meetings  or  meetings  where  just  the  two  

potentially  are  meeting.  But  you  testified  earlier  that  you  felt  

that,  at  least  in  your  opinion,  that  all  the  potential  issues  had  

been  settled  in  your  mind  concerning  the  potential  of  charging  

Secretary  Clinton.  

Is  it  possible  that,  if  you  are  excluded  from  multiple  

meetings,  that  there  are  particular  individuals  who  are  on  the  

investigative  team  or  those  attorneys  who  are  working  this  case  

might  not  have  had  all  of  the  details  or  the  facts  concerning  

Secretary  Clinton' s  use  of  classified  email  in  any  way?  

A  I  think  that  might  be  reading  too  much  into  this  email.  

Q  Well,  I  think  what  I' m  asking  is  there  are  the  two  

primary  principals  within  the  general  counsel' s  office  who  are  

working  on  this  case.  And  if  the  two  primary  people  working  -- or  

two  primary  principals  who  are  working  on  this  case  are  having  

multiple  meetings  excluding  the  line  attorney,  as  you  called  

yourself,  then  how  can  you  -- is  it  reasonable  to  suggest  that  you  

could  be  cut  out  from  particular  decisions  made  on  this  case?  

A  Well,  first,  when  I  say  all  these  secret  meetings,  I  

think  -- I  mean,  that  seems  to  imply  to  you  that  there  are  a lot  

of  secret  meetings,  that,  I  think  is  just  a phrase,  a term  of  art.  

I  don' t  recall  there  being  a number  of  secret  -- and  again,  secret  
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in  quotes  -- meetings.  

Secondly,  I  know  what  the  topic  of  this  was,  and  so  I  -- we  

had  discussed  it.  They  were  having  meetings  at  a higher  level.  I  

was  just  a line  attorney  on  the  case.  They  were  meeting  with  

George  Toscas  and  others  at  a higher  level,  so  it  did  not  raise  

concerns  for  me,  other  than  my  frustration  of  wanting  to  be  

included.  

So  that' s  what  this  is.  That' s  what  this  email  is  about,  if  

it  was  me,  which  I  think  it  is.  

Q  And  again,  why  do  you  think  you  were  excluded?  

A  Because  they  were  discussing  more  sensitive  issues  with  

higher  level  officials  at  DOJ.  

Q  And  who  were  those  higher  level  officials?  

A  Stu  and  George.  

Q  Anyone  else?  

A  I  don' t  know.  

Q  And  Stu  referring  to  whom?  

A  Stu  Evans.  

Q  And  George  Toscas?  

A  Correct.  

Q  You  don' t  know  whether  there  were  any  other  higher  level  

officials  who  were  in  meetings  concerning  this  issue?  

A  I  know  that  they  met  with  other  officials.  I  just  don' t  

know  if  that' s  what  I' m  referring  to  in  this  particular  email,  

that  they  met  with  David  Margolis.  
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Q  Okay.  And  anyone  else?  

A  That' s  the  only  people  I  know  about.  

Q  Okay.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  You  indicated  earlier  that  there' s  an  acting  section  

chief?  

A  Yes.  

Q  Were  they  involved  in  these  meetings  that  were  higher  

than  you?  

A  No.  And  at  one  point,  our  actual  section  chief,  she  was  

on  detail  to  another  agency,  and  at  one  point,  probably  before  

this  timeframe,  she  had  come  back.  

Q  So  that  would  be  an  SES  person?  

A  Yes.  

Q  So  that  would  be  a name  you  could  name?  

A  Sure.  Karen  Davis  Miller.  

Q  Okay.  So  she  came  back  --

A  Yes.  

Q  -- to  be  the  section  chief?  

A  Yes.  But  because  she  had  not  been  involved  in  the  case,  

we  -- I  just  basically  worked  with  Trisha and  Jim  on  the  case.  

Karen  wasn' t  involved.  

Q  And  then  the  acting  section  chief  went  back  to  being  a  

unit  chief?  Or  where  did  they  go?  

A  Yeah.  It' s  a little  more  complicated  than  that,  but  
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essentially,  yes.  

Mr.  Somers.  Was  the  acting  section  chief,  was  that  person  

involved  in  the  MYE  investigation?  

Ms.  Moyer.  Not  really.  Like  I  said,  I  worked  very  closely  

with  Trisha and  Jim.  

Mr.  Somers.  So  while  you  didn' t  officially  directly  report  

to  Trisha Anderson  for  purposes  of  MYE,  you  basically  reported  to  

Trisha Anderson.  Is  that  correct?  

Ms.  Moyer.  That' s  how  I' d  look  at  it,  yeah.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  So  you  can' t  name  the  acting  section  chief  --

A  Right.  

Q  -- because  the  real  rank  would  be  lower  than  the  SES?  

A  Yes.  

Q  Are  they  in  the  room  currently  today?  

We  would  instruct  the  witness  not  to  answer  a  

question  like  that  yes  or  no  because  it' s  clearly  intended  to  get  

at  the  identity  of  a non-SES  person.  

Ms.  Moyer.  Okay.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Okay.  Staying  on  the  theme  of  exclusion,  do  you  -- have  

you  had  occasion,  during  your  tenure  at  the  FBI,  to  work  with  an  

attorney  named  Lisa Page?  

A  Yes.  

Q  What  was  Lisa Page' s  role  in  relationship  to  Midyear  
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Exam,  in  relation  to  Midyear  Exam?  

A  So  Lisa was  not  involved  in  Midyear  Exam  initially.  

When  Andrew  McCabe  was  named  deputy  director,  she  began  working  

for  him  as  a special  counsel  to  him.  And  so  she  would  be  involved  

at  that  level  in  meetings  in  which  he  would  be  involved.  

Q  Were  you  aware  of  any  issues  with  Ms.  Page' s  role  as  an  

assistant  to  Mr.  McCabe  in  getting  information  from  Midyear  

meetings  or  Midyear  employees,  and  then  taking  that  to  Mr.  McCabe  

who  occupied,  as  you  know,  the  position  of  deputy  director,  but  

bypassing  other  people  in  the  chain  of  command,  like  the  assistant  

director,  the  executive  assistant  director?  Have  you  heard  any  

complaints  about  that?  

A  Not  specifically  about  Midyear.  And  I  had  no  

complaints.  I  had  no  knowledge  of  that.  

Q  Okay.  Did  you  hear  complaints  about  that  in  other  

cases?  

A  I  had  heard  that  there  was  other  executives  that  were  

frustrated  with  Ms.  Page' s  role.  

Q  For  the  same  reasons  that  there  was  information  being  

passed  to  a higher  level  that  was  bypassing  them  or  for  what  other  

reasons?  

A  I' m  not  exactly  sure.  I  just  don' t  think  they  

appreciated  her  having,  having  a role  or  expressing  opinions  in  

meetings.  

Q  Was  Mr.  McCabe  aware  of  this  frustration?  
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A  I  wouldn' t  know.  

Q  Were  you  aware  of  any  discussions  or  concerns  about  what  

Ms.  Page' s  title  would  be  working  for  Mr.  McCabe?  

A  No.  

Q  Special  counsel  versus  special  assistant?  

A  No,  although  there  was  a running  joke  about  special  

assistant  so  -- but  not  related  to  Ms.  Page,  specifically.  

Q  So  what  is  the  running  joke?  Is  a special  assistant  not  

desired  or  is  a special  --

A  Oh,  no,  I  think  it' s  a good  job,  but  if  you  shortened  

the  title  it  --

Q  Oh.  

A  Yeah.  So  I  don' t  know  that  people  wanted  to  be  called  

special  assistants  after  --

Q  Okay.  That' s  the  running  joke.  Is  that  the  only  reason  

they  wouldn' t  have  to  have  the  title?  

A  Oh,  yeah.  

Q  It' s  my  understanding  that  there  was  some  more  prestige  

was  attached  for  some  reason  to  the  title  of  "special  counsel"  

versus  "special  assistant, "  that  it  might  mean  more  in  the  outside  

world,  outside  of  government?  

A  Oh,  I  don' t  know.  I  have  no  idea.  

Q  Okay.  What  -- in  your  role  as  a line  attorney,  you  

didn' t  answer  to  Lisa Page  and  you  didn' t  supervise  Lisa Page?  

A  I  did  not  -- in  this  case,  I  did  not  answer  to  Lisa.  I  
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did  supervise  her  for  a short  period  prior  as  acting  unit  chief.  

Q  Prior  to  this  case?  

A  No,  prior  to  her  becoming  the  deputy  director' s  special  

counsel.  

Q  Okay.  So  was  it  during  this  case  for  a short  time?  

A  Yeah,  I  think  it  was.  

Q  Okay.  So  she  had  some  knowledge  of  Midyear  prior  to  

going  to  --

A  She  wasn' t  assigned  to  the  case.  

Q  Okay.  

A  She  was  working  a different  --

Q  Other  matters  but  you  were  her  supervisor  --

A  But  I  was  her  supervisor  --

Q  -- in  your  counterintelligence  unit?  

A  Yeah,  as  acting  unit  chief.  

Q  So  she  had  some  counterintelligence  experience  --

A  Yes.  

Q  -- prior  to  going  to  Mr.  McCabe' s  office?  

A  Yes.  

Q  Okay.  What  was  your  nonofficial  relationship  with  Lisa  

Page?  Were  you  friends,  social  acquaintances?  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  I' m  sorry,  just  to  interrupt.  During  the  time  that  you  

were  supervising  her,  you  said  she  was  not  involved  in  the  MYE  

case,  was  she  at  all  involved  in  any  case  related  to  Russia?  
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A  Again,  can  you  -- Russia generally,  or  --

Q  Russia generally.  

A  She  worked  on  counter-proliferation  matters  so  that  

covers  the  whole  world.  

Q  So  you' re  not  aware  whether  she  was  involved  at  all  in  

any  efforts,  any  case  investigating  efforts  by  Russia to  influence  

the  2016  election  prior  -- during  the  time  that  you  were  

supervising  her?  

A  She  would  not  have  been  involved  in  any  case  like  that  

during  the  time  I  was  her  supervisor.  

Q  Okay  thank  you.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  What  was  your  nonwork-related  relationship  with  Lisa  

Page?  

A  We' re  friends.  

Q  And  when  you  say  "friends, "  you  socialize  outside  of  

work?  

A  Yes.  

Q  How  long  have  you  been  friends  with  Lisa Page?  

A  Probably  from  the  time  she  started  working  in  NSLB.  

Q  And  that  was  when,  or  approximately?  Years,  months,  

many  years?  

A  A  few  years,  I  think,  maybe  2014,  2015.  

Q  Was  she  in  the  Bureau  before  you  were  or  she  came  after?  

A  She  came  after.  
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Q  Okay.  So  she' s  there  somewhere  lesser  than  13  years?  

A  Yes,  definitely.  

Q  Okay.  Were  you  ever  concerned  about  activities  of  Ms.  

Page  that  were  not  work  related?  

A  No.  

Q  Were  you  aware  she  was  having  an  affair  with  Peter  

Strzok?  

A  No.  

Q  You  did  not  bring  the  affair  to  the  attention  of  anyone?  

A  No,  unaware  of  it.  

Q  So  you  learned  about  it  when  the  public  learned  about  it  

through  the  texts  and  the  publication  of  certain  texts?  

A  I  learned  about  it  when  the,  I  believe  The  Washington  

Post  had  an  article.  

Q  Okay.  In  your  -- I  know  you' re  not  the  espionage  unit,  

or  you  don' t  work  in  the  espionage  unit.  Did  you  say  you  did  work  

in  the  espionage  unit  at  one  time?  

A  I  have  never  investigated  espionage  cases.  I' m  not  an  

agent.  So  I,  but  I  have  been  counsel  to  the  counter-espionage  

section,  yes,  which  investigates  the  espionage  cases.  

Q  Is  there  concern  in  espionage  matters,  or  is  an  

indication  or  a vulnerability  to  commit  espionage,  is  having  an  

extramarital  affair  something  that  you' re  familiar  with  in  your  

knowledge  of  espionage  matters?  

A  That' s  one  of  many  factors  that  can  be  used  to  try  to  
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recruit  a subject.  

Q  But  it  is  a factor  for  recruitment?  

A  It  can  be,  yeah.  

Q  So  it  is  a potential  weakness?  

A  Sure.  

Q  A  potential  vulnerability?  

A  More  specifically,  the  secretive  nature  of  it.  

Q  So  if  it  were  open  and  notorious,  it  might  not  be  as  

much  of  a vulnerability?  

A  That' s  my  understanding.  But  like  I  said,  I' ve  never  

investigated,  myself,  investigated  espionage  cases.  

Q  But  it  sounds  like  from  what  you  said  moments  ago,  the  

relationship  between  Ms.  Page  and  Mr.  Strzok  was  not  notorious?  

A  I  was  unaware  of  it.  

Q  And  you  were  close  friends  with  Lisa Page?  

A  I  was  friends  with  her,  yeah.  

Q  So  it' s  probably  something  you  would  have  known  about  if  

it  were  out  in  the  open?  

A  Oh,  probably.  

Q  Are  you  aware  of  anybody,  not  Lisa Page,  making  you  

aware  of  it?  You  didn' t  know  anything  about  it  until  The  

Washington  Post  story?  

A  Correct.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Switching  gears  slightly.  Were  you  ever  aware  whether  
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there  were  any  meetings  with  the  Obama White  House  during  the  

pendency  of  the  MYE  investigation?  

A  I  was  unaware  of  any  meetings  like  that.  

Q  So  did  you  ever  attend  any  meetings  at  the  White  House  

concerning  any  cases  that  you' ve  ever  been  involved  in?  

A  That' s  a big  question.  I  have  attended  meetings  at  the  

White  House.  

Q  Concerning  particular  cases?  

A  Not  the  White  House.  

Q  Sure.  

A  The  executives,  the  executives.  

Yeah,  possibly  concerning  specific  cases,  but  in  order  to  do  

that,  there  is  a policy  in  which  we  coordinate  with  the  Department  

of  Justice  before  meeting  with  the  White  House  about  a particular  

case  that  could  involve  criminal  charges.  

Q  Okay.  Can  you  explain  some  of  that  policy?  

A  That' s  basically  it.  There  is  a policy  that  if  we  are  

talking  to  the  White  House  about  strictly  national  security  

issues,  we  don' t  need  to  go  to  DOJ,  although  we  often  will.  We,  

the  FBI.  But  if  the  FBI  intends  to  talk  to  the  White  House  about  

a case  in  which,  I  think  it  says  something  about  charges  are,  

like,  being  considered  or  actively  investigated,  criminal  charges,  

then  we,  the  FBI  goes  to,  and  makes  sure  the  Department  of  

Justice,  that  the  DAG' s  office  is  informed.  

Q  So  as  the  line  attorney,  would  have  you  been  aware  
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whether  there  were  any  meetings  at  the  White  House  concerning  the  

MYE  investigation?  

A  I  think  I  would  have  been  aware,  but  I  wouldn' t  

necessarily  -- I  wouldn' t  have  had  to  check  off  on  something  like  

that.  

Q  Are  you  aware  whether  there  was  any  interest  expressed  

by  anyone  in  the  White  House  during  this  period  in  the  FBI' s  

investigation?  

A  I' m  unaware  of  it.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  I  think  you  said  earlier  you' ve  been  involved  in  the  

investigative  side  of  espionage  cases?  

A  Yes.  

Q  793(e)?  

A  It' s  793  generally.  

Q  Well,  I' m  asking  you  specifically.  

A  Specifically  793(e)?  Yes,  although  I  always  get  that  

confused  with  793(f).  

Q  I  think  there  is  some  confusion  in  our  minds  between  

793(e)  and  793(f).  

A  I' m  sorry,  I  get  it  confused  with  793(d).  I  misspoke.  

793(f)  is  the  gross  negligence  provision.  

Q  793(f)  is  the  gross  negligence.  793(e)  --

A  I  always  get  793(d)  and  (e)  confused.  Those  are  the  

charges  that  are  most  likely  to  be  used.  
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Q  Have  you  ever  been  involved  in  an  investigation  

involving  793(f)?  

A  No.  

Q  Outside  of  Midyear  Exam?  

A  Let  me  clarify.  I  have  not  been  involved  in  which  we' ve  

charged  -- we,  the  Department  of  Justice  -- have  charged  793(f).  

Q  I  guess  what  I' m  asking  is  have  you  been  involved,  

because  you' re  on  the  investigative  side  of  it  where,  at  least  

during  the  investigative  stages  of  a case,  793(f)  -- I' m  asking  

this  question  excluding  Midyear  Exam  -- where  793(f)  was  

considered  in  the  investigative  stages  of  a case?  

A  We  have  raised  it  maybe  once.  The  FBI  has  raised  it  

maybe  once  that  I  remember  in  my  experience.  

Q  Outside  of  Midyear?  

A  Outside  of  Midyear.  

Q  And  what  was  the  reaction  from  the  Department  of  

Justice?  I  assume  when  you  say  you  raised  it,  meaning  you  raised  

with  the  Department  of  Justice?  

A  Correct.  And  they  were  not  inclined  to  charge  that  

particular  provision  because  they  were,  I  was  told  there  were  

constitutional  concerns.  

Q  Okay.  And  that  instance  was  prior  to  Midyear  Exam  or  

after?  

A  Prior.  

Q  Okay.  And  793(f)  was  raised  in  the  Midyear  Exam  
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investigation?  

A  I  don' t  remember  discussing  it  specifically.  Let  me  

clarify  that.  We  definitely  discussed  793(f)  at  the  end  of  the  

case.  I  don' t  remember  talking  to  the  prosecutors  during  the  

case,  during  the  --you  know,  prior  to  the  May/June  timeframe  about  

793(f).  

Q  So  when  you  say  the  end  of  the  case,  you  mean  May,  June?  

A  Timeframe.  

Q  So  why  was  it  raised  at  that  point  in  time?  

A  Because  we  were,  at  that  point  in  time,  considering  what  

potential  charges  --if  there  was  anything  that  we  had  not  

considered.  

Q  So  what  was  under  consideration  prior  to  the  May/June  

timeframe?  

A  Like  I  said,  I  get  confused  between  793(d)  and(e).  

Q  So  one  of  those,  not  793(f)?  

A  I  think,  and  I  apologize  if  I' m  making  things  confusing.  

Because  we  don' t  talk  about  it  as,  like  as  specific  charges.  We  

talk  about  what  we  found  and  whether  -- so  it' s  not  like  we  had  a  

discussion  about  each  section  of  the  statute,  we  just  talk  

generally  about  prosecuting  and  discussed  sort  of  what  the  facts  

were.  

Q  And  what' s  your  understanding  of  what  is  required  under  

793(f)  in  terms  of  knowledge,  mens  rea?  

A  So  I  know  that  the  statute  says  gross  negligence.  My  
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understanding  is  that  the  legislative  history  and  the  case  law  

would  make  it  closer  to  an  intent  of  willfulness.  

Q  You  understand  that  how?  

A  Based  on  my  review  of  the  legislative  history  and  some  

of  the  few  cases  that  were  published  on  --

Q  Have  you  talked  to  the  Department  about  what  is  

required?  

A  Not  specifically.  Like  I  said,  I  had  talked  to  them  

previously  about  a different  case  on  793(f).  

Q  Was  it  your  understanding  that  the  Department  wouldn' t  

allow  793(f)  to  be  prosecuted  in  the  Hillary  Clinton  matter?  Or  

charged,  I  should  say?  

A  So  the  Department  makes  final  charging  decisions,  and  

it' s  been  my  experience  that  they  don' t  charge  793(f).  

Q  I' d  like  to  show  you  a document  here,  ask  you  to  -- it' s  

a multiple  pages  -- this  is  the  page  we' re  concerned  with  here.  

I  guess  my  question  is  have  you  seen  this  chart  before?  

A  Yes.  

Q  And  then  obviously,  I' ve  been  asking  about  793(f)  so  

that' s  the  block  on  the  chart  that  I  care  about  and  it' s  just  the  

last  bullet.  

Mr.  Pittard.  Zack,  can  you  give  us  a minute  to  look  at  it?  

Mr.  Somers.  I' m  just  trying  to  tell  her  where  to  look.  I' m  

not  asking  the  question  right  now.  I' m  just  looking  at  the  note  

in  the  middle.  
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Mr.  Pittard.  Is  the  chart  -- it  is  an  attachment  to  one  of  

these  emails.  Oh,  it' s  an  attachment  to  the  top  email  on  the  

string?  

[Discussion  off  the  record. ]  

Ms.  Moyer.  Okay.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  So  looking  at  the  bullet  point  there  that  says  "note,  

DOJ  not  willing  to  charge  this,  this  being  793(f). "  Is  that  your  

understanding  of  DOJ' s  position?  

A  Yeah.  

Q  Generally  or  specifically  with  regard  to  this  case?  

A  Generally.  

Q  Generally.  I  guess  I' ll  --

A  I  don' t  recall  any  specific  conversations  with  this  case  

with  them.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Real  quickly  going  back  just  a second.  

If  we  were  told  by  an  FBI  employee  that  you  affirmatively  

reported  the  Lisa Page/Peter  Strzok  affair  to  supervisors,  how  

would  you  assess  the  validity  of  that  information?  

A  That' s  not  true.  

Q  Thank  you.  
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[11: 19  a. m. ]  

Mr.  Morgan.  And  it  is  11:19,  and  we  are  back  on  the  record.  

EXAMINATION  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Just  as  an  opening  matter,  Ms.  Moyer,  I  just  want  to  

say,  you  know,  we' re  going  to  cover  some  of  the  same  ground  that  

we  did  in  the  previous  round  and  just  we' d  ask  for  your  patience.  

Some  of  the  questions  might  seem  a little  redundant,  but  we' re  

just  trying  to  make  certain  that  the  transcript  is  as  complete  and  

accurate  as  possible.  

A  Okay.  

Q  But  before  we  kind  of  touch  on  some  of  these  issues,  I  

wanted  to  start  with  some  questions  raised  by  our  colleagues  in  

the  previous  round  related  to  this  April  8,  2016,  email  about  

these,  quote,  unquote,  "secret  meetings. "  So,  again  -- and  I  

think  you  pointed  this  out  several  times  previously,  but  secret  is  

in  scare  quotes  in  this  email,  correct?  

A  Correct.  

Q  And  you  said  previously  that  you  were  being  a little  

hyperbolic;  is  that  correct?  

A  I  did  say  that.  

Q  Yes.  Do  you  feel  that  Ms.  Anderson  and  Mr.  Baker  were  

trying  to  hide  something  improper  from  you  when  you  --

A  No.  At  the  end  of  the  day,  I  -- this  is  something  that  
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they  were  handling  as  the  executives,  the  senior  attorneys  on  the  

matter.  

Q  And  I  just  want  to  be  clear  about  something,  you  are  not  

at  the  SES  level,  senior  executive  service  level,  correct?  

A  That  is  correct.  

Q  But  they  are;  is  that  correct?  

A  Yes,  that' s  correct.  

Q  And  you' re  a unit  chief,  but  you  also  reported  

to  -- report  to  a section  chief,  I  believe  you  said,  correct?  

A  Oh,  yes,  and  the  deputy  general  counsel  and  the  general  

counsel.  

Q  Right.  So  would  it  be  fair  to  say  then  that  this  was  a  

meeting  between  your  boss'  boss  and  your  boss'  boss'  boss,  or  to  

word  it  another  way,  that  this  was  a very  high-level  meeting,  

correct?  

A  Yes.  

Q  And  would  you  say  that  you  were  express  -- and  sorry,  

this  email,  the  recipient  is  redacted,  but  this  person  would  be  

below  the  SES  level  too,  correct?  

A  I  would  expect  so  because  of  the  redactions.  

Q  Okay.  And  would  you  -- would  it  be  fair  to  say  that  you  

would  characterize  that  this  is  an  email  between  you  and  a work  

colleague  or  a --

A  Oh,  yeah.  

Q  Right.  And  a -- kind  of  a -- I' m  sorry.  
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A  Again,  if  I  wrote  this  -- I' m  pretty  sure  I  wrote  it,  

but  I  can' t  tell  for  certain,  but,  yes,  if  I  wrote  this,  it  was  an  

email  between  me  and  a colleague  where  I' m  venting.  

Q  Okay.  Correct.  So  would  it  then  be  fair  to  kind  of  

characterize  this  as  kind  of  any  kind  of  similar  workplace  email  

where  two  colleagues  are  kind  of  venting  the  fact  that  the  

higher-ups  are  kind  of  excluding  you,  and  -- not  because  of  any  

improper  reasons,  as  you  said  previously,  but  because  of  just  -- I  

think  you  said  previously  -- expressing  some  frustrations  that,  

you  know,  you' re  not  being  perhaps  recognized  for  your  hard  work  

by  being  included  in  some  of  these?  

A  Right.  Correct.  

Q  So  you  don' t  believe  that  they  were  trying  to  exclude  

you  for  any  nefarious  purpose  or  --

A  Oh,  no.  

Q  Right.  This  was  just  more  of  a workplace,  petty  

workplace  grievance?  Would  that  be  fair  to  kind  of  characterize  

it  as  that  or  --

Mr.  Pittard.  I  would  object  to  the  reference  to  petty.  

Ms.  Moyer.  Yeah.  I  would  say  --

BY  MR.  MORGAN:  

Q  A  minor  workplace  grievance?  

A  It  was  me  venting  my  frustrations,  which  -- again,  if  I  

wrote  this,  which  is  not  uncommon.  

Q  Right.  Oh,  go  right  ahead.  
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BY  MS.  SHEN:  

Q  Yes,  I' ll  disassociate  myself  with  the  word  "petty"  

specifically.  

Mr.  Morgan.  Pardon  me.  

BY  MS.  SHEN:  

Q  But  just  so  I  understand  correctly,  and  kind  of  to  

recap,  you  know,  this  was  a meeting  you  felt  excluded  from,  and  

you  felt  some  frustration,  but  it  wasn' t  due  to  any  substantive  

improper  reasons.  Is  that  correct?  

A  Not  -- no,  I  don' t  believe  so.  

Q  Okay.  And  so  you  never  suspected  Jim  Baker  or  Trisha  

Anderson  as  being  part  of  something  that  was  politically  biased  or  

inappropriate?  Like  that  wasn' t  the  reason  why  you  made  these  

comments,  if  you,  in  fact,  had  made  these  comments?  

A  No,  not  -- I  never  suspected  that.  

Q  Okay.  And  as  my  colleague  was  describing  before,  you  

know,  I  know  that  I' ve  -- you  know,  I  personally  have  perhaps  made  

very  similar  comments  about  certain  colleagues  having,  you  know,  

quote/unquote,  "secret  meetings"  without  me,  you  know,  people  have  

meetings  and  sometimes  include  some  people  and  not  include  others.  

So  would  it  be  fair  to  say  that  these  are  the  comments  that  

are  -- might  be  pretty  typical  in  any  workplace  by  any  number  of  

types  of  colleagues?  

A  I  don' t  know  about  typical  in  other  workplaces,  but  this  

is  not  surprising  to  me  about  -- if  I  made  these  comments  on  this  
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case  or  I  may  have  made  comments  -- similar  comments  on  other  

cases.  It' s  typical  for  me  to  complain  about  that  sort  of  thing.  

Q  Okay.  And  so  there' s  no  reason  to  believe  that  these  

comments  are  an  indication  of  some  kind  of  problem  that  should  

bring  into  doubt  the  legitimacy  of  the  investigation?  

A  Right.  

Q  Okay.  Thank  you.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  So  just  kind  of  turning  back  to  kind  of  some  general  

questions  about  the  Midyear  Exam  investigation,  what  kind  of  

decision-making  authority  did  you  hold  regarding  investigative  

decisions  in  Midyear  Exam?  

A  I  don' t  make  investigative  decisions  at  the  FBI.  I' m  a  

counsel.  I' m  an  attorney.  So  I  would  advise  the  investigators,  

and  sometimes  the  executives  about  what  our  policies  and  

procedures  are,  what  the  law  is.  You  know,  it' s  an  advisory  role,  

not  a decision-making  role.  

Q  Okay.  So  would  you  say  it' d  be  fair  to  say  that  you  

held  no  authority  to  make  investigative  decisions  like  how  to  

acquire  evidence  or  what  order  in  which  to  interview  subjects?  

A  Correct.  

Q  What  decision-making  authority  did  you  have  for  legal  

decisions  in  the  Midyear  Exam  case?  

A  That  would  depend  on  what  the  questions  were.  You  know,  

I  made  -- the  prosecution  decisions,  and  like  I  explained  earlier,  
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like  whether  to  get  subpoenas  and  search  warrants,  those  are  more  

criminal  process  issues.  That' s  -- the  final  decision-makers  on  

that  are  at  the  Department  of  Justice.  

Q  So  you' ve  just  played  more  -- as  you  said,  you  played  

more  just  an  advisory  role  regarding  even  searching  whether  or  not  

to  obtain  process  or  obtain  compulsory  process  or  --

A  Correct.  I  would  advise  the  agents  about  what  to  ask  

for  maybe,  or  how  best  to  present  the  facts  to  the  DOJ  attorneys.  

Q  Can  you  describe  the  process  by  which  the  Midyear  team  

narrowed  down  the  range  of  relevant  statutes  in  the  Midyear  case?  

A  So  there  was  no  particular  process.  This  is  more  of  

a -- like  there' s  no  like  way  that  we  just  sit  down  and  look  at  

all  the  statutes  together  as  a team.  It  is  -- as  we  collect  

evidence  about  the  case,  we  talk  about  -- as  the  investigators  

collect  evidence  about  the  case,  there  are  discussions  about,  you  

know,  what  this  might  help  prove  related  to  different  elements  of  

different  charges.  But  this  idea that  there  was  a meeting  that  we  

discussed  particular  charges,  either  internally  with  the  

investigative  team,  or  with  the  Department  of  Justice,  it' s  not  

like  that  formalized.  

Q  Okay.  So  you  would  say  it' s  more  of  an  organic  process  

informed  by  the  experience  of  Justice  Department  prosecutors  

familiar  with  handling  classified  information  cases,  or  discussion  

with  them  kind  of  -- from  what  you  describe,  it' s  not  formal.  

It' s  more  just  informal,  organic  --
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A  It' s  --

Q  -- running  discussion?  

A  Yeah.  There' s  not  a specific  day  where  we  sit  down  and  

look  at  all  the  elements  and  discuss  whether  or  not  the  evidence  

meets  that  statute.  

Q  Would  you  say,  though,  that  that  process  though  was  

informed  by  independent  legal  research  conducted  by  FBI  lawyers  

like  yourself?  

A  I  don' t  recall  -- well,  yeah.  Yes.  

Q  At  any  point,  did  any  improper  consideration,  such  as  

political  bias,  enter  the  discussion  on  what  statute  to  apply?  

A  Not  in  -- I  was  not  aware  of  any  discussion  like  that.  

Q  Did  any  political  appointee  -- to  your  knowledge,  I  

should  say,  did  any  political  appointee  at  DOJ  direct  your  team  to  

use,  or  not  use  a particular  statute  in  this  matter  against  the  

prevailing  opinion  of  the  Midyear  team?  

A  I  was  unaware  of  anything  like  that.  

Q  What  was  your  professional  relationship  like  with  Lisa  

Page?  I  think  you  touched  on  this  previously,  but  --

A  My  professional?  

Q  Yes.  

A  So  for  a short  time,  she  was  an  attorney  in  my  unit  when  

I  was  acting  unit  chief.  And  then  when  she  worked  with  the  Deputy  

Director,  I  would  interact  with  her  regularly  about  this  case  and  

possibly  other  counterintelligence  matters.  
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Q  Okay.  So  in  your  time  working  together  with  her,  both  

on  Midyear  and  then  previously  when  you  supervised  her,  did  you  

ever  witness  Lisa Page  taking  any  official  actions  based  on  

improper  motivations,  including  political  bias?  

A  No.  

Q  What  was  your  professional  relationship  like  with  Peter  

Strzok?  

A  We  had  worked  on  numerous  cases  together  over  the  course  

of  my  13  years  there.  

Q  Okay.  So  in  your  time  working  together,  both  before  and  

during  the  Midyear  Exam,  did  you  ever  witness  Peter  Strzok  taking  

any  official  actions  based  on  improper  motivations,  including  

political  bias?  

A  No.  

Q  What  was  your  professional  relationship  like  with  Jim  

Baker?  

A  He  was  the  general  counsel,  so  he  was  my  supervisor' s  

supervisor' s  supervisor,  I  think  you  put  it.  

Q  Okay.  But  in  your  time  working  with  him  -- I  know  you  

are  involved  in  various  -- did  you  ever  witness  Mr.  Baker  taking  

any  official  actions  based  on  improper  motivations,  including  

political  bias?  

A  No.  

Q  What  was  your  professional  relationship  like  with  Andrew  

McCabe?  
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A  I  don' t  know  how  to  -- he  was  the  deputy  director,  so  I  

did  not  work  directly  with  him,  although  I  was  in  a number  of  

meetings  with  him  related  to  this  case  and  some  other  matters.  

Q  So  based  on  your  experience  with  him  generally,  and  then  

including  the  Midyear  Exam,  did  you  ever  witness  Mr.  McCabe  taking  

any  official  actions  based  on  improper  motivations,  including  

political  bias?  

A  No.  

Q  I  believe  the  answer  will  be  somewhat  similar,  but  what  

was  your  professional  relationship  like  with  Director  Comey?  

A  The  same.  He' s  the  Director.  I  am  a unit  chief  now.  I  

would  not  normally  be  working  directly  with  the  Director,  but  I  

did  have  a number  of  meetings  with  him  about  this  case  and  other  

matters.  

Q  So  based  on  that  experience  with  him,  albeit  it  sounds  

somewhat  limited  though,  did  you  ever  witness  James  Comey  taking  

any  official  actions  based  on  improper  motivations,  including  

political  bias?  

A  No.  

Q  What  was  your  professional  relationship  like  with  Trisha  

Anderson?  

A  So  although  she  was  not  my  direct  supervisor,  I  worked  

with  her  closely  on  a number  of  issues.  

Q  And  in  your  time  working  together  with  -- did  you  ever  

witness  Ms.  Anderson  taking  any  official  actions  based  on  improper  
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motivations,  including  political  bias?  

A  No.  

Q  In  your  experience,  was  there  any  improper  political  

interference  with  the  Clinton  investigation?  

A  I  did  not  see  anything  like  that.  

Q  Is  it  consistent  with  your  experience  that  the  case  was  

investigated,  you  know,  quote/unquote,  "by  the  book"?  

A  I  don' t  know  what  to  say  about  by  the  book.  I  will  say,  

like  I  said  previously,  that  this  was  in  line  with  other  cases  

that  I  have  seen  with  similar  facts  in  my  experience  with  working  

with  the  counterespionage  section.  

Q  In  your  experience,  did  any  political  appointees  at  DOJ  

intervene  in  or  attempt  to  intervene  in  the  Midyear  investigation?  

A  I  did  not  hear  anything  about  that.  

Q  Did  any  political  appointees  at  DOJ  give  inappropriate  

instructions  or  attempt  to  give  inappropriate  instructions  about  

the  conduct  of  the  Midyear  investigation?  

A  Nope.  I  have  no  experience  with  that.  

Q  Are  you  aware  of  any  conduct  by  any  member  of  the  

Midyear  team  that  had  the  effect  of  invalidating  the  outcome  of  

the  investigation?  

A  I' m  not  sure  what  you  mean  by  that.  

Q  Like  did  anyone  take  any  -- did  anyone  take  any  

steps  -- pardon  me.  

Could  any  one  person  alter  the  outcome  of  the  investigation  
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in  any  way,  or  were  they  in  a position  to  be  able  to  do  so?  

A  I  wouldn' t  think  so.  In  my  experience,  we  -- like  I  

said  before,  we  had  meetings,  we  discussed  issues  as  the  

investigative  team,  as  well  as  the  executive  team.  So  I  don' t  

think  any  one  person  had  the  authority  to  make  those,  or  the  

ability  to  make  decisions  without  the  other  folks  on  the  team  --

Q  At  least  knowing  what  was  --

A  -- or  being  suspicious  of  it.  

Q  All  right.  In  your  view,  was  the  Clinton  email  

investigation  as  thorough  -- a thorough  and  fair  investigation?  

A  Yes.  

Q  So  I  want  to  turn  now  to  questions  regarding  the  FBI' s  

gathering  of  evidence  related  to  the  intent  of  Secretary  Clinton.  

From  our  -- I  think  our  understanding  from  the  IG  report  is  that  

fairly  early  on  in  the  FBI  investigation,  I  think  you  all  

determined  that  intent  would  be  -- evidence  of  intent  would  be  key  

to  any  possible  charges.  Would  you  say  that  that' s  fair?  

A  That' s  probably  fair  in  most  cases  where  you' re  thinking  

about  criminal  charges.  

Q  Okay.  In  most  investigations,  even  before  the  last  

witness  has  been  interviewed,  do  investigators  and  prosecutors  

discuss  whether  there  is  enough  evidence  to  charge  a case?  

A  Like  I  said,  I  don' t  remember  like  a specific  meeting  

where  we  discussed  this,  but  in  most  -- in  my  experience  in  

investigations,  these  are  sort  of  -- or,  you  know,  discussions  
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that  -- they' re  iterative.  You  talk  about  them  as  the  case  is  

going  along.  

Q  And  those  discussions  would  include  other  things  such  as  

where  to  search  for  additional  evidence,  and  whether  searches  for  

additional  evidence  have  been  successful,  that  type  of  thing?  

A  So  --

Q  That' s  done  before  even  the  last  witness  is  interviewed,  

correct?  

A  So  it  sounds  like  those  are  two  different  questions.  So  

generally,  yes,  the  discussions  are,  you  know,  this  is  

what  -- what  I' ve  been  in  part  of  discussions  in  which  we  talk  

about  what  evidence  has  been  discovered  and  what  additional  

evidence  we  might  need  for  particular  charges  or  that  -- places  we  

can  go  to  look  for  that.  

The  second  part  of  your  question,  I  think,  was  more  about  the  

timing.  Is  that  right?  

Q  More  just  whether  those  searches  have  been  -- for  

additional  evidence,  have  been  successful,  that  you  found  what  you  

thought  you  might  be  looking  for  or  --

A  Sure.  That' s  sometimes  discussed.  

Q  In  your  experience,  when  in  the  lifecycle  of  a case  do  

those  discussions  start?  

Mr.  Pittard.  Sorry,  can  you  clarify?  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Regarding  the  previous  question,  in  terms  of  like  when  
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you  start  to  discuss  it,  whether  or  not  there' s  enough  evidence  to  

charge  a case,  when  in  a lifecycle  do  those  questions  typically  

occur?  

A  It  really  depends  on  the  case,  but  it  goes  on  as  the  

case  is  being  investigated.  

Q  So  it' s  ongoing  at  various  points?  

A  Yeah.  But  it  -- yeah.  But  I  couldn' t  say  specifically,  

because  it  would  depend  on  the  facts  and  circumstances  of  each  

case.  

Q  Even  before  the  last  witness  has  been  interviewed  in  a  

case,  do  investigators  and  prosecutors  typically  discuss  the  

chances  of  success  for  a potential  case,  not  just  in  terms  of  

obtaining  an  indictment,  but  also  at  trial?  

A  Sure,  yes.  

Q  Sorry.  Just  to  clarify  for  the  record,  kind  of  why  it  

is  I  am  asking  questions  in  this  vein,  there  have  been  allegations  

made  that  decisions  regarding  whether  to  charge  Mrs.  Clinton  was  

made  early  in  the  case  before  all  the  evidence  was  in,  or  that  

there  were  improper  motivations.  

So  what  I' m  trying  to  get  at  is,  kind  of,  you  know,  

typically,  when  do  you  have  discussions  like  this  in  a case  just  

generally  as  we  previously  discussed,  and  then  I' m  going  to  kind  

of  go  into  questions  more  specific  about  the  Midyear.  But  that' s  

what  we' re  kind  of  -- we' re  trying  to  get  at.  

A  Okay.  
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Q  There  have  been  allegations  that  the  decision  to  charge  

her  had  been  made  before  all  the  evidence  was  obtained,  before  

there  were  interviews,  before  she  was  -- obviously  

famously  -- before  she  was  interviewed.  So  that' s  where  this  line  

of  questioning  is  headed,  just  for  context  and  for  the  record  for  

you.  

A  Okay.  

Q  So  with  that  in  mind,  was  Secretary  Clinton' s  knowledge  

and  intent  key  to  the  FBI' s  recommendation  not  to  charge  Secretary  

Clinton?  

A  I --

Mr.  Pittard.  To  the  extent  you  know.  

Ms.  Moyer.  Yeah.  So  I  did  not  make  the  final  determination  

about  the  recommendation.  That  was  Director  Comey.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Right.  

A  I  don' t  know  about  the  term  "key. "  It  was  certainly  a  

significant  factor.  There  were  other  factors  as  well,  I  think.  

Q  Okay.  But  based  on  your  understanding  of  the  case,  why  

was  the  lack  of  evidence  on  intent  fatal  to  the  case?  

A  So  based  on  my  experience  and  my  understanding  of  the  

facts,  the  -- there  -- most  of  the  charges  for  -- under  793  

require  an  element  of  intent.  

Q  Right.  When  did  you  first  understand  that  evidence  of  

Secretary  Clinton' s  intent  would  be  important  to  the  charging  
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decision?  

A  I  expected  that  from  the  very  beginning,  because,  like  I  

said,  in  my  experience,  normally  the  intent  is  relevant  to  any  

criminal  charge,  and  in  specifically,  to  793.  

Q  Did  the  FBI  ultimately  find  sufficient  evidence  of  

Secretary  Clinton' s  knowledge  and  intent  to  

recommend  -- sufficient  to  recommend  charging  a criminal  case  

against  her?  

A  So  ultimately,  the  Director  made  a decision  not  to  

recommend  prosecution.  I' m  not  sure  I  can  clarify  whether  it  was  

sufficient  or  not.  That  was  the  final  decision.  So,  I  mean,  

I  -- the  Director  ultimately  made  the  decision  not  to  recommend  

prosecution.  

Q  Okay.  But  do  you  -- but  in  your  experience,  do  you  

think  they  found  sufficient  evidence?  Do  you  agree  with  that  --

A  So  I  agree  with  the  decision  not  to  recommend  

prosecution,  yes.  

Q  Is  that  based  on  the  fact  that  there  wasn' t  enough  

evidence  regarding  intent?  

A  It  was  based  on  that  and  also  my  experience  in  other  

cases  on  what  would  be  required.  

Q  Okay.  Did  the  FBI  --

BY  MS.  SHEN:  

Q  Sorry,  just  to  clarify  one  point.  So  you  said  it  was  

the  Director' s  decision  not  to  charge  Secretary  Clinton  
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ultimately.  Is  it  your  understanding  that  that  was  based  upon  

the  -- you  know,  the  careerist  FBI' s  collectively,  you  know,  not  

finding  sufficient  evidence  to  support,  you  know,  charging  

Secretary  Clinton?  

A  So  I  don' t  know  -- you  know,  I  don' t  know  exactly  what  

the  Director  was  thinking.  But  I  do  know  that  the  investigative  

team  briefed  the  Director  on  what  the  facts  and  circumstances  that  

we  -- that  the  team  had  found.  So  I  expect  that  that  was  part  of  

the  decision-making  process.  

Q  Okay.  So  you  don' t  have  anything  that  would  contradict  

the  FBI,  you  know,  not  finding  -- sorry.  Let  me  rephrase.  

You  aren' t  aware  that  the  FBI  did,  in  fact,  find  sufficient  

evidence  to  charge  Secretary  Clinton  and  then  Director  Comey  

somehow  overruled  that  decision?  

A  No.  There  -- that' s  -- that  was  not  what  I  was  

implying.  

Q  Okay.  So  it  would  be  consistent,  with  your  

understanding,  that  whatever  evidence  the  FBI  had  and  briefed  

Director  Comey,  that  wouldn' t  have  been  sufficient  to  charge  

Secretary  Clinton?  

A  That  would  be  my  opinion.  I  don' t  make  the  final  

decisions  about  prosecuting.  That' s  normally  not  my  role.  But  

that  would  be  my  opinion  based  on  what  I  was  told.  

Q  Okay.  Thank  you.  

BY  MR.  MORGAN:  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-004029



 


 


        


      

  

    


    


          


    


  


            


         


   


         


  


          


          


       


        


            


            


          


    


            


           


           


         


  

6  
COMMITTEE  SENSITIVE  

Q  Continuing,  did  the  FBI  investigate  this  matter  as  

aggressively  as  it  would  any  other  --

A  Yes  --

Q  -- in  your  experience?  

A  -- in  my  experience.  

Q  When  did  the  Midyear  team  roughly  complete  the  review  of  

the  emails  in  this  case?  

A  What  emails?  

Q  Just  the  -- so  based  on  the  emails  that  the  FBI  reviewed  

from  Secretary  Clinton,  when  was  that  review  complete,  the  emails  

that  the  FBI  obtained?  

A  So  the  FBI  obtained  various  emails  throughout  the  course  

of  the  investigation.  

Q  Right.  When  was  that  -- but  when  was  that  

review  -- that  ultimately  the  review  of  all  that  information  that  

they  had  obtained,  when  was  that  roughly  completed?  

A  You  mean  prior  to  the  July  5  statement?  

Ms.  Shen.  Whether  or  not  it' s  prior  to  the  July  5  statement,  

if  you  can  remember.  So,  you  know,  the  body  of  evidence  of  

Secretary  Clinton' s  emails,  do  you  recall  when  the  review  of  all  

of  her  emails  was  completed?  

Mr.  Pittard.  If  I  could  interject,  I  think  maybe  some  of  the  

confusion  is,  one  of  the  issues  that  came  up  in  the  investigation  

was  that,  as  I  understand  it  from  public  reporting,  that  the  FBI  

did  an  investigation,  presumably  reviewed  some  emails,  came  to  a  
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determination  on  its  recommendation  to  DOJ.  Later,  some  

additional  emails  were  located,  and  I  think  that  might  be  the  --

Ms.  Shen.  Yes.  Thank  you  for  the  clarification.  So  --

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Yes.  Thank  you.  

We' re  talking  about  before  Mr.  Comey  made  -- in  July,  made  

his  recommendation  regarding  charging,  so  prior  to  the  July  5  

statement.  

A  So  prior  to  the  July  5  statement,  I  don' t  know  

specifically  when  it  was  completed.  It  was  within  -- like  around  

June.  

Q  Okay.  Did  those  emails  yield  any,  you  know,  smoking  gun  

evidence  of  Secretary  Clinton' s  intent?  

A  So  I  don' t  want  to  use  the  word  "smoking  gun, "  but  I  do  

not  believe  that  the  -- I  did  not  see  any  of  those  emails  that  

indicated  any  sort  of  intent.  

Q  Okay.  Do  you  know  when  the  Midyear  team  -- when  did  the  

Midyear  team  interview  the  individuals  who  had  sent  Secretary  

Clinton  classified  information  or  emails?  Do  you  recall?  

A  That  was  throughout  the  course  of  the  investigation.  

Mr.  Pittard.  If  I  could,  I  think  the  question  -- could  you  

repeat  the  question,  please?  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  When  did  the  Midyear  team  interview  the  individuals  who  

had  sent  Secretary  Clinton  classified  information  in  her  emails?  
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A  Yeah.  Do  you  have  any  -- do  you  have  a specific  person?  

Q  I  am  just  asking  just  generally.  

A  Oh.  

Q  Was  it  throughout  the  investigation?  Was  it  --

A  The  FBI  team  conducted  a number  of  interviews  throughout  

the  investigation.  

Q  Okay.  And  did  it  --

BY  MS.  HARIHARAN:  

Q  Were  you  involved  in  those  interviews?  

A  I  went  to  one  interview.  

Q  Which  one?  

A  What' s  his  name?  Patrick  Kennedy.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  To  your  knowledge,  did  those  interviews  yield  any  

smoke  -- I  know  your  -- any  smoking  gun  evidence  of  Secretary  

Clinton' s  evidence  of  Secretary  Clinton' s  intent  or  any  

dispositive  evidence  regarding  her  intent?  

A  Not  to  my  knowledge.  

Q  To  your  knowledge,  did  the  investigation  ever  yield  any  

evidence  dispositive  of  Secretary  Clinton' s  intent  at  all?  

A  I' m  sorry,  could  you  repeat  it?  

Q  Strike  that  question.  Let' s  continue  on.  

A  Okay.  

Q  I' m  going  to  read  you  a section  from  the  inspector  

general' s  report,  which  states,  quote,  "Our  review  found  that  the  
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Midyear  team  concluded  beginning  in  early  2016  that  evidence  

supporting  a prosecution  of  former  Secretary  Clinton  or  her  senior  

aides  was  likely  lacking.  This  conclusion  was  based  on  the  fact  

that  the  Midyear  team  had  not  found  evidence  that  former  Secretary  

Clinton,  or  her  senior  aides,  knowingly  transmitted  classified  

information  on  unclassified  systems  because,  one,  classified  

information  exchanged  in  unclassified  emails  was  not  clearly  or  

properly  marked;  and  two,  State  Department  staff  introducing  

classified  information  into  emails  made  an  effort  to,  quote,  ' talk  

around  it, ' "  end  quote.  

Is  this  conclusion  consistent  with  your  own  experience  on  the  

case?  

Mr.  Pittard.  I  want  to  -- I  don' t  mean  to  be  difficult,  but  

do  you  have  a copy  of  the  actual  IG  report  that  she  could  see  for  

context?  

Mr.  Sinton.  And  if  you  could  give  a page  reference,  that  

would  be  helpful.  

Mr.  Morgan.  Pardon  me.  That' s  from  page  163  of  the  IG  

report.  

Mr.  Sinton.  Thank  you.  

Ms.  Moyer.  Okay.  Could  you  repeat  the  question?  Sorry.  

You  don' t  have  to  reread  the  --

BY  MR.  MORGAN:  

Q  No,  I  won' t.  Is  the  conclusion  you  just  read  in  the  IG  

report  consistent  with  your  experience  on  the  case?  
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A  So  the  conclusion  about  the  intent  and  about  the  State  

Department  talking  around  the  issues,  that  I  remember  and  is  

consistent.  I  don' t  remember  talking  about  this  as  early  as  early  

2016,  but  -- so  I  don' t  remember  that  part.  

Q  But  --

A  But  the  conclusion  about  the  intent  and,  you  know,  why  

we  weren' t  seeing  intent  is  consistent  with  my  understanding.  

Q  Okay.  And  would  you  agree  with  the  next  sentence  that  

occurs  in  the  IG  report,  which  says,  "The  Midyear  team  continued  

its  investigation  taking  the  investigative  steps  and  looking  for  

evidence  that  could  change  their  assessment"?  

A  Oh,  yeah.  

Q  So  you  would  agree  with  that  statement?  

A  Yes.  

Q  Okay.  So  kind  of  going  back  to  some  of  the  questions  

raised  in  the  previous  round,  I  want  to  discuss  some  of  the  issues  

regarding  disagreements  over  kind  of  the  use  of  compulsory  process  

versus,  say,  consent  agreements  in  terms  of  obtaining  evidence.  

In  the  Clinton  email  investigation,  did  the  investigative  

team  generally  advocate  for  aggressively  seeking  and  compelling  

evidence?  

A  Sure,  yeah.  

Q  Did  you  -- did  Peter  Strzok  and  Lisa Page  advocate  for  

or  against  the  use  of  compulsory  process?  

A  So  Lisa was  not  a part  of  the  investigative  team  and  so  
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I  would  not  put  -- she  may  have  been  involved  in  some  discussions,  

but  I  would  not  put  her  in  the  category  of  even  making  any  sort  of  

investigative  decisions.  Pete  did  argue  for  compulsory  process  at  

times.  

Q  Okay.  Do  you  know  why  that  -- do  you  recall  why  that  

was,  generally  speaking?  

Mr.  Pittard.  Is  there  a -- I  mean,  if  you  can  answer  

generally,  but  maybe  it' s  hard  to  talk  about  why  he  -- it' s  hard  

to  talk  about  why  he  thought  anything,  period.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Let  me  put  it  this  way:  But  he  -- would  you  say  that  

Mr.  Strzok  was  aggressive  in  trying  to  use  compulsory  process  when  

he  believed  it  was  necessary  in  order  to  investigate  the  case?  

A  Yes,  I  believe  so.  

Q  Were  there  disagreements  in  when  to  use  or  not  use  

compulsory  process?  

A  Disagreements  amongst  whom?  

Q  Between  members  of  the  Midyear  team,  between  the  FBI  and  

the  line  prosecutors  or  the  Department  of  Justice?  

A  I  think  more  so  between  the  FBI  and  the  prosecutors  at  

DOJ.  

Q  Okay.  Generally,  did  the  FBI  advocate  for  the  use  

of  -- why  did  the  FBI  advocate  for  the  use  of  compulsory  process?  

Mr.  Pittard.  To  the  extent  you  know,  and  if  you  can  --

Mr.  Morgan.  In  your  experience  on  the  case.  
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Mr.  Pittard.  And  it  may  be  useful  to  talk  about  particular  

circumstances,  in  that  conceivably  it' s  different  in  different  

circumstances.  

Ms.  Moyer.  Yeah.  So  that' s  a tough  question,  because  there  

were  different  -- there  are  different  moments  that  these  kinds  of  

questions  came  up  over  the  course  of  the  case.  So  generally,  I  

think,  as  a big  picture  matter,  people  argue  for  process  because  

they  believe  they  will  get  more  information  from  compulsory  

process.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Okay.  So,  generally,  when  there  were  disagreements  

between  the  FBI  and  DOJ  on  how  to  seek  evidence,  what  was  DOJ' s  

position?  Do  you  recall?  Or  were  you  familiar  with  their  general  

position  based  on  your  --

A  It  would  depend  -- I  think  it  sort  of  depended  

on  -- like  I  said,  there  were  numerous  points  throughout  this  case  

in  which  this  was  a question.  

Q  So  let  me  ask  this  question  then:  Do  you  think  that  

when  there  were  disagreements,  or  when  there  were  discussions,  

were  these  -- these  were  based  on  the  facts  and  discussing  

investigative  strategy,  correct,  or  differing  opinions  in  terms  of  

the  appropriate  investigative  strategy?  Would  you  say  that  that' s  

correct?  

A  So  when  there  were  disagreements  between  the  FBI' s  team  

and  the  DOJ  about  compulsory  process  versus  consent,  was  that  
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based  on  a difference  in  agreement  -- or  a difference  of  opinion  

on  investigative  strategy?  Is  that  what  you' re  asking?  

Q  Yes.  

A  Sort  of.  I  think  that  the  angles  were  the  same  for  both  

sides.  I  just  think  that  the  Department  had  a different  opinion  

about  how  to  get  to  that  point.  But  so  I  don' t  want  to  say  we  had  

a different  viewpoint  on  investigative  strategy,  because  I  think  

we  did  have  an  overall  investigative  strategy  that  the  FBI  team  

and  the  Department  agreed  to,  but  just  these  decisions  throughout.  

Q  Okay.  Do  you  think  that  DOJ  career  prosecutors  were  

making  any  of  these  decisions  -- I  think  you  mentioned  that  

ultimately  decisions  rested  with  them  -- based  on  their  personal  

political  views,  or  based  on  any  other  improper  considerations?  

A  I  had  no  indication  of  that  at  all.  

Q  Did  any  of  these  discussions  or  disagreements  on  how  to  

obtain  evidence  affect  the  thoroughness  of  the  investigation?  

A  I  don' t  believe  so.  

Q  In  your  experience,  did  any  senior  political  leaders  at  

DOJ  intervene  in  the  decision  to  seek  or  not  seek  compulsory  

process?  

A  I  was  not  involved  in  any  discussions  that  would  

indicate  that.  

Q  Okay.  So  in  your  experience,  Loretta Lynch  didn' t  seek  

to  intervene  regarding  these  discussions,  in  your  experience?  

A  Not  to  my  knowledge.  
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Q  What  about  Sally  Yates?  

A  Not  to  my  knowledge.  

Q  Matt  Axelrod?  

A  Not  to  my  knowledge.  

Q  John  Carlin?  

A  Not  to  my  knowledge.  

Q  In  your  experience,  is  it  common  to  have  disagreements  

between  FBI  agents  and  DOJ  prosecutors  working  on  a case?  

A  Yes.  

Q  Is  it  common  for  the  FBI  to  want  to  move  more  quickly  or  

aggressively  and  for  the  Department  to  ask  for  more  evidence  or  to  

take  a more  cautious  approach?  

A  Yeah.  

Q  Based  on  your  answers  in  this  section,  is  it  fair  to  say  

that  you  believe  the  FBI  was  aggressive  in  suggesting  the  Clinton  

email  investigation  make  use  of  compulsory  process?  

A  Yeah.  That' s  not  something  I  would  have  -- I  would  not  

have  characterized  it  that  way.  I' m  not  sure  I  would  have  asked  

that  question,  but  yes.  

Q  Okay.  

BY  MS.  SHEN:  

Q  So  just  so  I' m  clear,  because  I  know  that  some  of  the  

back  and  forth  might  have  been  a little  bit  confusing,  you  know,  

there  have  been  a series  of  allegations  that  I' ve  heard,  certainly  

in  person,  that,  you  know,  certain  members  of  the  FBI  
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investigative  team,  or  perhaps  the  DOJ  investigative  team,  you  

know,  might  have,  you  know,  not  been  as  aggressively  investigating  

Secretary  Clinton  for  improper  reasons  or  political  bias,  

essentially  going  easy  on  her,  right.  

And  so  I  guess  I' ll  just  ask  the  blanket  question:  Do  you  

have  any  reason  to  believe  that  any  member  of  the  MYE  

investigative  team  chose  not  to  aggressively  pursue  Secretary  

Clinton' s  case  based  on  improper  political  considerations?  

A  Are  you  asking  about  the  investigative  team  or  the  

prosecution  team?  

Q  Both.  

A  The  answer  to  both  is  no.  

Q  Okay.  Thank  you.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  So  now  I  want  to  turn  to  questions  regarding  the  editing  

and  drafting  of  Director  Comey' s  July  5  statement.  

A  Okay.  

Q  There  have  been  many  allegations  regarding  the  July  5,  

2016  statement  Director  Comey  drafted  on  the  Clinton  investigation  

recommending  not  to  prosecute  Secretary  Clinton,  so  I  just  want  to  

walk  through  in  detail  kind  of  what  happened.  

Do  you  know  who  drafted  the  statement  initially?  

A  It' s  my  understanding  Director  Comey  drafted  it.  

Q  And  who  held  the  authority  to  approve  the  final  language  

of  the  July  5,  2016  statement?  
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A  Director  Comey  gave  the  statement,  so  he  would  have  been  

the  ultimate  approval.  

Q  Did  Peter  Strzok  or  Lisa Page  have  the  authority  to  

approve  the  final  language  of  the  July  5,  2016,  statement  

recommending  not  to  prosecute  Secretary  Clinton?  

A  Not  that  I' m  aware  of.  

Q  Did  you  ever  make  edits  or  suggestions  to  the  statement  

with  the  purpose  of  helping  Secretary  Clinton  or  damaging  the  

Trump  campaign?  

A  No.  

Q  To  your  knowledge,  did  anyone  else?  

A  No.  

Mr.  Somers.  Can  the  witness  give  a verbal  response?  There  

hasn' t  been  one,  at  least  not  that  I  can  hear.  

Ms.  Moyer.  Oh,  I  was,  and  the  answer  was  no.  

Mr.  Pittard.  It' s  on.  

Ms.  Moyer.  Oh,  yeah,  it' s  on.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Were  members  of  the  Midyear  exam  FBI  team  free  to  

express  their  concerns  throughout  the  drafting  process?  Did  they  

feel  free  to  be  able  to  express  any  opinions  or  concerns  regarding  

the  statement?  

Mr.  Pittard.  To  the  extent  you  know.  

Ms.  Moyer.  So  the  investigative  team  did  not  review  the  

statement.  So  the  case  agents  and  analysts  did  not  review  the  
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statement,  but  -- so  they  did  not  have  that  opportunity.  Some  

executives,  I  believe,  reviewed  the  statement.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Okay.  Including  -- and  you  reviewed  the  statement  as  

well,  correct?  

A  I  did,  yes.  

Q  And  did  you  ever  feel  like  you  could  not  -- you  weren' t  

free  to  express  any  concerns  throughout  the  drafting  process?  

A  No.  

Q  Do  you  recall  any  member  of  the  team  who  reviewed  the  

statement  expressing  significant  disagreements  about  the  

statement' s  final  wording?  

A  No.  

Q  Do  you  know  why  was  the  initial  statement  drafted  before  

the  FBI  officially  closed  the  Clinton  investigation  in  July  2016?  

A  So  I  don' t  know  why  specifically.  The  Director  drafted  

it  himself,  so  you' d  have  to  ask  him.  We  had  had  -- been  having  

some  discussions  about  what  happens  when  we  come  to  an  end  to  this  

investigation.  

Q  Do  you  believe  that  Director  Comey  acted  improperly  or  

prematurely  by  drafting  an  initial  statement  before  Secretary  

Clinton' s  and  others  -- other  interviews  occurred?  

A  No,  I  don' t.  

Q  Can  you  explain  why  is  that?  

A  I  think  we  may  have  talked  about  this  before,  but  as  
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cases  go  on,  you  kind  of  get  a sense  of  where  they' re  going.  And  

so  to  be  prepared  with,  you  know  -- to  be  prepared  if  we  decided  

that  -- if  it  was  decided  there  wouldn' t  be  a prosecution,  that  

made  sense  to  me.  Of  course,  the  whole  time  it  was,  you  know,  

barring  any  new  information  that  we  would  have  gathered  that  could  

have  changed  the  outcome.  

Q  And  to  your  last  statement  there  then,  if  the  FBI' s  

interviews  of  Secretary  Clinton  and  others  produced  new  evidence  

that  supported  prosecuting  Secretary  Clinton,  would  the  FBI  have  

ignored  that  evidence  and  stuck  with  the  existing  draft  statement?  

A  I  don' t  believe  so.  

Q  So  in  other  words,  did  the  initial  draft  statements  in  

the  spring  of  2016  lock  in  the  FBI' s  recommendation  not  to  

prosecute  regardless  of  any  new  evidence?  

A  No.  

Q  But  the  FBI  did  not  actually  -- kind  of  touching  back  on  

our  previous  conversation  -- but  the  FBI  did  not  actually  receive  

new  evidence  in  these  interviews  that  supported  prosecuting  

Secretary  Clinton;  is  that  correct?  

A  At  the  end  of  the  day  we  did  not  find  anything  that  

changed  the  opinion  of  that  statement.  

Q  I  want  to  talk  a little  bit  more  in  detail  about  the  

editing  process.  And  I' m  going  to  -- I' d  like  to  introduce  as  

exhibit  3,  I  believe,  H.  Res.  907,  which  was  introduced  by  

Republican  Members  of  Congress  on  May  22,  2018,  and  it  requests  
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that  the  attorney  general  appoint  a second  special  counsel  to  

investigate  the  Department  of  Justice  and  the  FBI.  

[Moyer  Exhibit  No.  3  

Was  marked  for  identification. ]  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  So  I  just  want  to  direct  your  attention  to  page  4  and  

the  first  clause.  And  that  clause  begins,  quote,  "Whereas  

Director  Comey  in  the  final  draft  of  his  statement,  allowed  FBI  

Agent  Peter  Strzok  to  replace  ' grossly  negligent, '  which  is  

legally  punishable  under  Federal  law,  with  ' extremely  careless, '  

which  is  not  legally  punishable  under  Federal  law. "  The  inspector  

general' s  report  actually  makes  clear  that  the  change  in  Director  

Comey' s  statement  was  not  Mr.  Strzok' s  doing.  It  was  based  on  

legal  discussions  by  you  and  other  attorneys  in  your  office.  Is  

that  also  your  understanding?  

A  Yes.  

Q  So  FBI  attorneys,  not  Mr.  Strzok,  would  have  made  the  

substantive  decision  to  change  "grossly  negligent"  to  "extremely  

careless. "  Is  that  correct?  

A  We  would  have  made  a recommendation.  The  final  decision  

as  to  what  changes  to  accept  was  Director  Comey' s.  

Q  Okay.  And  just  to  be  clear,  I  know  we  touched  on  in  the  

previous  round  some  discussions  regarding  the  statute  considered  

during  the  case,  but  did  you  believe  that  Secretary  Clinton' s  

conduct  did  not  constitute  gross  negligence  under  793(f)(1)?  
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A  There  was  very  little  case  law  under  793(f)(1),  and  I  

did  not  believe  that  Secretary  Clinton' s  conduct  was  similar  to  

the  very  few  instances  in  which  I  had  seen  that  provision.  

Q  Again,  I  believe  this  was  touched  on  earlier,  but  is  it  

true  that  the  gross  negligence  provision  is  considered  by  the  

Justice  Department  to  be  potentially  unconstitutionally  vague?  

A  So  that  is  what  I  was  told.  The  Department  -- you' d  

have  to  ask  the  Department  specifically  about  what  they  think  of  

that  provision.  

Q  Have  you  ever  done  any  independent  legal  research?  

A  I  have  reviewed  -- yeah,  I' ve  done  some  legal  research  

on  gross  negligence.  

Q  And  what  was  -- and  what  was  the  result  of  that  

research,  would  you  --

A  Like  I  said,  there  were  very  few  cases  on  it.  

Q  Okay.  Can  you  describe  why  you  and  others  in  the  Office  

of  General  Counsel  believed  Director  Comey  should  not  use  the  

phrase  "grossly  negligent, "  which  is  a phrase  with  a separate  

legal  meaning,  if  he  was  using  it  in  a colloquial  sense,  you  know,  

not  as  a legal  term  of  art?  

Mr.  Pittard.  I  think  you  can  speak  to  what  you  thought.  I' m  

not  sure  you  can  speak  to  what  anybody  else  thought.  

Ms.  Moyer.  Right.  So  I  -- my  understanding  was  that  the  

Director  was  using  the  term  "gross  negligence"  in  more  of  a  

colloquial  way.  We  had  -- there  had  been  discussions  where  I  was  
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present  in  which  we  discussed  whether  or  not  the  facts  supported  a  

prosecution  of  Secretary  Clinton,  and  my  understanding  is  that  the  

Director  was  not  intending  to  say  that  the  facts  did  support  a  

prosecution.  

So  I  think  that  he  used  that  more  -- my  understanding  was  

that  he  did  not  intend  for  that  to  have  statutory  significance,  

and  that  is  why  I  suggested  we  change  that  provision,  that  phrase.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Did  the  edit  of  replacing  "grossly  negligent"  with  

"extremely  careless"  change  the  FBI' s  substantive  legal  

conclusions  in  any  way?  

A  No.  It  was  -- I  think  the  intent,  at  least  my  intent,  

was  to  make  it  more  clear  about  what  the  decision  was.  

Q  Okay.  To  your  recollection,  was  the  edit  made  because  

of  any  inappropriate  considerations,  including  trying  to  help  

Hillary  Clinton  avoid  prosecution?  

A  No.  It  was  made  more  because  I  did  not  believe  that  the  

conduct  rose  to  the  level  of  cases  that  would  be  prosecuted  under  

that  provision.  

Q  And  did  anyone  else  ultimately  disagree  with  the  

decision  to  omit  the  phrase  "gross  negligence"  and  instead  use  

"extremely  careless"?  

Mr.  Pittard.  To  the  extent  you' re  aware.  

Ms.  Moyer.  Yeah,  I  don' t  know  what  other  individuals  

thought.  The  change  was  accepted  eventually.  
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BY  MR.  MORGAN:  

Q  Did  you  ultimately  agree  with  Director  Comey' s  decision  

to  include  criticisms  of  Secretary  Clinton' s  uncharged  conduct  in  

his  statement?  

A  I  did  not  raise  any  objections  at  the  time.  Looking  

back  on  it,  I  -- I' m  not  sure  I  agreed  with  the  -- I  think  it  

caused  more  confusion  than  it  needed  to.  

Q  The  IG  report  concluded  -- and  this  is  on  page  238  of  

the  IG  report.  So  I' m  going  to  go  ahead  and  read  this  paragraph  

into  the  record,  quote,  "We  found  no  evidence  that  Comey' s  public  

statements  announcing  the  FBI' s  decision  to  close  the  

investigation  was  a result  of  bias  or  an  effort  to  influence  the  

election.  Instead,  the  documentary  and  testamentary  evidence  

reviewed  by  the  OIG  reflected  that  Comey' s  decision  was  a result  

of  his  consideration  of  the  evidence  that  the  FBI  had  collected  

during  the  course  of  the  investigation,  and  his  understanding  of  

the  proof  required  to  pursue  prosecution  under  the  relevant  

statutes. "  

A  Okay.  

Q  Is  this  conclusion  consistent  with  your  experience  

during  the  case?  

A  Yes.  

Q  So  bias  or  any  effort  to  influence  the  election  was  not  

part  of  the  FBI' s  decision-making  in  any  way?  

A  Correct.  
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Q  Do  you  have  any  reason  to  believe  that  Director  Comey' s  

recommendation  against  prosecuting  Hillary  Clinton  was  influenced  

by  any  improper  considerations,  including  political  bias?  

A  No  I  don' t  have  any  reason  to  believe  that.  

Q  Was  your  opinion  influenced  by  political  bias?  

A  No.  

Q  Was  your  opinion  based  on  the  law  and  the  facts?  

A  Yes.  

Mr.  Morgan.  So  I  think  that  concludes  our  questioning  for  

this  round.  Thank  you  very  much.  

Mr.  Pittard.  Thank  you.  
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[1: 00  p.m. ]  

BY  MR.  BAKER:  

Q  The  time  now  is  1:00,  and  we' re  back  on  the  record.  

Ms.  Moyer,  when  we  went  through  your  chain  of  command  

earlier,  we  discussed  briefly  that  Lisa Page,  in  addition  to  being  

an  associate,  work  -- involving  work-related  matters,  you  also  had  

a social  relationship  with  her.  

A  Yes.  

Q  What  about  other  members  in  OGC  that  you  answer  to?  

Were  you  in  a social  relationship  with  Trisha Anderson?  

A  I  had  seen  her  outside  of  work  but  not  as  often.  

Q  What  about  Jim  Baker?  

A  No.  

Q  Outside  of  the  OGC  realm,  what  about  Mr.  McCabe?  

A  Oh,  no.  

Q  Okay.  I  think  we' ll  go  back  to  some  of  the  Midyear  Exam  

questions  shortly,  but  I  want  to  just  jump  to  one  thing  that  is  

really  more  contemporary  than  some  of  the  other  questions  that  

we' ll  ask.  

Were  you  involved  in  any  meetings  where  you  heard  firsthand,  

or  were  you  involved  in  any  conversations  with  Ms.  Page  in  a  

social  setting,  where  you  learned  that  there  had  been  discussions,  

apparently  at  the  Department  of  Justice,  about  the  Deputy  Attorney  

General  wearing  a recorder  or  a transmitter,  some  type  of  -- my  

terms  -- body  recorder,  to  record  President  Trump?  
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A  I  was  not  at  any  meetings  that  that  was  discussed,  but  

Lisa Page  did  mention  it  to  me.  

Q  And  what  were  the  circumstances  around  her  discussing  

this  with  you?  

A  I  believe  we  were  commuting  home  and  she  brought  it  up.  

Q  And  what  did  she  bring  up?  

A  I  think  -- my  recollection  is  that  we  were  kind  of  

discussing  some  of  the  -- how  difficult  some  of  the  questions  were  

surrounding  what  was  going  on  at  the  FBI  at  the  time,  and  she  

mentioned  that  it' s  difficult  -- sort  of,  it' s  difficult  for  

everyone  and  kind  of  explained  that  as  an  example.  

Q  So  she  had  been  at  a meeting  and  had  heard  this  

firsthand?  What  was  her  basis  of  knowledge?  

A  Yes,  that' s  my  understanding.  

Q  And  what  else  did  she  elaborate  on?  

A  I  just  remember  that  she  said  that  the  -- that  it  was  

with  the  DAG,  and  that  he  was  concerned,  and  that  he  mentioned  

wearing  a wire.  

Q  She  was  concerned  that  he  mentioned  wearing  a wire?  

A  No,  no,  that  -- that  -- I  was  not  at  the  meeting,  so  I  

don' t  know  how  it  came  up.  

Q  Sure,  I  understand.  I  understand.  

A  She  mentioned  that  he  seemed  concerned  and  that  he  had  

suggested  wearing  a wire.  

Q  He  seemed  concerned  about  what?  What  was  your  
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understanding  of  --

A  I' m  not  sure.  

Mr.  Brebbia.  I' m  sorry,  can  I  just  jump  in?  

BY  MR.  BREBBIA:  

Q  According  to  Lisa Page,  who  discussed  tape-recording  the  

President?  

A  So  what  she  told  me  was  that  the  DAG  brought  it  up.  

Q  And  was  she  present  for  the  conversation?  

A  I  believe  so,  but  I  don' t  know  that  I  asked  

specifically.  

Q  In  response  to  the  DAG  bringing  it  up,  what  actions  did  

Lisa Page  take?  

A  I  don' t  know  what  she  did.  

Q  Did  she  -- this  is,  I  understand,  all  based  on  

discussion  with  you.  In  her  discussion  with  you,  what  did  she  say  

to  you  about  the  DAG  bringing  up  tape-recording  the  President?  

A  Like  I  said,  it  was  not  a discussion  where  we  were  

talking  about  steps  we  would  be  taking.  It  was  more  of  a,  can  you  

believe  the  world  we' re  living  in  now.  

Q  And  may  I  ask,  specifically,  did  she  discuss  whether  

this  was  a serious  request  from  the  -- from  the  DAG  -- the  DAG  

Rosenstein,  just  to  be  -- that' s  what  we' re  talking  about,  right?  

A  Oh,  yes,  I' m  talking  about  Rosenstein.  

Q  Was  this  a serious  request  to  tape-record  the  President  

from  DAG  Rosenstein?  
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A  I  don' t  know.  She  did  not  say  one  way  or  the  other.  

Q  Did  she  say  what  Deputy  -- what  Director  -- was  he  

Director  at  the  time,  Director  McCabe?  

A  He  was  Acting  Director,  yes.  

Q  Did  she  say  at  the  time  what  Acting  Director  Andy  McCabe  

said  about  tape  -- about  the  DAG,  Rosenstein,  discussing  

tape-recording  the  President?  

A  Not  that  I  remember.  Nothing  that  I  remember,  I  guess.  

She  didn' t  say  anything.  

Q  So,  can  I  just  understand  a little  bit.  Can  you  flesh  

out  a little  bit  more  the  conversation  that  you  had  specifically  

as  it  pertained  to  tape-recording  the  President?  

A  Like  I  said,  it' s  -- you  know,  I  don' t  have  -- I  can' t  

remember  it  specifically.  It  was  a while  ago.  She  just  said  

that  -- you  know,  we  were  talking  about  atmospherics  and  about  

some  of  the  difficult  questions  we  were  dealing  with,  and  she  

said,  you  know,  that  even  the  DAG  has  -- isn' t  sure  what  some  of  

the  answers  are,  and  said  that  he  had  suggested  wearing  a wire.  

Q  Other  than  this  one  conversation  with  Lisa Page,  did  you  

discuss,  with  anyone  else,  wearing  a wire  or  tape-recording  the  

President  --

A  Oh,  no.  

Mr.  Pittard.  You' re  talking  about  before  all  this  became  in  

the  press  and  --

Mr.  Brebbia.  Yes,  yes,  yes.  
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Yes,  at  the  time,  around  this  time  period  with  Acting  McCabe,  

and  Lisa Page  still  at  the  FBI,  and  with  DAG  Rosenstein,  did  you  

discuss  with  anyone  else  this  idea of  tape-recording  or  wearing  a  

wire  to  record  the  President?  

Ms.  Moyer.  No.  

Mr.  Breitenbach.  Although  I  would  be  interested  if  it' s  come  

up  after  the  press  reports.  

Mr.  Pittard.  And  you  probably  want  to  exclude  from  that  

question  conversations  with  counsel,  conversations  that  would  have  

involved  her  counsel.  

Mr.  Breitenbach.  I  think  -- yes.  I  mean,  we' re  not  getting  

into  any  attorney/client  privileged  issues.  I  think  just  the  idea  

of  recording  the  President  or  putting  a wire  on  someone  to  record  

the  President,  has  that  come  up  at  all  in  terms  of  your  

discussions  at  the  bureau?  

Ms.  Moyer.  No.  

BY  MR.  BREBBIA:  

Q  I  am  sorry,  one  final  -- did  you  do  any  legal  research  

into  the  FBI' s  ability,  policies,  procedures,  any  research  into  

tape-recording  the  President?  

A  No.  

Q  Did  the  topic  of  the  25th  Amendment  arise  -- arise  in  

any  conversations  you  had  with  personnel  at  the  FBI?  

A  So  I  think  I' m  -- I  heard  at  one  point  something  about  

the  25th  Amendment,  but  I  don' t  think  it  was  in  relation  to  this.  
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BY  MR.  SOMERS:  

Q  And  it  wasn' t  -- wasn' t  brought  up  during  that  

conversation  -- the  conversation  where  wiretapping  or  recording  

the  President  was  brought  up  with  Lisa Page,  did  the  25th  

Amendment  come  up  during  that  conversation?  

A  Not  between  her  and  I.  

Q  Yeah,  that' s  all  I  have.  

BY  MR.  BREBBIA:  

Q  Could  you  tell  us  what  the  circumstances  were  when  the  

25th  Amendment  was  being  discussed?  

A  So,  again,  it' s  a vague  recollection.  I  can' t  even  

remember  exactly  who  -- who  I  talked  to  about  it.  But  someone  

said  they  had  heard  that  there  was  talk  of  the  25th  Amendment  and  

people  being  -- like  heard  that  there  was  talk  of  the  25th  

Amendment  and  that  there  were  votes  for  it,  or  something  like  

that.  

Q  And  -- and  --

A  Like,  I  said,  it' s  such  a vague  recollection,  I  

don' t  -- I  don' t  know  who  it  was,  or  any  more  specifics  than  that.  

Mr.  Somers.  Was  it  around  the  time  -- probe  just  a little  

bit  further  -- I  know  you  just  said  you  don' t  remember  the  

specifics  -- around  the  time  Director  Comey  was  fired?  

Ms.  Moyer.  I  don' t  think  so.  I  think  it  was  after  that.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  When  you  say  there  were  -- you  recall  somebody  saying  
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there  were  votes  for  it,  did  you  take  that  to  mean  there  were  

Cabinet  Members  in  favor  of  it,  invoking  it?  Or  proceeding  with  

it?  

A  That' s  what  I  took  it  to  mean,  but  I  -- you  know,  it  

was  -- it  was  kind  of  gossip,  so  it  wouldn' t  have  meant  anything  

to  me,  like  I  didn' t  know  if  it  was  true  or  -- or  what.  

Q  And  then  you  said  earlier,  in  response  to  the  issue  of  a  

wiretap,  that  Ms.  Page  said  something  that  made  you  think  

Mr.  Rosenstein  had  concerns,  and  that' s  why  he  was  willing  to  wear  

the  wire?  I  guess  I' m  getting  at  concerns  with  the  President' s  

behavior,  not  concerns  over  any  other  thing.  

A  I  can' t  say  that.  I  don' t  -- I  did  not  intend  to  imply  

that.  I  don' t  know.  I  think  my  impression  was  that  

Mr.  Rosenstein  wasn' t  sure  what  to  do  next.  Like,  wasn' t  

sure  -- my  impression  was,  it  was,  like,  a question  of  the  special  

counsel  and  what  -- what  are  the  next  steps.  Not  concerns  about  

the  President  specifically  or  his  actions.  Again,  I  can' t  say.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  You  just  said  there  was  gossip  -- I  think  that  was  your  

word  -- surrounding  the  25th.  Just  to  be  a little  more  specific,  

did  that  gossip,  or  however  you  want  to  characterize  it,  did  that  

involve  the  DAG,  or  was  it  just  -- not  -- not  involve.  I  mean,  

was  he  part  of  that  story,  hey,  the  DAG  is  talking  about  the  25th  

Amendment?  

A  I  don' t  think  -- I  don' t  remember  that.  I  don' t  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-004054



 


 


       


          


          


     


          


           


            


   


  


         


   


       


          


            


      

 


  


 


 


 


         


           


        


          


             


  

92  
COMMITTEE  SENSITIVE  

remember  the  DAG  being  a part  of  it.  

Q  But  it  was  -- there  was  serious  discussions  at  the  

Department  -- I  mean,  I' m  just  trying  to  understand  what  the  

gossip  was  about  the  25th  Amendment.  

A  I  apologize,  I  don' t  really  remember  the  specifics.  So  

it' s  hard.  I  just  remember  hearing  someone  say  they  had  heard  

that  there  were  a couple  of  votes  on  the  Cabinet  for,  you  know,  

invoking  the  25th  Amendment.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  You  mentioned  that  this  happened  during  a commute  back  

home  with  Ms.  Page?  

A  The  original  conversation  relating  to  the  wiretap.  

Q  Okay,  did  you  end  up  engaging  in  conversation  when  she  

told  you  this?  Was  there  any  advice  that  she  provided,  Ms.  Page,  

when  she  first  told  you  this  --

A  No.  

Q  -- information?  

A  No.  

Q  No?  

A  No.  

Q  So  it  just  was  mentioned  and  then  it  dropped?  

A  Yeah,  I  think  it  was  just,  again,  more  about  sort  of  

gossip,  atmospherics,  sort  of  talking  about,  you  know,  the  

significant  issues  that  we' re  dealing  with  at  the  FBI  at  that  

time.  So  it  wasn' t  about  taking  action.  It  was  just  sort  of  
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discussing  the  atmosphere  of  what  was  going  on.  

Q  Did  she  indicate  anybody  else  might  have  been  in  the  

meeting  when  she  first  heard  this?  

A  The  Deputy  Director  would  have  been  there.  And  I  

believe  at  that  -- I  believe  that  there  were  staff  members  from  

the  DAG' s  office.  

Q  Do  you  recall  anyone  who  might  have  been  there  from  the  

DAG' s  office?  Was  Tashina Gauhar  this  meeting?  

A  I  don' t  know  if  she  was  at  this  meeting.  

Q  Is  that  -- is  that  one  of  the  people  that  you  would  

consider  might  have  been?  

A  Yes.  

Q  Anyone  else?  

A  I  believe  Scott  Schools  may  have  been  there.  

Q  When  you  say  you  believe,  is  this  just  a recollection  of  

yours,  or  is  --

A  Based  on  a second  conversation  I  had  with  Lisa.  

Q  That  particular  conversation  on  your  commute?  

A  No,  not  --

Q  This  was  a subsequent  discussion?  

A  A  subsequent  discussion  about  -- when  the  news  hit  about  

this  -- this  issue  --

Q  Okay.  

A  -- she  and  I  had  a subsequent  discussion  about  it.  

Q  Okay.  So  this  is  after  she  has  already  left  the  FBI?  
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A  Yes.  

Q  Can  you  go  into  discussing  what  this  subsequent  

discussion  with  Ms.  Page  --

A  Sure.  

Q  -- concerned?  

A  It  was  when  the  news  hit  about  the  wiretap  and  the  

Department' s  position  and  what  they  were  saying  happened,  and  she  

was  indicating  she  did  not  believe  that  they  were  telling  the  

truth.  

Q  "They"  meaning?  

A  The  Department.  

Q  The  Department?  

A  Uh-huh.  And  the  source  that  was  quoted  in  the  paper.  

Mr.  Baker.  Telling  the  truth  about  it  being  a joke?  

Ms.  Moyer.  Yes.  

Mr.  Breitenbach.  And  who  was  the  source  quoted  in  the  paper?  

Ms.  Moyer.  I  don' t  know.  She  thought  it  was  Scott  Schools.  

Mr.  Baker.  But  for  her  to  believe  it  was  untrue  and  a joke,  

is  it  fair  to  say  that  she  took  the  matter  seriously  when  she  

first  heard  it?  

Mr.  Pittard.  To  the  extent  you  know.  

Ms.  Moyer.  Yeah,  I  don' t  know  that  -- I  don' t  know  what  she  

thought  at  the  time,  but  she  definitely  -- yeah,  I  don' t  know  what  

she  thought.  

BY  MR.  BAKER:  
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Q  But  if  she  thought  the  public  reporting  from  the  

Department  was  a joke  and  not  the  truth,  and  they  are  saying  it  

was  a joke,  then  would  it  be  fair  to  believe  that  her  belief  was,  

it  was  not  a joke  and  it  was  to  be  taken  seriously?  

A  That' s  how  I' d  interpret  that,  but  you' d  have  to  talk  to  

her.  

Q  And  you  carpool  with  Ms.  Page?  

A  Occasionally  she' d  give  me  a ride  home.  

Q  Okay,  but  not  a regular  --

A  No.  

Q  Okay.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Did  she  give  you  any  impression  as  to  her  impressions  

how  Mr.  McCabe  took  the  discussion  concerning  recording  the  

President  or  the  25th  Amendment?  

A  No.  

Q  Have  you  ever  been  involved  in  a case  where  --

A  Just  to  clarify?  

Q  Sure.  

A  She  did  not  tell  me  that  -- about  the  25th  Amendment  

part,  I  don' t  think.  

Q  Okay,  thank  you.  

A  I  mean,  like  I  said,  I  don' t  remember.  

Q  Thank  you.  I  think  you  had  said  that  earlier,  so  I  

apologize.  
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A  There  were  definitely  two  different  conversations.  I  

don' t  remember  who  I  talked  to  about  the  25th  Amendment.  

Q  Okay.  Have  you  ever  been  involved  in  providing  legal  

guidance  as  -- concerning  the  body  wire  recording  of  a subject?  

A  Yes.  

Q  Can  you  go  into  a little  bit  of  explaining  the  legal  

parameters  if  the  FBI  decides  to  record  someone?  

A  The  primary  issue  is  the  consensual  recording  and  making  

sure  that  there  was  consent  on  the  part  of  one  of  the  parties  and  

figuring  out  whether  or  not  the  State  that  you' re  recording  in  is  

a one- or  two-party-consent  State.  So,  because  if  you  have  the  

person  wearing  the  wire,  they  can  consent,  and  if  it' s  a two-party  

State,  you  have  to  take  additional  act- -- we  used  to  have  to  get  

additional  approvals  to  -- to  do  the  recording.  

Q  Okay,  so  barring  the  fact  that  the  suggestion  was  that  

DAG  Rosenstein  was  going  to  record  the  President  of  the  United  

States,  in  a general  circumstance,  if  you' re  recording  somebody  in  

D. C. ,  are  you  aware  what' s  required  legally?  

A  I' ve  actually  --

Q  And  secondly  -- I  am  sorry.  And  secondly,  depending  on  

whether  D. C.  is  a one-party  or  two-party  State,  would  the  FBI  

follow  the  State  or  the  locality  rules  concerning  recording  of  the  

subject?  

A  So  the  FBI  follows  all  the  laws  and  rules  required.  At  

least  I  advise  them  to  follow  all  the  rules  and  the  laws  required.  
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Q  Okay.  So  you  would  --

A  I  can' t  say  for  certain  that  they  -- yeah.  But  --

Q  You  would  advise  then  that  when  there' s  a local  or  State  

rule  concerning  one-party  or  two-party  requirements,  you  would  

advise  that  the  FBI  follow  that  local  rule?  

A  The  policy  of  the  FBI  used  to  be  that  if  there  was  a  

two-party-consent  State,  we  would  have  to  get  otherwise  illegal  

activity  to  conduct  a one-person  -- one-party-consent  recording.  

Subsequently  that  has  been  revised  by  the  Department  and  in  

our  -- in  our  DIOG  -- the  -- I  don' t  remember  the  name  of  

it  -- the  Domestic  --

Mr.  Baker.  Domestic  Investigation  Operations  Guideline.  

Ms.  Moyer.  -- Investigation  Operations  Guide.  They  have  

changed  that  rule  and  we  no  longer  need  to  get  OIA  for  that  

circumstance.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  OIA?  

A  Otherwise  illegal  activity.  

Q  Therefore,  then  --

A  Because  of  the  -- because  a fed- -- the  Federalism.  

Because  we' re  doing  it  on  the  part  of  a Federal  investigation.  

Q  So  then  that  would  indicate  you  do  not  follow  the  State  

rules  as  to  whether  --

A  Right.  

Q  -- it' s  a one-party  or  two-party  State?  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-004060



 


 


         


          


            


          


         

 


   


  


     

      


           


   


          


           


           


     

         


          


              


           


             


      


              


           


            


  

98  
COMMITTEE  SENSITIVE  

A  But  we  follow  the  guidance  and  guidelines  provided  by  

the  Department  and  by  our  -- our  DIOG  on  that,  yes.  

Q  And  so  if  it  is  someone  that  is  a source  or  an  

undercover  for  the  FBI  that  is  doing  the  recording,  then  that  

person  doing  the  recording  equates  to  the  one-party  consent  --

A  Yes.  

Q  -- that' s  needed?  

A  Usually,  yeah.  

Q  Okay,  so  going  back  --

A  Depends  on  where  the  recording  is.  

Q  But  I  thought  you  just  said  that  it  doesn' t  depend  on  

where  the  recording  is.  

A  No,  like  if  the  person  is  wearing  the  recorder,  then,  

yes,  because  they  would  be  there  for  the  conversations.  Then  some  

of  the  questions  come  up  about  where  you  can  place  a recorder.  

Q  Okay.  So  if  --

A  Sorry,  I  don' t  mean  to  make  it  too  complicated.  

Q  No,  no,  we' re  trying  to  figure  out  how  complicated  it  

is.  So  if  in  the  scenario  that  is  mentioned  by  the  DAG,  that  he  

is  wiring  -- getting  wired  to  go  record  the  President,  would  a  

court  order  be  needed  to  do  so?  Or  would  that  fall  within  a  

consensual  recording  because  it' s  a Federal  operation?  

A  So,  I  did  not  look  into  this  issue.  I  don' t  -- I' m  sure  

there  are  other  -- other  things  to  think  about  with  regard  to  

wearing  a recording  -- or  wearing  a wire  at  the  White  House  and  
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the  President  and  all  those  other  issues.  I  didn' t  -- I  didn' t  

research  that.  

Q  You' re  familiar  with  the  Wiretap  Act?  

A  Yes.  But  I  -- I' m  familiar  with  it.  

Q  Are  you  familiar  that  oral  communications  require  a  

court  order  to  obtain  a wiretap  on  someone?  

A  Yes,  barring  other  exceptions,  is  my  understanding  of  

the  act.  

Q  So  if  this  situation  does  -- I' m  trying  to  think  of  the  

alternative.  If  this  situation  that  is  presented  by  the  DAG' s  

suggestion  of  going  to  put  a wire  on  himself  to  record  the  

President,  if  it  does  not  fall  within  the  consensual  recording  

idea that  we' ve  discussed,  then  by  extension,  would  it  -- would  it  

fall  within  a court  order?  Or  otherwise  known  as  a wiretap  in  

this  case?  

A  You  know,  I  didn' t  look  -- I  didn' t  look  into  this  issue  

at  all.  Maybe  there' s  other  exceptions,  I  don' t  know.  

Q  Okay.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  I' m  curious  to  follow-up  on  some  of  Mr.  Breitenbach' s  

questioning  in  our  attempt  to  kind  of  understand  this.  You  had  

indicated  earlier,  I  think,  that  in  a State  or  a jurisdiction  that  

would  require  two-party  consent,  you  no  longer  had  to  go  through  

some  of  the  hoops  that  you  had  to,  because  the  Department  had  

given  some  more  guidance  on  that?  
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A  I  think  so.  I  know  our  DIOG  changed,  and  I  think  it' s  

in  relation  to  Departmental  guidance.  

Q  I' m  curious,  are  you  familiar  with  something  called  

McDade?  

A  I' ve  heard  of  McDade,  but  I  couldn' t  discuss  it  right  

now.  

Q  So  does  that  have  anything  to  do  with  the  original  

problem?  My  understanding  of  McDade  is  that  it  required  

Department  attorneys  to  comply  with  the  laws  of  the  jurisdiction,  

the  State  jurisdictions  they  were  in,  contrary  to  any  issue  of  

Federalism,  and  where  you  might  have  normally  been  able  to  do  a  

one-party  consent,  if  you  were  -- as  a Federal  operator,  if  you  

were  in  a State  that  only  allowed  two-party  consent,  you  had  to  

follow  the  two-party-consent  rule.  That' s  not  necessarily  a part  

of  this  as  far  as  you  know?  

A  Not  -- I  don' t  know.  

Q  There  were  hoops  for  two-party  consent  and  the  

Department  worked  them  out?  

A  Right.  We  changed  our  DIOG,  and  our  DIOG  is  approved  by  

the  Department.  

Q  Okay.  

A  So  I  expect  that  -- I  was  not  involved  directly  in  those  

changes.  

Q  As  a practical  matter,  if  the  decision  was  made  by  the  

Deputy  Attorney  General  to  either  on  his  own  wear  a wire,  or  he  
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had  the  blessing  of  the  Department,  the  FBI,  whoever,  where  would  

he  get  such  a device?  It' s  my  understanding  they' re  not  just  

lying  around  in  a supply  closet,  that  they' re  very  tightly  

controlled.  You  have  to  bring  the  legal  process  that  authorizes  

it  to  the  custodian  of  such  devices.  If  he  decided  to  go  off  on  

his  own  and  wear  such  a thing,  or  with  a very  limited  number  of  

people  knowing  about  it,  where  would  he,  as  a practical  matter,  

get  the  physical  hardware?  

A  I  don' t  know.  I  would  not  know  how  to  get  one.  

Q  And  yet  you  deal  with,  at  least  on  some  level,  giving  

legal  advice  for  that  investigative  technique,  where  it' s  properly  

sought?  

A  Right.  

Q  But  you  wouldn' t  know  where  to  get  one,  per  se?  

A  Correct.  

Q  Okay.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  You' re  familiar  with  FISA  and  the  probable  cause  

required  to  obtain  a FISA  order?  

A  Yes.  

Q  Are  you  aware  that  the  probable  cause  to  obtain  a FISA  

order  is  different  than  the  probable  cause  to  obtain  a wiretap?  

A  Yes.  

Q  And  can  you  explain  what  you  -- your  understanding  on  

the  probable  cause  needed  to  obtain  a wiretap?  
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A  I  believe  that  there  needs  to  be  probable  cause  

to  -- that  there' s  someone  committing  a crime.  And  I  apologize,  

I' m  usually  dealing  with  FISA  and  not  the  Wiretap  Act.  

Q  Sure,  I  think  that' s  accurate.  So  if  this  hypothetical,  

or  potential  reality,  had  eventually  occurred  where  the  DAG  had  

recorded  the  President,  then  if  you  were  proceeding  under  a court  

order,  then  -- and  it' s  a criminal  case,  then  they  would  have  

obtained  probable  cause  that  the  President  was  engaged  in  a crime?  

A  You  know,  I  don' t  know.  Unless  there' s  another  

exception.  It  sounds  like  -- anyway,  I  don' t  want  to  speculate  

about  this.  This  is  not  something  I' ve  looked  into  at  all.  

Q  Fair.  So  hypothetically,  if  this  were  to  have  proceeded  

as  suggested,  would  probable  cause  that  the  President  had  engaged  

in,  or  about  to  engage  in  a crime,  been  required  to  obtain  a  

wiretap?  

Mr.  Pittard.  If  you  know,  or  if  you  have  a basis  to  say.  

And,  you  know,  I  think  you' re  acknowledging  there  are  several  

levels  of  sort  of  hypothetically  embedded  in  your  question  

and  -- which  makes  me  terribly  nervous.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Well,  let  me  -- let  me  make  it  simpler.  

So  in  order  to  obtain  a wiretap  or  a recording  on  someone  

when  you  are  not  proceeding  under  the  consensual  requirement,  you  

need  probable  cause  on  that  subject  in  order  to  obtain  a wiretap?  

A  Like  I  said,  that' s  not  my  area of  expertise,  but  that  
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is  my  understanding  of  the  Wiretap  Act.  

Q  And  your  understanding  is  that  the  probable  cause  would  

be  that  someone  has  engaged,  or  is  about  to  engage,  in  a crime?  

A  Yes.  

Q  Do  you  know  in  your  discussion  with  Ms.  Page,  whether  

she  eventually  took  any  actions  concerning  what  she  discussed  with  

you?  

A  I' m  not  aware  of  her  taking  any  action.  

Q  Okay,  thank  you.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  Just  to  get  back  to  that  conversation  with  Lisa Page,  so  

the  25th  Amendment  did  not  come  up  during  that  conversation?  

A  I  don' t  -- no,  I  don' t  think  so.  

Q  Did  the  appointment  of  a special  counsel  come  up  during  

that  conversation?  

A  I  can' t  recall  specifically.  

Q  Do  you  know  if  --

A  It  must  -- yeah,  I  guess  it  did,  because  I  knew  that  was  

the  nature  of  the  conversation  she  was  having  at  the  DAG' s  office.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  I  guess  for  at  least  a little  bit  we' ll  go  back  to  

Midyear.  

A  Oh,  gosh.  

Q  I  think  -- I  think  you  addressed  this  during  the  last  

round  with  our  colleagues,  but  I  want  to  make  sure  the  record' s  
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full  regarding  the  press  statement  that  Director  Comey  gave,  

announcing  that  it  was  going  to  be  closed,  or  there  would  be  no  

prosecution.  I  think  you  said  that  you  were  involved  in  the  

actual  word  change.  Could  you  elaborate  on  that?  

Mr.  Pittard.  And  -- if  you  want  to  specify  the  word  change,  

I  think  I  know  what  you' re  talking  about,  but  --

BY  MR.  BAKER:  

Q  Yeah,  I  think  it  went  from  -- without  pulling  it  

out  -- he  had  "grossly  negligent"  -- or  whoever  drafted  it,  had  

"grossly  negligent"  in  it,  which  I  think  the  reason  for  the  change  

was  probably  commonsense  in  that  if  you' re  not  charging  a statute  

that  uses  that  language,  your  press  statement  probably  shouldn' t  

have  the  words  that  mirror  the  statute.  I  think.  But  I' d  like  

your  opinion  on  that.  

A  Yeah,  so  my  understanding  is  the  Director  drafted  the  

statement,  and  I  was  involved  in  suggesting  the  change  to  

that  -- in  taking  out  that  term,  because  that  was  -- that  was,  

even  though  it' s  not  a -- I  don' t  want  to  say  never  used,  it' s  not  

a never  -- it' s  never  used,  but  it' s  not  usually  used,  that  

provision  of  the  statute  that  is  part  of  the  book,  the  statute  on  

the  books.  So  I  was  involved  in  taking  those  words  out.  And  --

Q  And  you  felt  they  needed  to  come  out  to  not  cause  

confusion  with  words  that  were  in  the  statute?  

A  Correct.  And  so  it  was  redlined  so  -- it' s  not  that  I  

officially  changed  the  statement,  but  I  made  that  recommendation.  
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Q  You  made  the  -- you  made  the  suggestion  based  on  your  

knowledge  of  the  statute?  

A  Correct.  And  we  were  in  a group,  but  I  was  the  one  that  

made  the  suggestion  -- I  believe  I  was  the  one  that  made  that  

suggestion  specifically.  

Q  Were  you  in  any  groups  or  meetings  regarding  the  timing  

of  that  announcement?  

A  No.  Well,  I  might  have  -- I  don' t  remember  anything  

specifically,  but  we  may  have  discussed  the  timing  in  the  meetings  

with  the  executives.  

Q  And  I  think  we' ve  heard  -- I  think  it' s  in  the  IG  

report  -- that  at  the  time  when  he  started  drafting  that,  even  

though  it  was  pretty  early  on,  in  the  spring,  I  think  the  

consensus  was  that  there  had  already  been  a determination  made  

that  there  had  been  no  intent  found,  and  that  absent  the  

Secretary  giving  information  against  her  interest  during  her  

interview,  that  she  would  probably  be  the  recipient  of  a  

declination.  

A  So  I  don' t  know  that  I' d  characterize  it  as  -- that  we  

had  already  made  a determination.  I  think  that  the  -- the  facts  

in  evidence  at  that  time  had  not  shown  any  information  that  led  to  

intent.  But  I  don' t  know  specifically  when  the  Director  drafted  

his  statement.  

Q  Okay.  So  would  it  be  fair  to  say  that  while  every  bit  

of  investigation  that  was  still  to  come,  there  would  be  open  minds  
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to  whatever  evidence  came  from  that,  the  information  around  that  

time  was  trending  that  there  had  not  been  evidence  of  a crime?  

A  Correct.  I  think  that' s  fair  to  say  that.  

Q  Okay.  So  were  you  involved  in  meetings  about  the  notice  

to  Congress  that  the  investigation  was  being  re-opened?  

A  Yes.  

Q  And  what  did  you  add,  or  what  did  you  take  from  those  

meetings?  

A  I' m  not  exactly  sure.  

Q  What  was  your  -- what  was  your  contribution  to  those  

meetings?  I' m  guessing  there  was  a discussion.  I' m  fairly  

certain  there  was  a discussion  at  the  high  level,  do  we  need  to  

notify  Congress  that  we' re  re-opening  this  investigation.  

A  Yeah.  I  don' t  remember  saying  anything  specific  about  

that.  The  only  thing  I  remember  specifically  addressing  was  at  

the  end  when  it  was  decided,  there  was  a question  of  whether  we  

sent  the  letter,  posted  the  letter  to  our  website.  And  I  just  

suggested  that  the  letter  is  actually  just  supposed  to  go  to  

Congress,  I  believe.  

Q  Okay.  

A  And  that  suggestion  was  taken.  

Q  Were  there  people  that  were  against  -- that  took  the  

view  there  wasn' t  a need  to  notify  Congress?  

A  I  think  there  was  -- there  were  people  on  both  sides  of  

that,  yes.  
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Q  And  was  this  another  -- an  example  of  discussion  and  

debate  where  ultimately  a consensus  was  reached  where  there  would  

be  a notification  to  Congress?  

A  Yes,  I  think  people  had  stronger  views  not  to  notify  

than  -- than  previously,  not  to  make  the  statement  in  July.  The  

ultimate  decision  was  made  by  the  Director.  In  both  cases.  

Q  And  would  it  be  fair  to  say,  based  on  what  you  either  

knew  during  these  meetings  and  his  advocacy  for  notifying  

Congress,  or  things  you' ve  learned  afterwards,  was  his  view  that  

he  had  an  obligation  to  do  that  based  on  the  fact  he  had  

previously  appeared  before  Congress  and  felt  that  he  needed  to  

keep  that  dialogue  open  --

A  So  I --

Q  -- regarding  this  topic?  

A  I' m  sorry.  I' ve  certainly  seen  him  say  that.  I  don' t  

know  if  that  was  the  only  consideration.  

Q  Okay.  Was  there  any  consideration  or  a factor  given  on  

his  part  for  needing  to  notify  Congress  based  on  there  being  so  

many  leaks  from  the  FBI,  that  it  would  leak  to  Congress,  and  then  

he' d  be  in  a worse  position  by  them  finding  out  about  the  

existence  of  the  re-opening  anyway,  than  if  he  just  formally  

notified  them  and  let  the  leaks  travel  wherever  they  may?  

A  I  remember  someone  bringing  up  the  fact  that  it' s  

possible  that  it  would  leak,  not  to  Congress,  but  to  the  public.  

Q  Okay.  But  then  Congress  would  learn  about  it?  
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A  Well,  everybody  would  learn  about  it,  yeah.  

Q  Sure,  sure.  

A  So  to  get  out  in  front  of  that,  I  --

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Going  back  to  Mr.  Baker' s  prior  line  of  questioning  

concerning  the  change  -- the  suggested  change  that  you  believe  you  

made,  from  "gross  negligence"  to  "extremely  careless, "  can  you  

explain  how  you  came  up  with  the  term  "extremely  careless"?  

A  I  did  not  come  up  with  that  term.  We  were  looking  at  

the  draft.  And  the  Director  has  a way  of  speaking  and  a way  of  

writing,  Director  Comey  did,  that  I' m  sure  you' ve  all  heard  -- he  

had  drafted  it  himself  -- and  when  we  were  reviewing  it,  I  

suggested  that  we  -- we  take  out  the  words  "gross  negligence"  and  

then  we  just  moved  another  section  of  that  statement  up,  to  say  

"extremely  careless. "  I  wish  I  had  thought  more  about  that  before  

keeping  that  -- keeping  that  wording  in  there.  

Q  Well,  knowing  what  you  know  now,  can  you  discuss  your  

understanding  about  the  difference  between  the  two  terms?  

A  I  think  that  they' re  very  similar  colloquially,  like  you  

would  use  them  interchangeably  if  you  were  just  talking  to  people.  

But  the  "gross  negligence"  has  a more  specific  legal  meaning  in  

this  case,  and  so  that' s  why  we  wanted  to  make  sure  it  

wasn' t  -- wasn' t  used,  but  --

Q  So  should,  back  in  1917,  when  they  were  discussing  the  

eventual  language  that  ended  up  in  the  statute,  should  they  have  
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landed  on  using  "extremely  careless"?  That  would  have  been  in  

your  mind  equated  to  "grossly  negligent"?  

A  I  think  the  term  "extremely"  -- I  just  don' t  think  of  

that  -- because  of  my  legal  training,  I  think  of  "gross  

negligence"  as  having  legal  meaning,  but  I  don' t  think  that  the  

rest  of  the  world  necessarily  thinks  of  it  that  way.  So  

"extremely  careless"  would  not  -- I  would  not  suggest  putting  

"extremely  careless"  in  the  statute  because  I  don' t  know  that  it  

has  any  legal  meaning.  

Q  But  for  someone  trained  in  the  understanding  of  what  

"grossly  negligent"  means,  such  as  yourself,  it  equates  in  your  

mind,  to  the  idea of  being  extremely  careless?  

A  I  think  in  my  mind,  it' s  a little  bit  more  than  that.  

Like,  it  has  more  of  a legal  meaning,  but  -- this,  I  think,  might  

be  why  it' s  such  a difficult  section  to  --

Q  What' s  that  -- what  is  that  more  that  you' re  

referencing?  

A  I  think  -- and  I  think  it' s  in  the  legislative  history,  

too,  that  it' s  almost  -- there' s  almost  intent  there.  It' s  not  

the  same  as  just  being  extremely  careless,  but  there' s  something  

almost  -- there' s  almost  willfulness.  

Q  Well,  to  that  -- to  that  point,  let  me  -- let  me  go  to  

the  legislative  history.  

A  Okay.  

Q  I' m  going  to  introduce  -- I' m  not  sure  where  we  are  on  
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exhibits,  but  introduce  an  email  that  is  from  George  Toscas  at  the  

Department  of  Justice  to  Jim  Rybicki,  formerly  Chief  of  Staff  to  

Director  Comey,  copying  himself  -- George  Toscas.  And  he  is  

passing  along  what  seems  to  be  legislative  history,  and  it' s  

referencing  the  House  debate  on  May  3rd,  1917.  Do  you  see  that?  

A  Okay,  yeah.  

Q  Are  you  -- have  you  ever  seen  this  email?  

A  No.  

Q  Were  you  ever  aware  that  a discussion,  or  at  least  the  

actual  legislative  history,  was  passed  to  anyone  in  the  FBI?  

A  I  was  aware  that  OGC  got  a copy.  I  don' t  remember  

exactly  when.  But  I  was  not  aware  of  this.  

Q  Did  you  ever  discuss  legislative  history  with  your  

client?  So,  I' m  saying  with  anyone  inside  the  FBI  that  you  were  

advising  legally,  or  are  you  discussing  the  specifics  as  to  the  

legislative  history  that  indicated  to  you  that  "grossly  negligent"  

was  not  going  to  be  an  appropriate  standard  to  charge  in  this  

case?  

A  No.  Not  that  I  remember.  

Q  Are  you  aware  whether  any  attorney  inside  the  FBI  had  

done  any  type  of  legal  analysis  on  the  legislative  history?  

A  I  don' t  know  what  you  mean  by  "legal  analysis, "  but  --

Q  Was  any  attorney  inside  the  FBI  aware  of  the  legislative  

history  concerning  the  espionage  act?  

A  I know  I --
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Q  And  specifically  the  "gross  negligence"  portion.  

A  I  know  I' ve  looked  at  it.  I  don' t  remember  when  I  

looked  at  it.  But  analysis  -- I' ve  never  done  any  sort  of  

write-up  of  it.  

Q  Okay,  I' m  going  to  introduce  another  exhibit.  This  is  

an  exhibit  that  was  compiled  by  our  law  clerk,  but  it' s  

essentially  write-ups  of  the  legislative  history  from  1917.  

A  Okay.  

Q  So,  what  I  want  to  point  out  here  is  that  there  is  

indication  in  the  legislative  history  concerning  the  inclusion  of  

"gross  negligence"  in  the  chapter,  in  the  espionage  chapter.  

There  are  some  highlighted  provisions,  very  vaguely  highlighted,  

or  faintly  highlighted,  that  I  just  want  to  go  through  real  quick.  

There  is  a Mr.  Nelson  -- this  is  on  the  middle  of  the  first  

page  -- you  said,  that  is  intended  to  meet  such  a case  as  occurred  

within  a year  or  two  at  San  Francisco.  A  Naval  officer  who  was  

entrusted  with  our  Naval  Code  Book,  through  his  negligence,  lost  

it,  laid  it  aside.  The  result  was  that  the  code  book  fell  into  

the  hands  of  another  government,  and  our  government  has  been  

propelled  to  prepare  a new  code.  

Mr.  Cummins'  responds,  I' ve  been  told  that  that  was  the  

instance  which  suggested  this  provision,  but  because  an  officer  in  

the  Navy  lost  a code  book,  which  fell  into  the  hands  of  another  

government,  are  we  to  punish  every  officer,  or  clerk  or  employee,  

who  may  have  lost  some  writing  or  note?  
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So  that  seems  to  me  to  indicate  that  there  is  some  

back-and-forth  on  whether  to  include  "gross  negligence"  in  the  

chapter  of  the  Espionage  Act.  Would  you  agree  with  me?  

Mr.  Pittard.  I  don' t  know  if  you' ve  ever  seen  this  before,  

but  maybe  you  should  -- before  answering  any  questions  about  it,  

maybe  you  should  --

Ms.  Moyer.  Read  the  whole  thing?  

Mr.  Pittard.  -- take  a minute  to  read  it,  yeah.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  So  Ms.  Moyer,  I  don' t  think  you  have  to  read  the  entire  

first  page,  but  just  in  terms  of  my  question,  I  think  -- I  think  

we  see  from  this  discussion  that  there  is  a back-and-forth  on  the  

inclusion  of  "gross  negligence"  in  the  chapter,  eventual  inclusion  

of  "gross  negligence"  in  the  law?  

A  Yes.  

Q  If  you  turn  to  the  second  page  of  the  exhibit,  

Mr.  Cummins,  at  the  top,  says,  but  suppose  no  one  is  killed,  

Mr.  Sutherland  responds,  it  is  not  because  he  is  willed  that  the  

thing  shall  be  done,  but  because  he  has  been  grossly  negligent  

about  it.  

Following  in  the  next  paragraph  with  Mr.  Cummins,  who  was,  by  

the  way,  opposed  in  this  discussion  of  including  "gross  

negligence, "  he  says,  I  have  no  objection  to  making  gross  

negligence  an  offense.  I  assume  that  there  are  times  when  gross  

negligence  ought  to  be  punished  with  death.  
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So  I  think  just  -- and  there' s  additional  discussions  further  

on  in  the  exhibit  about  gross  negligence,  and  pretty  significant  

discussion  about  gross  negligence.  So  the  question  for  you  is,  

were  you  aware  of  this  legislative  history  when  advising  on  the  

decision  whether  to  change  "gross  negligence"  to  "extremely  

careless"?  

Mr.  Pittard.  And,  again,  you  haven' t  been  given  a chance  to  

read  all  of  this.  

Mr.  Breitenbach.  Counselor,  I  think  -- sorry.  

Mr.  Pittard.  Maybe  -- if  the  question  is,  were  you  aware  of  

legislative  history  about  the  "gross  negligence"  provision  at  any  

particular  time,  that  seems  like  something  she  could  answer,  to  

the  extent  she  remembers.  

But  if  it' s  to  opine  on  particular  legislative  history  that  

we' re  not  letting  her  read  right  now,  and  we  don' t  know  that  she' s  

ever  read  before,  and,  you  know,  I  presume  this  was,  like,  part  of  

the  legislative  history  and  not  all  of  it,  and  I  guess  that  makes  

me  a little  bit  uncomfortable.  

Mr.  Breitenbach.  I  understand.  I  think  -- let  me  rephrase  

the  question  then.  

Mr.  Pittard.  All  right.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  In  your  time  advising  on  this  particular  case,  providing  

legal  guidance  on  this  particular  case,  did  you  have  the  

opportunity  to  read  through  this  particular  legislative  history,  
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or  legislative  history  concerning  the  Espionage  Act?  

A  During  my  time  with  Midyear?  

Q  Correct.  

A  I  don' t  remember.  I  don' t  remember  when  I  reviewed  it.  

Q  I  think  you  -- I  think  you  previously  testified  that  you  

had  reviewed  the  legislative  history.  

A  I  have.  But  I  don' t  remember  what  the  timing  was.  

Q  Okay.  Are  you  aware,  whether  you  have  read  the  

legislative  history  that  we' ve  just  gone  through?  

A  It  seems  familiar,  but  I  don' t  -- didn' t  have  it  

memorized.  

Q  Are  you  aware  whether  any  other  attorneys  may  have  read  

through  the  legislative  history  in  providing  guidance  on  the  

change  from  "gross  negligence"  to  "extreme  carelessness"?  

Mr.  Pittard.  In  the  context  of  the  Midyear  investigation?  

Mr.  Breitenbach.  Correct.  

Ms.  Moyer.  I  don' t  know  what  the  other  attorneys  have  

reviewed.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Let' s  by  extension,  move  on  to  the  search  warrants  that  

were  obtained  in  the  Midyear  Exam.  

A  Uh-huh.  

Q  We  have  two  search  warrants  that  I' ll  give  you  as  

exhibits  as  well.  I' ll  give  you  a second  to  familiarize  yourself  

with  the  general  document.  
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Are  you  familiar  with  these  documents?  

Mr.  Pittard.  If  you  can  give  her  just  another  minute  to  --

Mr.  Breitenbach.  Sure.  

Ms.  Moyer.  I  don' t  remember  ever  seeing  the  one  to  Google.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  And  which  one  is  that?  

A  It' s  the  one  from  July  4th  -- or  from  June  20th,  2016.  

Q  Okay.  How  about  the  first  one?  

A  Yes.  

Q  Can  you  explain  what  the  first  search  warrant  is  

attempting  to  authorize  for  seizure?  

A  This  was  related  to  the  server.  

Q  What  server  is  that?  

A  I  believe  it' s  the  -- I' d  have  to  read  it.  

Q  Would  this  have  been  a server  related  to  

Secretary  Clinton?  

A  Yes.  

Q  Okay.  So  if  we  look  to  Page  3  of  that  particular  search  

warrant,  which  I  misspoke  earlier  -- it  wasn' t  seeking  to  

authorize  -- it  did  authorize  the  seizure  of,  and  the  search  of,  

that  particular  server.  On  Page  3  of  that  search  warrant,  No.  6,  

and  I' ll  just  read  it,  under  18  USC  793F,  quote  -- and  it  just  

proceeds  to  state  the  entirety  of  that  particular  statute.  

A  Uh-huh.  

Q  In  prior  testimony  today,  you  had  indicated,  in  so  many  
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words,  that  you  were  told  by  the  Department  of  Justice  that  793  

was  unconstitutionally  vague.  

A  No,  I  was  told  that  793F  was  -- that  that  they  had  

Constitutional  concerns  about  793F.  

Q  Okay.  Did  you  -- did  you  ever  approve  this  particular  

search  warrant?  

A  I  don' t  approve  search  warrants.  

Q  Did  you  ever  provide  legal  guidance  as  to  this  search  

warrant?  

A  We  definitely  talked  about  the  search  warrant  and  

reviewed  it,  yeah.  

Q  You  were  aware  of  the  search  warrant?  

A  Uh-huh,  yes.  

Q  Do  you  recall  reading  in  the  search  warrant  the  

predication  that  is  in  the  search  warrant  for  obtaining  this  

particular  server?  

A  I  did  not  get  a chance  to  re-read  the  predication  today,  

but  I  had  read  it  before,  yes.  

Q  So  if  you  are  using  793F  as  predication  to  obtain  the  

particular  server,  you  had  indicated  that  you  were  told  by  the  

Department  of  Justice  that  there  were  some  Constitutional  

concerns.  

Did  you  take  into  consideration  the  Constitutional  concerns  

with  regard  to  793F  when  authorizing  -- I  am  sorry,  I  know  you  

don' t  approve  -- when  providing  legal  guidance  on  the  predication  
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in  this  particular  search  warrant?  

A  I  don' t  remember  bringing  that  up  as  an  issue.  

Q  Do  you  know  why  you  wouldn' t  have  been  bringing  up  the  

Department  of  Justice  guidance  that  793F  may  have  been  

unconstitutionally  vague?  

A  Well,  they  didn' t  provide  any  specific  -- I' ve  never  

been  given  any  specific  opinion  by  the  Department  that  it  was  

unconstitutional.  

And  secondly,  this  is  the  standard,  statutory  language  in  a  

search  warrant,  and  it  includes  multiple  provisions  for  which  

there' s  -- may  be  probable  cause  that  we  -- that  --

Q  But  793F  is  one  of  those  multiple  provisions?  

A  Right.  But  it  also  includes  793F2.  

Q  Sure.  So,  in  reviewing  this,  are  you  concerned  at  all  

that  there  was  a statute  that  you  had  been  told  was  

unconstitutionally  vague  being  used  as  predication  to  obtain  the  

very  server  that  was  under  investigation  by  the  FBI?  

A  First,  I  was  not  told  that  it  was  unconstitutionally  

vague.  I  was  told  that  the  Department  has  Constitutional  

concerns.  So  I  don' t  know  if  it' s  vagueness  over  --

Q  Who  were  you  told  that  by?  

A  I  don' t  remember.  It  was  in  relation  to  a different  

case,  previously.  So  it  didn' t  raise  any  concerns  when  I  saw  it  

in  this  search  warrant.  There  are  other  provisions  as  well  that  

we  could  rely  on.  
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Q  Knowing  what  you  know  now  concerning  -- or  did  you  know  

at  the  time,  do  you  recall  -- and  this  is  dated  -- date  of  issue  

was  August  of  2015.  

A  Uh-huh.  

Q  Did  you  know  at  the  time  -- you  had  mentioned  that  you  

learned  that  there  were  Departmental  concerns  concerning  the  

constitutionality  of  "gross  negligence. "  Did  you  know  at  the  time  

that  this  was  issued  about  those  concerns?  

A  Like  I  said,  it  was  about  a previous  case.  So,  yes,  I  

did  know  that.  

Mr.  Pittard.  I' ll  just  say  that  I  think  there' s  a little  bit  

of  conflating  in  the  back-and-forth  of  the  apparent  DOJ  

constitutional  concern  being  with  793F  versus  with  793F1,  

which  -- and  my  understanding  is,  their  concern  was  with  F1,  the  

"gross  negligence"  provision,  which  was  part  of  your  questions.  

Though  sometimes  I  think  the  questions  referred  to  793F  more  

broadly,  so  just  to  try  to  clarify  that  point.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Well,  let' s  go  to  793F2  then,  which  pertains  to  

knowledge.  

A  Uh-huh.  

Q  Did  you  look  at  that  particular  provision  in  

recommending  against  filing  charges  on  Secretary  Clinton?  

A  I  don' t  recall  specifically.  Like  I  said,  we  didn' t  go  

statute  by  statute.  But  I  do  remember  reading  the  Espionage  Act  
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before  making  any  recommendations.  

Q  So  with  regard  to  knowledge  and  gross  negligence  and  

intent,  did  you  ever  -- were  you  ever  aware  whether  any  of  

Secretary  Clinton' s  emails  were  accessed  by  a foreign  actor?  

A  I  don' t  know  anything  that  would  indicate  that  they  

were.  

Q  If  they  had  been,  was  that  a component  in  the  FBI' s  

review  of  whether  Secretary  Clinton  had  any  scienter?  Whether  

it' s  knowledge,  whether  it' s  intent,  or,  at  the  end  of  the  day  

whether  there  was  gross  negligence,  the  fact  that  some  of  her  

emails  were  accessed  by  a foreign  actor,  was  that  a vector  in  the  

FBI' s  decision?  

A  It' s  hard  to  say,  because  I  don' t  think  we  had  any  

evidence  that  they  were.  So  we  didn' t  consider  it  specifically  as  

if  they  were.  

Q  If  you  did  have  evidence,  would  that  have,  in  any  way,  

affected  your  advice  concerning  steps  or  even  the  eventual  

decision  on  the  Clinton  investigation?  

A  So,  based  on  my  review  of  the  case  law,  relating  to  793  

F1,  that  may  have  been  something  I  would  have  looked  at  a little  

harder,  but  I  don' t  think  if  changes  my  overall  -- I  still  don' t  

think  we  would  have  gotten  there  on  793  F1.  But  it  would  have  

certainly  been  another  factor  to  consider.  

Q  Would  it  have  been  a factor  elsewhere  within  the  

espionage  section  or  elsewhere  within  your  understanding  of  the  
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mishandling  statutes?  

Mr.  Pittard.  Again  --

Mr.  Breitenbach.  Or  the  unauthorized  disclosure  statute?  

Mr.  Pittard.  The  hypothetical  nature  of  it,  again,  makes  me  

nervous  in  that  -- right?  It' s  like  if  --

Mr.  Breitenbach.  Well,  let  me  make  it  less  hypothetical.  

I' m  going  to  introduce  another  exhibit  here.  And  this  is  a  

letter  -- I' ll  give  you  some  time  to  look  at  it,  but  in  

particular,  there' s  a highlighted  section  on  the  second  page.  

This  is  an  email  from  Mr.  Priestap  to  Mr.  Strzok,  but  the  one  

that  I  want  to  focus  on  is  an  email  sent  earlier  from  Mr.  Strzok  

to  Mr.  Rybicki,  copying  Mr.  McCabe,  Mr.  Priestap,  Mr.  Moffa,  and  

then  a redacted  individual  from  OGC.  

Firstly,  do  you  know  whether  you  are  the  redacted  individual  

from  OGC?  

A  I  don' t  know.  This  doesn' t  look  familiar  to  me.  

Q  Okay.  If  you  turn  to  the  second  page  on  No.  4  -- and  

I' ll  read  it  out  loud  -- the  statement  that,  quote,  we  assess  it  

is  reasonably  likely  that  hostile  actors  gained  access  to  

Secretary  Clinton' s  private  email  account  is  too  strong.  It  is  

more  accurate  to  say,  we  know  foreign  actors  obtained  access  to  

some  of  her  emails,  including  at  least  one  secret  one,  via  

compromises  of  the  private  email  accounts  of  some  of  her  staffers.  

Again,  this  is  an  email  from  Pete  Strzok  to  other  individuals  

inside  the  FBI,  it  appears  mostly  management  team,  including  an  
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OGCer  and  Mr.  Moffa.  Seeing  this,  is  this  the  first  time  that  you  

have  heard  that  foreign  actors  obtained  access  to  Hillary  

Clinton' s  emails?  

A  So  I  think  you' re  conflating  two  things.  My  

understanding  is  that  foreign  actors  got  access  to  emails  from  

some  of  her  staffers,  not  access  to  the  private  email  server.  

That' s  not  what  this  says.  

Q  Okay.  So,  were  you  aware  whether  Hillary  Clinton' s  

emails,  through  some  avenue,  were  obtained  by  foreign  actors?  

Mr.  Pittard.  What  do  you  mean  by  "Hillary  Clinton  emails"?  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Well,  just  going  -- I' m  just  going  to  the  wording  of  

this  email.  It  says,  it  is  more  accurate  to  say  we  know  foreign  

actors  obtained  access  to  some  of  her  emails  including  at  least  

one  secret  one.  

To  me,  this  appears  to  be  indication  that  at  least  Mr.  Strzok  

knows,  and  is  informing  the  individuals  on  this  email  chain,  that  

Mrs.  Clinton' s  emails  were  obtained  and  accessed  by  a foreign  

actor,  including  a class  -- at  least,  he  says.  Excuse  me.  At  

least  one  secret  one.  And  "secret"  is  capitalized  there,  so  I  

presume  that  he  is  referencing  something  that  is  classified.  

So,  again,  were  you  aware,  or  do  you  know  whether  others  

beyond  this  email  chain  were  aware,  whether  Mrs.  Clinton' s  emails  

were,  in  fact,  obtained  and  accessed  by  a foreign  actor?  

A  So  I  don' t  know  what  others  beyond  this  email  chain  
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knew.  I  was  aware  that  there  were  other  hacks  of  staffers'  email  

addresses.  I  don' t  know  to  what  extent  that  included  emails  to  or  

from  Secretary  Clinton.  

Q  Seeing  this  now,  would  you  agree  with  me  that  the  FBI  

had  knowledge  that  Secretary  Clinton' s  emails  were,  in  fact,  

accessed  by  a foreign  actor,  including  classified  emails?  

A  I  wouldn' t  go  that  far  on  this,  because  I  don' t  know  

exactly  what  emails  she  -- which  of  her  emails  they  had  access  to.  

Q  Does  it  --

A  Make  a difference  because  I  --

Q  I' m  just  wondering  --

A  -- because  often  the  emails  in  which  she  was  -- the  part  

that  she  was  a party  to,  had  very  little  information  in  them.  

Q  I' m  not  trying  to  parse  words  here.  

A  Okay.  

Q  I' m  just  trying  to  look  at  what  this  particular  email  

states,  which  seems  to  indicate  that  her  emails,  at  least  one  

secret  one,  was,  in  fact,  obtained  or  accessed.  I  think  the  word  

that' s  used  here  is  "obtained  access"  -- to  some  of  her  emails.  

So  we  presume  they' re  talking  about  Secretary  Clinton  here.  

A  Right.  I  think  that  that' s  what  this  email  says,  yeah.  

Q  So  seeing  this  in  the  moment,  I' m  not  asking  you  to  go  

back  in  time  and  try  to  determine  now  whether  seeing  this  changes  

your  mind.  But  if  you  had  seen  this  at  that  moment  before  a  

decision  was  finally  made  by  the  FBI,  would  that  have  been  a  
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vector  in  your  decision  as  to  whether  the  seriousness  of  

Secretary  Clinton' s  handling  of  classified  information  might  have  

been  worthy  of  an  additional  look?  

A  I  actually  don' t  think  so.  Because  like  I  said,  I  don' t  

think  this  -- this  is  referring  to  her  email  server,  or  classified  

information.  I  mean,  I  can' t  say  what  emails  they' re  talking  

about  here.  

Q  Okay.  You  had  not,  previous  to  seeing  this  document,  

known  that  Secretary  Clinton' s  emails  were,  in  fact,  accessed  by  a  

foreign  actor,  including  her  classified  -- at  least  one  classified  

email?  

A  I  don' t  --

Q  Correct?  

A  I  knew  that  some  of  the  email  accounts,  private  email  

accounts  of  her  staffers  had  been  accessed.  I  did  not  remember  

that  there  were  any  emails  with  her  email  address  on  them.  

Q  That' s  a big  thing  not  to  remember.  So  I' m  just  

wondering,  is  it,  you  don' t  remember  because  you  never  saw  this  or  

heard  about  whether  Secretary  Clinton' s  emails  had,  in  fact,  been  

accessed  by  a foreign  actor?  

A  So,  no,  I  -- I  just  -- I  don' t  remember.  Like,  I' m  -- I  

don' t  think  it  is  actually  that  significant  because  of  the  way  

that  the  emails  came  to  Secretary  Clinton.  

Mr.  Pittard.  It  strikes  me,  this  is  an  email  that  somebody  

sent.  It  wasn' t  Ms.  Moyer,  that  she  doesn' t  remember  receiving,  
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and  it  sounds  like  we  don' t  have  any  reason  to  think  she  did  

receive  it.  And  so  asking  her  to  opine  or  speculate  on  what  

somebody  meant  when  they  wrote  this,  it  seems  to  me,  the  right  

person  to  ask  is  whoever  wrote  it.  And  they  can  say  what  they  

meant  by  it  and  whatnot,  but  I  don' t  know  but  -- she  just  doesn' t  

know.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Do  you  -- do  you  know  how  Secretary  Clinton' s  emails  

were  accessed  by  a foreign  actor?  

A  Like  I  said,  I  believe  that  these  were  hacks  of  

individuals  that  worked  for  her.  

Q  Do  you  know  whether  the  FBI  investigated  those  

particular  individuals  whose  accounts  were  hacked?  

A  I  don' t  think  so.  

Q  So  this  is  classified  information  that' s  being  hacked  by  

a foreign  party,  and  you  --

A  I  don' t  --

Q  -- yourself,  are  not  aware  of  whether  or  not  the  FBI  

investigated  that?  

A  Right.  Well,  you' re  -- I  don' t  know  -- I  did  not  

remember  that  there  was  classified  information  on  those  emails  

from  the  staffers.  I' m  basing  that  on  this  email  that  you' re  

presenting  to  me.  

Q  Does  it  surprise  you,  after  having  concluded  the  

investigation,  whatever  avenue  Mrs.  Clinton' s  emails  were  obtained  
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through,  that,  in  fact,  her  classified  emails  were  obtained  by  a  

foreign  actor?  

A  I  did  not  remember  that,  so  -- yeah,  I  didn' t  remember  

that  -- that.  

Q  Okay.  Let  me  just  go  into  one  more  avenue.  Were  you  

involved  at  all  in  the  culling  -- in  -- I' m  sorry  -- in  the  

discussions  concerning  the  culling  of  the  -- Secretary  Clinton' s  

emails  by  her  staff?  

A  I  was  not  involved  in  discussions  about  culling.  

Q  Are  you  aware  of  the  discussions  concerning  the  culling  

of  Secretary  Clinton' s  laptop  to  determine  whether  there  was  -- to  

differentiate,  according  to  the  staffers  doing  the  culling,  

between  official  emails  that  she  might  have  sent  during  her  time  

as  Secretary  of  State  and  personal  emails?  

A  So  I  was  not  involved  in  any  discussions  about  how  they  

would  do  the  culling.  I  was  involved  in  discussions  about  our  

ability  to  get  information  about  their  culling  process.  

Q  Can  you  go  into  some  of  that,  those  discussions?  
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[1: 57  p. m. ]  

BY  MR.  BREITENBACH:  

A  I  do  have  particular  areas  of  concern.  

Q  What  was  the  debate  inside  the  FBI  concerning  the  

culling  of  Secretary  Clinton' s  laptops?  

Mr.  Pittard.  If  there  was  a debate.  

Mr.  Breitenbach.  If  there  was  a debate,  thank  you.  

Ms.  Moyer.  There  wasn' t  a debate.  The  FBI  believed,  and  the  

investigators  believed,  that  they  needed  to  see  the  laptops  that  

were  used  for  Secretary  Clinton' s  attorneys  to  sort  and  cull  the  

emails,  and  they  believed  they  had  to  have  access  to  questioning  

Secretary  Clinton' s  attorneys  about  it.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  And  who  made  the  decision  to  permit  Secretary  Clinton' s  

staff  to  cull  the  laptops,  rather  than  obtaining  through  those  

laptops  through  lawful  process,  like  a search  warrant?  

A  I  think  the  laptops  had  been  culled  before  -- or  the  

emails  had  been  culled  into  two  piles  before  we  had  the  

investigation.  

Q  Oh,  okay.  So  this  was  even  before  you  were  even  aware  

of  the  investigation  --

A  -- were  made  by  Secretary  Clinton  and  her  attorneys,  and  

I  have  no  knowledge  of  how  those  decisions  were  made.  

Q  Okay.  

A  I' m  sure  that  the  investigators  asked  some  questions,  
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but  I  don' t  have  any  --

Q  Are  you  aware  what  laptops  -- the  brand  name  of  the  

laptops  that  were  used  to  perform  this  culling?  

A  I  knew  it  at  one  point  but  I  don' t  remember.  

Q  If  I  told  you  it  was  Lenovo,  does  that  -- do  you  recall  

that  as  the  brand  of  the  laptops  used  to  perform  the  culling?  

A  That  sounds  familiar.  

Q  Okay.  I  want  to  introduce  another  exhibit.  And  this  is  

an  article  from  June  6th  entitled  Facebook  and  Lenovo  from  The  

Washington  Times.  

Mr.  Baker.  Does  that  brand  call  into  any  concerns?  

Ms.  Moyer.  I  have  a vague  recollection  that  there  was  a  

security  warning  about  it.  

Mr.  Breitenbach.  You  know  what,  I  think  we' re  going  to  have  

to  start  off  on  this  next  round  because  we  are  out  of  time.  

[Recess. ]  

Ms.  Hariharan.  Okay.  We' re  back  on  the  record.  

It  is  2: 17.  

BY  MS.  HARIHARAN:  

Q  So  I  just  wanted  to  ask  a couple  questions  before  I  turn  

it  back  over  to  my  colleagues.  

A  Okay.  

Q  With  regards  to  the  discussion  on  the  DAG  --

A  Yes.  

Q  -- and  wearing  a wire.  So  I  just  want  to  be  clear,  up  
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were  not  in  the  room  for  this  alleged  discussion  the  DAG  may  have  

had?  

A  Correct.  

Q  And  you  conducted  no  follow-up  research  on  the  matter?  

A  Correct.  

Q  And  you  were  not  asked  to  conduct  any  follow-up?  

A  Correct.  

Q  And  to  the  best  of  your  knowledge,  the  FBI  did  not  take  

any  steps  to  record  the  President?  

A  To  the  best  of  my  knowledge,  correct.  

Q  And  then  so  you  were  not  under  the  impression  at  the  

time  that  the  FBI  took  the  DAG' s  alleged  statement  regarding  

recording  the  President  seriously?  

Mr.  Pittard.  You  say  the  --

Ms.  Hariharan.  Sorry.  

BY  MS.  HARIHARAN:  

Q  At  the  time,  were  you  under  the  impression  that  the  FBI  

was  taking  that  statement  by  the  DAG  to  record  the  President?  Was  

the  FBI  taking  that  seriously?  Was  a serious  request?  

Mr.  Pittard.  I  guess  my  concern  there  would  be  asking  her  to  

opine  on  what  the  FBI  was  or  wasn' t  doing.  She  can  speak,  

obviously,  to  what  she  knows  and  --

Ms.  Hariharan.  Yeah,  please.  

Ms.  Moyer.  I  was  unaware  of  any  steps  that  were  taken  as  if  

that  was  direction.  
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BY  MS.  HARIHARAN:  

Q  If  steps  -- if  the  FBI  was  asked,  would  that  have  gone  

through  your  office?  

A  I  don' t  know.  

Q  You  don' t  know.  Okay.  

A  It' s  an  unusual  request.  

Ms.  Hariharan.  All  right.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  So  returning  to  a couple  of  the  questions  raised  by  our  

colleagues  in  the  previous  round.  You  were  kind  of  asked  to  give  

answers  on  couple  of  hypothetical  situations  based  on  legal  

research  conducted  by  the  majority,  not  legal  research  that  you  

conducted,  that  you  were  asked  questions  about  emails  that  you  

were  not  privy  to  at  the  time.  

And  in  the  previous  -- sorry  -- in  the  previous  minority  

round,  which  I  think  you  broadly  agreed  with  the  decision  Director  

Comey  made  to  decline  to  prosecute  Secretary  Clinton.  Is  that  

correct?  

A  I  agreed  with  his  recommendation.  

Q  His  recommendation  -- pardon  me.  

A  Yes.  

Q  Recommendation,  yes.  Not  to  -- is  there  anything  that  

you  discussed  in  the  previous  round  change  that  assessment?  

A  No.  

Q  Are  you  aware  of  any  direct  evidence  that  Secretary  
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Clinton' s  server  -- I  believe  there' s  a discussion  about  staffers'  

email  account  -- but  Secretary  Clinton' s  server  was  accessed  by  a  

foreign  power?  

A  I' m  unaware  of  any  information  about  that.  

Q  I  want  to  turn  to  some  -- pardon  me  -- I  want  to  turn  to  

a couple  questions  about  morale  at  the  FBI  and  the  Department  of  

Justice.  

I' m  sure  you' re  aware  there  have  been  a litany  of  attacks  

from  the  highest  levels  of  the  government  accusing  the  FBI  and  the  

Department  of  Justice  of  conducting  investigations  driven  by  

political  bias  instead  of  just  the  facts  and  the  rule  of  law.  

Would  you  say  that' s  correct?  Are  you  aware  of  some  of  these  

attacks?  

A  I' ve  seen  some  newspaper  articles,  et  cetera.  

Q  During  your  tenure  at  the  FBI  and  DOJ,  have  you  been  

aware  of  any  FBI  investigation  motivated  by  political  bias?  

A  No.  

Q  During  your  time  at  the  FBI  and  DOJ  are  you  aware  of  any  

Justice  Department' s  investigations  motivated  by  political  bias?  

A  I' m  unaware  of  anything  like  that.  

Q  Returning  to  House  Resolution  907.  We  discussed  that  

earlier.  I  don' t  know  if  you  still  have  your  copy.  

We  discussed  that  during  our  earlier  round.  That  resolution  

alleged,  and  I  quote,  "Whereas,  there' s  an  urgent  need  for  the  

appointment  of  a second  special  counsel  in  light  of  the  evidence  
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that  raises  critical  concerns  about  decisions,  activities,  and  

inherent  bias  displayed  at  the  highest  levels  of  Department  of  

Justice  and  Federal  Bureau  of  Investigation  regarding  FISA  abuse,  

how  and  why  the  Hillary  Clinton  email  probe  ended,  and  how  and  why  

the  Donald  Trump-Russia probe  began. "  

Are  you  aware  of  any  inherent  bias  at  the  highest  levels  of  

DOJ  and  FBI  regarding  FISA  abuse?  

A  No.  

Q  Is  there  any  evidence  of  inherent  bias  or  are  you  aware  

of  any  evidence  of  inherent  bias  displayed  at  the  highest  levels  

of  the  DOJ  and  the  FBI  regarding  how  and  why  the  Hillary  Clinton  

email  probe  ended?  

A  No.  

Q  Is  there  -- are  you  aware  of  any  evidence  of  inherent  

bias  displayed  at  the  highest  levels  of  DOJ  and  FBI  against  Donald  

Trump  as  part  of  the  Trump-Russia probe?  

A  No.  

Q  Are  you  aware  of  any  actions  ever  taken  to  damage  the  

Trump  campaign  at  the  highest  levels  of  the  Department  of  Justice  

or  the  FBI?  

A  No.  

Q  Are  you  aware  of  any  actions  ever  taken  to  personally  

target  Donald  Trump  at  the  highest  levels  of  the  Department  of  

Justice  or  the  FBI?  

A  No.  
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Q  Is  there  any  evidence  that  any  -- or  are  you  aware  of  

any  evidence  that  any  FBI  or  Department  of  Justice  official  took  

any  actions  biased  in  favor  of  Secretary  Clinton  or  biased  against  

President  Trump?  

A  No.  

Q  Are  you  aware  of  any  evidence  -- are  you  aware  of  any  

evidence  that  Director  Comey  took  any  actions  biased  in  favor  of  

Director  Clinton  or  biased  against  President  Trump?  

A  No.  

Q  Mr.  McCabe?  

A  No.  

Q  Ms.  Page?  

A  No.  

Q  How  about  Attorney  General  Lynch?  

A  No.  

Q  Sally  Yates?  

A  No.  

Q  Deputy  Attorney  General  Rosenstein?  

A  No.  

Q  How  about  Special  Counsel  Robert  Mueller?  

A  No.  

Q  Are  you  aware  of  any  evidence  that  President  Obama  

ordered  any  investigative  activity  that  was  biased  in  favor  of  

Secretary  Clinton  or  biased  against  President  Trump?  

A  No.  
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(b)(6), (b)(7)(C) per FBI Sorry,  I  remind  the  witness  to  speak  up.  We' re  

having  a little  trouble  hearing.  

Ms.  Moyer.  Oh  sorry.  No.  That  was  the  answer.  

I  mean  the  answer  was  no  before  the  question,  not  to  you.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  Are  you  aware  of  any  evidence  that  President  Obama  

ordered  a wiretap  of  Donald  Trump  or  the  Trump  campaign?  

A  No.  

Q  Are  you  aware  of  any  conspiracy  against  Donald  Trump  or  

the  Trump  campaign  involving  anyone  from  the  FBI  or  the  Department  

of  Justice  or  President  Obama?  

A  No.  

Q  So  many  of  us  have  been  troubled  by  the  escalating  

attacks  against  the  Department  of  Justice  and  the  FBI,  the  attacks  

against  the  independence  of  institutions,  the  integrity  of  its  

employees  or  their  employees  and  the  legitimacy  of  DOJ  and  FBI  

investigations.  

And  so  I  want  to  ask  you  about  some  of  these  statements  just  

to  get  your  reaction.  On  December  3rd,  2017,  the  President  

tweeted  "After  years  of  Comey  with  the  phony  and  dishonest  Clinton  

investigation  and  more,  running  the  FBI,  its  reputation  is  in  

tatters,  worst  in  history.  But  fear  not,  we  will  bring  it  back  to  

greatness. "  

Do  you  agree  with  the  President' s  statement  that  the  FBI' s  

reputation  is  in,  quote,  "tatters, "  and  is  in,  quote,  "the  worst  
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in  history"?  

A  I  don' t  know  what  the  President  means  by  that.  I  did  

not  feel  like  the  FBI  was  in  tatters.  

Q  Do  you  agree  with  the  President' s  characterization  that  

the  Clinton  investigation  was  quote,  "phony  and  dishonest"?  

A  Again,  I  don' t  know  what  the  President  means  in  his  

tweets.  I  did  not  think  that  the  investigation  was  phony.  

Q  In  your  opinion,  what  kind  of  impact  do  statements  like  

these  have  on  the  morale  of  rank  and  file  of  FBI  agents?  

A  It' s  hard  for  me  to  say  about  the  morale  generally.  I  

can' t  opine  about  that.  

Q  Okay.  I  want  to  turn  now  -- switching  gears  a little  

bit.  I  want  to  turn  now  to  another  matter  involving  you  

personally.  

At  a public  hearing  held  on  June  19,  2018,  by  the  Committee  

on  the  Judiciary  and  the  Committee  on  Oversight  and  Government  

Reform  entitled  "Oversight  of  the  FBI  and  DOJ  Actions  in  Advance  

of  the  2016  Election. "  And  just  to  be  clear,  this  is  the  hearing  

at  which  Inspector  General  Horowitz  appeared  to  discuss  the  

inspector  general' s  report  --

A  Okay.  

Q  -- of  the  Clinton  email  investigation.  

Representative  Meadows  identified  you  by  name.  

Mr.  Morgan.  And  I  want  to  introduce  the  following  documents.  

And  I  believe  we' re  on  exhibit  10.  I  don' t  think  we  really  marked  
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some  of  the  other  items  that  were  introduced.  

Mr.  Pittard.  No,  I  don' t  think  they  have  been.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  This  an  article  from  The  New  York  Post,  and  it' s  

entitled  "Sally  Moyer,  not  agent  5  in  IG  report  on  FBI. "  

Do  you  want  to  take  a moment  just  to  read  it  briefly?  

A  Yes.  

Mr.  Sinton.  I' m  sorry,  what' s  this  from?  

Mr.  Morgan.  That' s  a New  York  Post  article.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  So  following  Representative  Meadows'  identification  of  

you  and  as  alluded  to  in  the  article,  dozens  of  media outlets,  

quote,  unquote,  falsely  identified  you  as  the  other  person  

referred  to  as  agent  5  in  that  same  report  -- the  IG  report.  

"Agent  5  was  cited  in  the  IG  report  for  exchanging  several  

politically  charged  text  messages  with  the  person  referred  to  as  

Agent  1.  The  IG  report  noted  that  these  two  Midyear  Exam  agents  

were  not  later  assigned  to  the  Russia investigation  and  were  in  a  

personal  relationship  at  the  time  and  are  now  married. "  

My  question  to  you  is  are  you  the  person  referred  to  as  Agent  

5  in  the  IG  report?  

A  No,  I' m  not.  

Q  Were  you  reprimanded  or  further  investigated  for  any  

text  messages  reviewed  by  the  inspector  general  as  part  of  this  

report?  
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Mr.  Pittard.  We' re  not  going  to  take  about  -- we' re  not  

going  to  talk  about  ongoing  personnel  actions  or  potential  ones.  

There  have  been  some  in  the  media that  -- and  honestly,  some  of  

them  involve  people  that  Ms.  Moyer  works  with,  and  so  questions  

about  the  underlying,  you  know,  facts  and  things  that  went  on  

during  the  Midyear  investigation,  obviously,  we' re  happy  to  

address  those,  but  not  personnel  actions.  

BY  MS.  SHEN:  

Q  Just  to  be  clear,  you  just  said  that  you  weren' t  the  

person  referred  to  as  Agent  5  in  the  IG  report,  correct?  

A  That' s  correct.  

Q  And  I  believe  the  article  indicates  that  you  were,  in  

fact,  FBI  attorney  1  in  the  IG  report,  is  that  accurate?  

A  Yes,  that' s  true.  

Q  Okay.  So  to  the  extent  that  the  IG  report  contained,  

you  know,  bias  text  messages  from  Agent  5,  none  of  those  text  

messages  would  have  been  yours?  

A  Correct.  

Q  Okay.  Thank  you.  

BY  MR.  MORGAN:  

Q  So  I  guess  my  next  question  is  what  was  the  impact  on  

your  personal  life  from  having  been  personally  identified  by  name  

in  this  public  hearing?  

A  Well,  it  was  pretty  upsetting.  I  didn' t  expect  to  be  

named.  And  then  there  were  reporters  outside  my  door  shortly  
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thereafter.  

Q  So  there  were  reporters,  like  paparazzi,  I  suppose  you  

could  say,  or  reporters  who  were  camped  out  outside  your  home.  Is  

that  correct?  

A  I  don' t,  I  don' t  know  if  they' re  -- what  paparazzi  is,  

but  there  were  reporters,  and  they  apparently  took  pictures  of  me  

a couple  of  days  and  published  them.  

Q  And  how  did  that  make  you  feel  and  what  was  the  

emotional  impact  of  that?  

A  I  was  upset  about  that,  I  will  say.  I  did  not  expect  

that  to  happen.  

Q  Did  it  affect  kind  of  any  of  your  relationships  with  

loved  ones  or  your  personal  life  in  that  regard  or  your  family?  

A  

.  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Q  Did  this  cause  like  any  tumult  in  your  life  or?  

A  After  we  were  able  to  straighten  it  out,  it  died  down.  

BY  MS.  SHEN:  

Q  Have  you  seen  many  of  the  comments  made  about  you  in  the  

press  since  then  as,  you  know,  Agent  5?  Essentially,  were  you  

able  -- did  you  read  all  those  things  on  the  Internet?  
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A  No,  I  tried  to  avoid  that.  

Q  You  tried  to  avoid  that.  Did  you  ever  receive  any  

threats  related  to  that  incident?  

A  I  did  receive  one  threat,  threatening  email  on  my  work  

email.  

Q  And  what  did  that  threat  entail?  

A  What  did  it  do  or  what  did  it  --

Q  What  was  the  threat?  

A  You  know,  it  was  -- I  can' t  remember  exactly.  It  was  

just  one  line.  I  think  he  used  the  C  word,  so  I  tried  to,  again,  

not  pay  attention  to  it.  

Q  Okay.  Thank  you.  

Did  you  ever  receive  an  apology  for  being  misidentified?  

A  Not  that  I' m  aware  of.  

Q  Okay.  Thank  you.  

Ms.  Shen.  Okay.  I  think  we' re  just  going  to  end  our  round  

early  then.  

Ms.  Moyer.  

Ms.  Shen.  Thank  you.  

[Recess. ]  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  I  think  we' re  going  to  go  back  on  

the  record  here.  It' s  2: 42  P. M.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Okay.  Ms.  Moyer,  I  think  in  the  prior  round  of  ours,  we  

ended  in  bringing  up  this  article  from  The  Washington  Times  
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entitled  FBI  and  Lenovo  dated  June  6,  2018.  And  I  believe  I  

heard,  very  faintly  at  the  very  end,  from  a question  from  my  

colleague,  Mr.  Baker,  when  he  asked  whether  you  were  aware  of  any  

concerns  or  counterintelligence  concerns  concerning  Lenovo,  you  

answered  yes.  Is  that  accurate?  

A  I  think  I' ve  seen  a security  bulletin  or  something  on  

Lenovo.  

Q  Can  you  describe  the  security  bulletin?  

A  No.  I  mean,  I  don' t  know  anything  more  than  that.  I  

just  remember  that  Lenovo  was  a potential  security  risk.  

Q  Security  risk  for  what,  in  your  understanding?  

A  That  we  shouldn' t  be  using  Lenovo  products.  

Q  Okay.  I' ll  go  to  the  second  page  of  that  article  where  

it  states,  and  I' ll  read  it,  "Lenovo  equipment  in  the  past  has  

been  detected  by  U. S.  intelligence  agencies  engaged  in  ' beaconing'  

covert  communication  with  remote  users  as  part  of  a cyber  spying  

operation. "  

And  then  the  article  goes  on  to  state,  "in  2014"  --

Mr.  Pittard.  I' m  sorry,  we  were  just  having  trouble  finding  

it.  

Mr.  Breitenbach.  Sure.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  And  then  it  goes  on  on  the  third  page  --

A  Can  you  --

Mr.  Pittard.  Yeah,  give  us  just  a minute,  sorry.  
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Ms.  Moyer.  Oh,  here  we  go.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  And  then  if  you  turn  the  page,  on  the  third  paragraph,  

full  paragraph,  that  begins  "In  2014. "  

"In  2014,  the  Navy  was  forced  to  replace  IBM  servers  in  all  

Aegis  Battle  Management  equipped  warships  after  Lenovo  purchased  

IBMs  blade  center  line  of  servers.  The  Navy  was  concerned  that  

China could  hack  its  most  advance  warships  through  the  servers  in  

wartime. "  

And  then  the  next  paragraph  states,  "The  Department  of  

Homeland  Security  also  warned  that  Lenovo  computers  built  since  

2014  come  loaded  with  adware  called  Superfish  that  could  allow  

hackers  to  thwart  encrypted  security  controls. "  

So  in  the  last  round  of  questioning,  we  discussed  the  use  of  

Lenovo  computers  for  the  culling,  the  initial  culling  by  Secretary  

Clinton' s  staff  of  her  emails.  Were  you  aware  during  your  time  on  

this  case  that  Secretary  Clinton' s  staff  used  Lenovo  computers  to  

perform  the  culling?  

Mr.  Pittard.  I  think,  if  I  recall  correctly,  the  questioning  

was  that  you  had  asked,  or  someone  had  asked,  if  Ms.  Moyer  knew  

whether  Lenovo  computers  was  used  for  the  culling?  

Mr.  Breitenbach.  Yes.  

Mr.  Pittard.  And  if  I  recall  correctly,  her  testimony  was  

that  she  didn' t  know.  She  can  tell  better  than  me,  but  she  didn' t  

know  one  way  or  the  other  whether  it  was  used.  
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Ms.  Moyer.  Right.  I  think  the  question  was  did  I  know  what  

kind  of  computers  were  used.  And  I  said  I  didn' t  remember.  And  

then  somebody  said,  well,  could  it  have  been  Lenovo,  and  I  said  

that  sounded  familiar.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Okay.  Knowing  now  after  the  fact  that  Lenovo  computers  

were  in  fact  used  for  the  culling,  based  on  information,  at  least  

from  this  article,  and,  as  you  state,  potential  security  review  

indicating  not  that  the  government  should  not  use  Lenovo  

computers,  is  it  possible  that  the  Lenovo  computers  that  were  used  

for  the  culling  of  Secretary  Clinton' s  emails  in  any  way  gave  

access  to  the  Chinese  Government  to  those  particular  emails?  

Mr.  Pittard.  And  again,  just  to  be  clear,  your  postulating  

or  offering  that  Lenovo  computers  were  used.  I  certainly  have  no  

basis  to  dispute  that,  but  Ms.  Moyer  is  not  confirming  that  -- or  

she  doesn' t  -- her  testimony  is  she  doesn' t  know.  

You' re  saying  if  Lenovo  computers  were  used  and  given  that  

you' ve  read  a couple  paragraphs  from  this  article,  could  it  be  

that  the  particular  Lenovo  computers  used  by  Secretary  Clinton  or  

her  people  engaged  in  beaconing?  

Mr.  Breitenbach.  You  rephrased  that  very  well,  yes.  

Mr.  Pittard.  Which,  of  course,  sounds  awfully  hypothetical,  

right?  If  this,  if  that  could  possibly  have  happened.  

Mr.  Breitenbach.  Well,  let' s  go  slightly  less  hypothetical.  

BY  MR.  BREITENBACH:  
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Q  Based  on  you  are  a counterintelligence  lawyer,  is  that  

accurate  to  state?  

A  I' m  a lawyer  in  the  counterintelligence  law  unit.  I' m  

not  sure  there  is  a counterintelligence  lawyer.  

Q  Okay.  Is  your  expertise  as  a lawyer  within  the  FBI  with  

regard  to  counterintelligence?  

A  National  security  and  counterintelligence,  yeah.  

Q  So  in  your  understanding,  based  on  counterintelligence,  

without  getting  into  classified  discussion,  because  we' re  not  in  a  

location  for  that,  is  it  your  understanding  that  there  are  foreign  

actors  that  have  the  ability  to  hack  into  United  States  computer  

systems,  yes?  

A  Generally?  

Q  Generally.  

A  Yes,  that' s  my  understanding.  

Q  Is  it  your  understanding,  generally,  that  China is  one  

of  those  actors?  

A  Yes.  

Q  So,  again,  knowing  that  there  are  concerns  with  regard  

to  purchasing  Lenovo  equipment  for  the  United  States  Government,  

are  you  -- do  you  believe  that  it  was  a possibility  that  there  was  

the  availability  for  China to  access  Secretary  Clinton' s  emails  

because  they  were  culled  through  Lenovo  laptops?  

A  I  don' t  --

Mr.  Pittard.  Again,  there' s  just  so  many  -- I  don' t  mean  to  
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be  difficult,  but  there  are  so  many  -- it  makes  me  uncomfortable  

because  there' s  so  many  layers  of  hypotheticalness.  About  were  

the  Lenovo  computers  used.  It  sounds  like  you  have  information  

that  they  were.  Ms.  Moyer  has  no  idea.  

You  said,  or  could  it  be  that  Lenovo  computers  have  been  a  

source  for  compromising  information.  She  say,  yeah,  I  might  have  

heard  that.  You  show  her  an  article  that  in  a couple  paragraphs  

seems  to  say  that.  So  maybe  that' s  true.  And  then  --

Mr.  Breitenbach.  Okay.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Did  anyone  at  the  FBI  ever  bring  up  any  concerns  that  

Lenovo  computers  were  used  to  perform  the  culling  of  Secretary  

Clinton' s  emails?  

A  Not  that  I  remember.  

Q  Okay.  Thank  you.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  If  we  could  switch  tracks  here  a little  bit.  I  don' t  

think  we' ve  talked  much  about  the  investigation  into  the  Trump  

campaign  and  possible  ties  between  the  Trump  campaign  and  Russia.  

Could  you  tell  us  when  you  became  aware  that  the  FBI  

was  -- had  opened  or  was  opening  an  investigation  into  ties  

between  the  Trump  campaign  and  Russia?  

Mr.  Pittard.  I' m  just  going  to  caution  the  witness  that  as  

we  talked  about  the  Russia stuff,  my  understanding  is  some  of  

that  -- some  of  that  the  FBI  is  fine  with  you  talking  about,  and  
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some  is  not.  

Mr.  Somers.  I' m  sure  the  FBI  will  let  us  know.  

Mr.  Pittard.  Try  to  delay  a couple  seconds  to  give  them  a  

chance  to  --

Ms.  Moyer.  Yeah,  so  I  just  want  to  make  sure  we' re  all  

speaking  in  the  same  way  about  the  Russia investigation.  I' m  

thinking  about  that  as  the  investigation  into  the  Russian  attempts  

to  influence  the  2016  election  and  possibly  coordinated  or  

colluding  with  members  of  the  Trump  campaign.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Yeah.  

A  That' s  the  investigation  you' re  talking  about?  

Q  That' s  the  investigation,  although  we' re  more  interested  

in  the  second  aspect  of  that  for  this  purpose  of  this  interview,  

the  possible  ties  between,  or  the  possible  collusion  between  the  

Trump  campaign  and  Russia?  

A  Okay.  And  your  question,  I' m  sorry?  

Q  When  did  you  become  aware  that  either  a case  had  been  

opened  or  was  going  to  be  opened?  

A  I  -- late  July.  

Q  And  was  it  opened  at  that  point  in  time  or  was  it  

contemplated  being  open?  

A  Contemplated.  

Q  And  how  did  you  learn  of  the  case?  

A  Someone  brought  me  a communication  from  one  of  our  
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foreign  LEGAT  offices  that  described  some  information  that  would  

use  to  predicate  the  case.  

Q  Who  is  that  someone?  

A  It' s  another  GS-15  attorney.  

Q  It  wasn' t  Pete  Strzok?  

A  No,  he  did  not  actually  bring  it  to  me.  

Q  And  do  you  know  who  authorized  the  initiation  of  the  

Russia investigation?  

A  So  I  know  that  there  were  discussions  of  it  up  to  and  

including  the  Director,  but  he  doesn' t  usually  have  to  authorize  a  

case,  and  so  the  case  was  opened  after  those  discussions  by  Pete  

Strzok.  

Q  Was  Pete  Strzok  the  lead  or  in  charge  of  the  

investigation  when  it  was  open?  

A  I  wouldn' t  say  that  actually  in  this  case.  

Q  Do  you  know  who  was  in  charge?  Who  would  you  

characterize  as  being  in  charge?  

A  I  would  say  that  was  the  supervisory  special  agent,  

again,  not  a GS-15  -- I  mean,  not  an  SES  employee.  Not  a GS-15  

either.  

Q  And  do  you  have  knowledge  of  alleged  Trump  ties  between  

the  Trump  campaign  and  Russia prior  to  the  investigation  being  

formally  opened?  

A  No.  

Mr.  Breitenbach.  Is  it  that  SSA  that' s  unnamed  just  now  who  
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actually  opened  the  investigation?  Because  I  understand  there  are  

opening  documents  when  the  FBI  begins  to  investigate  a subject.  

Was  it  the  SSA  who  actually  opened  that  investigation?  

Ms.  Moyer.  No.  My  understanding  is  that  Pete  opened  the  

investigation.  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  Okay.  And  did  you  work  on  the  investigation?  

A  Yes.  

Q  And  when  did  you  start  working  on  the  investigation?  

A  The  day  I  saw  the  original  predicating  information.  

Q  And  that' s  late  July?  

A  Late  July.  

Q  And  what  was  your  role  in  the  investigation?  

A  I  was  one  of  the  attorneys  assigned.  By  that  time,  by  

then  I  had  become  a unit  chief.  

Q  So  what  did  that  entail?  

A  What  did  that  -- being  the  unit  chief?  

Q  No,  I' m  sorry,  your  role  in  the  investigation.  What  

type  of  --

A  So  I  think  there  was  another  -- there  was  a line  

attorney  assigned  as  well,  and  that  person  probably  took  more  of  

the  lead  on  the  line  attorney  questions.  I  supervised  that  

person.  

Q  And  that  was  FBI  line  attorney?  
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A  

Q  

A  

Yes.  

I' m  assuming,  

Correct.  

again,  not  SES?  

Mr.  Breitenbach.  Had  that  line  attorney  been  involved  in  the  

Midyear  Exam  -- I  mean,  investigation?  

Ms.  Moyer.  Yes.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  And  then  why  were  you  chosen  to  be  involved  in  the  

Trump-Russia investigation.  

Mr.  Pittard.  If  you  know.  

Ms.  Moyer.  Right.  The  investigation  was  being  run  out  of  

,  and  that  was  one  of  the  sections  that  my  unit  advises.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  So  you  weren' t  really  assigned  to  the  case,  it  just  fell  

to  you  because  of  where  you  worked?  

A  Yeah.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Why  would  that  case  have  been  opened  at  headquarters  

(b)(7)(E) per 
FBI

instead  of  Washington  field  office?  

A  I  don' t  know.  

Q  Well,  is  it  normal  that  a case  would  be  opened  at  

headquarters  as  opposed  to  a field  office?  

A  It' s  not  normal.  Most  cases  are  opened  in  the  field,  

but  there  are  cases  that  are  handled  out  of  headquarters.  They  

have  the  authority  to  open  cases.  
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Q  Is  there  any  commonality  amongst  the  cases  that  are  

handled  out  of  headquarters?  

A  I' m  only  aware  of  three  cases.  And  usually  they' re  ones  

that  they  want  to  keep  more  of  a close  -- make  sure  that  

information  about  the  cases  don' t  get  out  into  the  public.  

Q  So  you' re  aware  of  three  cases  total  in  recent  times  or  

ever  in  your  whole  tenure?  

A  In  my  career,  I' m  aware  of  three  cases  that  I' ve  worked  

on  that  have  been  handled  at  headquarters.  

Q  And  this  is  one  of  them?  

A  Yeah.  

Q  That  include  Midyear  and  one  of  the  three?  

A  Yes.  

Q  So  Midyear  and  this  Russia case  are  two  of  the  three  --

A  Yeah.  

Q  -- during  your  13-year  career  at  the  FBI?  

A  Right.  But  I  --

Q  I' m  sorry.  

A  I  was  only  handling  counterintelligence  cases,  so  there  

may  have  been  others  from  other  divisions.  

Q  From  other  violations  or  classifications?  

A  Um-hmm.  

Q  The  third  one,  is  it  related  to  these  two  in  any  way?  

A  No.  

Mr.  Breitenbach.  Do  you  recall  what  the  third  one  is?  
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Ms.  Moyer.  Yeah.  

Mr.  Breitenbach.  Can  you  --

.  If  we' re  going  into  any  other  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

investigative  -- investigations  the  FBI  is  working  on,  we' re  going  

to  instruct  her  not  to  answer  those  questions.  

Mr.  Sinton.  I  believe  she  has  answered  that  it  is  not  

related.  

Mr.  Breitenbach.  Is  this  an  ongoing  case?  

.  She  can' t  -- we  will  instruct  her  not  to  answer  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

that.  If  it' s  ongoing  or  not  ongoing.  If  it  involves  an  FBI  

investigation  --

Mr.  Sinton.  Or  we  can  take  a break  and  talk  to  the  witness  

for  a second.  

[Discussion  off  the  record. ]  

.  So  we  will  instruct  the  witness  not  to  answer  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

any  questions  related  to  any  unrelated  investigations.  Just  given  

the  fact  of  the  area that  she  works  in,  we  will  not  allow  her  to  

answer.  

Mr.  Breitenbach.  I  think  one  of  our  concerns  has  been  during  

our  investigation  is  how  this,  these  two  particular  

investigations,  the  Clinton  investigation  as  well  as  the  Russia  

investigation,  have  been  handled  differently  from  one  another.  

But  I  think  it' s  a legitimate  line  of  inquiry  to  determine  

whether  the  one  particular  case  other  than  those  two  on  which  she,  

Ms.  Moyer,  has  any  historical  knowledge  about  concerning  opening  
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at  headquarters,  I  think  that' s  an  important  line  of  inquiry  

because  it  indicates  how  different  the  cases  that  are  at  hand  are  

from  normal  cases  handled  by  the  FBI.  

.  I  understand  your  line  of  questioning,  but  if  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

you  ask  anything  other  than  was  this  handled  differently,  you  will  

probably  need  to  ask  more  questions  that  goes  into  details  or  more  

facts  about  an  investigation  that  we  will  not  allow  you  to  ask.  

So  we  just  don' t--

Mr.  Breitenbach.  Can  we  --

.  -- I' m  sorry.  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Somers.  I  think  we' re  fine  with  your  objection.  I' ll  

just  ask  one  question.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  You  said  in  your  13  years  at  headquarters  you  were  aware  

of  three  cases,  or  you  were  involved  in  three  cases  that  were  

opened  at  the  headquarters  level.  This  third  case  that  we' re  not  

able  to  discuss,  when  did  that  fall  in  your  13-year  tenure?  

A  Earlier.  

Q  Now  earlier,  we  discussed  --

A  And  there  may  have  been  another  case,  too,  so  again  --

Q  Would  that  have  been  earlier  as  well,  in  the  

13-year  -- in  your  13-year  tenure?  

A  You' re  giving  me  too  much  time  to  think  about  this.  

There  may  have  been  -- no,  it' s  going  on  now,  I  think,  but  

unrelated.  
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BY  MR.  BAKER:  

Q  But  it' s  fair  to  say  few  and  far  between  are  the  cases  

that  have  as  their  office  of  origin  FBI  headquarters.  It' s  

normally  a field  office?  

A  Based  on  my  experience,  that' s  true.  I  don' t  know  what  

other  divisions  do.  

Q  So  you  were  in  two  big  investigations,  two  of  three  or  

four  that  are  unique  in  your  13-year  tenure  in  that  they' re  opened  

at  headquarters,  and  you' ve  got  other  matters  that  are  coming  

across  your  desk  unrelated  to  these  two  big  cases.  Are  these  a  

significant  drain  on  you,  or  are  they  a drain  on  the  bigger  FBI?  

A  I  don' t  know  that  I' d  characterize  it  as  a drain,  but  I  

was  certainly  very  busy  with  these  two  investigations.  

Q  Okay.  Not  characterizing  it  as  a drain,  would  it  be  

fair  to  say  that  one  case  became  a priority  over  the  other  case,  

at  least  in  some  aspects?  

A  I  don' t  think  of  them  as  going  on  at  the  same  time,  for  

the  most  part.  As  you  know,  at  some  point  in  October,  we  were  

busy  on  both  cases,  but  for  the  most  part,  they  did  not  overlap.  

Q  I  don' t  want  to  go  too  far  back  into  Clinton  email  

questions,  but  we' ve  heard  testimony  and,  I  believe,  reviewed  

documents  and,  I  think,  maybe  the  IG  report  alludes  to  it,  that  at  

least  in  regards  to  the  Weiner  laptop,  and  what  was  or  wasn' t  done  

in  a timely  manner  by  commentators,  that  the  reason  given  for  that  

was  that  the  Russia case  had  become  a priority.  
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A  That' s  not  how  I  looked  at  it.  

Q  So  you  did  not  see  one  being  more  of  a priority  than  the  

other?  Russia being  the  priority  at  the  expense  of  the  Weiner  

laptop?  

A  No.  

Q  Okay.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  We  discussed  earlier  a little  bit  who  you  reported  to  on  

the  Midyear  Exam  investigation.  Who  did  you  report  to  on  the  

Trump-Russia investigation?  

A  It  was  the  same,  that  my  section  chief,  I  think  she  was  

back  by  then,  but  I  was  still  working  directly  with  Trisha and  Jim  

Baker.  

Q  So  your  section  chief  was  not  involved  in  the  

Trump-Russia investigation?  

A  Correct.  

Q  Okay.  Who  else  was  involved,  let' s  just  for  names,  the  

SES  employees,  who  else,  to  your  knowledge,  was  involved  in  the  

Trump-Russia investigation  at  its  early  stages?  

A  Executive?  You  mean  the  executives?  

Q  Well,  obviously  the  only  names  you' re  able  to  recall  are  

SES  names,  so  that' s  what  I' m  asking.  

A  Basically  the  same  executives,  all  the  executives.  Pete  

Strzok,  as  you  know,  Bill  Priestap,  I  think  the  EAD  at  that  time,  

the  assistant  executive  director  was  Mike  
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Steinbach  -- yeah  -- Dave  Bowdich,  Andrew  McCabe,  and  Director  

Comey.  

Q  What  about  --

A  I' m  sorry?  

Q  I  was  going  to  say  what  about  Lisa Page?  

A  Oh,  I  don' t  consider  her  an  executive,  but  she  was  

involved.  

Q  Okay.  

A  And  Jon  Moffa.  

Q  And  what  about  at  the  Department?  

A  The  Department,  we  worked  with,  I  think,  the  same  

attorneys.  I' m  trying  to  remember.  

This  case  was  more  of  a national  security  investigation.  We  

were  concerned  about  the  Russian  efforts,  and  so  we  did  bring  in  

some  attorneys  from  OI,  Office  of  Intelligence,  we  had  not  worked  

with  on  the  Midyear  team.  

Q  Did  you  work  with  Stu  Evans?  

A  Yes,  he  is  the  DAG  in  charge  of  OI.  

Q  George  Toscas  was  -- did  he  have  involvement?  

A  He  was  made  aware  of  the  case,  and  became  more  involved  

as  it  went  on.  

Q  What  about  the  two,  Stu  Evans  was  -- had  a larger  role  

than  Toscas?  

A  It  depended  on  the  timing.  They  were  both  of  equal  rank  

and  had  different  objectives,  different  roles  and  
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responsibilities.  

Q  All  right.  And  were  you  involved  in  the  FISA  process  on  

the  Trump-Russia investigation?  

A  I  was.  

Q  Just  in  general,  what' s  your  involvement  in  FISA  

applications  at  the  Bureau?  

A  So  as  a unit  chief,  I  don' t  always  have  much  

involvement.  The  line  attorney  essentially  receives  a FISA  

request  that' s  approved  by  the  field.  That  is  a request  from  the  

FBI  agent,  who  writes  up  what  they  believe  is  the  probable  cause  

that  meets  the  standard  for  FISA.  And  NSCLB  attorney  will  approve  

that  review  for  probable  cause  and  approve  it,  and  the  request  

goes  over  to  the  Office  of  Intelligence,  OI,  at  the  Department  and  

they  draft  the  FISA  application  in  coordination  with  the  case  

agent.  

Q  And  I' m  not  familiar  with  all  those  --

A  Sorry.  

Q  -- all  those  sub  components.  

A  It' s  a complicated  process.  

Q  Yeah.  The  general  counsel' s  office,  at  what  point  in  

that  process  you  described  is  the  general  counsel' s  office?  

A  Oh,  that' s  NSCLB,  is  my  branch,  the  National  Security  

and  Cyber  Law  Branch,  so  that' s  the  general  counsel' s  office.  

The  case  agent  in  the  field  drafts  up  a request  and  it  

goes  -- we  have  a FISA  management  system  that  the  request  goes  
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through  and  gets  various  approvals  from  operators,  from  the  case  

agent  supervisors,  and  then  it  comes  into  the  OGC-NSCLB.  

Q  But  is  that  request,  is  that  a formal  -- does  it  look  

like  a FISA  application  or  is  it  something  less  formal  than  that?  

A  No,  it' s  more  of  a -- it' s  a different  document  and  it  

gives  prompts.  Like  so  it  has  questions  so  the  field  agent  knows  

what  information  would  be  beneficial  to  helping  the  OI  attorneys  

officially  draft  the  document.  

Q  When  you  say  a field  agent,  it  could  be  a field  agent  

from  Texas,  and  they  would  come  to  you  or  your  office  with  that  

request?  

A  Yes,  it  would  come  to  NSCLB  

I  would  not  see  the  ones  that  are  related  to  counterterrorism  or  

cyber  or,  you  know,  they  are  divvied  up,  depending  on  the  subject  

matter  to  different  attorneys.  

Q  And  what  was  your  role  in  the  Carter  Page  FISA  

application?  

A  So  for  that  one,  it  was  unusual,  as  I  mentioned,  that  

the  team  that  was  working  on  that  investigation  was  at  

headquarters.  So  we  talked  to  that  team,  the  other  attorney  and  

I,  about  drafting  up  a FISA  request  and  provided  them  guidance  on  

what  OI  would  be  looking  for  to  meet  probable  cause.  

Q  Did  you  get  that  initial  sort  of  less  formal  document  

that  we  just  discussed  in  this  or  was  this  more  of  an  oral?  

A  I  think  we  had  discussions  but  I' m  pretty  sure  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-004118



 


 


      


            


          


           


         


         


       


             


          


             


 

          


  


 


           


          


        


          


         


    


         

         


  


          


      


  

156  
COMMITTEE  SENSITIVE  

eventually  we  got  a FISA  request  form.  

Q  Okay.  So  you  get  the  FISA  request  form  and  then  that  

has  to  be  turned  into  a FISA  application,  is  that  correct?  

A  Right.  So  the  FISA  request  form,  once  we  approve  it,  

and  then  the  section  chief  is  an  SESer,  and  the  

counterintelligence  division  approves  it,  and  then  it  goes  to  OI  

and  gets  turned  into  an  actual  FISA  application.  

Q  Okay.  But  in  this  -- in  the  case  of  the  Carter  Page  

FISA  application,  did  the  section  chief  -- I' m  just  going  back  

to  -- I  think  you  said  your  section  chief  was  not  involved  in  the  

Trump-Russia --

A  It  wouldn' t  be  our  section  chief.  It' s  the  operational  

division  section  chief.  

Q  Okay.  

A  So  we  approve  it,  the  NSCLB  attorney  would  say  that  they  

agree  that  there  is  probable  cause.  And  then  the  operational  

section  chief  at  headquarters  decides  that  this  is  something  

worthwhile  to  spend  the  resources  -- you  know,  it' s  a worthwhile  

investigation.  That' s  the  SES  level  approval  before  it  goes  

across  the  street  to  DOJ.  

Q  So  you' re  not  actually  approving  it,  you' re  just  --

A  Well,  we' re  approving  that  we  believe  it  meets  the  

probable  cause  standard.  

Q  And  you  could  stop  it  before  it  gets  to  that?  

A  Yes,  and  I  have  on  some.  
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Q  Okay.  And  you  mentioned  probable  cause  would  be  the  

factor  that  would  stop  it  from  moving  forward?  

A  Yep.  

Q  What  did  you  review  in  terms  of  probable  cause  in  the  

Carter  Page  --

A  So  like  other  cases,  I  both  knew  what  was  in  the  FISA  

request  as  well  as  other  information,  because  I  had  worked  on  the  

case  and  we  had  had  meetings  about  it.  I  believe  I  reviewed  the  

FISA  request.  I  was  not  -- I  was  a unit  chief  at  this  point,  and  

that,  you  know,  the  person  that  reviews  it  and  approves  it  for  

NSCLB  is  generally  a line  attorney,  so  I  think  I  just  reviewed  it  

in  support  of  the  line  attorney.  

Q  But  you,  I  just  want  to  be  clear,  you' re  reviewing  the  

application,  not  what' s  behind  the  application.  Is  that  correct?  

Or  are  you  reviewing  both?  

A  We  are  reviewing  the  request.  So  that  is  what  the  case  

agent  -- the  facts  and  circumstances  that  the  case  agent  believes  

lead  to  probable  cause.  

Q  So  you  don' t  -- do  you  review  the  Woods'  file?  

A  No.  

Q  Did  you  review  the  Woods'  file  in  the  Carter  Page  

application?  

A  No.  

Q  Did  you  ever  review  a Woods'  file?  

A  When  OI  goes  out  to  the  field  and  does  accuracy  reviews  
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on  FISAs,  I' m  usually  there  with  them  when  they' re  going  through  

the  Woods'  file.  And  sometimes  I  will  help  the  case  agents  

organize  the  Woods'  file  in  a way  to  make  that  process  a little  

easier.  

Q  Only  on  the  -- what  did  you  say,  audit,  was  that  --

A  It' s  an  accuracy  review.  

Q  Accuracy  review.  That' s  when  you  would  help  them  

organize  a Woods'  file?  I  just  want  to  be  clear.  

A  Well,  yes,  that' s  when  I  would  be  involved.  The  case  

agents  all  have  their  own  way  of  organizing  their  Woods'  files  

before  then,  but  some  of  them  are  better  at  it  than  others.  So  

sometimes  before  the  accuracy  review,  I  will  help  them.  

Q  Okay.  So  beyond  the  case  agent,  who  looks  at  a Woods'  

file?  

A  The  supervisory  special  agent  in  the  field.  

Q  In  the  field.  But  no  one  else  out  of  the  field  of  that  

chain  looks  at  a Woods'  file  in  general?  

A  That  is  correct,  except  both  of  those  individuals  sign  

the  Woods'  form  indicating  that  the  facts  are  true  and  accurate  

and  that  they  have  documents  to  support  those  facts.  

Q  And  that' s  something  you  do  look  at?  

A  We  see  the  Woods'  form,  yes.  

Q  So  what  does  the  Department  or  the  FBI  need  to  

demonstrate  to  the  FISC  in  order  to  get  permission  to  conduct  

surveillance  pursuant  to  FISA?  
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A  Probable  cause  that  the  target  is  an  agent,  is  a foreign  

power  and  an  agent  of  a foreign  power.  

Q  Is  there  any  different  requirement  when  the  target  is  a  

United  States  citizen?  

A  It' s  a different  provision  in  the  statute.  It' s  still  

probable  cause,  but  the  language  is  a little  different  so  you' re  

kind  of  proving  different  things.  

So  for  a U.S.  person,  you  have  to  show  probable  cause.  In  

our  cases,  there' s,  I  think,  five  different  provisions  you  could  

plead  them  under.  And  ours  we  are  usually  pleading  it  under  that  

they' re  aiding  and  abetting  -- knowingly  aiding  and  abetting  

someone  who  is  engaged  in  clandestine  intelligence  gathering  on  

behalf  of  a foreign  power,  which  may  violate  the  U. S.  Code.  

Q  Beyond  the  --

Mr.  Breitenbach.  Real  quick.  The  U. S.  Code,  the  U. S.  

Criminal  Code?  

Ms.  Moyer.  Yeah.  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  

Ms.  Moyer.  I  don' t  think  it  says  U. S.  Code,  actually.  I  

think  it  says  may  be  a violation  of  criminal  laws.  If  you  have  

the  statute,  I  can  point  out  to  you  where  I' m  talking  about.  

Mr.  Breitenbach.  So  it  differentiates  between  getting  a FISA  

on  a non-U.S.  person,  and  a U. S.  person  based  on  the  fact  that  the  

U. S.  person  also  has  be  shown  to  have  violated  some  criminal  law?  

Ms.  Moyer.  That' s  not  the  only  differentiation  but  it  
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definitely  does  --

Mr.  Breitenbach.  That' s  one?  

Ms.  Moyer.  That  is  a,  yeah,  difference  between  the  two.  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  Thank  you.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  And  so  who  signs  the  actual  FISA  application?  

A  So  now  we' re  talking  application  as  opposed  to  request,  

right?  

Q  Yes.  

A  Okay.  So  the  application  is  drafted  by  the  Department  

of  Justice.  And  after  all  of  the  process  and  the  Woods  and  

everything  has  been  verified,  it  is  signed  by  the  OI  attorney  who  

drafted  it.  The  actual  application  is  signed  by  the  OI  attorney  

who  drafted  it;  a supervisory  special  agent  from  headquarters,  who  

is  the  affiant;  and  then  it  is  signed  by  one  of,  I  think,  eight  

executives,  but  it' s  usually  the  Director  of  the  FBI,  as  well  as  

the  AG  or  his  or  her  designee,  and  that  can  be  either  the  AG,  the  

DAG,  or  the  AAG  for  National  Security  Division.  

In  addition,  we  have  a memo  that  is  like  an  executive  summary  

that' s  also  signed  by  the  OI  supervisor,  our  NSCLB  line  attorney  

and  one  of  our  SES  attorneys  in  NSCLB.  

Q  What  duties  do  you  owe  to  the  court  in  terms  of  what  

goes  into  the  FISA  application?  

A  So  I  think  it' s  like  any  other  pleading  that  you  make  to  

a court.  The  FISA  court  is  made  up  of  Federal  judges  from  other  
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district  courts  so  we  owe  the  duty  of  candor,  honesty,  full  and  

complete,  accurate  statements.  

Q  And  if  there' s  exculpatory  evidence,  is  that  part  of  the  

duty  of  candor  if  you' re  aware  of  exculpatory  evidence?  

A  Yes,  it  definitely  would  be  in  the  FISA  court,  because  

it' s  an  ex-parte  proceeding.  So  I  think  that  we  at  the  FBI  -- and  

I  know  I  have,  I  think  of  that  as  a little  bit  of  a heightened  

standard  even  than  you  would  have  in  a normal  criminal  case.  
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[3: 13  p. m. ]  

Mr.  Somers.  Okay.  What  about  information  regarding  the  

reliability  of  human  sources  within  the  -- that  are  relied  on  for  

the  application.  

Ms.  Moyer.  I  think  you  have  to  include  the  information  that  

would  allow  the  judge  to  know,  kind  of  make  an  accurate  assessment  

about  the  reliability  and  credibility  of  the  source.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  I  want  to  clarify  something  you  said  about  the  SSA  

affiant.  As  opposed  or  compared  to  a criminal  case  in  the  field  

where  an  SSA  or  an  SA  might  be  going  before  the  court,  would  it  be  

fair  to  say  that  oftentimes  the  affiant  is  actually  the  case  agent  

and  could  answer  questions  from  the  judge  on  the  spot?  

A  In  the  field?  

Q  In  the  field,  in  a criminal  matter.  

A  That' s  my  understanding  that  --

Q  But  because  of  the  central  nature  of  the  FISA  court,  the  

affiant  may  not  really  know  anything  about  the  case  having  not  

worked  on  it.  They  might  know  as  the  package  is  being  put  

together,  and  they  may  become  familiar  before  they  go  and  swear  to  

it,  but  they' re  generally  not  the  person  that  worked  on  it.  Is  

that  true?  

A  So  the  SSA  is  not  the  case  agent,  so  not  -- probably  

doesn' t  have  as  much  firsthand  knowledge  as  a case  agent  would,  

but  they  are  supervising  the  case.  So  I  would  not  say  that  they  
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don' t  have  any  understanding  of  the  case.  They  are  the  

headquarters  supervisor  of  the  case  and  --

Q  So  they' re  involved  in  the  substantive  unit  that' s  --

A  Correct.  

Q  -- monitoring  the  case  or  investigating  the  case?  

A  Yes,  that' s  program  managing  the  case.  

Q  Okay.  You  also  mentioned  these  accuracy  reviews.  I' m  

guessing  if  the  FBI  sees  fit  to  send  a team  to  inspect  the  Woods  

files  they  take  the  accuracy  of  the  Woods  files  seriously?  

A  Yes.  

Q  It' s  my  understanding,  correct  me  if  this  is  wrong,  that  

a deficient  Woods  file  can  actually  lead  to  disciplinary  action  

against  the  case  agent?  

A  I  don' t  know  exactly  what  the  procedures  are  for  that.  

I  do  know  that  part  of  the  reasons  we  have  the  Woods  file  is  

because  there  were  questions  about  the  accuracy  of  a FISA  

application  before  I  -- you  know,  long  before  I  got  to  FBI.  

Q  So  the  Woods  -- and  you  touched  on  this  a little  bit.  

The  purpose  of  the  Woods  file  is  to  be  a check  on  the  accuracy  of  

facts  and  statements  made?  It' s  a repository  for  where  the  facts  

came  from?  

A  Right,  yeah.  I  was  going  to  say,  I  don' t  know  that  it  

is  a check.  It  is  just  like  -- it  is  like  if  you  had  a paper  you  

were  writing  and  all  the  footnotes  that  you  had  in  your  paper  and  

you  and  all  the  documents  for  those  footnotes,  that' s  what  the  
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Woods  file  is.  It' s  just  -- and  we  have  it  in  a file  so  that  

people  can  go  back  and  review  it.  

Q  Thank  you.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  But  there' s  no  -- I  mean,  you  talk  about  the  duty  of  

candor  owed  to  the  court,  but  no  one  that  owes  that  duty  to  the  

court  is  necessarily  reviewing  the  Woods  file.  Is  that  correct?  

A  I  think  that  that' s  why  we  have  a Woods  form  because  the  

person  that' s  signing  the  application  is  relying  on  the  

individuals  who  have  signed  the  Woods  form  that  they  have  the  

Woods  file.  And  I  will  say,  there  are  some  cases  in  which  the  SSA  

who  signs  -- the  headquarters  SSA  will  go  out  and  review  the  Woods  

file  before  they  sign  the  FISA.  

Q  Do  you  know  if  that  happened  in  the  case  of  the  Carter  

Page?  

A  I  don' t  think  it  did  in  this  case.  

Q  I' m  sorry?  

A  I  don' t  think  it  did  in  this  case.  

Q  So  in  terms  of  the  -- I  mean,  you  don' t  review  the  Woods  

file,  but  what' s  required?  What  type  of  investigation  is  required  

to  create  the  Woods  file?  

A  We  don' t  really  investigate  to  create  a Woods  file.  You  

use  the  Woods  file  to  correlate  the  investigative  documents  that  

would  support  probable  cause.  So  they' re  already  out  in  the  file.  

Now  we  just  move  them  to  the  Woods  file  to  support  every  fact.  
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Q  But  if  there' s  an  allegation  in  the  FISA  application,  

it' s  supposed  to  have  something  backed  up  in  the  Woods  file?  

A  Correct.  For  every  factual  assertion  in  the  FBI  -- in  

the  FISA  application  the  case  agents  are  required  to  have  a  

document  in  the  Woods  file  to  support  it.  

Q  So  I  guess  my  question  is,  what  counts  as  a document?  

Does  a news  article  count  as  a document?  

A  I  guess  it  could,  but  that' s  not  really  generally  used  

in  FISAs.  I  mean,  it  would  be  a 302,  a source  reporting,  analysis  

that  someone  did  on  phone  records  or  the  phone  records  themselves  

or  an  intel  product  that  was  drafted  by  either  us  or  other  

agencies.  

Q  So  the  source  report  could  appear  in  the  FISA  

application,  like  source  A  said  X,  and  what  could  be  in  the  Woods  

file  to  back  that  up  is  just  the  report  of  the  source.  There  

doesn' t  have  to  be  something  corroborating  that?  

A  Right.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  You  didn' t  read  -- you  said  you  didn' t  read  the  Woods  

file  at  the  time  of  the  request  or  at  the  time  of  the  application.  

Is  that  accurate?  

A  Right.  

Q  Have  you  ever  read  the  Woods  file  or  seen  the  documents  

located  in  the  Woods  file?  

A  I' ve  seen  parts  of  them,  and  I  think  the  whole  file  has  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-004128



 


 


            


    


           


          


          


       


 


         


    


 


         


    


           


         





         


     


          


   


   


        


   


      


          


         


  

166  
COMMITTEE  SENSITIVE  

been  emailed  to  me  at  one  point,  but  I' ve  not  had  the  opportunity  

to  review  the  whole  thing.  

Q  The  parts  that  you  have  reviewed,  have  you  in  any  way  

questioned  the  accuracy?  Because  I  think  you  mentioned  that  it  

goes  through  a verification.  So  are  you  questioning  whether  any  

parts  of  the  Woods  file  were  accurately  verified?  

A  No.  

Q  And  you' re  only  -- you  only  personally  have  reviewed  

parts  of  the  Woods  file?  

A  Yes.  

Q  Did  you  ever  have  a heightened  sense  of  importance  

concerning  the  Carter  Page  FISA?  

A  I  think  that  given  the  sensitivity  of  the  case,  I  think  

everybody  wanted  to  make  sure  that  everything  was  complete  and  

accurate.  

Q  Are  you  aware  whether  there  were  any  other  FISAs  

obtained  in  connection  with  this  case?  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI I  believe  the  question  asked  is  if  she' s  aware.  

Is  that  the  question?  

Mr.  Breitenbach.  Correct.  

Ms.  Bessee.  May  we  confer  with  the  witness?  

[Discussion  off  the  record. ]  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  We' re  back.  

Ms.  Bessee.  The  question  goes  into  equities  that  may  relate  

to  the  special  counsel  investigation,  so  I  will  instruct  the  
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witness  not  to  answer.  It' s  an  ongoing  investigation,  and  she  

will  not  be  able  to  answer  that  question.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Okay.  Previously  you  had  mentioned,  I  think,  that  to  

your  knowledge  an  audit  or  a Woods  review  has  not  been  performed  

on  the  Carter  Page  FISA.  

A  Correct.  

Q  Who  would  have  the  power  to  authorize  that  review?  

A  Really  anyone.  

Q  Could  you?  

A  That' s  not  really  -- that' s  normally  not  how  it  happens,  

but  it' s  not  like  they' re  secret  Woods  files.  So  if  someone  

wanted  to  -- like  I  said,  if  there  was  an  SSA  that  wanted  to  

review  the  Woods  file  before  signing,  they  can  go  and  look  at  it.  

Q  Are  you  aware  of  news  reports  in  the  past  year  

indicating  that  there  are  questions  about  the  sufficiency  of  the  

Carter  Page  FISA?  The  sufficiency  -- I' m  sorry,  the  sufficiency  

concerning  the  evidence  that  was  used  to  obtain  the  FISA.  

A  I  am  aware  of  news  reports  that,  yeah,  that  -- I' m  not  

sure  exactly  if  it' s  the  sufficiency  of  the  evidence  or  what  

exactly  the  concerns  are  about  the  FISA.  

Q  Is  there  a reason  why  a Woods  review  has  not  been  

authorized?  

Mr.  Pittard.  That  you' re  aware  of.  

Ms.  Moyer.  Not  that  I' m  aware  of.  
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BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Would  you  advise  that  a Woods  review  be  conducted  to  

ensure  that  the  documents  that  were  used  to  verify  the  facts  or  

the  alleged  facts  established  in  the  probable  cause  determination  

in  the  FISA  were  accurate?  Would  you  advise  that  that  review  now  

be  conducted?  

A  I' m  not  sure  it  hasn' t  been  conducted.  I  don' t  think  

I' d  advise  -- I  wouldn' t  advise  it  out  of  the  blue,  but  --

Q  So  it' s  possible  that  one  has  been  conducted?  

A  Yeah,  it' s  possible.  I  am  not  aware  of  one.  

Q  You  wouldn' t  necessarily  have  to  know  --

A  No.  

Q  -- that  a Woods  review  is  occurring  on  this  particular  

FISA?  

A  Not  on  this  particular  FISA.  

Q  Is  that  something  you  would  want  to  know?  

A  Do  I  personally  want  to  know,  no.  

Q  Yes.  

A  No.  

Q  Okay.  

Mr.  Somers.  Prior  to  receiving  the  pre-document  for  the  FISA  

application,  the  document  from  the  agent  that  wanted  the  

application,  had  you  heard  the  name  Carter  Page  before?  

Mr.  Pittard.  Is  it  okay  to  answer  to  that?  

Ms.  Bessee.  We  may  need  to  confer.  
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[Discussion  off  the  record. ]  

Ms.  Bessee.  Ms.  Moyer  will  not  be  able  to  answer  the  

question  as  it  may  impact  not  only  special  counsel' s  equities  but  

it  may  also  impact  any  other  FBI  equity.  

Mr.  Somers.  She  can' t  even  answer  the  first  question  yes  or  

no  and  then  --

Ms.  Bessee.  No,  she  cannot.  

Mr.  Baker.  Do  you  know  if  the  FISC  had  any  concerns  of  -- my  

understanding  as  the  FISA  moves  through  the  FISA  process  there' s  

back  and  forth  with  attorneys  to  add  things  that  bolster  it  or  

whatever.  Were  there  any  concerns,  either  when  initially  

presented  or  subsequent  to  all  the  reporting  on  this  FISA,  did  the  

FISC  have  any  concerns  that  they  were  not  provided  everything  they  

needed  to  or  that  they  were  deceived  in  some  way?  

Mr.  Pittard.  That  you' re  aware  of.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  That  you' re  aware  of.  

A  I  was  just  going  to  say,  I  was  not  made  aware  of  any  

concerns  with  the  FISC.  

Q  Even  now  you  haven' t  heard?  

A  Even  now,  no.  

Q  Okay.  Thank  you.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Are  you  aware  of  whether  anyone  inside  the  FBI  is  being  

tasked  by  Special  Counsel  Mueller' s  office?  
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A  Tasked  in  what  way?  

Q  In  any  way,  to  investigate  whatsoever  this  -- the  

particular  investigation  concerning  President  Trump' s  supposed  

collusion  with  Russia?  

Ms.  Bessee.  To  the  extent  that  that  question  goes  into  what  

the  special  counsel  is  doing  related  to  their  investigation,  she  

cannot  answer  that  question.  

Mr.  Breitenbach.  No.  I' m  not  asking  about  the  substance  

whatsoever.  I' m  just  asking  --

Ms.  Bessee.  But  you' re  asking  about  a method,  if  they  are  

using  or  talking  to  anyone  in  the  FBI.  So  that  goes  into  their  

investigative  methods,  so  she  will  not  be  able  to  answer  that  

question.  

Mr.  Breitenbach.  I' m  really  not  asking  anything  about  the  

substance  or  the  investigative  methods.  I' m  just  wondering  is  

there  any  -- asked  another  way,  she  -- Ms.  Moyer  is  still  with  the  

FBI.  

Are  you  still  engaged  at  all  with  respect  to  the  Russia/Trump  

investigation?  

Ms.  Bessee.  To  the  extent  she  may  be  engaged  as  it  relates  

to  an  ongoing  investigation,  I  will  not  have  her  answer  that  

question.  So  her  engagement  as  an  FBI  employee  is  also  related  to  

the  fact  that  the  FBI  is  still  involved  or  may  be  working  with  the  

special  counsel.  So  that  still  goes  to  special  counsel' s  ongoing  

investigative  efforts.  I  don' t  think  she  can  answer  that  question  
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as  separate  from  the  special  counsel  because  it  relates  to  the  

investigation  itself.  

Mr.  Breitenbach.  I  think  the  concern  here,  once  again,  with  

our  investigation,  is  trying  to  understand  the  origins  of  the  

investigation  and  if  the  -- the  Russia investigation,  that  is.  

And  if  the  origins  of  the  Russia investigation  are  no  longer  the  

origins  with  respect  to  FBI  involvement,  then  I  think  it' s  

important  for  us  to  understand  whether  the  FBI  is  still  involved  

with  reviewing  in  any  way  the  facts  that  are  being  reviewed  by  the  

special  counsel.  

Ms.  Bessee.  So  the  investigation  that  the  FBI  opened  was  

what  was  being  continued  by  the  special  counsel.  The  FBI  is  still  

involved  because  there  are  still  FBI  investigators  that  are  

involved  with  working  with  the  special  counsel.  To  the  extent  

that  that  impacts  other  FBI  employees,  that  is  still  a part  of  the  

ongoing  overall  investigation.  

I  don' t  think  she  can  answer  that  question  sort  of  separate  

as  Sally  Moyer,  an  FBI  employee,  because  if  it' s  any  way  related  

to  the  ongoing  investigation,  she  really  cannot  answer  that  

question.  

Mr.  Breitenbach.  So  can  you  answer  -- you  just  mentioned  

that  FBI  investigators  are  assigned  to  the  special  counsel' s  

investigation.  Are  those  the  only  FBI  officials  assigned  to  the  

special  counsel' s  investigation?  

Ms.  Bessee.  I  cannot  answer  that  question.  That' s  
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a -- that' s  a question  for  the  special  counsel.  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  

Mr.  Brebbia.  Going  back  to  the  Carter  Page  FISA  application,  

at  the  time  of  your  review,  you  are  aware  that  Christopher  Steele  

is  a source  for  the  -- for  some  of  the  -- at  least  some  of  the  

information  contained  in  the  application.  Is  that  true?  Is  that  

accurate?  

Ms.  Moyer.  The  timing  of  that,  I  don' t  remember  if  we  had  

the  request  form  done  before  we  got  the  Steele  information.  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI Excuse  me,  if  I  may,  just  because  I  don' t  want  

us  to  have  to  break  this  up.  We' ll  remind  Ms.  Moyer  we' re  in  an  

unclassified  setting.  For  questions  along  this  line  about  the  

Carter  Page  FISA,  if  you  can  respond  by  giving  unclassified  or  

declassified  information,  please  feel  free  to  do  so.  We  won' t  

object.  If  you' re  not  sure,  please  do  ask  to  confer  with  the  FBI  

counsel.  

Ms.  Moyer.  Okay.  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI Thank  you.  

BY  MR.  BREBBIA:  

Q  So  at  the  time  of  your  review,  are  you  aware  that  

Christopher  Steele  is  the  source?  

A  So  I  reviewed  it  over  the  course  of  its,  you  know,  life  

cycle,  so  before  the  -- it  was  finalized  and  when  it  included  the  

Christopher  Steele  information,  yes,  I  was  aware  of  that.  

Q  Okay.  And  had  it  also  been  communicated  to  you  prior  to  
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it  being  finalized  that  Christopher  Steele  had  expressed  to  others  

that  he  did  not  want  then-candidate  Trump  to  be  elected?  

A  No.  

Q  Did  -- was  it  communicated  to  you  sometime  after  the  

election  that  Christopher  Steele  had  communicated  to  others  that  

he  did  not  want  President  Trump  to  stay  as  President?  

A  No.  

Q  Do  you  recall  any  conversations  with  other  people  at  the  

FBI  around  the  FISA  Page  warrant  before  or  after  it' s  authorized  

initially  that  Christopher  Steele  had  expressed  to  -- I' m  going  to  

use  specific  names  here  -- Bruce  Ohr  that  he  did  not  want  Trump  to  

be  elected?  

A  So  I  recall  a conversation  with  Bruce  Ohr  where  he  said  

something  about  Steele' s  position  on  Trump,  but  I  don' t  know  that  

it  was  that  he  did  not  want  Trump  to  be  elected.  I  don' t  remember  

those  words.  

Q  Did  it  -- the  conversation  with  Bruce  Ohr,  did  it  

reflect  that  Christopher  Steele  had  a bias  one  way  or  the  other  

towards  either  candidate  or  President  Trump?  

A  No.  I  didn' t  think  that  there  was  -- that  it  reflected  

any  sort  of  bias  because  I  think  that  the  explanation  that  Bruce  

Ohr  gave  of  Christopher  Steele  was  more  -- it  was  more  fulsome.  

It  wasn' t  just  that  he  made  this  statement.  There  was  other  

information  that  led  me  to  believe  that  it  was  not  particularly  

biased.  
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Q  So  I  just  want  to  back  up.  I  apologize  if  you  already  

gave  this  answer.  During  the  point  -- at  any  point  after  the  FISA  

has  been  approved,  at  no  time  before  had  you  heard  this,  but  

anytime  after  had  you  learned  that  Christopher  Steele  had  

communicated  to  others  generally  a bias  against  either  candidate  

or  President  Trump?  

A  Again,  I' m  not  sure  I  took  it  as  a bias.  Bruce  Ohr  made  

a statement  that  Christopher  Steele  was  -- had  some  view  about  

President  Trump.  I  don' t  remember  the  words  exactly.  

Q  At  the  time  -- at  the  time  you  had  this  conversation  

with  Bruce  Ohr,  where  are  we  in  relation  to  the  Carter  Page  FISA?  

A  After  it  was  initiated.  

Q  Has  it  been  approved  by  the  court  yet?  

A  Oh,  yeah.  When  I  say  initiated,  I  mean  approved  by  the  

court.  

Q  What  was  the  -- can  you  describe  the  setting  of  this  

conversation  with  Bruce  Ohr?  

A  It  was  a meeting  at  FBI  headquarters  between  Bruce  Ohr  

and  some  of  the  investigators  on  what  I  would  deem  the  Russian  

influence  investigation,  and  I  was  a party.  I  was  at  the  meeting.  

Q  When  was  this  meeting?  

A  November  2016,  late  November.  

Q  Post  election?  

A  Yes.  

Q  Post  presidential  election?  
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A  Yes.  

Q  Why  were  you  meeting  with  Bruce  Ohr?  

A  My  understanding  is  that  Bruce  reached  out  to  the  FBI  

and  that  he  was  told  to  meet  with  the  investigative  team.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  To  the  extent  you  can,  that  they' re  not  below  SES,  who  

were  the  investigators  present?  

A  I  just  remember  that  the  SSA  was  present,  John  Moffa,  I  

believe  Lisa Page  was  there,  and  Peter  Strzok,  myself,  I  think  one  

of  the  other  analysts.  

Q  Thank  you.  

BY  MR.  BREBBIA:  

Q  And  at  this  -- it  was  communicated  to  you  that  Bruce  Ohr  

had  initiated  this  meeting?  

A  I  think  he  had  reached  out  to  the  FBI,  is  my  

understanding.  

Q  And  this  is  the  same  Bruce  Ohr  who  works  for  the  

Department  of  Justice?  

A  Yes.  

Q  At  the  time  of  this  meeting  were  you  aware  of  

Christopher  Steele' s  status  as  a confidential  source,  as  a source  

for  the  FBI?  

A  At  the  time  of  the  meeting  he  was  no  longer  a source  of  

the  -- for  the  FBI.  

Q  He  had  been  closed?  
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A  Correct.  

Q  Do  you  know  why  he  had  been  closed?  

A  Yes.  

Q  Why  had  he  been  closed?  

A  For  disclosing  his  relationship  to  the  media.  

Q  During  this  discussion  with  Bruce  Ohr  did  Mr.  Ohr  relate  

to  you  conversations  he  had  had  with  Christopher  Steele?  

A  I  think  he  may  have  talked  about  that.  I  don' t  remember  

the  specifics.  Like  I  said,  there  was  --

Q  Well,  what  did  he  talk  about?  

A  I  think  --

Q  Or  what  did  Bruce  Ohr  talk  about?  

A  We  were  meeting  -- one  of  the  reasons  that  the  

investigators  were  talking  to  Bruce  Ohr  was  to  try  to  get  further  

clarity  about  Christopher  Steele  and  his  reliability.  After  we  

had  -- after  the  FBI  closed  him,  the  investigative  team  was  making  

efforts  to  try  to  figure  out  if  there  were  other  issues  or  trying  

to  verify  the  information  he  had  provided.  

So  they  wanted  to  talk  to  Bruce  Ohr  because  they  knew  that  he  

had  had  a relationship  with  him,  so  they  were  trying  to  get  a  

better  sense  of  his  background,  his  reputation,  the  sorts  of  

questions  that  you  would  ask  others  to  try  to  verify  your  source  

reliability.  

Q  And  so  I  assume  that  one  of  those  things,  if  it  had  been  

communicated  to  the  FBI  agents  that  Christopher  Steele  had  
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expressed  strong  desire  that  candidate  Trump  not  be  elected  

President,  that  would  have  been  information  that  the  FBI  agents  

would  have  been  -- and  the  FBI  personnel  would  have  been  

interested  in  receiving,  right?  

A  If  that' s  how  it  had  been  communicated,  yes.  

Q  And  if  it  had  been  communicated  that  way,  it  would  have  

been  documented?  

A  So,  I  would  expect  so,  but  I  don' t  write  the  documents.  

Q  You  would  expect  so?  

A  Uh-huh.  

Q  In  a normal  -- in  a regular  course  of  business,  if  you  

find  that  a source  of  yours  has  a bias  against  a target,  potential  

target  of  yours,  you  would  document  that  somewhere?  

A  I  think  you' re  assuming  that  that  is  what  was  said  in  

this  meeting,  and  I  don' t  remember  that  being  said  in  this  

meeting.  

Q  Okay.  Let' s  -- I  know  we  sometimes  bounce  back  between  

general  policies  and  specific,  so  I' m  going  to  jump  out  of  the  

specific  meeting,  talk  generally.  If  you  had  a meeting  where  you  

learned  that  a confidential  source  was  biased  against  a potential  

target  of  an  investigation,  that' s  something  that  you  would  

document  as  part  of  your  investigation?  

Mr.  Pittard.  Is  the  -- the  question  is  whether  it' s  

something  that  Ms.  Moyer  would  document?  

Mr.  Brebbia.  Say  the  FBI  writ  large  would  document  as  part  
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of  its  investigation.  

Mr.  Pittard.  To  the  extent  you  know.  

Ms.  Moyer.  To  the  extent  I  know,  but  I  think  that  that' s  

a -- I  don' t  think  we  document  people' s  biases.  We  document  facts  

that  might  make  people  -- might  make  someone  make  an  assessment  

about  people' s  credibility  and  biases.  So  I  don' t  know  that  we  

would  say  our  source  is  biased  or  the  FBI  would  say  our  source  is  

biased.  It  would  be  these  are  additional  facts  you  need  to  know  

about  our  -- the  source.  

Mr.  Brebbia.  Okay.  Because  it  could  be  potential  Brady  

information,  right?  

Ms.  Moyer.  This  is  --

Mr.  Pittard.  If  you  know.  

Ms.  Moyer.  I  mean,  the  hypothetical,  of  course,  anything  

could  be  potential  Brady  information.  

Mr.  Brebbia.  Okay.  Well,  let' s  pull  it  back  to  the  --

Mr.  Breitenbach.  Actually,  do  you  believe  Brady  applies  to  

FISA?  

Ms.  Moyer.  Yes.  

Mr.  Breitenbach.  Yes.  

Ms.  Moyer.  I  mean,  I  haven' t  thought  about  it  legally,  but  

the  way  the  FBI  operates  is  if  -- exculpatory  information  would  

have  to  be  included  in  a FISA.  

BY  MR.  BREBBIA:  

Q  This  interaction  with  Bruce  Ohr,  how  was  it  documented?  
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A  It  was  documented  in  a 302.  

Q  Who  was  the  author  of  the  302?  

A  I  think  the  SSA  authored  the  302.  

Q  Would  you  have  documented  it  anywhere?  

A  No.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  Would  that  302  then  go  into  the  Woods  file?  

A  No.  The  Woods  file  relates  to  specific  facts  in  the  

application,  so  it  would  have  gone  to  the  file,  the  case  file,  and  

then  if  we  -- if  the  FBI  referenced  that  conversation  in  the  next  

application,  then  it  would  go  into  the  Woods  file  too.  

Q  But  if  the  source  is  in  the  FISA,  does  information  about  

the  credibility  of  the  source  go  in  the  Woods  file?  

A  So  part  of  the  FISA  includes  a statement  about  

credibility  and  that' s  -- there  could  be  documents  in  the  Woods  

file  that  would  verify  that  statement.  So  if  that  statement  

includes  something  from  this  302,  it  would  include  that  302.  It  

could  include  other  information.  

The  other  thing  to  keep  in  mind  is  that  source  information  is  

closely  guarded  because  it  could  reveal  the  identity  of  a source,  

which  is  something  the  FBI  is  very  careful  about.  And  so  there  

are  times  when  there' s  just  references  in  the  Woods  file  to  go  to  

the  source  file.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  You  say  there  might  be  something  in  the  Woods  file  about  
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credibility  of  the  source?  Could  be?  

A  There  could  be,  yeah.  

Q  And  would  that  -- would  that  likely  be  the  past  history  

track  record  of  the  source?  

A  Correct.  Usually  in  a FISA  it  will  say  that  source  

number  one  has  been  credible  and  reliable  in  the  past,  and  that  

statement  has  to  be  Woods' d,  and  it  can  be  Woods' d  in  various  

different  ways.  

Q  Okay.  

A  And  by  Woods' d  I  mean  have  an  underlying  document  to  

support  it.  

Q  Okay.  Is  it  unusual  -- and  you  may  not  know  this.  This  

may  be  more  of  an  investigator  question.  Is  it  unusual  for  

sources  -- during  the  course  of  their  useful  lifetime  to  an  

investigative  agency,  is  it  unusual  for  a source  to  be  closed  and  

reopened?  

Mr.  Pittard.  In  your  experience.  

Ms.  Moyer.  In  my  -- I  have  seen  -- I  don' t  have  sources,  

so  -- but  I  have  seen  cases  in  which  sources  are  closed  and  

reopened,  yes.  

Mr.  Baker.  Thank  you.  

BY  MR.  BREBBIA:  

Q  How  many  -- is  that  the  only  meeting  you  had  with  Bruce  

Ohr?  

A  Yes.  
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Q  Are  you  aware  of  any  other  meetings  that  Bruce  Ohr  had  

with  the  FBI?  

A  I  believe  that  he  continued  to  meet  with  the  -- either  

the  case  agent  or  SSA.  

Q  Are  you  aware,  was  this  the  first  meeting  Bruce  Ohr  had  

had  with  the  FBI?  

A  I  believe  he  had  met  with  the  deputy  director  before  he  

met  with  the  investigative  team.  

Q  Had  you  had  any  previous  interactions  with  Bruce  Ohr?  

A  No.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  I' m  sorry,  which  deputy  director?  

A  Deputy  Director  McCabe.  

Q  Thank  you.  And  real  quick,  going  back,  we  had  already  

mentioned  biases.  You  mentioned  that  you' re  friends  with  

Ms.  Page.  Were  you  aware  at  any  point  during  the  pendency  of  this  

investigation  at  the  FBI  that  Ms.  Page  or  Mr.  Strzok  were  in  any  

way  biased,  as  we' ve  now  seen  in  the  text  messages  that  have  been  

revealed,  against  President  Trump?  

A  So  I  saw  no  actions  that  led  me  to  believe  that  they  

were  biased.  I  have  not  reviewed  the  text  messages,  so  I  would  

not  characterize  them  as  biased.  I  don' t  know.  

Q  In  your  discussions  with  Ms.  Page  or  Mr.  Strzok,  did  you  

ever  hear  anything  from  them  that  indicated  any  bias  against  

President  Trump?  
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A  No.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  In  your  opinion,  why  do  you  think  the  investigative  team  

would  want  to  engage  Bruce  Ohr  rather  than  Christopher  Steele  or  

somebody  that  Mr.  Ohr  was  the  conduit  for?  Why  wouldn' t  the  

investigative  team  want  to  engage  Steele  directly?  

A  With  regard  to  the  meeting  that  we  had?  

Q  Yeah,  or  other  meetings.  

A  I  wasn' t  a party  to  other  meetings.  

Q  Okay.  

A  The  meeting  we  had,  like  I  said,  part  of  that  meeting  

was  to  try  to  get  some  further  information  about  Christopher  

Steele.  We  wouldn' t  ask  him.  We' d  ask  other  people  about  his,  

you  know,  history,  reliability,  things  like  that.  So  that  --

Q  And  Mr.  Ohr  would  be  the  logical  source  for  that  based  

on  the  relationship  he  already  had?  

A  He  is  a source  for  that,  and  he  had  already  offered  to  

talk  to  the  FBI.  

Q  Okay.  And  are  there  -- were  there  other  sources  for  the  

credibility  of  Steele  as  well?  

A  The  investigators  talked  to  other  people,  yes.  

Q  Do  you  know  who  the  other  people  were?  

A  I  don' t  know  their  names.  

Mr.  Breitenbach.  Are  you  aware  whether  any  other  country  was  

attempting  to  influence  the  2016  election?  Are  you  aware  whether  
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any  other  country  was  attempting  to  influence  the  2016  election?  

I  think  we  better  confer  before  she  responds.  

[Discussion  off  the  record. ]  

Could  we  just  have  the  question  either  read  

back  or  asked  again,  please?  

Mr.  Breitenbach.  Sure.  Are  you  aware  whether  any  other  

country  was  attempt  -- other  than  what  we  now  believe  to  have  been  

Russia -- was  attempting  to  influence  the  2016  election?  

Mr.  Pittard.  So  are  you  aware  of  any  country  other  than  

Russia that  was  trying  to  influence  the  2016  election.  And  is  the  

question  at  the  time  of  the  election  were  you  aware  of  any  country  

other  than  Russia or  is  it  as  of  now?  

Mr.  Breitenbach.  I' m  only  --

Mr.  Pittard.  I  think  that  would  matter  to  these  guys.  

Mr.  Breitenbach.  Sure.  I' m  only  referencing  the  2016  

election,  presidential  election.  

Mr.  Pittard.  And  what  she  knew  at  the  time  of  the  election?  

Mr.  Breitenbach.  Yes.  

Mr.  Pittard.  So  I  think  you  guys  are  fine  with  her  answering  

that,  right?  

She  can  answer  the  question.  

Mr.  Sinton.  Just  to  be  clear,  because  you' re  asking  her  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI

about  her  state  of  knowledge  and  understanding  about  the  2016  

election  back  at  the  time  of  the  2016  election.  

Mr.  Breitenbach.  Correct.  
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Ms.  Moyer.  No.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Would  you  have  been  aware  in  your  position  of  another  

country  attempting  to  influence  the  2016  election?  

A  I  don' t  know.  I  mean  --

Q  I' m  just  asking  as  a unit  chief.  I' m  just  wondering,  as  

a unit  chief,  is  that  kind  of  -- we  now  understand  that  there  was  

an  investigation  of  Russia that  came  to  your  unit  for  legal  

advice.  So  was  -- would  another  country  who  was  attempting  to  

influence  the  election,  would  that  also  have  been  proceeding  

through  your  unit,  or  was  there  another  unit  within  the  General  

Counsel' s  Office  that  would  have  handled  that  kind  of  

investigation?  

A  I  really  don' t  know.  There  were  two  -- by  that  point  

there  are  two  counterintelligence  law  units,  so  I  don' t  -- I  don' t  

know  if  it  would  have  come  to  me  or  not.  

Q  Okay.  No,  that' s  helpful.  So  it  would  -- it' s  possible  

then  if  another  country  was  attempting  to  influence  the  2016  

election  that  you  may  not  have  necessarily  known  because  that  

legal  guidance  on  that  particular  case  had  gone  through  a  

different  unit?  

A  It' s  possible,  yeah.  

Q  Okay.  Are  -- slightly  related,  but  are  you  aware  

whether  any  other  country  was  attempting  to  influence  Hillary  

Clinton  or  her  campaign?  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-004147



 


 


    

      


   


         


         


 


          


         


  


      


       


           


       


          


    


            


           


       


  


         


             


         


         


  


          


  

185  
COMMITTEE  SENSITIVE  

Mr.  Pittard.  As  --

Mr.  Breitenbach.  During  the  2016  election.  

[Discussion  off  the  record. ]  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI Could  we  have  the  question  read  back  or  

re-asked,  in  part  because  no  one  remembers  precisely  what  the  

question  was.  

Mr.  Breitenbach.  So  are  you  aware  whether  there  were  any  

efforts  during  the  2016  election  to  influence  Hillary  Clinton  or  

her  presidential  campaign?  

Ms.  Moyer.  By  a foreign  power?  

Mr.  Somers.  Yes,  by  a foreign  power.  

Mr.  Pittard.  And  so  the  question  would  allow  for  things  that  

were  in  the  public  sphere  at  the  time?  

Mr.  Breitenbach.  I  am  not  asking  Ms.  Moyer  to  reveal  

anything  classified  in  this  room.  

Mr.  Pittard.  Right.  And  you' re  -- sorry  to  belabor  it,  but  

you' re  asking  if  she' s  aware  of  efforts  by  Russia or  any  other  

foreign  power  to  impact  Secretary  Clinton' s  campaign  for  

presidency  in  2016?  

Mr.  Breitenbach.  Yes,  I  think  that' s  accurate  to  rephrase.  

I  think  we  have  been  -- we  have  understood  that  there  has  been  an  

investigation  for  nearly  2  years  of  President  Trump' s  -- or  

accusations  that  President  Trump  and  his  campaign  may  have  had  

connections  with  Russia.  

What  we  have  not  heard  -- and  I' m  trying  to  understand  
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whether  there  was  any  indication  inside  the  FBI  whether  there  were  

similar  efforts  potentially  -- we  can  say  it  by  Russia or  by  

another  country.  And  what  I' m  asking  is,  is  Ms.  Moyer  aware  of  

any  -- and  I' ll  just  ask  you  directly,  are  you  aware  of  any  

efforts  to  influence  Hillary  Clinton  or  her  campaign  during  -- by  

a foreign  power  during  the  2016  election?  

Ms.  Moyer.  I' m  having  a hard  time  just  because  of  what  you  

mean  by  influence.  Are  you  --

Mr.  Pittard.  I' ll  just  posit  one  thing  that  I  think  will  

help.  It  might  not  clear  it  up.  But  one  thing  that  I  think  was  

in  the  public  sphere  at  the  time  of  the  2016  election  was  the  

effort  or  apparent  effort  of  Russia to  hack  the  DNC  and  influence  

Clinton  in  that  regard  or  influence  her  chances  of  winning  in  that  

regard.  

You  probably  aren' t  asking  about  that.  You  might  want  to  

exclude  that  or  -- I  think  that  was  in  the  public  sphere  already,  

and  so  she  probably  knew  about  it  because  it  was  in  the  public  

sphere.  That' s  what  I  want  you  to  try  to  clarify.  

Mr.  Breitenbach.  I' m  not  referencing  anything.  I  am  

referencing  only  whether  Ms.  Moyer  is  aware  whether  there  were  any  

efforts  to  influence  Hillary  Clinton  or  Hillary  Clinton' s  campaign  

during  the  2016  election.  

If  you  believe  that  the  efforts  to  hack  into  DNC  

computers  -- and  I' m  not  stipulating  to  that  fact,  but  if  you  

believe  that  the  public  reporting  on  that  is  an  attempt  to  
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influence  Hillary  Clinton  or  her  campaign,  I  think  that  would  be  

included  in  my  question.  

Ms.  Moyer.  Okay.  Then  yes.  

Mr.  Somers.  Let  me  ask  this  question  again  then.  How  about  

positively  influence  or  impact  the  Clinton  campaign?  I  take  it  

that  the  Russians  were  not,  at  least  from  the  reporting,  trying  to  

positively  impact  her  campaign.  Are  you  aware  of  a foreign  

government  trying  to  positively  influence,  impact,  help,  the  

Clinton  campaign?  

Ms.  Moyer.  No.  

Mr.  Breitenbach.  And  do  you  believe  that  that  type  of  

effort,  if  it  was  reality,  you  would  have  known  about?  

Ms.  Moyer.  Oh,  I  don' t  know  if  I  would  have  known  about  it  

or  not.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  Are  you  familiar  with  defensive  briefings?  

A  [Inaudible  response. ]  

Q  Are  you  involved  at  all  in  the  process  of  whether  a  

defensive  briefing  is  given  to  a --

A  No.  That' s  generally  an  operational  decision.  

Q  So  you  have  no  involvement  in  that?  

A  Occasionally  I' ll  hear  that  they  want  to  do  a defensive  

briefing,  but  there' s  no  legal  issues  that  I  need  to  resolve  about  

that.  

Q  Was  there  any  discussion  about  -- that  you  were  aware  of  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-004150



 


 


          


     


          


          


        


        





        


             


         


      


            


              


            





            


            


              


   


  


         


           


         


      


            


  

188  
COMMITTEE  SENSITIVE  

about  doing  a defensive  briefing  as  it  relates  to  Carter  Page?  

A  Defensive  briefing  to  Carter  Page?  

Q  No,  to  Donald  Trump  as  it  relates  to  Carter  Page.  

A  I  was  involved  in  a discussion  in  which  they  talked  

about  doing  a defensive  briefing  for  Donald  Trump  generally.  

Q  Generally,  but  not  with  regard  to  Carter  Page  

specifically?  

A  I  don' t  remember  specifically  talking  about  Carter  Page.  

Mr.  Brebbia.  Sorry.  I  just  want  to  pivot  back  to  the  Bruce  

Ohr  meeting  and  Bruce  Ohr  generally.  There' s  some  specific  

verbiage  that  may  help  refresh  your  recollection.  

Mr.  Pittard.  And  before  you  -- I  think  we' ve  been  going  for  

about  an  hour  and  ten.  If  this  is  about  to  wrap  up  then,  yeah.  

Mr.  Brebbia.  Two  questions.  I  think  maybe  three.  I  think  

two.  

Mr.  Somers.  I  think  what  we' re  trying  to  do  is  we' re  running  

slightly  over  on  this  hour  so  that  we  don' t  have  to  do  another  

round,  so  we' re  going  to  run  15,  20  -- I  think  we  should  be  within  

about  five  more  minutes.  

BY  MR.  BREBBIA:  

Q  Was  it  ever  communicated  to  you  that  Christopher  Steele  

was  desperate  to  prevent  Donald  Trump  from  winning?  Was  it  ever  

communicated  to  you  in  any  fashion  that  Christopher  Steele  was  

desperate  to  prevent  Donald  Trump  from  winning?  

A  That  might  be  the  word  I  remember  being  used.  Is  that  
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what  you  asked  me  before?  I  apologize  if  I  --

Q  No.  No,  I  did  not  have  the  word  "desperate, "  but  I  

guess  you  never  know  what  will  refresh  someone' s  recollection.  

How  about  was  it  ever  communicated  to  you  in  any  form  that  

Christopher  Steele  was  willing  to  do  anything  to  keep  Donald  Trump  

from  winning?  

A  I  don' t  remember  that.  

Q  Okay.  But  you  do  recall  that  he  -- that  Christopher  

Steele  was  desperate  to  prevent  Donald  Trump  from  winning?  

Mr.  Pittard.  Or  more  precisely  that  you  heard  somebody  say  

that?  

BY  MR.  BREBBIA:  

Q  That  it  was  communicated  to  you.  

A  Yes,  that  -- that  was  communicated  to  me.  

Q  What  actions,  if  any,  did  you  take  as  a result  of  

receiving  that  information?  

A  I  didn' t  take  any  actions.  

Q  How  did  you  perceive  that  statement?  

A  In  combination  with  the  rest  of  the  discussion,  I  think  

that  we  already  knew  that  Christopher  Steele  had  his  opinions  

because  he  had  spoken  out  about  them  to  both  our  -- the  source  

handler  when  the  source  handler  called  him  about  his  discussion  

with  Mother  Jones,  I  think.  So  it  was  just  an  additional  fact  

point  of  information  that  I  thought  we  had  already  known.  

Q  Just  so  we' re  clear,  what  were  those  opinions?  What  was  
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Christopher  Steele' s  opinions  that  he  had  expressed  both  to  Mother  

Jones,  and  his  source  agent,  and  Bruce  Ohr?  

A  So  I  think  he  was  concerned  -- well,  I  don' t  know  

exactly  what  his  thoughts  were.  I' ve  never  met  Christopher  

Steele.  The  way  I  interpreted  the  discussion  we  had  with  Bruce  

Ohr  is  that  Christopher  Steele  was  a long  time  Russia expert  and  

he  had  truly  believed  that  the  Russians  were  attempting  to  

influence  U. S.  democracy,  and  so  he  was  very  concerned  about  the  

efforts  that  they  were  taking.  

And  because  of  that  he  was  upset  with  the  actions  that  the  

FBI  director  took  that  he  thought  had  an  impact  on  the  election,  

and  therefore  he  talked  to  Mother  Jones,  which  was  not  something  

we  would  have  wanted  a source  to  do.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Are  his  views  concerning  his  desperation  that  President  

Trump  not  win,  are  those  views  that  you  believe  should  have  been  

communicated  to  the  FISC?  

A  I  think  they  were  communicated  to  the  FISC.  Maybe  they  

didn' t  use  that  exact  word,  but  I  think  that  the  fact  that  he  

want  -- he  was  concerned  about  the  actions  of  the  FBI  and  that' s  

why  he  disclosed  his  relationship  to  Mother  Jones,  that  was  

explained  and  that' s  why  we  closed  him.  And  I  think  that  was  

explained  in  the  next  packet  -- the  next  renewal  for  the  FISA.  

Q  I  thought  I  understood  --

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI I' m  sorry,  it' s  perhaps  because  I' m  looking  
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forward  to  getting  out  of  here  and  I  know  you' re  wrapping  up.  I  

think  I' m  going  to  beat  you  to  it,  but  I  don' t  think  that  was  

precisely  the  question  asked.  

So  we  can  wrap  this  up,  please  listen  carefully  to  the  

question  that  was  asked  and  respond  to  the  question.  I  think  

there  was  a question  about  were  you  concerned,  so  -- if  you  could  

just  please  focus  on  the  question  that' s  actually  being  proposed.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Do  you  believe  that  bias  that  was  expressed  by  

Christopher  Steele  concerning  his  desperation  that  President  Trump  

not  become  President,  is  that  a fact  that  should  have  been  

communicated  to  the  FISC?  

A  I  think  it  was  communicated  to  the  FISC.  

Q  And  how,  in  your  understanding,  was  it  communicated  to  

the  FISC?  

A  It  was  explained  in  the  renewal  for  the  FISA  

application.  

Q  The  fact  that  he  had  a desperation  that  Trump  not  become  

President?  

A  I  don' t  remember  exactly  what  the  words  of  the  FISA  

application.  If  you  have  it  --

Q  I  don' t.  I' m  just  trying  to  narrow  down  the  idea that  

you  had  expressed  previously  is  that  Christopher  Steele  was  

released  as  a source  by  the  FBI  because  he  spoke  to  the  press.  

A  Right.  
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Q  Is  it  that  that  you  believe  should  be  communicated  to  

the  FISC,  or  is  it  the  fact  that  the  source  who  had  been  released  

also  had  biases  against  President  Trump  or  both?  

A  So  I' ve  not  ever  described  this  as  a bias,  just  this  is  

a fact  that  I' m  aware  of.  I' m  not  sure  I  would  assess  it  as  a  

bias.  I  believe  that  the  reason  that  Christopher  Steele  was  

disclosed  as  a source  needs  to  be  described  to  the  FISC,  and  that  

was  described,  is  my  understanding,  my  recollection.  

Q  It  was  described  in  your  sense  that  -- in  your  

understanding  that  he  had  been  released  as  a source  for  revealing  

information  to  the  press?  

A  I  think  it  was  -- I  think  it  was  described  more  fully  

than  that.  

Mr.  Pittard.  And  maybe,  if  we' re  going  to  continue  down  

this,  we  really  should  show  her  --

Ms.  Moyer.  Right.  

Mr.  Pittard.  -- the  application.  

Mr.  Baker.  I' m  going  to  jump  around  just  to  try  to  clean  up  

a couple  of  things.  

In  one  of  the  more  infamous  texts  between  Mr.  Strzok  and  

Ms.  Page,  and  this  came  out  in  a public  hearing  that  --

Mr.  Sinton.  Please  keep  your  voice  up.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  -- that  these  two  committees  held,  Mr.  Strzok  said:  

Just  went  to  a southern  Virginia Wal-Mart.  I  could  smell  the  
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Trump  support.  And  Ms.  Page  says:  Yep,  out  to  lunch  with  Sally.  

We  both  hate  everyone  and  everything.  

Do  you  believe  that  Sally  is  you?  I' ll  rephrase  it.  Do  you  

hate  everyone  and  everything?  

A  Some  days.  

Q  But  generally?  

A  I  don' t  know  what  that' s  referring  to.  I' ve  never  seen  

their  text  messages.  

Q  But  you  don' t  hate  everyone  and  everything  all  the  time?  

A  Not  all  the  time,  no.  

Q  Rewinding  back  several  hours  ago,  you  said  you  had  a  

role  in  changing  or  assisting  in  the  revision  of  Mr.  Comey' s  draft  

statement  at  his  press  conference  where  the  negligence  issue  was  

removed.  Did  you  also  have  a role  in  changing  the  word  

"President"  to  "senior  government  official"?  

A  I  remember  that  discussion,  yes,  but  I  did  not  have  a  

role  in  changing  it.  

Q  Do  you  know  who  did?  

A  Oh,  I  don' t  know  who  did  actually.  

Q  But  there  was  a discussion  about  changing  it?  

A  Yes,  for  security  reasons.  

Q  Okay.  And  that  was  the  underlying  issue  for  security  

reasons?  

A  That' s  my  understanding,  yeah.  

Q  Do  you  remember  what  the  concern  about  saying  President  
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was?  

A  I  think  that  that  would  have  highlighted  -- and  given  

the  foreign  power  an  opportunity  to  go  back  and  look  through  

information  to  see  if  they  could  find  communications  with  the  

President.  I  think  there  was  something  like  that.  

Q  Okay.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  But  does  that  indicate  that  the  FBI  was  aware  that  

President  Obama was  communicating  with  Hillary  Clinton  through  her  

private  server?  

A  That  is  true,  I  believe.  

Q  Did  you  have  any  indication  ever  whether  those  

communications  were  accessed  by  a foreign  power?  

A  No,  not  that  I' m  aware  of.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  In  addition  to  Bruce  Ohr  being  a conduit  of  some  

information  to  the  FBI,  were  you  aware  that  former  General  Counsel  

Jim  Baker  also  received  information  from  individuals  and  that  was  

the  gateway  of  that  information  into  the  FBI?  

A  I  was  aware  that  Jim  Baker  had  received  some  

information,  yes.  

Q  Do  you  know  who  he  got  the  information  from?  

A  Yes.  

Q  And  who  was  that?  

A  He  received  -- my  understanding  is  that  he  received  some  
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copies  of  the  Steele  reporting  from  David  Corn  and  that  he  

received  some  other  information  from  Michael  Sussman.  

Q  And  who  is  Michael  Sussman?  

A  A  former  DOJ  attorney.  

Q  Okay.  And  what  did  Mr.  Baker  do  with  the  information?  

A  He  provided  it  to  the  investigators.  

Q  Did  you  know  what  the  information  was  you  said  some  of  

the  Steele  reporting?  

A  So  I  think  that  David  Corn  provided  copies  of  the  Steele  

reporting,  not  -- the  copies  of  things  we  already  had.  From  

Sussman  it  was  not  related  to  the  Steele  reporting.  It  was  

related  to  the  Trump  server  communication.  

Ms.  Bessee.  To  the  extent  that  the  answer  to  that  question  

goes  into  the  ongoing  special  counsel  investigation,  she  will  not  

be  able  to  go  into  details  of  what  that  information  is.  

Ms.  Moyer.  Okay.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  I  believe  you  said  earlier  in  your  role  as  the  unit  

chief  or  the  line  attorney,  one  or  the  other,  you  did  read  the  

probable  cause  part  of  the  Carter  Page  FISA?  

A  Yes.  

Q  And  was  the  probable  cause  segmented  out  as  to  where  it  

came  from  when  you  were  reading  it,  or  that' s  somewhere  else  in  

the  process?  

A  I' m  not  sure  what  you  mean  by  that.  
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Q  Would  you  have  known  while  you' re  reading  the  probable  

cause  what  parts  of  it  came  from  Steele  versus  other  sources?  

A  Yeah.  

Q  If  it  -- and  you  signed  off  that  it  was  legally  

sufficient?  

A  Yeah.  

Q  It  did  meet  the  probable  cause  standard  that' s  required.  

And  I  know  --

A  Let  me  clarify  that.  I  didn' t  sign  off  on  it.  I  --

Q  You  advanced  it  to  the  next  step?  

A  Well,  actually  the  line  attorney  approved  it  to  go  to  

OI,  but  I  agreed  with  that  decision.  

Q  If  it  did  not  have  the  Christopher  Steele  information  in  

it,  would  it  still  have  been  sufficient  from  a probable  cause  

standard?  

A  So  I  think  it' s  a close  call,  like  50/50,  51/49.  I  

really  think  it' s  a close  call.  There  were  others  that  I  believed  

felt  more  strongly  about  it.  I  do  think  --

Q  More  strongly  about  --

A  That  there  was  probable  cause  without  the  Steele  

information,  including  the  line  attorney  that  signed  off  on  it,  

but  --

Q  So  even  without  the  people  that  felt  it  was  sufficient  

without  it,  it  was  still  a close  call?  

A  Right.  
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Q  It  sounds  like  --

A  With  it  I  don' t  think  it' s  a close  call.  With  it  I  

think  that  clearly  meets  the  probable  cause  standard.  

Q  Right.  But  without  it  there  are  those  that  felt  it  did  

meet  a probable  cause  standard?  

A  Yes.  

Q  And  those  that  didn' t,  it  was  still  a close  call  or  --

A  Yes.  

Q  Okay.  So  it  was  a close  call  by  those  that  looked  at  it  

or  had  a discussion  about  it  and  maybe  some  that  felt  it  was  

sufficient  without  it?  

A  Correct.  

Q  Thank  you.  

Mr.  Somers.  I  think  we' re  done.  
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[4: 25  p. m. ]  

BY  MS.  SHEN:  

Q  Okay,  the  time  is  4: 25.  

So,  Ms.  Moyer,  I  just  want  to  follow-up  on  something.  The  

last  thing  we  talked  about  in  the  previous  round  about  the  Carter  

Page  FISA  and  whether  it  was  a close  call  when  the  reviewing  

attorneys  looked  at  the  application  and  the  evidence.  

So  I  believe  that  last  round  you  said  that  the  line  attorney  

in  charge  of  approving  the  Carter  Page  FISA  application  did  not  

believe  it  was  a close  call.  Is  that  accurate?  

A  Yes,  that  is  accurate.  

Q  Okay.  And  I  also  believe  you  said  that  even  without  the  

Christopher  Steele  dossier,  that  line  attorney  believed  that  there  

was  probable  cause  to  support  the  Page  FISA  application.  Is  that  

correct?  

A  Yes,  that' s  correct.  

Q  And  you  share  that  opinion?  

A  I  think  so.  Like  I  said,  it' s  a close  call.  It' s  

probable  cause.  And  so  I  think  it  would  have  -- the  Steele  

dossier  -- the  Steele  reporting  made  it  clear  to  me.  I  think  we  

would  have  gotten  there  on  probable  cause  even  without  the  Steele  

reporting.  

Q  Okay.  

A  But  I' m  not  sure.  It  would  have  been  a little  

more  -- teasing  out  more  information.  
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Q  Sure,  sure.  And  earlier  today,  I  think  we  also  

discussed  how  when  the  FBI' s  preparing  FISA  applications,  they  

don' t  necessarily  indicate  whether  they  believe  a source  is  

biased,  so  much  as  provide  additional  facts  that  might  speak  to  

the  credibility  of  the  source.  Is  that  fair?  

A  So  I  think  I  was  talking  about  when  the  FBI' s  

documenting  the  source,  the  file,  that' s  when  they  don' t  talk  

about  whether  someone' s  biased  or  not.  They  just  document  the  

facts  to  the  file.  

In  a FISA  application,  there' s  like  an  assessment  about  the  

credibility,  and  I  would  think  that  if  there' s  -- we  would  explain  

facts  that  support  that  assessment.  

Q  Okay.  And  then  just  to  -- I' m  jumping  around  a little  

bit,  but  there  was  also  some  discussion  about  -- I  believe  you  

said  that  there  was  a requirement  for  the  FBI  to  provide  any  

exculpatory  information  that  they  did  have  in  a FISA  application.  

Is  that  correct?  

A  I  believe  I  said  that.  I  can' t  point  to  a requirement.  

I  think  we  just  have  a duty  to  the  court  --

Q  Okay.  

A  -- because  it' s  a Federal  court.  

Q  Sure.  In  the  case  of  the  Carter  Page  FISA  application,  

are  you  aware  of  any  exculpatory  information  that  the  FBI  did  not  

provide  to  the  FISA  court?  

A  No.  
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Q  Okay.  So  I' m  going  to  introduce  now  an  exhibit  that  is  

Pages  15  through  17  of  the  Carter  Page  FISA  application  that  was  

released  under  the  Freedom  of  Information  Act  and,  thus,  heavily  

redacted.  And  on  Page  15,  the  first  page  of  the  exhibit,  there' s  

a section  entitled  "Page' s  coordination  with  Russian  government  

officials  on  2016  U. S.  Presidential  election  influence  

activities. "  And  I' ll  give  you  a moment  to  review.  

Okay.  So  on  the  first  page  of  the  exhibit,  Page  15,  there' s  

a sentence  that  reads,  first  according  to  information  provided  by  

an  FBI  conventional  human  source,  Source  No.  1,  and  then  comma,  

and  there' s  a footnote,  Footnote  8.  And  then  on  the  bottom  of  the  

page  Footnote  8  begins,  and  I' ll  actually  ask  you  to  turn  the  page  

to  Page  16  where  the  footnote  continues.  And  one  of  the  sentences  

on  that  page  reads,  the  FBI  speculates  that  the  identified  U. S.  

person  was  likely  looking  for  information  that  could  be  used  to  

discredit  Candidate  1' s  campaign.  

So,  Ms.  Moyer,  there  have  been  allegations,  and  we' ve  

discussed  some  of  them  today,  that  the  FBI  and  the  Department  of  

Justice  may  have  abused  the  FISA  process  because  they  failed  to  

disclose  a possible  bias  or  political  motivation  from  Christopher  

Steele  to  the  FISA  court  judges.  My  question  to  you  is,  do  you  

believe  that  the  FBI  or  Department  of  Justice  abused  the  FISA  

process  because  they  did  not  provide  more  information  to  the  

Foreign  Intelligence  Surveillance  Court  on  Christopher  Steele  in  

Carter  Page' s  FISA  application?  
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A  No.  

Q  And  can  you  explain  why?  

A  So,  I  believe  that  this  information  in  this  footnote,  

particularly  the  sentence  you  pointed  out,  highlights  for  the  

court  that  this  could  have  been  opposition  research,  that  that' s  

what  the  source  was  conducting.  And  I  don' t  think  that  -- I  mean,  

we  use  sources  all  the  time  in  applications  for  FISAs,  as  well  as  

other  affidavits,  and  we  don' t  -- you  know,  as  long  as  we  fully  

describe  the  source  and  what  the  source' s  reliability,  

credibility,  reasons,  motivations,  I  think  that  we  have  accurately  

informed  the  court.  

Q  So  that  sentence  that  I  read  about,  you  know,  likely  

looking  for  information  to  discredit  the  candidate' s  campaign,  you  

believe  that  is  sufficiently  transparent  to  the  FISA  court?  

A  I  think  so,  yes.  

Q  Okay.  And  do  you  believe  that  the  FISA  court  judges  may  

have  overlooked  this  information  because  it  was  contained  in  a  

footnote?  

A  Oh,  no.  

Q  Okay.  So  FISA  courts  do  tend  to  read  footnotes?  

A  That' s  where  this  information  tends  to  be.  

Q  Okay.  So  further  down  on  the  same  page,  Page  16,  it  

reads,  notwithstanding  Source  No.  1' s  reason  for  conducting  the  

research  into  Candidate  No.  1' s  ties  to  Russia,  based  on  Source  

No.  1' s  previous  reporting  history  with  the  FBI,  whereby  Source  1  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000017  005155-004164



 


 


         


            


 


            


           


         


          


     


 


         


   


           


           


             


         


           


             


        


           


             


          


         


           


           


     


  

202  
COMMITTEE  SENSITIVE  

provided  reliable  information  to  the  FBI,  the  FBI  believes  Source  

1' s  reporting  herein  to  be  credible.  Ms.  Moyer,  do  you  agree  with  

that  assessment?  

A  Yes.  To  the  extent,  I  don' t  usually  run  sources,  so  I  

can' t  say,  you  know  -- I  was  not  directly  participating  in  the  

source  handling,  but  I  believe  that  that  sentence  is  accurate.  

Q  So  you  have  no  reason  to  doubt  that  Christopher  Steele  

provided  credible  information  to  the  FBI?  

A  Correct.  

Q  Okay.  Thank  you.  I  think  we' re  done.  

A  Oh,  that' s  it?  

Mr.  Pittard.  If  I  could  just  say  before  we  break,  to  

reiterate  that  Ms.  Moyer  is  not  a political  official  at  the  FBI,  

she  is  not  an  SES  person,  she  is  a line  person,  and,  therefore,  we  

would  very  much  appreciate  what  I  think  the  committee  has  

done  -- or  committees  have  done  over  the  last  couple  days,  which  

is  to  keep  her  presence  here  out  of  the  media.  You  know,  there  

was  some  discussion  earlier  about  her  name  getting  released  

inaccurately,  you  know,  a couple  months  ago  in  this  process.  That  

was  a -- that  was  a very  unfortunate  event.  And  we  would  just  

sort  of  reiterate  our  ask  that  the  committees  respect  her  privacy,  

particularly  given  her  role  here,  and  that  her  name  remain  

confidential  and  not  in  the  public  sphere.  And  I  think  the  

committees  have  done  that  today.  I  haven' t  been  looking  at  the  

news,  but  I  certainly  hope  so.  
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I  appreciate  that  and  would  ask  that  that  respect  continue  to  

be  shown  to  her.  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI If  I  may  just  add  one  point  to  that,  despite  

some  mischaracterizations  in  some  of  the  reporting,  as  you' ve  

heard  today,  Ms.  Moyer  does  work  on  intelligence  investigations  

and  operations  at  the  FBI.  Her  role  is  very  sensitive,  and  that' s  

one  that  the  FBI  takes  very  seriously.  So  for  that  reason  as  

well,  the  FBI  would  just  remind  the  committee  of  exactly  what  it  

stated  at  the  outset,  its  perspective  on  the  confidentiality  of  

these  hearings  is,  and  we  would  just  ask  the  committee  to  abide  by  

its  own  policies.  

Mr.  Pittard.  Thank  you.  

[Whereupon,  at  4: 35  p. m. ,  the  interview  was  concluded. ]  
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Certificate  of  Deponent/Interviewee  

I  have  read  the  foregoing  ____  pages,  which  contain  the  correct  

transcript  of  the  answers  made  by  me  to  the  questions  therein  

recorded.  

Witness  Name  

Date  
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EXECUTIVE  SESSION  

COMMITTEE  ON  THE  JUDICIARY,  

JOINT  WITH  THE  

COMMITTEE  ON  GOVERNMENT  REFORM  AND  OVERSIGHT,  

U. S.  HOUSE  OF  REPRESENTATIVES,  

WASHINGTON,  D. C.  

INTERVIEW  OF:  GEORGE  PAPADOPOULOS  

Thursday,  October  25,  2018  

Washington,  D. C.  

The  interview  in  the  above  matter  was  held in  Room  2141,  

Rayburn  House  Office  Building,  commencing  at  10: 00  a.m.  

Members  Present:  Representatives  Meadows,  Ratcliffe,  and  

Raskin.  
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Mr.  Somers.  Good morning.  This  is  a  transcribed interview  

of  George  Papadopoulos.  

Chairman  Goodlatte  and Gowdy  requested this  interview  as  part  

of  a  joint  investigation  by  the  House  Committee  on  the  Judiciary  

and the  House  Committee  on  Oversight  and Government  Reform  into  

decisions  made  and not  made  by  the  Department  of  Justice  and the  

Federal  Bureau  of  Investigation  regarding  the  2016  Presidential  

election.  

Will  the  witness  please  state  his  name  for  the  record.  

Mr.  Papadopoulos.  George  Papadopoulos.  

Mr.  Somers.  On  behalf  of  the  chairman,  I  want  to  thank  you  

for  appearing  today,  and we  appreciate  your  willingness  to  appear  

voluntarily.  

My  name  is  Zachary  Somers.  I' m  the  majority  general  counsel  

for  the  House  Judiciary  Committee.  I  would now  like  to  ask  

everyone  else  in  the  room  to  introduce  themselves  for  the  record,  

starting  with  Art  Baker.  

Mr.  Baker.  Arthur  Baker,  investigative  counsel,  majority  

staff,  House  Judiciary  Committee.  

Mr.  Breitenbach.  Ryan  Breitenbach,  House  Judiciary  

Committee,  majority.  

Mr.  Castor.  Steve  Castor  with  the  Committee  on  Government  

Reform,  majority  staff.  

Mr.  Ventura.  Christopher  Ventura,  House  majority  legal  

staff.  
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Mr. Brebbia. Sean Brebbia, Oversight Government Reform, 

majority. 

Mr. Bu dharaju. Anudeep Bu dharaju, House Committee on 

Oversight. Mr. Gowdy' s staff. 

Mr. Cooper. Kadeem Cooper, House Oversight, majority. 

Ms. Hariharan. Arya Hariharan, House Judiciary, minority 

counsel. 

Ms. Shen. Valerie Shen, House Oversight majority. 

Mr. Hiller. Aaron Hiller, House Judiciary, Democrats. 

Mr. Morgan. Matthew Morgan, House Judiciary, Democrats. 

Ms. Kim. Janet Kim, House Oversight, Democrats. 

Ms. Sachsman Grooms. Susanne Sachsman Grooms House 

Oversight, Democrats. 

Ms. Polisi. I' m Caroline Polisi, here with George 

Papadopoulos of Pierce Bainbridge as his counsel, along with my 

partners. 

Mr. La Vigne. Chris La Vigne, also appearing as counsel. 

Mr. Pierce. John Pierce also on behalf of the witness. 

Mr. Somers. The Federal Rules of Civil Procedure do not 

apply in this setting, but there are some guidelines that we 

follow that I would like to go over. 

Our questioning will proceed in rounds. The majority will 

ask questions first for an hour, and the minority will have the 

opportunity to ask questions for an equal period of time. We' ll 

go back and forth in this manner until there are no more questions 
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and the  interview  is  over.  

Typically,  we  take  a  short  break  at  the  end of  each  hour  of  

questioning,  but  if  you  would like  to  take  a  break  apart  from  

that,  please  let  us  know.  We  may  also  take  a  break  for  lunch  at  

the  appropriate  point.  

As  I  noted earlier,  you  are  appearing  voluntarily.  

Accordingly,  we  anticipate  that  our  questions  will  receive  

complete  responses.  

To  the  extent  that  you  decline  to  answer  our  questions,  or  if  

counsel  instructs  you  not  to  answer  a  question,  we  will  consider  

whether  a  subpoena  is  necessary.  

As  you  can  see,  there' s  an  official  reporter  taking  down  

everything  that  is  said to  make  a  written  record.  So  we  ask  that  

you  give  verbal  responses  to  all  questions.  Do  you  understand  

that?  

Mr.  Papadopoulos.  I  understand.  

Mr.  Somers.  So  that  the  reporter  can  take  down  a  clear  

record,  it' s  important  that  we  don' t  talk  over  one  over  or  

interrupt  each  other,  if  we  can  help  it.  

Both  committees  encourage  witnesses  who  appear  for  

transcribed interviews  to  freely  consult  with  counsel,  if  they  so  

choose.  And you  are  appearing  with  counsel  today.  

Will  counsel  please  state  her  name  for  the  record.  

Ms.  Polisi.  Carolyn  Polisi.  Pierce  Bainbridge  Breck  Price  &  

Hecht.  
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Mr.  Somers.  Thank  you.  

We  also  want  you  to  answer  our  questions  in  the  most  complete  

and truthful  manner  possible,  so  we  will  take  our  time.  

If  you  have  any  questions  or  if  you  do  not  understand one  of  

our  questions,  please  let  us  know.  

If  you  honestly  don' t  know  the  answer  to  a  question,  or  do  

not  remember  it,  it  is  best  not  to  guess.  

Please  just  give  us  your  best  recollection  and it  is  okay  to  

tell  us  if  you  learn  the  information  from  someone  else.  

If  there  are  things  you  don' t  know  or  can' t  remember,  just  

say  so  and please  inform  us  who,  to  the  best  of  your  knowledge,  

might  be  able  to  provide  a  more  complete  answer  to  the  question.  

You  should also  understand that  although  this  interview  is  

not  under  oath,  you  are  required by  law  to  answer  questions  from  

Congress  truthfully.  

Do  you  understand that?  

Mr.  Papadopoulos.  I  understand.  

Mr.  Somers.  This  also  applies  to  questions  posed by  

congressional  staff  in  an  interview,  do  you  understand that?  

Mr.  Papadopoulos.  I  understand.  

Mr.  Somers.  Witnesses  who  knowingly  provide  false  testimony  

could be  subject  to  criminal  prosecution  for  perjury,  or  for  

making  false  statements.  

Do  you  understand this?  

Mr.  Papadopoulos.  I  do  understand.  
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Mr.  Somers.  Is  there  any  reason  you  are  unable  to  provide  

truthful  answers  to  today' s  questions?  

Mr.  Papadopoulos.  There' s  no  reason.  

Mr.  Somers.  Finally,  we  ask  that  you  not  speak  about  what  we  

discuss  in  this  interview  with  anyone  else  outside  of  who  is  here  

in  the  room  with  us  today  in  order  to  preserve  the  integrity  of  

our  investigation.  This  confidentiality  rule  applies  to  every  one  

present  in  the  room.  

That  is  the  end of  my  preamble.  Do  you  have  any  questions  

before  we  begin  the  first  round?  

Mr.  Papadopoulos.  No,  I  don' t.  

Mr.  Somers.  Okay.  The  time  is  now  10: 05,  and we  will  begin  

our  first  round of  questioning.  

I  think  just  to  begin,  obviously  --

Mr.  Castor.  Zack,  we  ought  to  --

Mr.  Somers.  I' m  sorry.  

Mr.  Castor.  We  have  a  member  here.  

Mr.  Meadows.  I' m  Congressman  Meadows  from  North  

Carolina.  Thank  you  for  coming.  

Mr.  Papadopoulos.  It' s  our  pleasure,  sir.  

Mr.  Somers.  I  think,  just  at  the  outset,  just  like  to  ask,  

obviously  you' ve  pled guilty  to  making  false  statements  to  the  

FBI.  And I  just  want  to  give  you  an  opportunity  to  give  us  any  

assurances  you  could that  the  testimony  today  that  you' re  going  to  

give  and the  answers  to  our  questions  will  be  truthful.  
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Mr.  Papadopoulos.  I  assure  you,  they  will  be  truthful.  

Mr.  Raskin.  Good morning.  Congressman  Jamie  Raskin  from  the  

8th  District  of  Maryland.  

Welcome.  

EXAMINATION  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  If  we  could just  begin,  could you  tell  us  how  you  came  

to  be  affiliated with  the  Trump  campaign?  

A  Sure,  as  far  as  I  remember,  I  had reached out  to  Corey  

Lewandowski  sometime  in  the  summer  of  2015  via  LinkedIn  to  

basically  just  say  I' m  interested in  working  on  the  campaign.  

This  is,  I  think,  when  the  campaign  had around three  staff  members  

or  so.  And I  just  -- I  don' t  know,  there  was  something  in  me  that  

just  thought  that  Donald Trump  was  going  to  be  elected the  

President  of  the  United States.  

I  think  I  was  working  at  the  Hudson  Institute  in  Washington  

at  the  time,  and I  was  looking  to  really  leave  the  so-called  

establishment  type  of  arena  and just,  you  know,  just  join  a  kind  

of  a  renegade  type  of  candidate  and then  see  what  happens.  

I  then  reached out.  He  responds,  you  know,  noncommittal  but  

let' s  keep  in  touch  kind of  thing,  as  far  as  I  understand.  

We  then  keep  in  touch.  I' m  sending  him  updates  regarding  

what  I' m  doing  in  London  or  in  joining  the  Ben  Carson  campaign.  

And then  afterwards,  I  believe  he  put  me  in  touch  with  Michael  

Glassner,  who  then  put  me  in  touch  with  Sam  Clovis,  who  I  believe  
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essentially  hired me  after  an  interview  with  him.  That' s  how  I  

remembered it  going  down.  

Q  What  were  you  hired to  do?  

A  To  work  as  a  foreign  policy  adviser.  

Q  And what' s  your  foreign  policy  background?  

A  I  worked at  the  Hudson  Institute  here  in  Washington,  

D. C.  for  4  to  5  years  as  a  research  associate,  interned on  

research  associated,  focusing  mostly  on  energy  issues  in  the  

Mediterranean.  

Q  So  what,  was  there  -- I  mean,  foreign  policy  is  

obviously  a  broad category.  

A  Yeah.  

Q  Is  there  anything  specific  that  you,  you  know,  were  

supposed to  bring  to  the  table  for  the  Trump  campaign,  or  any  

specific  responsibility  or  was  it  --

A  I' m  not  sure  exactly  what  the  thought  process  was  of  the  

hiring  team,  why  they  exactly  wanted me  on,  but  I' m  sure  they  knew  

my  background at  Hudson  Institute  and then  in  the  energy  industry.  

And I  think,  based on  a  couple  conferences  I  was  speaking  at,  some  

publications  I  had written,  I  assume  that' s  why  they  were  

interested in  bringing  me  on.  I' m  not  sure  exactly  what  they  were  

thinking,  though.  

Q  And obviously  a  key  focus  of  the  investigation  or  -- the  

investigation  between  Trump' s  ties  with  other  countries  have  been  

Russia.  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004175



 


 


       


          


            





         


          


        


         


          


           


            


        





         


         


     


            


               


          


       


          


       


              


           


           


  

9 
COMMITTEE  SENSITIVE  

What  was  your  background pre-Trump  campaign  with  Russia?  

A  The  best  way  I  could characterize  my  -- that  question,  

is  that  I  was  a  complete  wannabe  when  it  came  to  the  U. S. -Russia  

relationship.  

I  essentially  had no  connection  to  Russia  whatsoever  before  I  

became  embroiled in,  I  guess,  this  issue.  My  background really  

focused on  energy  developments  in  Israel  and Cyprus,  the  

U. S. -Egypt  relationship.  And generally,  that' s  what  I  was  doing  

at  the  Hudson  Institute,  where  I  was  working  directly  with  Seth  

Cropsey,  the  former  Under  Secretary  of  the  Navy,  Douglas  Feith.  I  

mean,  we  were  really  focusing  on  these  type  of  issues.  We  weren' t  

focused -- I  wasn' t  specifically  wasn' t  focusing  on  Russia,  

whatsoever.  

And my  process,  my  thought  process  going  into  the  Trump  

campaign  was,  there' s  one  country  that  the  candidate  wanted to  

work  closely  with,  and that' s  Russia.  

So  I  said to  myself,  Okay,  if  he  wants  to  work  with  Russia,  

how  am  I  going  to  stand out  as  much  as  possible?  Let' s  try  and do  

something.  And then  obviously,  things  happened the  way  they  did,  

and I' m  here  to  clarify,  many,  many  things.  

Q  Okay.  And did you  have  contacts  in  the  Russian  

Government  prior  to  working  on  the  Trump  campaign?  

A  I  have,  to  this  day  -- not  even  before  -- to  this  day,  I  

have  never  traveled to  Russia.  I' ve  never  knowingly  met  a  Russian  

official.  So  even  before  or  after  this  entire  saga,  I' ve  never  
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knowingly  met  a  Russian  official  in  my  life.  

Q  So  you' ve  never  been  the  agent  of  the  Government  of  

Russia?  

A  Definitely  not  wittingly.  That' s  what  people  are  trying  

to  picture  me  as.  But  I' ve  certainly  never  acted as  an  agent  of  

Russia.  That' s  certainly  the  case.  

Q  Okay.  And then  -- I' m  sure  we' ll  talk  a  lot  about  

Russia,  but  I  believe  that  you  may  have  had some  contacts,  or  set  

up  some  meetings  with  other  countries  other  than  Russia  for  the  

Trump  campaign.  Could you  discuss  that?  

A  So  I  helped,  really,  essentially  broker  the  meeting  

between  the  candidate  and the  President  of  Egypt,  because  that' s  

actually  where  my  real  contacts  were.  

I  mean,  as  I  said,  I  was  coming  from  the  think  tank  industry,  

and then  went  on  trying  to  go  on  to  the  private  sector  after  that,  

and oil  and gas  consulting,  speaking  at  commercial  conferences.  

And then  you  just  network  with  various  business  leaders  and  

government  officials.  

And,  you  know,  I  met  many  Egyptian  officials  throughout  my  

time  and,  you  know,  Greek  officials,  Cypriot  officials,  Israeli  

officials,  business  people.  I' m  just  part  of  the  usual  policy  

network.  

And so  I  worked with  Steve  Bannon  directly,  remotely  on  

brokering  this  meeting,  and it  was  successful.  

Q  And that  was  the  meeting  at  the  Plaza  Hotel,  was  it?  
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A  I  believe  it  was  during  the  U. N.  General  Assembly  

between  the  candidate  and the  Egyptian  president.  

Q  And did you  also  work  on  trying  to  set  up  meetings  

between  the  campaign  and the  Greek  Government,  or  officials  within  

the  Greek  Government?  

A  I  believe  so.  I  believe  I  was  trying  to  set  up,  

actually,  many  meetings  with  even  the  Japanese  prime  minister,  I  

think.  I  was  in  touch  with  the  Japanese  embassy  quite  often  while  

I  was  on  the  campaign.  The  British  embassy.  Well,  I  was  

essentially  just  trying  to  really  make  the  candidate  look  like  a  

statesman  and meet  these  foreign  leaders,  which  most  of  them  were  

allies.  And to  this  day,  I  think  it  was  a  mistake  trying  to  set  

up  this,  I  guess,  summit  or  photo  op  I  tried to  do  with  Putin.  

But  mostly  what  I  was  really  trying  to  do  was  set  up  meetings  

between  the  candidate  and other  leaders  at  the  U. N.  General  

Assembly.  

And I  believe,  as  far  as  I  remember,  the  Japanese  embassy  was  

interested in  hosting  a  meeting  between  candidate  Trump  and Prime  

Minister  Abe.  

For  some  reason,  that  never  materialized,  and the  British  

embassy  and I  were  in  discussions  to  set  up  a  meeting  with  Theresa  

May  and candidate  Trump  during  the  same  event,  and that  never  

materialized,  but  he  ended up  meeting  with  the  Israel  Prime  

Minister  and the  Egyptian  president.  

I  didn' t  have  anything  to  do,  as  far  as  I  remember,  with  the  
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Israel  Prime  Minister  meeting,  though.  

Q  But  your  sole  focus  was  not  coordinating  meetings  

between  Russia  and the  Trump  campaign?  

A  Sorry,  you  said?  

Q  I  said the  sole  focus  -- I  think  it' s  fair  to  say  that  

the  sole  focus  was  not  just  setting  up  meetings  with  Russia  and  

the  Trump  campaign,  there  were  many  other  the  countries?  

A  That' s  absolutely  right.  

Q  Okay.  So  what  was,  then,  your  original  focus  with  

vis-a-vis  the  Trump  campaign  and Russia?  What  was  your  original  

goal  that  you  set  out  to  accomplish?  

A  So  to  the  best  of  my  recollection,  during  my  first  

interview  with  Sam  Clovis,  it  was  my  understanding  that  working  to  

some  extent  at  the  geopolitical  level  with  Russia  was  in  the  

interest  of  the  candidate.  

So  what  I  thought  was,  since  I  really  don' t  have  any  

background in  the  U. S. -Russia  relationship  whatsoever,  how  am  I  

really  going  to  help  the  candidate,  you  know,  materialize  some  

sort  of  summit  or  help  articulate  at  least  what  he' s  talking  

about?  Because  he  was,  I  think,  the  only  candidate  who  was  

talking  about  working  with  Russia  at  the  time.  And as  a  foreign  

policy  adviser,  I  thought  it  was  my  job  to  actually  help  

articulate  or,  you  know,  his  strategy  and pacify  the  dissidence  

that  there  were  many  of,  in  the  United States,  in  Congress  

probably,  and in  the  Department  of  Defense.  
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So  that  was  really  my  original  hope.  And then  I  met  this  

individual,  Joseph  Mifsud on  a  trip  to  Italy  --

Mr.  Breitenbach.  Before  you  get  to  that,  do  you  recall  the  

exact  date  of  your  first  interview  with  Sam  Clovis,  I  believe  you  

said?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes,  I  can' t  remember  the  exact  dates,  but  

I  believe  it  was  some  time  around March  9th  and 11.  I  can' t  

remember  exactly  the  date,  though,  2016.  

Mr.  Breitenbach.  Okay.  

BY  MR.  SOMERS  

Q  Okay.  So  you  have  no  Russia  contacts  going  in.  How  do  

you,  you  know,  set  out  to  make  the  contacts  or  accomplish  your  

goal  of  connecting  the  campaign  with  Russia?  

A  Well,  call  me  a,  you  know,  I  guess  blissfully,  ignorant,  

of,  you  know,  like  I  said,  the  U. S. -Russia  relationship  and kind  

of  maybe  a  little  too  ambitious  at  the  time.  

So  I' m  working  for  an  organization  named the  London  Centre  

for  International  Law  Practice  at  the  time  of  my  interview  with  

Sam  Clovis.  And I  believe  I  notify  them  shortly  after  that  I' m  

going  to  be  leaving  and I' m  going  to  go  back  to  the  United States  

and focus  exclusively  on  working  on  the  campaign,  but  for  some  

reason  that  I  cannot  remember  to  this  day,  they  decided to  invite  

me  to  go  to  Rome  with  them  to  this  university  or  college  named  

Link  Campus.  

At  the  time,  as  far  as  I  remember,  I  just  thought  I  was  going  
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to  Rome  for  3  days,  have  a  quick  vacation,  and then  tail  it  out  

from  London  and then  go  back  to  the  U. S.  And I' m  attending  a  

conference  there  at  this  Italian  university,  which  I  now  have  

researched,  and it  seems  to  be  some  sort  of  western  intelligence  

spying  training  center,  where  they  had opposition  members  of  the  

Libyan  Government  at  the  time  at  some  conference  with  Italian  

officials  and Joseph  Mifsud was  there.  And I  was  introduced to  

Joseph  Mifsud at  Link  Campus,  and he  took  a  liking  to  me,  

immediately  once  he  knew  that  I  would be  working  on  the  Trump  

campaign.  

And we  started to  discuss  many  topics.  And one  of  them  was  

how  he  could become  some  sort  of  intermediary  between  the  

campaign,  myself,  and Russia  -- and other  governments  too,  by  the  

way  -- and think  tanks  in  Europe,  and,  you  know,  other,  I  guess,  

other  organizations  that  he  purportedly  was  connected to.  

Q  And at  that  point  when  Mifsud approached you,  was  it  

publicly  known  that  you  were  on,  like,  a  foreign  policy  team  with  

the  Trump  campaign?  

A  I  believe  it  was  publicly  known  around March  21st,  it' s  

my  understanding.  And I  met  Mifsud,  according  to  the  court  

documents,  I  believe,  on  March  14th  or  15th  or  16th,  so  it  wasn' t  

public,  that' s  my  understanding.  

But,  of  course,  I  had finished my  interview  with  Sam.  I  knew  

I  would be  joining  the  campaign,  I' d meet  with  this  person,  but  I  

don' t  think  it  was  public,  per  se.  
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Mr.  Breitenbach.  When  did you  know  you  would be  joining  the  

campaign?  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  Sam  made  it  clear  to  me  that  I  

would be  joining,  but  nothing  was  public  at  that  point.  So  it  was  

you' re  on,  but,  you  know,  I  wasn' t  officially  appointed,  I  guess,  

publicly,  until  around March  21st.  

Mr.  Breitenbach.  Is  there  any  paperwork  that  you  might  have  

indicating  when  you  actually  began  on  the  Trump  campaign?  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  we  might  have,  we  might  have  

those  emails.  

Ms.  Polisi.  We  have  emails.  We  don' t  have  any  official  

documentation.  

Mr.  Papadopoulos.  I  mean,  if  the  emails  would suffice,  I  

think  we  have  emails  suggesting  that  I  would be  joining  the  

campaign  on  this  day,  or  Sam  Clovis  was  telling  me  you' re  on  

board,  good job,  or  something  like  that.  

Mr.  Baker.  Did you  join  as  a  paid employee  or  as  a  

volunteer?  

Mr.  Papadopoulos.  I  was  never  paid on  the  Trump  campaign.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  Okay.  So,  and Mifsud,  he  presented himself  as  what?  

Who  did he  tell  you  he  was?  

A  So  looking  back  in  my  memory  of  this  person,  this  is  a  

mid-50' s  person,  describes  himself  as  a  former  diplomat  who  is  

connected to  the  world,  essentially.  I  remember  he  was  even  
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telling  me  that,  you  know,  the  Vietnamese  prime  minister  is  a  good  

friend of  mine.  I  mean,  you  have  to  understand this  is  the  type  

of  personality  he  was  portraying  himself  as.  

And,  you  know,  I  guess  I  took  the  bait  because,  you  know,  

usually  somebody  who  -- at  least  in  Washington,  when  somebody  

portrays  themselves  in  a  specific  way  and has  credentials  to  back  

it,  you  believe  them.  But  that' s  how  he  portrayed himself.  

And then  I  can' t  remember  exactly  the  next  thing  that  

happened until  he  decided to  introduce  me  to  Putin' s  fake  niece  in  

London,  which  we  later  found out  is  some  sort  of  student.  But  I  

could get  into  those  details  of  how  that  all  started.  

Q  And what' s  your  -- just  to  kind of  jump  way  ahead,  

what' s  your  current  understanding  of  who  Mifsud is?  

A  My  current  understanding?  

Q  Yeah.  

A  You  know,  I  don' t  want  to  espouse  conspiracy  theories  

because,  you  know,  it' s  horrifying  to  really  think  that  they  might  

be  true,  but  just  yesterday,  there  was  a  report  in  the  Daily  

Caller  from  his  own  lawyer  that  he  was  working  with  the  FBI  when  

he  approached me.  And when  he  was  working  me,  I  guess  -- I  don' t  

know  if  that' s  a  fact,  and I' m  not  saying  it' s  a  fact  -- I' m  just  

relaying  what  the  Daily  Caller  reported yesterday,  with  Chuck  

Ross,  and it  stated in  a  categorical  fashion  that  Stephan  Roh,  who  

is  Joseph  Mifsud' s,  I  believe  his  President' s  counsel,  or  PR  

person,  said that  Mifsud was  never  a  Russian  agent.  
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In  fact,  he' s  a  tremendous  friend of  western  intelligence,  

which  makes  sense  considering  I  met  him  at  a  western  spying  school  

in  Rome.  And all  his  interactions  -- this  is  just  me  trying  to  

repeat  the  report,  these  are  not  my  words  -- and when  he  met  with  

me,  he  was  working  as  some  sort  of  asset  of  the  FBI.  I  don' t  know  

if  that' s  true  or  not.  I' m  just  reporting  what  my  current  

understanding  is  of  this  individual  based on  reports  from  

journalists.  

Q  And how  many  contacts  -- you  had the  initial  meeting  

with  Mifsud at  the  conference.  Where  did it  go  from  there?  

What' s  the  next  contact?  

A  So  leave  Rome,  and to  the  best  of  my  understanding,  he  

then  emails  me  and says,  it' s  very  important  for  us  to  now  meet  in  

London.  I  have  to  introduce  you  to  somebody  very  important.  And  

then  I  go  to  the  London  Centre  For  International  Law  Practice  

where  the  director,  named Nagi  Idris,  basically  tells  me  the  same  

thing.  This  is  Putin' s  niece  or  the  Russian  President' s  niece.  I  

can' t  really  remember  exactly  how  they  framed her.  But  my  

understanding  was  I  was  talking  to  a  very  senior  level  diplomat' s  

family  member  from  Russia.  

He  invites  me  to  the  Holborn  Hotel  in  London.  It' s  a  

beautiful  five-star  hotel,  where  there' s  this  young  lady  with  him.  

And,  you  know,  I  -- she  doesn' t  really  speak  good English,  you  

know,  she  was  there  just  kind of  talking  about  how  nice  it  would  

be  for  Russia  to  work  with  Trump,  or  Trump  to  work  with  Russia,  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004184



 


 


         


          


            





          


             


          


   


             


           


           


           


          


             


             


    


      


     


             


            


              


               


         


         


             


  

d

d

18 
COMMITTEE SENSITIVE 

you know, but keeping things quite general. That' s my 

understanding and my memory of this person. She really didn' t 

leave that big of an impression on me, except that she was very 

beautiful. 

But besides that, then after we leave that meeting, I think 

he starts emailing me, and he tells me she wants to be in touch 

with you. This, apparently, the same person who barely spoke 

English at this meeting. 

Then all of a su den, I' m talking to who I think is the same 

person, but she' s writing in more fluent English. Her grammar is 

excellent. And now she goes from a seemingly obscure girl who, 

you know, I thought might have been, you know, Putin' s niece, to 

now the interlocutor with Mifsud to the Russian Government for me. 

And I remember I even -- where I' m going at is I don' t think 

I was talking to the same person. That' s what I' m trying to say. 

Q When you say talking? 

A I mean writing back and forth. 

Q By email? By text? 

A Email. Email. And I remember there was even a point I 

messaged this person on Skype. And I said, are you the same 

person that I met a couple months ago or so? You know, it was 

just very o d. I think I, you know, I wrote that to her on Skype. 

Nevertheless, I think we could provide these emails of my 

interactions with this individual and Joseph Mifsud. What it 

seems was going on was that Mifsud was using her as some sort of 
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Russian  face  or  person.  

Mr.  Breitenbach.  When  you  say  "her"  who  is,  who  are  you  --

Mr.  Papadopoulos.  Putin' s  fake  niece,  Olga.  

Mr.  Breitenbach.  Do  you  know  her  last  name?  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  it' s  Polanskaya.  I  believe  

that' s  -- I  think  The  New  York  Times  reported about  her  a  bit.  

But  she' s  apparently  a  wine  manager  at  some  store  in  Rome.  She' s  

a  manager  of  a  wine  business.  So  it  doesn' t  make  sense.  To  this  

day,  this  doesn' t  make  sense  to  me.  It  is  P-o-l-a-n-s-k-a-y-a.  I  

believe  that' s  how  you  spell  her  last  name.  

So  after  that,  this  individual  and Joseph  Mifsud are  writing  

to  me  that  we' re  going  to  introduce  you  to  the  Russian  ambassador  

in  London,  which  quite  frankly,  I  wanted to  meet.  I  was  openly  

trying  to  meet  this  person  to  really  understand what  was  going  on.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  That  would be  the  Russian  ambassador  to  the  U. K. ?  

A  Yes,  the  U. K.  

By  the  way,  there' s  this  misunderstanding  that  I  actually  met  

that  person,  because  I  lied to  the  campaign  about  it,  where  I  told  

them  I  just  met  the  Russian  ambassador,  my  good friend,  Mifsud,  

all  these  -- I  never  met  the  Russian  ambassador,  just  to  make  that  

completely  clear.  

And they  never  set  this  meeting  up  with  the  Russian  

ambassador  but  they  introduced me  to  this  think  tank  analyst  over  

email  named Ivan  Timofeev,  from,  I  think,  the  RIAC  think  tank.  It  
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is  the  Russian  International  Affairs  Counsel,  I  believe  that' s  

what  it' s  called.  And he,  then,  apparently  becomes  a  go-between  

between  me  and the  Russian  Government  about  this  potential  meeting  

with  Trump  and Putin.  

I  could get  into  the  details  about  what  was  going  on  with  him  

or  however  --

Q  Sure.  

A  So  I  saw  him  as  potentially  the  person  that  could,  you  

know,  introduce  not  only  me,  but  the  campaign  to  the  people  in  the  

Russian  Ministry  of  Foreign  Affairs  and then  act  as  the  key  point  

man  for  this  potential  Trump-Putin  submit.  We  exchanged emails.  

We  could provide  those  emails  to  you.  

We  had a  couple  Skype  calls,  just  basically  among  scholars.  

It  was  Oh,  what' s  going  on  in  Syria,  you  know,  this,  that.  It  was  

a  geopolitical,  I  guess,  conversation  between  two  think  thank  

people.  I  have  never  met  him  in  person.  People  thought  I  met  him  

in  person.  I  never  met  this  person  in  my  life  face-to-face.  

And then  essentially,  I  was  emailing  the  campaign  back  and  

forth.  Do  we  want  to  do  this?  I  have  this  guy.  I  think  he  can  

do  it.  Do  you  want  to  set  up  the  meeting  with  Putin?  And then  I  

was  brushed off.  

And to  the  best  of  my  understanding,  that' s  when,  you  know,  I  

really  stopped engaging  about  this  Trump-Putin  potential  meeting.  

Q  Okay.  And one  thing  was,  you  know,  trying  to  set  up  the  

meeting,  I  believe  I' ve  also  read that  at  some  point,  I  think  it  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004187



 


 


            


        


        


      


          


            


            


           


    


          


        


          


 


            


           


        


            


          


             


    


           


            


       


      


          


  

d

21 
COMMITTEE SENSITIVE 

was in April of 2016, Mifsud told you that he had returned from 

Moscow where he had learned from high-level Russian Government 

officials that Russia had, quote, "dirt on Clinton, " including 

thousands of emails. Is that accurate? 

A Yeah. So my understanding, my current memory of this 

meeting was that he invited me to the Andaz Hotel in London by 

Liverpool Street Station, I guess on April 26, 2016. And at this 

meeting, he was gi dy, you know, like he had something he wanted  

to get off his chest. 

And he tells me that the Russians have thousands of Hillary 

Clinton emails. I never heard the word DNC. 

Q That happens every day about this time. Nothing to 

worry about. 

A And I' ve said this on TV, and I' m saying it here, I 

never heard the words DNC, Podesta, anything like that. I just 

heard "the Russians have thousands of Hillary Clinton' s emails. " 

And at that time, and we could look at the records, people were 

openly speculating about that, too. I think even Judge Napolitano 

on Fox News, the day before I met with Mifsud on April 25th was 

openly speculating the same thing. 

So my impression when he told me this information at the time 

was he is validating rumors. Because I didn' t feel that I heard  

something so different, like Democratic National Committee emails, 

WikiLeaks, I didn' t hear anything like that. 

So yeah, it was an interesting piece of information, but you 
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know, by that point you have to understand, he had failed to 

introduce me to anyone of substance in the Russian Government. So 

he failed to do that, but now all of a su den he has the keys to 

the kingdom about a massive potential conspiracy that Russia is 

involved in. 

So that was my mindset when he told me this. 

Q But you didn' t necessarily believe him? Or how would  

you characterize that? 

A I would characterize it as this individual failed to 

provide anyone of substance but now he' s telling me this. What do 

you make of it? It was -- I don' t know. I' m just going back in 

my mind, you know, after 2 years now, and I think that' s how I saw 

this person in front of me. 

Mr. Breitenbach. Do you recall at the time whether you had  

heard the rumors, as you mentioned Judge Napolitano had mentioned  

it the day before you said that you met? 

Mr. Papadopoulos. I believe it was the day before. I 

don' t -- I' m not 100 percent sure when Napolitano was openly 

speculating, but it' s my understanding that the media around the 

world was reporting that there were rumors that Hillary Clinton' s 

server had been hacked, and certain governments might have or 

might not have, you know, obtained those emails. 

BY MR. BAKER: 

Q Going back to your initial meeting with Professor 

Mifsud. Was there a time when you had an impression that he 
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became  interested in  you  specifically  once  he  knew  you  were  

associated with  the  Trump  campaign?  

A  Yes.  I  noticed that  when  we  were  in  Rome,  when  

I  -- during  our  initial  meeting  in  Rome.  He  took  a  liking  to  me  

quite  fast.  And my  -- to  this  day  now  -- looking  back  -- if  

Mifsud presented himself  as  an  insider,  an  establishment  insider  

but  in  -- let' s  say,  when  was  it,  March  of  2016,  Trump  was  viewed  

still  as  a  renegade-type  of  candidate  that  most  establishment  

types  didn' t  really  take  serious.  

So  it  always  -- now  looking  back,  it  always  struck  me  as  

interesting  that  he  would take  such  a  liking  in  me  for  working  for  

what  some  people  in  the  establishment  back  then  viewed as,  you  

know,  kind of  disruptive  candidate  that  really  had no  chance  of  

winning.  

Q  But  before  he  knew  you  were  associated with  the  

campaign,  he  didn' t  have  the  same  interest  in  you?  

A  I  just  remember  that  he  was  interested once  he  knew  I  

was  working  on  the  campaign.  

Q  Okay.  

A  Because  I  mean  when  you  meet  somebody,  you  tell  them  Hi,  

I' m  George  Papadopoulos.  I' m  doing  this  and this,  so  you,  right  

away,  understand who  somebody  is  when  you' re  meeting  them,  so  I  

don' t  think  he  would have  liked -- I  don' t  know.  That' s  how  I  

remember  it.  

Q  And then  you  had indicated -- my  notes  say  you  referred  
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to this woman as the beautiful woman that you wondered if it was 

the same person you were actually communicating with? 

A Yeah. 

Q What was it about the communications that made you think 

it' s not this same person? 

A One was the English. The way she was able to articulate 

herself in the English language in writing vis-a-vis, you know, 

how she was sitting and talking with a heavy accent, and not 

really making too much sense, or actually contributing much to 

this lunch that I had with her and Mifsud. 

So -- and it was just bizarre, it was just bizarre. 

I think I told her over Skype, am I talking to the same 

person? 

Q Besides just the language difference, did her 

proficiency in any topics you have discussed seem to increase or 

decrease when you started communicating via email? 

A That' s my memory of that, is that during the 

face-to-face meeting, she was doing a lot of smiling, a lot, you 

know, and then all of a su den, she becomes this mi dle woman to 

the Russian Government and she knows everything about sanctions. 

It was just bizarre. 

Q And just to go back to the beginning of the interview. 

You had initially tried to get on the campaign at a prior attempt 

that didn' t work out. Is that correct? 

A I had been basically pestering the campaign for months 
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leading  up  to  when  I  officially  was  appointed.  

Like  I  said,  I  had reached out  to  Corey  Lewandowski  in  the  

summer  of  2015,  saying,  Hi,  I  think  you  have  a  winner,  or  

something  along  those  lines.  I  want  to  join  your  campaign.  

Again,  let' s  keep  in  touch.  And then  I  had joined Ben  Carson' s  

campaign.  I  kept  feeding  them  information  of  what  I  was  up  to,  

what  conferences  I  was  speaking  at,  what  publications  I  was  

writing,  what  I  was  doing  on  Carson' s  campaign.  And then  it  was  

finally,  I  think  I  sent  one  last  final  email,  Listen,  it' s  either  

you' re  going  to  take  me  on  or  I' m  going  to  move  on  myself.  And I  

think  that' s  when  they  hired me.  

Q  I  think  you  said,  or  you  used the  term  "you' re  a  

wannabe. "  

A  In  the  U. S. -Russia  relationship.  

Q  In  the  U. S. -Russia  relationship.  

A  Yeah,  absolutely.  

Q  So  what  is  your  education?  We  talk  a  little  about  how  

you  came  to  be  on  the  Trump  campaign  and your  various  attempts.  

What' s  your  educational  backgrounds?  

A  I' m  at  the  master' s  level,  I  studied at  DePaul  

University  for  my  BA,  and then  I  obtained my  Masters  of  Science  at  

University  College  of  London  in  the  U.K.  

Q  And your  degrees  are  in  what?  

A  Oh,  they' re  in  political  science  and security  studies.  

Q  And my  observation  sitting  across  the  table  from  you  is  
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you  look  relatively  young.  What  is  your  age,  sir?  

A  I' m  31  years  old.  

Q  Thank  you.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  So  we  have  the  Putin  summit  was  an  interaction  with  

Mifsud,  the  emails,  the,  quote,  "dirt"  on  Hillary  Clinton,  

or  -- was  it  on  Hillary  Clinton  specifically?  What  was  the  --

A  My  recollection  is  that  he  said the  Hillary  Clinton' s  

emails.  Not  DNC,  not  Podesta,  nothing  like  that.  

Q  Were  there  other  interactions  with  Mifsud about,  I  think  

I  read about  possibly  setting  up  a  trip  to  Russia  about  campaign  

officials?  Is  there  other  things  you  worked on  with  him  aside  

from  the  Putin  summit?  

A  Yeah,  I  think  what  we  were  trying  to  do  is  bring  -- I  

was  trying  to  bring  the  campaign,  I  think  Sam  Clovis  and Walid  

Phares  and I,  we  were  talking  about  potentially  going  to  Europe  

and meeting  officials  together.  And I  was  trying  to  see  who  

Mifsud potentially  knew  in  the  U. K. ,  or  in  other  parts  of  Europe  

that  could facilitate  that  meeting.  Of  course,  we  never  did it.  

I  think  Sam  Clovis  ended up  telling  me  I  can' t  make  it,  I' m  

too  busy,  but  if  you  and Walid want  to  go  to  this,  whatever  you' re  

trying  to  put  together,  go  ahead.  That' s  what  I  remember.  

Q  And did that  trip  ever  happen?  

A  I  never  traveled with  Walid Phares,  no.  

Q  Did you  arrange  for  anyone  else?  
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A  What  was  that?  

Q  Did you  arrange  for  anyone  else  to  travel  to  Russia?  

Let' s  just  keep  it  specifically  --

A  Yeah.  

Q  -- based on  your  contacts  with  Mifsud at  this  point.  

A  Yes.  I  reached out  directly  to  Paul  Manafort,  you  know,  

and Corey  Lewandowski  and the  top  -- the  heads  of  the  campaign,  

and openly  told them  I' m  trying  to  arrange  this.  I  mean,  they  

were  fully  aware  of  what  I  was  doing.  This  is  all  in  emails.  I' m  

not  sure  if  you  have  those  emails.  I' m  happy  to  provide  them  to  

you.  That  I' m  trying  to  set  up  this  meeting.  Are  we  interested  

or  are  we  not  interested.  

So  Corey  Lewandowski  was  informed,  Paul  Manafort  was  

informed,  Sam  Clovis  was  informed about  what  I  was  doing  and what  

my  progress,  I  guess,  if  you  want  to  call  it  that,  was.  

Q  Okay.  So  did anything  -- I  mean,  we  have  three  things:  

We  have  the  Putin  summit;  we  have  the  dirt  from  Clinton  emails;  we  

have  the  trip  to  Russia.  Did anything  -- I  think  none  of  those  

came  to  fruition.  Is  that  correct?  

A  The  Putin  summit  never  came  to  fruition;  this  

trip  -- the  campaign  to  Europe  never  came  to  fruition.  

Q  You  never  got  emails?  Did you  ever  get  emails  from  

Mifsud?  

A  I  never  saw,  handled or  disseminated any  of  these  

purported emails  that  this  person  was  talking  about.  Never.  
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Q Okay. And then just to be clear, in the indictment 

against you, is Mifsud, is he the professor? 

A Yes. 

Q And then at what point did you learn that, you know, 

he' s not who he said he was? 

A Like I said, I don' t have the concrete proof of who this 

person is. I' m just going with reports. 

And all I can say is that I believe the day I was, my name 

was publicly released and Papadopoulos became this person that 

everyone now knows, Mifsud gave an interview to an Italian 

newspaper. And in this newspaper, he basically said, I' m not a 

Russian agent. I' m a Clinton supporter. I' m a Clinton Foundation 

donor, and that -- something along those lines. I mean, don' t 

quote me exactly, you could look up the article yourself. It is 

in La Republica. 

And then all of a su den, after that, he disappears off the 

face of the planet, which I always found as o d. 

Then, of course, considering this is such a big case and my 

name is circulating around the world, of course, reporters are 

interested in who this professor is. If we want to nail Trump and  

Papadopoulos of conspiring with Russians, of course we' re going to 

look into Mifsud. 

And in my honest opinion, I think that completely backfired  

on this narrative, because all they' ve uncovered, for the most 

part, is how the connected he is to the British Government, 
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Italian  Government,  the  State  Department,  where  he  was  talking  at  

a  conference,  I  think,  when  he  was  apparently  interviewed by  the  

FBI.  And that  he  knows,  of  course,  some  Russian  academics.  He  

seems  to  be  this  very  big  networker.  

But  I  guess  the  overwhelming  evidence,  from  what  I' ve  read,  

just  in  reports,  nothing  classified,  of  course,  because  I' m  not  

privy  to  anything  like  that,  and considering  his  own  lawyer  is  

saying  it,  Stephan  Roh,  that  Mifsud is  a  western  intelligence  

source.  And,  I  guess,  according  to  reports  yesterday,  he  was  

working  with  the  FBI.  

I  don' t  know  if  that' s  true  or  not.  I' m  just  here  to,  you  

know,  maybe,  you  know,  let  you  -- direct  you  in  certain  directions  

of  what  I' ve  read and maybe,  in  case  you  haven' t  read it.  

Q  To  your  knowledge,  were  there  any  recorded conversations  

between  you  and professor  -- not  professor  -- Mifsud?  

A  To  my  knowledge,  no.  

Q  So  the  government  never  presented you  in  your  criminal  

dealings  with  them  with  any  transcripts  of  conversations  between  

you  and Mifsud?  

A  I  never  saw  any  transcripts  of  Mifsud and me,  no.  

Q  Did the  government  ever  present  you  with  any  emails  or  

other  written  correspondence  that  you  did not  give  them  dealing  

with  Mifsud?  

A  To  my  recollection,  no,  I  never  saw  anything  like  that  

from  the  government.  
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Mr.  Meadows.  So  thank  you  for  coming  in,  and obviously  

anyone  who  volunteers  on  a  campaign  never  expects  to  be  the  

headline  on  The  New  York  Times,  so  my  apologies  for  that.  

I  appreciate  your  candor.  Candidly,  it  sounds  like  a  very  

ambitious  young  man  trying  to  get  involved in  a  policy  area  and be  

valuable.  And what  happened is,  is  you  ended up  at  the  center  of  

a  predicate  for  an  FBI  investigation.  

There  was  no,  there  was  no  time  where  you  believed that  the  

Russians  were  giving  you  any  type  of  classified information  or  

anything  that  was  uniquely  sensitive  to  either  our  government  or  

their  government.  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  absolutely  correct.  

Mr.  Meadows.  That' s  correct.  And so  following  up  on  the  

question  from  my  colleague  here  about  transcripts.  

Was  there  any  other  time  that  you  felt  like  that  you  might  

have  been  recorded or  surveilled in  a  manner,  as  you' re  looking  

back  on  it  now?  Obviously,  at  the  time,  you  might  not  have  been  

aware  of  it.  Is  there  any  time  that  you  said,  well,  you  know,  

this  just  doesn' t  feel  right?  Can  you  share  that  with  the  

committee?  

Mr.  Papadopoulos.  Certainly,  sir,  and thank  you  for  your  

kind words.  I  was  -- let' s  go  to  the  Alexander  Downer  meeting,  

this  Australian  person,  who  I' m  --

Mr.  Meadows.  And for  the  record,  this  is  the  Australian  

diplomat  as  it  has  been  reported,  at  least,  the  Australian  
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diplomat,  Mr.  Downer.  

Mr.  Papadopoulos.  Mr.  Downer,  that' s  right,  who,  it' s  my  

understanding,  is  probably  the  top  diplomat  in  Australia,  or  was  

before  he  retired.  He  was  the  head of  what  I  think  is  the  

equivalent  of  the  CIA  in  Australia  for  around 17  years.  I  think  

that' s  what  I  read about  him.  

Anyway,  he' s  a  very  unknown  person,  this  isn' t  counselor  at  

the  Australian  embassy  in  London,  okay.  

So  I' m  told about  this  dirt  on  April  26th,  but  if  I  can,  I' d  

like  to  explain  the  process  leading  up  to  the  Downer  meeting,  

because  I  think  it' s  very  important.  

Mr.  Meadows.  Sure.  

Mr.  Papadopoulos.  Because  there' s  this  misunderstanding  that  

I  was  drunk  in  a  bar  with  him  randomly,  which  is  complete  --

Mr.  Meadows.  Are  you  indicating  that  there  are  some  things  

that  were  reported that  are  not  accurate?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  a  kind way  to  say  it.  

Okay.  Let' s  go  back  to  April.  I  can' t  remember  exact  dates  

in  April,  but  April,  and maybe  we  can  send emails  and when  could  

corroborate  certain  things.  I' m  in  talks  with  an  Israeli  diplomat  

named Christian  Cantor,  who  was  introduced to  me  through,  I  guess  

a  friend at  the  Israeli  embassy  in  D. C.  named Dore  Shapiro,  who  

was  an  economic  counselor.  And you  have  to  remember  I  was  very  

connected to  Israel  and what  was  going  on.  So  that  was  my  

network.  
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So Dore introduces me to Christian because I tell Dore, Look, 

I' m in London. I want to keep in touch with your government, 

just, you know, to keep in touch, you know, and see what' s going 

on with U. S. -Israel relationship. And as a foreign policy 

adviser, it was my job to meet with diplomats and to really see 

what' s happening and to relay it to the campaign. 

So I started to notice that Christian was probing me a little 

too much about the inner workings of the campaign, why Trump was 

very interested in Russia, what his ideas of the Iran Deal would  

be. You know, I started to question whether he might have been 

recording something. That was my impression of this person. 

Mr. Breitenbach. Approximately when was this? 

Mr. Papadopoulos. This would be, let' s say -- and I have to 

look back at my records -- but I believe it was April 2016. And  

all of a su den, one day he says, I want to introduce you to my 

girlfriend. And I say, Okay, that' s great. We would go out for 

beers all the time and, you know, and he said I want to introduce 

you to my girlfriend. And I said, that' s fine. Who' s your 

girlfriend? 

And he introduces me to none other than Erica Thompson, who 

just happens to be what I think is now an Australian intelligence 

officer and the senior adviser of some nature to Alexander Downer. 

This is April 2016, maybe even March 2016, but let' s say 

April 2016, but it was before my May 10 meeting with Downer. 

And I' m sitting there and, you know, she' s basically telling 
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me,  Oh,  why  are  you  working  for  this  pariah,  Trump.  Very  hostile.  

Very,  very  hostile.  Christian,  himself,  was  a  little  strange,  

too.  

You  know,  you  should have  been  working  with  Ted Cruz,  they  

were  telling  me.  I  mean,  weird things  like  that.  This  guy  is  no  

good.  

And I  just  started to  feel  around that  point  that  these  

people  were  keeping  a  tab  on  me.  And I  didn' t  understand quite  

why  yet  until  things  became  even  more  strange  after  the  Mifsud  

dirt.  

So  then  we  go  to  April  26,  Mifsud tells  me  this  claim.  And  

then  I  can' t  remember  if  I  had organized my  interview  with  the  

Times  of  London  before  Mifsud or  after  with  Francis  Eliot  where  I  

basically  tell  the  Times  of  London  that  David Cameron  should  

apologize  to  Trump  for  calling  him  an  idiot,  and whatever  he  was  

saying  about  the  Muslim  ban.  I  can' t  remember  exactly  what  the  

interview,  but  it  made  headways.  

I  got  in  trouble  a  little  bit  with  the  campaign,  but  luckily  

Hope  Hicks,  I  guess,  saved my  job,  or  Sam  Clovis.  One  of  these  

people  saved my  job.  Because  I  guess  some  people  in  the  campaign  

liked what  I  said.  Others  didn' t.  So  there  was  a  bit  of  a  

scuffle.  

But  anyway  -- I  believe  -- this  interview  is  very  important  

actually  and the  date  of  this  interview  is  very  important.  I  

believe  that  the  interview  I  gave  to  the  Times  of  London  was  on  
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May 2nd or May 3rd. So around a week, let' s say, after Mifsud  

tells me this stuff. All of a su den, I' m -- two individuals from 

the U. S. embassy in London reach out to me. And this is Terrance 

Dudley, you saw their names, Terrance Dudley and Gregory Baker. 

That' s how I remembered it. It was right after the interview. 

And they start probing me. Hey, could we meet? You know, I 

saw they were U. S. guys, our people, why wouldn' t I meet with 

these people. Wining and dining me as if I was some, you know, 

some sort of star in their eyes. Some -- it was very bizarre. 

We' re going to take you to this private club in London. We' re 

going to -- I mean, really spending hundreds of pounds on drinks 

and food and just trying to get to know who I am. 

My impression of these people was that they knew exactly who 

I was. They were, they knew my background very well. And they 

were making remarks to make it seem ever more so that they knew 

that. One guy, Gregory Baker, would open remarks in the Greek 

language, because he was, I guess, stationed in Greece and he knew 

my family were Greek or immigrant Greeks. And Terrance Dudley 

would say, Oh, I was at Tufts University and I wrote my thesis on 

energy. 

So it' s like they knew all about my background before they 

came to me. And I believe Terrance Dudley was a Navy attache. He 

might still actually be right now at the London embassy. And  

Gregory Baker I think, has left and he' s in the private sector, 

somewhere in Wisconsin, probably in the defense industry. 
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So  these  two  guys  were  taking  me  out,  they  made  it  seem  that  

they  knew  everything  about  me  and they  were  trying  to  ingratiate  

themselves  within  the  campaign  through  me.  

I  believe  I  have  emails  or  communication  with  these  two  

people  basically  telling  me  we  want  to  join  the  campaign,  Who  can  

we  talk  to?  

Mr.  Meadows.  Emails  from  them?  

Mr.  Papadopoulos.  From  these  two  guys.  

Mr.  Meadows.  Saying  they  want  to  join  the  campaign?  

Mr.  Papadopoulos.  Basically,  yes,  which  is  very  bizarre.  

Keeping  in  touch  with  me  on  LinkedIn,  email  for  months  after  that.  

Sharing  information.  I  think  they  shared some  information  from  

the  State  Department  with  me  that  they  wanted me  to  pass  along  to  

the  campaign.  They  were  two  active  duty  people  at  the  U. S.  

embassy  in  London.  

Unless  they  were  completely  rogue  and nuts  and just  reaching  

out  to  me  the  way  they  did,  I  don' t  know.  That' s  probably  your  

job  to  figure  out  what  they  were  really  -- what  their  motives  were  

for  meeting  with  me.  And these  two  guys  then  started to  tell  me,  

you  know,  we  need to  introduce  you  to  our  people  in  Athens.  

And Gregory  Baker,  I  believe,  or  Terrance,  one  of  the  two,  

puts  me  in  touch  with  the  U. S.  Army  attache  in  Athens  to  basically  

hear  more  about  what  I  was  doing  regarding  energy  and Greece  and  

Cyprus  and what  the  U. S.  policy  should be  in  NATO.  They  had this  

picture  of  me  as  some  sort  of  influential  person  in  that  part  of  
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the  world.  And they  wanted to  know  my  thoughts,  and they  wanted  

to  know  what  the  campaign  was  up  to.  It  was  a  combination  of  

both.  What' s  the  campaign  up  to  and what  are  you  up  to.  

So  then  they  introduced me,  of  course,  to  their  people  in  

Athens,  and I  could get  to  that  but  -- so  after  that  on  May  10th,  

after  I  give  the  interview  -- so  remember,  I  give  this  interview.  

I' m  in  London  and I  begin  to  feel  that  I' m  under  watch.  That' s  

how,  that' s  my  impression.  I  would attend certain  cafes  and  

restaurants  where  I  was  living.  

And people  I  would just  feel  were  watching  me  in  London.  I  

don' t  know  what,  if  I  was  being  paranoid or  not  but,  you  know,  

let' s  just  say  I  felt  like  I  was  under  some  sort  of  surveillance.  

Then  a  couple  days  I  believe  after  I  met  Terrance  and  

Gregory,  Erica  Thompson  reaches  out  again  and says,  Hey,  my  boss,  

Alexander  Downer,  he  knows  the  world,  it' s  good for  to  you  meet  

him  and you  should come  for  drinks  with  us.  

And I  said of  course.  You  know,  at  that  time,  I' m  like,  Wow,  

all  these,  you  know,  very  senior  diplomats  and people  want  to  just  

meet  this  28-year  old young  aid who  just  joined the  campaign,  I  

think,  or  month  or  so  before.  But  why  not,  you  know.  They  could  

send it  back  to  the  campaign  that  I  just  met  with  the  Australian  

diplomat.  

What  I' m  going  to  tell  you  right  now  is  what  I  remember  

telling  special  counsel  directly  to  their  face,  too.  

One,  I  felt  like  Alexander  Downer  -- first,  I  felt  the  
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meeting  was  completely  controlled.  That  he  was  sent  to  meet  me  by  

some  entity  or  some  organization,  and that  he  was  recorded my  

conversation  with  him.  And what  do  I  mean  by  recording  my  

conversation?  

If  I  had my  phone  I  would show  you  of  how  strange  this  

character  was  acting.  

I  sat  down  with  him  and he  pulls  his  phone  out  and he  starts  

holding  it  like  this  towards  me.  

Mr.  Meadows.  Here.  

Mr.  Papadopoulos.  Here,  I' ll  show  you.  And I  told the  

special  counsel  this  over  a  year  ago.  I' m  sitting  down  within  5  

or  6,  7  minutes  of  meeting  this  person,  I' m  talking  and he  goes  

like  this  to  me,  stone-faced,  just  holding  his  phone  like  this  

towards  me.  

And I  didn' t  know  what  to  think  except  do  I  tell  him  Will  you  

stop  recording  me,  or,  What  are  you  doing?  Because  it  was  just,  

it  just  left  such  an  indelible  memory  of  how  this  individual  was  

acting  that  I  never  forgot  it,  and I  felt  that  he  was  recording  it  

and the  meeting  was  controlled.  So  he  held his  phone  up  like  

this.  

Mr.  Meadows.  This  is  Mr.  Downer?  

Mr.  Papadopoulos.  This  is  Mr.  Downer.  Held his  phone  up  

like  this.  And my  memory  of  this  meeting  is  that  this  person  was  

not  --

Mr.  Meadows.  I  lose  more  cellphones  that  way.  
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Mr. Papadopoulos. And we' ll get back to phones again 

because, you know, everyone likes to have phones when they talk 

with me, so, you know, they have all left memories. 

And my memory of this meeting was he was not interested at 

all in talking about the U. S. -Australia relationship. What he 

wanted to know was what I was up to in Israel, and what I was up 

to in the energy business in Israel, in particular, and how those 

issues conflict with his potential personal interests and British 

interests as a whole. 

So that was one thing I remember. The second thing I 

remember was he was very belligerent. He said, I think within a 

couple minutes of sitting down, Stop bothering my friend, David  

Cameron. You remember the interview? Stop bothering my friend  

David Cameron and tell your boss to basically leave him alone as 

well. 

And, you know, struck me as o d that a diplomat would be 

talking like this to me. So right away we have to understand this 

was a very hostile person. He was there, in my opinion, back then 

and now that this meeting was orchestrated for a purpose that to 

this day I don' t understand really what it was all about. 

Moving forward --

Mr. Meadows. Excuse me. Did the special counsel, when you 

were sharing this information about Ambassador Downer, did they do 

a lot more follow-up and probing on that particular interaction? 

Mr. Papadopoulos. My recollection of my interaction with the 
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special counsel about this particular meeting was the following: 

I had my first interview with the FBI in January of 2017 

where I tell them it' s public, that Mifsud told me this 

information about emails. And then I had a follow-up meeting with 

the FBI. And they were basically, as far as I remember, just 

asking me who did I tell on the campaign about the dirt? 

I don' t really remember them even really interested in 

Mifsud, which always left a strange impression on my mind. I just 

told you that this man is a Russian agent because that' s what I 

thought at the time, and the Russians have emails. But you' re 

just really focused on who did I share it with on the campaign. 

So that was one thing I felt was very o d about my follow-up. 

And then they asked, Do you remember meeting a diplomat in a bar 

in London? And I said I met many diplomats in bars. And I 

couldn' t remember at the time that they were talking about Downer, 

but then they made it more specific. And I said, Yeah, I remember 

Downer. Do you remember telling him any information? And I said, 

No, to this day, I don' t remember actually ever sharing that 

information with this person that I guess triggered this whole 

investigation. But like I said, I remember many other facets of 

that meeting. 

And after I told the FBI that, Yes, I did meet with Downer, 

then I had the FBI going around to my associates and my friends 

and family and interviewing them and, basically, as some would say 

it to me on the phone, we' re being harassed. 
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So  that  was  -- oh,  so  then  I' m  arrested and we' re  talking.  

And then  they  bring  it  up  again  in  some  way.  And I  tell  them  as  

far  as  I  remember,  I  still  don' t  remember  ever  telling  this  person  

about  emails.  And they  said,  No,  you  did.  And I  said,  Okay.  

Mr.  Meadows.  They  said,  No,  you  did?  

Mr.  Papadopoulos.  Yeah.  

Mr.  Meadows.  And what  proof  did they  give  you  that  you  did?  

Mr.  Papadopoulos.  I  never  saw  any  empirical  evidence  that  I  

told this  person  that.  

Mr.  Meadows.  I  mean,  so  under  what  authority  did they  say  

that  you  told them?  

Mr.  Papadopoulos.  I  just  --

Mr.  Meadows.  His  testimony,  is  that  -- Mr.  Downer' s  

testimony?  

I  guess,  I' m  trying  to  figure  out,  if  they' re  so  emphatic  

that  you  said it,  how  would they  know?  

Mr.  Papadopoulos.  Well,  all  I  can  say  is  as  I  remember  with  

my  interactions  with  the  special  counsel,  when  I  went  back  to  that  

segment  and I  told them  I  felt  he  was  recording  me,  and I  pulled  

out  my  phone  the  way  I  just  did here,  they  asked me  how  do  you  

know  he  was  recording  you?  As  if  they  knew  he  was  recording  me  

but  they  wanted to  know  why  did I  think  he  was  doing  it.  

And then  I  pulled out  my  phone,  showed them  what  he  was  

doing.  And then  I  said I  don' t  remember  talking  about  it.  And  

then  Age  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  the  FBI  agent,  said,  No,  you  did,  to  me,  
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something  along  those  lines  during  my  proffer  session  with  the  

special  counsel.  

Mr.  Meadows.  No,  you  did,  is  that  what  you  just  said?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  what  I  remember  yes,  from  agent  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Meadows.  Go  ahead.  I  think  you  were  trying  to  finish  up  

the  conversation  about  Downer.  

So  is  this  the  last  time  you  had a  contact  with  Ambassador  

Downer?  

Mr.  Papadopoulos.  So  I  met  Downer  at  the  bar,  and then  I  had  

been  invited to  the  annual  Israel  Independence  Day  festivities  at  

their  embassy  in  London  --

Mr.  Meadows.  Right.  

Mr.  Papadopoulos.  -- that  everybody  goes  to.  And I  saw  

Downer  there  again.  And I' ll  never  forget  this.  He  shook  my  

hand,  and he  did a  grin  to  me  like  I  got  you.  He  didn' t  say  

anything  else.  He  just  grinned at  me.  And it' s  a  face  I' ll  never  

forget  this  day.  

And it  left  this  mark  on  me  like,  I  got  you  on  something.  

That' s  what  I  remember.  That  was  my  only  other  encounter  with  

this  person.  And that' s  to  this  day,  why,  I' ve  told you,  I' ve  

told the  FBI  special  counsel,  that  I  felt  that  Downer  was  

recording  my  conversation,  and that  now  I  believe  he  was  sent  to  

meet  me  by  some  organization.  I  just  don' t  know  who.  

BY  MR.  SOMERS:  
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Q  And I  think  you  said that  Israel  came  up  in  the  

conversation  with  Downer.  

A  Yes.  

Q  Did Russia  come  up  in  the  conversation  with  Downer?  

A  That' s  the  point.  I  don' t  remember  Russia  ever  coming  

up  in  a  conversation  with  him.  I  just  remember  him  telling  me  

that  he  was  an  envoy  to  Cyprus,  a  U. N.  envoy  and that  my  ideas  in  

that  part  of  the  world are  very  wrong.  He  was  just  very  

belligerent.  I  mean,  it  was  a  very  hostile  meeting.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Were  you  inebriated or  drunk  during  that  meeting?  

A  Fortunately,  the  one  thing  he  has  corrected is  that  we  

weren' t  drunk,  and we  had one  drink.  

Q  I' m  sorry,  you  were  not?  

A  We  were  not  drunk.  I  was  certainly  not  drunk,  and I  

don' t  believe  he  was  either.  

Q  So  there' s  no  reason  for  you  to  believe  that  there  were  

any  outside  influences  that  might  affect  your  memory  in  not  

remembering  the  fact  that  you  may  have  indicated your  knowledge  

about  the  dirt  or  emails?  

A  That' s  correct.  

Mr.  Meadows.  So  did DOJ,  or  the  FBI,  and I  guess,  more  

accurately,  it  would be  DOJ,  provide  any  exculpatory  evidence  to  

you  that  would suggest  that  there  were  tapes  or  transcripts  or  

anything  of  that  nature?  Did they  provide  that  to  you  or  your  
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counsel  ever?  

Mr.  Papadopoulos.  Tapes  of  what  exactly?  

Mr.  Meadows.  Of  any  recordings  that  might  have  been.  

Mr.  Papadopoulos.  Of  Downer?  

Mr.  Meadows.  Of  you  and Downer,  or  of  you  and any  other  

person.  

Mr.  Papadopoulos.  I  personally  never  witnessed anything  like  

that.  I  don' t  know  if  my  former  lawyers  did,  but  as  far  as  I  

remember,  that  never  was  shared with  me,  no.  

Mr.  Meadows.  So  your  lawyers,  if  they  received that  

information,  never  shared the  fact  that  you  had transcripts  

or  -- what  I  would call  extraordinary  surveillance,  where  they  

taped a  conversation.  They  never  shared that  with  -- to  your  

knowledge,  never  was  shared with  you.  Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  correct.  

Mr.  Meadows.  Are  you  aware  of  any  potential  exculpatory  

evidence  that  would exist  that  you  just  have  not  seen  or  your  

counsel  have  not  seen?  

Mr.  Papadopoulos.  I  read John  Solomon' s  report,  like  I  think  

probably  everyone  in  this  room  did from  The  Hill  a  couple  days  

ago,  about  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  which  is  another  person.  But  in  

regarding  Downer,  no,  I  haven' t  seen  anything  like  that.  

Mr.  Meadows.  But  before  your  plea  deal  and before  you  

actually  had your  communication  -- you  had -- I' m  not  a  lawyer,  

but  I  would understand that  if  you  got  to  a  particular  point  there  
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would be  discovery.  And so  they  would have  to  get  -- give  that.  

You  never  got  to  that  process  where  they  would have  given  you  that  

information.  Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  I  gave  up  my  rights  to  discovery  when  I  

signed my  plea  deal.  But  going  to  the  plea  deal,  my  understanding  

is  I  never,  that  wasn' t  provided to  my  former  counsel.  Does  that  

make  sense?  

Mr.  Meadows.  Right.  So  you  gave  up  your  rights,  but  you  

have  no  knowledge  of  anything  like  that  being  given  to  your  

previous  counsel  or  to  you?  

Mr.  Papadopoulos.  We' re  talking  about  recordings  of  --

Mr.  Meadows.  Recordings  or  transcripts  that  would be  a  

reflection  of  a  recording.  

Mr.  Papadopoulos.  With  Alexander  Downer?  

Mr.  Meadows.  Ambassador  Downer,  that' s  correct.  

Mr.  Papadopoulos.  I  never  saw  anything  like  that.  

Mr.  Meadows.  About  recordings  or  transcripts  of  Mr.  Mifsud?  

Mr.  Papadopoulos.  Never  saw  anything  like  that  in  my  life.  

Mr.  Meadows.  About  recordings  or  transcripts  of  

Mr.  Papadopoulos.  I  never  saw  anything,  but  my  lawyers,  to  

be  clear,  they  had made  a  passing  remark  about  something  that  I  

said about  treason  --

Mr.  Pierce.  Don' t  share  anything  your  lawyers  said to  you  

directly.  

Mr.  Meadows.  I  appreciate  your  willingness  to  be  

?  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI
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transparent.  At  the  same  time,  you  have  certain  rights  that  I  

want  to  make  sure  that  your  counsel  --

Mr.  Papadopoulos.  Yeah.  

Mr.  Meadows.  Did your  attorneys  ever  ask  -- let' s  see  if  we  

can  ask  this  in  a  way  that  you  can  --

Mr.  Pierce.  You  can  share  your  independent  factual  

knowledge,  just  don' t  share  any  communications  you  had with  your  

lawyers.  

Mr.  Papadopoulos.  I  got  it.  

Mr.  Meadows.  So  are  you  aware  of  any  inquiry  by  your  

attorneys  where  they  asked the  FBI  why  they  were  so  certain  of  

what  you  said to  Ambassador  Downer?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t.  I  never  -- I  didn' t  have  

knowledge  of  that,  no,  sir.  

Mr.  Meadows.  Because  we' ve  got  a  foreign  diplomat  that  is  

saying  one  thing  and so  you  have  -- because  in  your  testimony,  you  

act  like  they  were  -- who  was  the  FBI  agent  that  said Yes,  you  

did?  

Mr.  Papadopoulos.  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI I  think  I  remember  it  was  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Meadows.  And so  was  (b)(6), (b)(7)(C) 
per FBI in  London?  I  mean,  you  don' t  

know?  He' s  basically  an  FBI  agent  that  said he  knew  you  did it  

and no  one  could prove  otherwise.  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  my  understanding.  I  don' t  have  any  

clue  of  whether  he  was  in  London  or  what  his  background is,  except  
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and  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

that  he  was  interviewing  me.  

Mr.  Meadows.  I  think  we' ve  got  just  a  few  minutes  left.  So  

let  me  ask  you.  So  since  we' re  on  this  -- go  ahead.  

Mr.  Breitenbach.  You  mentioned this  interview  with  the  FBI  

agent.  You  were  interviewed how  many  times  by  the  FBI  agent?  

Mr.  Papadopoulos.  Let  me  think.  

Mr.  Breitenbach.  And was  it  one  agent  or  were  there  multiple  

agents?  

Mr.  Papadopoulos.  During  my  initial,  my  first  interview,  I  

was  interviewed by  two  agents  in  Chicago.  

.  These  were  the  two  agents  that  interviewed me.  

Mr.  Somers.  About  when  was  that?  

Mr.  Papadopoulos.  This  was  in  January  of  2017,  right?  My  

first  interview,  my  first  interview  with  the  FBI.  It  was  January  

of  2017.  

Mr.  Somers.  This  is  before  you  were  arrested?  

Mr.  Papadopoulos.  Yeah,  I  was  arrested in  July  -- right?  

July  of  2017.  So  my  first  interview  was  in  January.  

Mr.  Breitenbach.  Was  there  anybody  else  in  the  room  when  you  

interviewed with  the  two  of  them?  

Mr.  Papadopoulos.  No,  I  just  remember  them  two.  

Mr.  Breitenbach.  You  were  not  represented by  counsel?  

Mr.  Papadopoulos.  No.  

Mr.  Meadows.  So,  I  mean,  did you  decline  counsel?  

Mr.  Papadopoulos.  Call  it  --
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Mr.  Meadows.  It' s  okay  if  you  did.  Let  me  just  tell  you.  

I' m  a  non-lawyer.  But  at  this  point,  so  you  were  just  willing  to  

cooperate  --

Mr.  Papadopoulos.  Yeah.  

Mr.  Meadows.  -- with  the  FBI?  Is  that  because  you  didn' t  

have  anything  to  hide?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  how  I  felt  at  the  time.  

Mr.  Meadows.  So  you  felt,  at  the  time,  you  had nothing  to  

hide  so  you' re  going  to  cooperate  with  the  FBI.  So  if  you  had  

nothing  to  hide,  obviously  -- would you  see  cooperating  with  the  

Russian  Government  is  something  to  hide?  

Mr.  Papadopoulos.  If  I  was  guilty,  probably,  but  I  --

Mr.  Meadows.  Do  you  think  it  would be  appropriate  to  collude  

with  the  Russians  to  affect  an  election?  Would that  be  

appropriate?  

Mr.  Papadopoulos.  Of  course  not.  

Mr.  Meadows.  Of  course  not.  

And so  any  narrative  that  is  out  there  that  you  colluded with  

the  Russians  for  an  advantage  in  the  election,  is  that  false  or?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  false.  

Mr.  Meadows.  Is  there  any  reason  to  believe  that  you,  having  

not  traveled to  Russia,  having  not  talked to  any  person  to  give  

you  classified Russian  documents  or  anything,  is  there  any  reason  

why  the  average  American  should believe  that  you  colluded with  the  

Russians  to  affect  the  outcome  of  the  Presidential  election?  
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Mr.  Papadopoulos.  I  certainly  hope  not,  and that' s  why  I' m  

just  trying  to  clear  my  name  right  now.  

Mr.  Meadows.  Did anyone  else  give  you  any  cautions  about  the  

fact  that  you  might  have  been  surveilled?  Was  there  any  other  

individual  that  you  talked to  that  said,  You  know,  George,  you  

need to  be  careful?  

Mr.  Papadopoulos.  I  have  --

Mr.  Meadows.  Either  that  you  were  being  surveilled or  the  

campaign  was  being  surveilled.  

Mr.  Papadopoulos.  I  had a  friend -- or  I  should say,  an  

acquaintance  of  mine  in  Chicago,  who  was  interviewed by  the  FBI  

shortly  after  I  mentioned that  they  started this  sweep  after  I  

told them,  Yeah,  I  met  with  Downer.  And he  told me  that  they,  the  

FBI  presented surveillance  photos  of  me  to  him,  of  us,  I  don' t  

know,  going  to  a  casino  or  just  walking  around.  But  he  told me  

this.  And his  name  is  .  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Meadows.  So  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI actually  saw  photos  of  you  

actually,  that  they  presented -- the  FBI  presented to  them  photos  

of  you  in  -- where  was  this?  In  London?  

Mr.  Papadopoulos.  I  never  saw  these  photos,  just  to  be  

clear.  

Mr.  Meadows.  Right.  

Mr.  Papadopoulos.  I' m  just  telling  you  what  he  told me.  And  

that  he  said that  you  and I  -- meaning  George,  you  and me  -- were  

in  a  casino  and,  probably  in  Indiana  or  in  Chicago,  likely  
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Indiana,  or  in  Vegas,  because  I  had traveled to  Vegas  with  my  

friend,  and they  were  photos  of  us.  

And he  even  told me,  he  was  like  they  were  making  fun  of  

me  -- meaning  him,  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI -- because  he  smokes  cigarettes,  and  

they  said,  You  sure  do  like  to  smoke  a  lot,  don' t  you?  

So  that' s  what  he  told me.  

Mr.  Meadows.  And when  would this  -- when  would they  

have  -- these  are  not  photos  off  of  Facebook?  

Mr.  Papadopoulos.  My  understanding  is  they  were  surveillance  

photos.  

Mr.  Meadows.  All  right.  

I  think  we' re  out  of  time.  
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[11: 22  a. m. ]  

BY  MS.  HARIHARAN:  

Q  We' re  back  on  the  record.  It  is  11:22.  

I  just  wanted to  ask  a  quick  follow-up  question  before  I  turn  

it  over  to  Val.  

You  had mentioned that  you  were  unaware  of  any  transcripts  

involving  Downer,  correct?  

A  That' s  -- yes.  

Q  Were  you  -- are  you  aware  of  any  other  transcripts  or  

recordings  or  exculpatory  materials  as  Mr.  Meadows  referenced?  

A  This  is  what  I  currently  understand.  I  read the  John  

Solomon  report  about  the  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  I  guess,  tapes  or  

recordings  of  some  nature.  And so  -- my  old lawyer  or  -- all  

I  -- my  understanding  is  that  they  had a  -- that  they  gave  me,  my  

old lawyers,  a  passing  reference  to  something  about  -- I  said  

about  treason,  and I  am  -- no,  about  the  exculpatory.  

All  I  can  say  is  I  never  saw  any  transcripts  of  recordings  or  

anything  like  that.  That  was  never  presented to  me.  

Q  Involving  other  people  besides  Downer?  

A  So  certainly  not  -- I  knew  I  didn' t  see  it  with  my  own  

eyes.  That' s  all  I  could say.  

BY  MS.  SHEN:  

Q  Because  you  said you  weren' t  aware  of  any  transcripts  or  

recordings  related to  Downer,  are  you  aware  of  any  transcripts  or  

recordings  that  exist  at  all,  you  know,  not  related to  Downer?  So  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004217



 


 


          


       


      


          


          


         


     


           


        


      


            


  


              


            


             


  


 


          


          


  


         


           


  


            


           


  

51  
COMMITTEE  SENSITIVE  

any  conversations  with  anyone  else  you  may  have  had that  exist?  

were  recorded.  That' s  my  understanding.  

A  with  conversations  my  that  is  ing  erstandundMy  (b)(6), (b)(7)(C) per 
FBI

Q  Okay.  But  that' s  from  reading  the  John  Solomon  article?  

A  It' s  from  reading  the  John  Solomon  article  and a  passing  

reference  my  old lawyers  made  that  made  me  connect  things  

together,  but  I  never  saw  it.  

Q  Okay.  So  you  were  never  explicitly  told that  there  were  

certain  transcription  recordings  that  didn' t  pass  into  evidence  or  

given  to  your  attorney  or  somebody  else?  

A  I  could just  say  what  I  just  said,  and that' s  -- that  

that' s  a  fact.  

Q  Okay.  Okay.  Now,  I' d just  kind of  like  to  jump  back  a  

little  bit  more  to  understanding  how  you  came  to  work  in  the  Trump  

campaign  and your  role  and -- you  know,  that  the  kind of  work  that  

you  did there.  

A  Sure.  

Q  So  I  believe  earlier  you  said that  you  had interviewed  

with  Sam  Clovis  to  get  the  job.  Is  that  correct?  

A  That' s  right.  

Q  Was  he  also  the  individual  who  essentially  hired you,  

who  approved the  decision  to  hire  you,  or  was  there  somebody  else  

who  did that?  

A  As  I  stated earlier,  there  was  a  chain  that  linked me  to  

Sam  Clovis  that  began  with  Corey  Lewandowski.  And then  I  believe  
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Michael  Glassner  was  the  second point  person,  and then  Sam  was  the  

person  I  had an  interview  with  to  formally  join.  

Q  Okay.  And so  Sam  Clovis  informed you  when  you  were  

formally  joining  the  Trump  campaign?  

A  Yes.  

Q  Okay.  And what  was  your  official  start  date  for  the  

campaign?  

A  I  don' t  remember  the  exact  start  date.  

Q  Okay.  

A  But  it  should be  sometime  in  March,  early  March.  

Q  Okay.  So  you  said that  your  title  in  the  campaign  was  a  

foreign  policy  adviser.  Is  that  correct?  

A  Yes.  

Q  Okay.  And so  you  provided -- as  part  of  your  job,  did  

you  provide  foreign  policy  advice  to  senior  campaign  officials?  

A  Yes.  

Q  Okay.  And did you  also  communicate  with  outside  foreign  

policy  experts  on  behalf  of  the  campaign?  

A  In  what  sense,  exactly?  

Q  Did you,  in  your  official  capacity  as  a  -- as  a  member  

of  the  campaign,  have  communications  with  foreign  policy  leaders  

outside  the  campaign?  

A  Yes.  

Q  Okay.  And did you  also  communicate  with  foreign  

officials  on  behalf  of  the  campaign?  
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A  Yes.  

Q  Earlier  I  believe  you  said that  you  were  not  in  a  paid  

role.  Is  that  correct?  

A  Yes.  

Q  Was  it  a  full-time  job,  though?  

A  I  don' t  know  what  to  -- if  you  call  it  a  full-time  job  

or  -- I  don' t  know.  

Q  About  how  many  hours  a  week  or  -- would you  work  on  the  

campaign?  

A  It  was  -- any  time  I  thought  there  was  something  of  

interest,  I' d pass  it  along.  This  wasn' t  a  9-to-5,  if  that' s  what  

you' re  asking.  

Q  Okay.  So,  I  believe  it  was  on  March  21,  2016,  that,  you  

know,  then-candidate  Trump  announced in  an  interview  that  yourself  

would be  joining  the  foreign  policy  team  that  would be  led by  Jeff  

Sessions  and also  include  Sam  Clovis,  Carter  Page,  Joseph  Schmitz,  

and Keith  Kellogg.  

Were  those,  in  fact,  the  people  on  Trump' s  foreign  policy  

campaign  team?  

A  I  believe  so,  yes.  

Q  Okay.  And can  you,  you  know,  just  very  briefly  go  

through  each  individual  and your  sort  of  understanding  of  what  

their  role  was  in  the  campaign  so  -- starting  with  Jeff  Sessions.  

A  My  understanding  was  that  he  was  a  senior  Senator  at  the  

time  and that  he' d be  essentially  leading  this  committee  of  some  
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sort.  

Q  So  he  was  leading  the  committee  that  you  were  on  on  the  

campaign?  

A  That  was  my  understanding,  yes.  

Q  And Sam  Clovis,  he  was  also  a  member  of  the  foreign  

policy  team.  What  was  his  role?  

A  I' m  not  a  real  100  percent  sure  what  everyone  was  doing.  

I  mean,  of  course,  I  know  what  I  was  doing.  I  really  don' t  want  

to  maybe  mix  up  their  responsibilities,  so  I' m  not  really  too  

comfortable  in  actually  going  into  their  responsibilities,  because  

they' re  bio,  I' m  sure,  is  online  or  something.  

Q  How  often  did you  directly  work  with  these  individuals  

on  the  campaign?  

A  Quite  frequently.  I  mean,  over  email  especially,  

just  --

Q  Did you  email  all  of  the  individuals  on  the  foreign  

policy  team  at  one  point  or  another?  

A  I  believe  so,  yeah.  

Q  Okay.  

A  Except  Jeff  Sessions.  That' s  right.  I  didn' t  ever  

email  Jeff  Sessions.  

Q  Did you  ever  personally  speak  to  or  meet  with  candidate  

Trump  before  the  announcement  of  your  hiring  on  the  campaign?  

A  I  met  candidate  Trump  once  and only  once,  and that  was  

on  March  31  at  the  national  security  meeting.  
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Q  Okay.  So  that  was  after  you  were  hired,  then?  

A  Yeah.  

Q  Okay.  And do  you  -- did you  interact  with  Carter  Page,  

who  was  a  member  of  the  Trump  campaign  foreign  policy  team?  

A  Yeah.  We  -- we  interacted,  yeah.  

Q  So  you  exchanged emails?  

A  Emails,  yeah.  

Q  And had meetings  and phone  calls,  things  like  that?  

A  I  think  I  met  him  twice  in  my  life.  

Q  Okay.  And what  about  Jeff  Sessions?  How  many  times  did  

you  -- you  said you  didn' t  have  any  emails  with  him,  but  did you  

also  have  meetings  or  phone  calls  about  the  campaign?  

A  Regarding  Jeff  Sessions,  I  had the  meeting  at  the  

national  security,  the  picture  that  everyone  has  seen.  And then  I  

attended a  lunch  or  a  dinner,  I  can' t  remember  exactly,  at  

the  -- at  the  what  is  it?  -- Republican  Club  here  in  Capitol  --

Q  The  Capitol  Hill  Club?  

A  Yeah.  That' s  right.  That' s  right.  

That  was  the  last  time  I  saw  Jeff.  

Q  Okay.  So  we  talked about  -- or  you  talked about  this  

last  round how,  when  you  were  hired on  the  campaign,  you  were  

informed that  one  of  the  goals  of  the  campaign  would be  to  improve  

relations  with  Russia.  Is  that  right?  

A  Something  along  those  lines,  yes.  

Q  And that  was  Sam  Clovis  that  informed you  that?  
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A  Yes.  

Q  Did Sam  Clovis  explain  why  improving  relations  with  

Russia  was  going  to  be  a  focus  of  the  campaign?  

A  I  can' t  remember  the  exact  details  of  this  interview,  

but  I  just  remember  -- the  two  things  that  struck  me  on  this  was  

that,  We  like  that  you  come  from  the  energy  industry,  and this  is  

one  of  our  things  that  we' d like  to  work  on  --

Q  Okay.  

A  -- regarding  Russia.  

Q  Do  you  know  who  decided that  the  goal  would be  to  

improve  Russia  during  the  campaign?  Was  that  coming  from  the  

candidate?  Was  that  coming  from  the  campaign  chairman?  

A  I  don' t  know.  I  mean,  I  just,  like  probably  everyone  

else  in  this  room,  just  saw  candidate  Trump  publicly  pronounce  

that  he' d like  to  work  with  Russia,  so  --

Q  Okay.  And did you  support  the  campaign' s  goal  at  the  

time  to  improve  relations  with  Russia?  

A  I  did,  yes.  

Q  Okay.  So,  overall,  would it  be  fair  to  say  that  you  

played a  significant  substantive  role  in  the  Trump  campaign?  

A  It' s  all  relative.  I  don' t  know  if  -- how  

substance  -- how  much  substance  I  had.  I  mean,  I  certainly  

contributed,  but  I  can' t  tell  you  out  of  1  to  10,  what  -- where  I  

would fall,  because  it' s  all  relevant.  

Q  Can  you  describe  the  spectrum  of  your  duties  on  the  
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campaign?  So,  you  know,  we  talked about  you  -- you  were  involved  

in  at  least  trying  to  set  up  certain  meetings  with  officials.  Did  

you  also,  you  know,  do  policy  research?  You  mentioned giving  

advice.  

What  is  the  -- you  know,  the  -- what  did your  duties  entail?  

A  So  let' s  go  to  maybe  probably  the  key  contributing  

elements  of  what  I  was  doing  on  the  campaign.  

I  -- I  believe  I  was  in  touch  with  Stephen  Miller  about  the  

first  foreign  policy  speech  that  Candidate  Trump  gave  at  the  

Mayflower.  I  contributed to  that.  I' m  not  -- well,  I  sent  

Stephen  Miller  some  notes.  I' m  not  sure  if  that  was  actually  part  

of  the  speech  or  not.  

And then,  of  course,  I  helped broker  the  meeting  between  

Trump  and -- Candidate  Trump  and the  Egyptian  President  with  the  

help  of  Steve  Bannon.  

And then  meeting  on  behalf  -- meeting  with  foreign  officials  

on  behalf  of  the  campaign  and just  keeping  them  usually  abreast  of  

what  I  was  up  to,  over  email.  

Q  How  often  would you  have  in-person  meetings  or  phone  

calls  with  different  campaign  officials?  

A  I' d say  probably  90  percent  of  my  interaction  was  over  

email.  Then  a  couple  sporadic  phone  calls  and -- not  too  much  in  

person.  

Q  So  while  you  were  on  the  Trump  campaign,  which  officials  

would you  most  frequently  be  in  contact  with  or  report  to?  
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A It evolved. Let' s remember the campaign was kind of in 

a disarray by the time I joined. I think Corey Lewandowski was 

fired shortly after I joined. To the best of my, you know, 

recollection of how -- what was going on at the time. Then Paul 

Manafort joined. He was fired. And Kellyanne Conway. So you 

have -- I mean, it certainly evolved. 

But, initially, I was in touch predominantly with the 

five-member team that you referenced. Sam Clovis; Stephen Miller, 

I guess we can -- I could a d him in there. I would exchange 

emails with Hope Hicks, too. I can' t really remember what I was 

talking to her about. 

And then as we progressed, then, of course, Corey 

Lewandowski, Paul Manafort. As I stated earlier, they were fully 

aware of what I was trying to accomplish regarding this potential 

meeting with Russia. This wasn' t some sort of secret mission I 

was on. You know, I was letting them know what I was doing. 

Q And who would you consider your direct supervisor when 

you first started on the complain? 

A Probably Sam Clovis, that' s what I think. I think I saw 

him as my direct supervisor initially. 

Q Okay. And -- I mean, I understand you just said that it 

evolved. But -- so when you first started on the campaign, would  

you say that Sam Clovis, the foreign policy team members, those 

are the people you interacted most frequently with, how that did  

change over time? 
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So  lets  say,  you  know,  by  the  end of  the  campaign,  which  

individuals  would you  identify?  

A  I  guess  I  started to  see  that  this  was  a  very  disparate  

campaign,  and,  you  know,  there  were  different  teams  of  some  

sort  -- some  had less  influence,  some  had more  -- and I  didn' t  

really  want  to  associate  with  the  people  I  didn' t  feel  really  had  

too  much  influence,  and that  was  the  original  team.  

So  then  I  just  started going  off  on  my  own,  not  really  

involving  them  and going  directly  to  people  like  Corey  

Lewandowski,  Hope  Hicks.  Then,  later  on,  Michael  Glassner,  Steve  

Bannon.  I  don' t  think  I' ve  ever  been  in  touch  with  Kellyanne  

Conway,  as  far  as  I  understand.  Boris  Epshteyn.  

And then,  of  course,  there  came  -- there  was  a  point  where  I  

believe  I  was  an  official  media  surrogate  of  the  campaign  with  

Bryan  Lanza.  Bryan  Lanza  and Hope  Hicks  were,  I  guess,  

coordinating  that  for  me.  

I  don' t  think  I  ever  went  on  TV.  No,  I  don' t  think  I  ever  

went  on  TV  for  the  campaign,  but  I  believe  I  was  an  official  

surrogate.  

And then  we  go  to  the  transition  period,  and I' m  put  in  touch  

with  Mike  Flynn  and K. T.  McFarland by  Steve  Bannon  regarding  some  

sort  of  energy  proposal  that  the  Greek  Government  wanted to  

discuss  with  -- with  the  new  administration.  

Q  So,  generally  speaking,  how  often  would you  say  you  were  

in  touch  with  Steve  Bannon  when  he  joined the  campaign?  
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A  So  I  never  met  Steve  Bannon  face-to-face  in  my  life.  We  

just  had a  couple  phone  calls.  We  were  emailing  back  and forth  

about  this  meeting  with  Sisi,  you  know,  stuff  like  -- like  that.  

And then,  as  I  said,  I  sent  him  some  information  I  received  

from  the  Greek  Government  about  a  potential  big  oil  deal  that  they  

wanted to  broker  with  the  U. S. ,  which  I  thought  was  very  

beneficial  to  our  country.  I  passed the  information  along  to  

Steve,  and then  Steve  put  me  in  touch  then  with  K.T.  McFarland and  

Mike  Flynn,  and we  kind of  just  threw  a  couple  ideas  back  and  

forth.  

But  I  never  met  Steve  Bannon  face-to-face;  I  never  met  Mike  

Flynn  face-to-face;  and I  never  K. T.  McFarland face-to-face.  This  

was  all  pretty  much  done  over  telephone  and email.  

Q  Did you  ever  meet  with  Stephen  Miller  face-to-face?  

A  I  met  Stephen  Miller  at  the  March  31  meeting  

face-to-face,  but  other  than  that  --

Q  And Sam  Clovis  you  interviewed with,  so  you  would have  

met  him?  

A  Yeah.  So  Sam  -- yeah.  Sam  Clovis  I  met  in  person  with  

more  than  that.  I  met  -- I  saw  Sam  Clovis  during  the  March  31  

meeting.  I  think  I  met  with  him,  actually,  the  day  after  -- this  

is  in-person  stuff  -- the  day  after  that  meeting  or  a  couple  days  

after.  I  can' t  remember  exactly.  And then  I  met  Sam  at  the  RNC  

convention  again.  And I  don' t  remember  seeing  him  again  after  

that.  
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Q  Okay.  So  when  you  were  initially  hired,  you  were  based  

out  of  London?  

A  Yes.  

Q  But  at  a  certain  point  you  moved to  D. C.  for  the  

campaign.  Is  that  correct?  

A  I  -- so,  I  moved to  Chicago.  

Q  Oh,  Chicago.  

A  Yeah.  And then  I' d fly  to  wherever  things  were  going  

on,  really.  

Q  Okay.  So  your  work  continued predominantly  over  email  

because  you  were  not  physically  with  a  lot  of  the  campaign  

officials.  Is  that  correct?  

A  Sorry.  What  was  that?  

Q  Let  me  rephrase.  

So,  when  you  moved to  the  United States,  it  was  Chicago.  

Where  were  the  other  --

A  That' s  where  I  was  living  at,  Chicago.  

Q  Okay.  And at  the  time,  the  Trump  campaign  officials,  

where  were  they  located physically?  

A  My  understanding  was  that  the  senior  people  were  in  New  

York  at  Trump  Tower.  That' s  my  understanding.  But,  certainly,  

many  advisers  were  working  from  home  or  from  their  own  business.  

And as  I  stated,  my  understanding  was  this  wasn' t  a  9-to-5  job  

where  we  would punch  in  and punch  out  at  Trump  Tower.  

Q  Did you  ever  fly  to  Trump  Tower  to  do  campaign  work  
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there?  

A  I  don' t  remember  ever  going  to  Trump  Tower  to  meet  

anyone  regarding  campaign  business.  But  I,  of  course,  have  been  

to  Trump  Tower,  and I' ve  had meetings  at  Trump  Tower,  but  I  don' t  

remember  if  any  of  those  meetings  were  -- had anything  to  do  with  

the  campaign.  

Q  Okay.  Were  the  meetings  that  you  had at  Trump  Tower  

during  2016?  

A  My  recollection  of  the  -- actually,  the  only  meeting  I  

ever  had at  Trump  Tower  had -- wasn' t  with  anyone  affiliated with  

the  campaign.  They  were  two  journalists.  So  that' s  what  I' m  

trying  to  articulate,  that  I  was  never  going  up  to  Trump  

headquarters  or  something  like  that  and talking  with  the  campaign.  

Q  Okay.  When  you  were  working  on  the  campaign,  and most  

of  your  work  was  done  remotely  through  email,  you  said -- I  

believe  you  said that,  you  know,  you  were  trying  to  keep  people  

abreast,  so  you  would --

A  Yes.  

Q  -- sort  of  email  as  you  felt  as  needed,  correct?  

A  Yes.  

Q  So  how  often  was  that,  would you  say?  Like  how  often  

would you  be  sending  an  email?  I  mean,  I  know  it' s  a  rough  

estimate,  but  --

A  It  depends  on  the  timing.  I  mean,  there  was  a  point  

where  it  was  very  frequent,  and then  I  took  a  pause,  then  started  
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up  again.  I  can' t  give  a  number.  I  really  can' t.  But  there' s  a  

lot  of  emails,  and those  are  all  documented.  

Q  Okay.  So  when  the  transition  started,  you  said that  you  

became  introduced to  Michael  Flynn  and K.T.  McFarland.  

A  Over  email.  

Q  Over  email.  

A  Yes.  

Q  And that  you  had worked on  a  project  with  the  -- I' m  

sorry,  was  it  -- to  set  up  a  meeting  with  the  Egyptian  --

A  Okay.  So  I  helped broker  the  meeting  that  candidate  

Trump  had with  the  Egyptian  President,  I  believe,  during  -- it  was  

a  UN  General  Assembly  in  September.  So  that' s  in  September.  And  

then  the  transition  stuff,  I  think,  was  December  or  January.  

Q  Did you  do  any  other  work  on  -- with  Michael  Flynn  or  

K.T.  McFarland?  

A  So  the  only  interactions  I  really  had with  Flynn  and  

K.T.  McFarland -- actually,  I  don' t  think  K.T.  McFarland ever  even  

responded to  my  overture.  It  was  Flynn  who  basically  reached out  

and said,  This  is  an  interesting  idea  that  you  came  out  

that  -- where  you' re  telling  us  we' re  going  to  look  into  it,  and  

we  should meet  up  at  some  point  very  soon  or  in  the  future.  

I  think  I  was  in  Europe  at  the  time  of  these  emails,  and we  

just  never  were  able  to  organize  a  meeting  face-to-face.  

Q  Was  there  any  follow-up  from  that  initial  email  -- or,  I  

guess,  his  response  to  your  email?  Was  there  any  subsequent  
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communication?  

A  Of  real  substance,  I  can' t  remember.  But  -- except  

that,  you  know,  Merry  Christmas  or  Happy  New  Year.  Something  -- I  

can' t  really  remember  exactly.  But  I' m  more  than  happy  to  provide  

those  emails  if  you  don' t  have  them.  

Q  Okay.  It' s  just  that  you  said that,  you  know,  

the  -- that  proposal  you  had been  working  on  never  came  to  

fruition.  

A  Which  proposal?  

Q  I' m  sorry.  The  proposal  during  the  transition  that  you  

gave  to  Mike  Flynn  and K. T.  McFarland.  And that  was  over  a  

meeting.  Is  that  correct?  

A  Wait,  wait,  wait.  Hold on.  Hold on.  

Q  I' m  sorry.  I' m  sorry.  I' m  getting  it  wrong.  

A  So  I  never  spoke  about  Russia  at  all  with  Michael  Flynn,  

K.T.  McFarland during  the  transition.  It  was  about  an  energy  

project  that  the  Greek  Government  wanted to  discuss  with  the  

incoming  administration,  and that' s  why  I  was  put  in  

touch  -- that' s  my  understanding  of  why  I  was  put  in  touch  with  

Michael  Flynn  during  the  transition  over  email  to  discuss  this  

deal  that,  I  guess,  the  Greek  Government  wanted to  discuss  with  

the  higher-ups  in  the  incoming  administration  about,  I  don' t  know,  

giving  U. S.  companies  rights  to  their  energy  reserves,  something  

along  those  lines.  

Q  So  this  proposed energy  project  that  you  said never  came  
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to fruition --

A No, no, no, no. I don' t know -- I don' t know if it came 

to fruition or not, because it -- the administration is 

negotiating with governments, and I' m not privy to what' s going 

on, so --

Q Okay. 

A I don' t know if it did or if it didn' t. 

Q I guess what I' m trying to ask is, you know, when 

did -- when was the end of your involvement --

A I see. 

Q Yeah. 

-- in the proposal to engage in this energy project? 

A With the Greek Government --

Q The Greek Government. 

A -- yes. 

Probably at the end of the transition. 

Q Okay. During the transition, were you ever a part of or 

aware of any discussions to potentially engage in energy projects 

in Saudi Arabia or the Mi dle East? 

A To my recollection, no. 

Q Okay. So you never had a conversation or were aware of 

conversations with Michael Flynn relating to Saudi Arabia? 

A To my recollection, the only interactions I had with 

Michael Flynn were regarding this Greek energy deal, and I think 

that' s documented in emails. 
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Q  So  I  believe  earlier  you  had stated that,  you  know,  

certainly  specific  to  your  work  to  arrange  a  potential  meeting  

between  Candidate  Trump  and President  Putin  that  the  campaign  

officials  -- senior  campaign  officials  were  fully  aware  at  the  

time.  Is  that  correct?  

A  That' s  -- yes.  That' s  my  understanding,  yes.  

Q  Did you  perform  any  work  that  senior  campaign  officials  

were  not  aware  of  on  behalf  of  the  campaign?  

A  In  what  sense,  exactly?  

Q  So  -- so  I' m  sorry  to  be  confused.  

So,  you  know,  on  that  particular  topic,  you  know,  you' ve  

asserted that,  yes,  you  know,  senior  campaign  officials  were  aware  

the  whole  time.  I  don' t  know,  again,  the  sort  of  entire  breadth  

of  your  work,  but  on  anything  else  that  you  did,  you  know,  any  

other  kind of  projects  or  campaign  work,  were  there  always  senior  

campaign  officials  that  were  aware  of  your  ongoing  work  at  the  

time  or  were  there  some  projects  that  you  were  working  on  and did  

not  keep  the  campaign  abreast  of?  

A  The  only  thing  that  comes  to  mind,  and I' m  happy  to  

share  it  with  everyone,  is  -- there  was  a  point,  I  think,  during  

the  summer  of  ' 16  when  I  was  considering  leaving  the  campaign,  and  

I  had been  in  touch  with  this  individual,  Sergei  Millian,  about  

potentially  working  together  as  long  as  there  was  a  complete  

understanding  that  I  would have  recused myself  from  the  campaign.  

I  would not  be  working  with  any  sanctioned individuals,  and I' d be  
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working  as  George  Papadopoulos,  private  citizen,  with  another  

private  American  citizen.  

And then  we  could get  into  that,  but  that' s  -- but  I  think  

that  was  the  only  other,  I  guess,  side  project  that  I  was  

considering.  But  it  had nothing  to  do  with  the  campaign,  and if  I  

even  pursued it,  I  made  it  very  clear  that  I  would have  left  the  

campaign.  

So  I  guess  that' s  -- does  that  answer  your  question?  

Q  And what  was  that  -- yeah,  it  does.  It  does.  

A  Okay.  

Q  And what  was  that  project  that  you  were  discussing  with  

Sergei  Millian?  

A  Well,  this  -- I  never  properly  understood exactly  what  

we  were  talking  about.  I  believe  I  was  asking  him  for  a  contract.  

And I  have  to  go  back,  and I  could share  notes  later  on,  but  

I  -- just  giving  off  my  current  memory,  that  he  wanted to  do  some  

sort  of  PR  or  consultancy  for  a  friend of  his  or  somebody  that  he  

knew  in  Russia.  And I  believe  the  terms  of  the  agreement  would  

have  been  $30,000  a  month  and some  sort  of  office  space  and in  New  

York.  But  then  I  felt  that  he  wasn' t  who  he  seemed to  be  and that  

he  was  working  on  behalf  of  somebody  else  when  he  was  proposing  

this  to  me.  And -- I  mean,  we  could get  into  that.  

Q  I  guess  there' s  just  one  follow-up,  because  you  said  

some  kind of  consultancy  work  for  some  -- someone  that  Sergei  

Millian  knew  in  Russia.  What  would have  been  the  nature  of  that  
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work?  Like,  what  topic  would the  work  have  been  on?  

A  My  current  understanding  -- and this  is  what  I  think  it  

is,  because  this  is  a  very  shady  kind of  person  -- was  that  it  was  

a  former  minister  of  some  sort  who  had money  and wanted to  do  PR  

work.  But  then,  of  course,  we  met  in  Chicago,  and I  felt  that,  

you  know,  he  was  -- I  don' t  know.  I  just  felt  that  when  he  

proposed this  deal  to  me  face-to-face  that  he  might  have  been  

wearing  some  sort  of  wire.  And he  was  acting  very  bizarre.  And I  

don' t  know  what  that  was.  Maybe  I' m  a  paranoid person.  But  there  

were  certain  other  events  regarding  Sergei  Millian  that  

made  -- that  make  me  believe  that  he  might  have  actually  been  

working  with  the  FBI.  

Ms.  Hariharan.  Is  that  your  -- so  you  earlier  just  said,  

like,  that' s  your  understanding  now.  

Your  understanding  at  the  time  was  that  it  was  -- it  was  

potentially  a  PR  contract?  

Mr.  Papadopoulos.  Okay.  So  it  was  some  sort  of  PR  

consultancy.  That  was  what  I  think  my  understanding  was  at  the  

time.  And the  agreement  was  -- I  don' t  -- actually,  I  don' t  even  

remember  if  he  ever  sent  me  something  in  writing.  We  were  just  

talking,  and then  I  tried to  make  it  clear  to  him  that  whatever  we  

are  going  to  do  together,  if  we  even  do  anything  together,  I  have  

certain  standards  that  have  to  be  met.  And,  of  course,  I  don' t  

think  he  could have  possibly  met  what  I  was  expecting.  

BY  MS.  SHEN:  
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Q  So  earlier,  I  believe,  you  talked about  -- again,  with  

the  arranging  the  Trump-Putin  meeting  -- that  it  was  Paul  

Manafort,  Corey  Lewandowski,  and Sam  Clovis,  is  that  right,  who  

you  would have  made  aware,  who  was  aware  of  your  efforts  at  the  

time?  

A  That' s  what  I  remember,  yeah.  

Q  Okay.  Were  those  three  individuals,  you  know,  the  

senior  officials  that  you  would generally  keep  abreast  of  your  

work?  

A  I  believe  so,  yes.  

Q  Okay.  

A  I  believe  I  was  just  -- at  one  point,  like  I  said,  my  

contact  with  the  campaign  evolved,  and it  was  almost  predominantly  

with  the  senior  officials.  

Q  But  when  those  three  senior  officials  were  on  the  

campaign,  would you  regularly  keep  -- give  them  updates  as  to  your  

work  as  a  general  matter?  

A  Yes.  

Q  Okay.  So  I' m  going  to  jump  back  to  the  -- I  believe  it  

was  an  April  meeting  with  -- your  April  meeting  with  Professor  

Mifsud during  which  he  told you  about,  you  know,  these  -- Russia  

having  Hillary  Clinton  emails.  

A  I  do  want  to  make  it  clear,  though,  that,  yes,  of  

course,  I  was  keeping  the  campaign  aware  of  my  activities,  but  

they  weren' t  in  constant  communication  with  me  or  I  wasn' t  with  
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them  on  my  day-to-day  activities  either.  So,  I  mean,  I  would  

just,  of  course,  as  a  foreign  policy  adviser,  I  would keep  them  

abreast  of  significant  events,  but  I  wasn' t  telling  them,  for  

example,  what  I  was  eating  or  who  I  -- I  mean,  so  just  so  -- there  

wasn' t  this  constant  -- it  was  just  this,  for  the  big  events,  I  

emailed them.  

Q  Sure.  

What  other  big  events  do  you  recall,  you  know,  that  you  would  

have  emailed them  about?  

A  It  was,  you  know,  like  I  said,  the  Egyptian  idea,  the  

Greek  idea.  

I  think,  as  I  mentioned earlier,  with  the  Japanese,  we  were  

trying  to  set  up  a  meeting  with  the  Prime  Minister  and with  the  

British  Government.  And just  -- you  know,  with  the  big  event  

stuff.  And I  think  I  might  have  told them  about  .  I  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

think  I  mentioned to  the  campaign  about  my  meetings  with  Sergei  

Millian.  I  think  I  was  even  trying  to  introduce  Sergei  to  Boris  

Epshteyn  at  some  point.  

So,  I  mean,  that' s  what  I  would have  been  keeping  people  

abreast  of,  just  the  -- kind of  the  big  stuff.  

Q  So,  again,  I  know  that  this  is,  you  know,  a  long  time  

ago  now  and --

A  Yeah.  

Q  -- you  can' t  give  me  an  exact  number,  but,  you  know,  how  

often  might  you  say  that  you  emailed,  you  know,  Paul  Manafort  
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about  your  work,  just  -- you  know,  about  a  significant  event  or,  

you  know,  an  update,  something?  

A  I  can' t  give  you  exact  numbers,  but  --

Q  Would you  give  these  updates  contemporaneously?  So  

would -- you  know,  something  happened,  and you  would immediately  

forward an  email,  or  would it  be  more,  you  know,  every  now  and  

again  when  you  feel  like  you  need to  give  an  update?  

A  Yeah.  

No.  Because  my  counsel  has  seen  the  emails,  and it' s  clear  

that  I  really  did not  communicate  that  frequently  with  Paul  

Manafort.  In  fact,  I  think  I  probably  had two  or  three  real  

emails  with  this  person.  One,  as  far  as  I  remember,  was,  Hi,  I' m  

George.  This  is  who  I  am.  Good to  meet  you.  And then  I  don' t  

ever  think  Paul  Manafort  really  responded to  me  again  in  his  life.  

Q  Sorry.  When  you  say  "real  emails, "  what  do  you  mean  by  

that?  

A  Emails.  Just  emails  directly  to  him.  

Q  Okay.  So  you  mean  you  believe  you  only  sent  two  or  

three  emails  to  Paul  Manafort?  

A  Yes.  That' s  what  I  -- that' s  what  I  believe,  yes.  

Q  Okay.  Did you  ever  have  any  other  communications  with  

him?  So  just  phone  calls  or  meetings?  

A  I  never  had a  phone  call  with  him.  I' ve  never  met  Paul  

Manafort  in  my  life  face-to-face.  Just  emails  that  we  had  

regarding  this,  Hi,  I' m  George.  You' re  the  new  campaign  chairman.  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004238



 


 


               


           


              


     


          


       


           


            


            


           


 


           


     


          


        


           


          


            


             





  


          


           


            


            


  

 2  
COMMITTEE  SENSITIVE  

I  want  to  get  in  your  good grace.  Nice  to  meet  you.  And then,  

I' m  working  on  this  potential  meeting  with  Trump  and Putin.  Do  

you  want  to  go  forward with  it?  And then  I  don' t  even  think  he  

ever  responded to  me  regarding  it.  

So  at  -- at  that  point,  I  think  the  campaign  had  

wholeheartedly  dismissed me  as  this  potential  intermediary  with  

the  campaign  and Russia.  And,  of  course,  the  campaign  never  went  

to  Russia,  as  far  as  I  understand.  Putin  never  met  Trump  during  

the  campaign,  as  far  as  I  understand.  And I  essentially  was,  you  

know,  dismissed regarding  my  idea,  and then  I  simply  moved on  to  

other  issues.  

Ms.  Hariharan.  Was  this  -- do  you  feel  like  they  dismissed  

this  after  Mr.  Manafort  took  over?  

Mr.  Papadopoulos.  My  understanding  and my  -- probably  how  I  

remember  it  is  that,  initially,  the  campaign  was  vacillating  

between  maybe  it' s  a  good idea,  maybe  it' s  not.  It  was  

always  -- it  seemed very  noncommittal,  to  be  quite  frank,  okay?  

And then  once  Paul  Manafort  took  over,  we  just  seemed that  it  was  

all  shut  down  -- or  leading  up  to  his  appointment,  it  was  all  shut  

down.  

BY  MS.  SHEN:  

Q  What  do  you  mean  by  "it  was  all  shut  down"?  

A  Meaning  my  attempt  to  set  up  a  meeting  with  Trump  and  

Putin.  I  think  once  I  never  received a  response  from  Manafort,  I  

just  said,  Okay,  they  don' t  want  to  do  this,  and that  was  it.  
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Q  Okay.  So  other  than  your  communications  to  Manafort  

relating  to  the  Trump-Putin  meeting,  did you  have  any  other  

communications  with  senior  Trump  campaign  officials  related to  

Russia?  

A  As  I' ve  stated here  already,  I  kept  them  completely  

aware  of  -- that  I' m,  you  know,  in  touch  with  this  person  Joseph  

Mifsud,  and I  think  he' s  the  -- a  big  person  that  might  set  up  a  

meeting.  And probably  others.  But  I' m  pretty  sure  I  was  keeping  

them  fully  abreast  of  -- of  everything  I  was  really  up  to  with  --

Q  So  you  --

A  -- certain  issues.  

Q  So  you  were  also  informing  them  about  your  meetings  with  

Joseph  Mifsud.  

Were  there  any  other  topics  related to  Russia  that  you  might  

have  communicated to  senior  Trump  campaign  officials?  

A  Well,  apparently,  if  I' m  cross-referencing  the  dates  

correcting,  the  day  that  Joseph  Mifsud told me  about  emails,  I  

then  emailed Stephen  Miller,  the  same  day  as  -- this  is  my  

understanding.  And I  told him,  I' m  hearing  about  interesting  

messages  from  Russia.  And I  was  supposed,  I  think,  to  have  a  

scheduled call  with  him  that  night,  but  it  never  went  through.  

And then  I  also  was  supposed to  have  a  scheduled call  with  Corey  

Lewandowski  around that  time,  I  think.  That  call  never  went  

through.  

So  maybe  it' s  -- if  you' re  trying  to  ask  if  I  told anyone  on  
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the campaign about emails -- I think that' s where you' re 

going -- I -- to this day, I have no recollection of ever doing 

that. And that day that Joseph Mifsud told me that, I -- my 

message to Miller was interesting messages. 

Q What did you mean by "interesting messages" at the time? 

A I can' t remember exactly what my thought process was 

besides, hey -- I don' t know. I can' t really tell you what I was 

thinking exactly at the time, because it' s over 2 years ago. 

Q Would you have been referring to the emails, or do 

you -- you remember? 

A It' s possible. It' s possible. I can' t say yes or no. 

It' s possible. 

There was probably other stuff that was discussed at that 

meeting with Joseph Mifsud that might have caught my attention. 

But, you know, there are certain things in life that you don' t 

forgot. And I guess hearing that comment from this person left an 

indelible mark on my mind, and maybe some other things he was 

talking about didn' t. I don' t know. 

Q I mean, yeah. I understand my memory, you know, can go 

blank at o d times, too. 

But, you know, you say that you do not recall ever 

communicating your knowledge from Joseph Mifsud about the Clinton 

emails to the Trump campaign officials. Is that correct? 

A That' s correct. 

Q Okay. 
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A  Now,  what  I  can  say  is,  and I' ve  stated it  publicly  and  

I  want  to  make  sure  I' m  on  the  record saying  it  here,  the  

individual  I  do  remember  talking  -- or,  I  guess,  sending  a  -- or  

referencing  what  I  heard was  to  the  Greek  foreign  minister  in  a  

private  meeting  I  had with  him.  So  that' s  --

Q  Yeah.  

Can  you  tell  me  more  about  that  private  meeting?  Do  you  

recall  when  it  happened,  and,  you  know,  where  you  were,  

circumstances  of  that  meeting?  

A  I  can' t  remember  the  exact  date,  but  I  think  it  was  

around the  time  that  -- that  Putin  was  in  Greece  that  year.  

Q  Was  it  about  May  2016?  Does  that  sound about  right?  

A  Yeah.  Sometime  -- I  don' t  know  the  exact  date,  but  I  

think  it  was  May  2016.  

And,  you  know,  went  to  meet  him  just  to  talk,  figure  out  

geopolitical  issues  with  NATO  and things  like  that.  And then  I  

remember  he  told me,  Where  you' re  sitting  tomorrow,  Putin  is  going  

to  be  sitting.  And then  I  had some  sort  of,  I  guess,  nervous  

reaction,  Hey,  I  heard this.  And then  I  don' t  remember  going  any  

further  than  that.  

Q  Why  -- when  you  say  you  heard this,  you  meant  that  you  

heard that  about  --

A  Repeating,  I  guess,  what  Joseph  Mifsud had dropped on  

me.  

Q  Why  would -- why  would you  say  that  after  being  nervous?  
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I  guess  I' m  trying  to  understand what  prompted you  to  bring  it  up.  

A  I  don' t  know.  People  gossip  in  these  circles.  And it' s  

not  uncommon,  especially  in  this  city,  that  if  you  hear  something  

strange,  you' re  just  going  to  gossip  about  it  and -- I  don' t  know.  

I  don' t  -- I  really  don' t  know  why  I  said it.  

Q  What  was  the  Greek  foreign  minister' s  reaction  to  you  

saying  that?  

A  My  understanding  was  he  was  a  bit  shocked.  

Q  A  bit  shocked.  

But  did he  say  anything  in  response?  

A  My  understanding,  as  far  as  I  remember,  was  he  was  like,  

This  isn' t  something  that  should be  talked about.  So  that  was  it.  

Q  Do  you  have  any  idea  whether  he  told anybody  else  about  

your  conversation?  

A  All  I  can  say  is  I  think  that  special  counsel  knows  what  

I  told him.  That' s  all  I  could say  about  that.  I  don' t  

know  -- I' m  not  the  secretary  of  the  Greek  foreign  minister,  and I  

don' t  know  what  he  does  with  any  meeting  he' s  attended,  but  I' m  

sure  it' s  probably  been  reported.  

Q  Okay.  But  you  never  had a  specific  conversation  with  

the  Greek  foreign  minister  saying,  Well,  you  know,  I' m  definitely  

not  going  to  tell  anyone  or,  you  know,  I  might  mention  this  to  

someone,  nothing  like  that?  

You  never  had a  conversation  with  the  Greek  foreign  minister  

discussing  whether  he  was  going  to  further  communicate  your  
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conversation  or  not.  Is  that  --

A  As  far  as  any  communication  indirectly  with  the  Greek  

foreign  minister,  I  think  there  was  -- I  think  he  had met  with  the  

campaign  in  September,  and there  was  an  individual  on  the  campaign  

named Bert  Mizusawa.  

Q  I' m  sorry.  Can  you  sort  of  spell  it  for  me.  

You  said Bert.  

A  Mizusawa.  M-I  -- I  don' t  know.  I  mean,  

don' t  quote  -- but,  yeah.  And it' s  my  understanding  that  he  was  

adamant  that  I  join  this  meeting  with  Jeff  Sessions,  Michael  

Flynn,  and the  Greek  foreign  minister.  I  think  that' s  who  was  in  

this  meeting.  

Q  I' m  sorry.  Who  was  adamant  that  you  join  this  meeting?  

A  Bert  Mizusawa.  

Q  Okay.  

A  Or  at  least  he  was  trying  to  get  me  into  that  meeting.  

That' s  what  I  remember  he  was  trying  to  do.  And that  

always  -- that' s  actually  another  very  strange  person  that  I' m  

glad that  I  just  brought  up,  because  it  made  no  sense  to  me  of  why  

this  person  would want  me  to  join  a  meeting  with  the  Greek  foreign  

minister,  Michael  Flynn,  and Jeff  Sessions  unless  he  potentially  

was  informed of  what  I  told the  Greek  foreign  minister  myself.  I  

don' t  know.  Unless  he  just  really  liked me,  I  don' t  know.  

Q  And who  is  Bert  Mizusawa?  

A  Bert  Mizusawa  is  a  gentleman  who  was  seated two  people  
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away from me in this national security meeting. And at the time, 

I think he was Active-Duty military, U. S. military. I don' t know 

his -- I don' t know his accolades, okay? I' m just -- my 

understanding was that he was some sort of national security 

adviser to the -- to the campaign. But I just really found it o d  

that he would want me to join that meeting considering that what I 

had told the Greek foreign minister a couple months before. 

Q So Bert Mizusawa was a member of the Trump campaign as 

well? 

A That' s what I believe he was part of, yes. 

Q Okay. And so that' s how you know him is from your --

A Yes. Yes. 

Q Okay. 

A And, like I said, it could be just -- maybe he hears I 

have a Greek last name and he wanted me to join for that reason, 

or maybe it' s something completely different. 

My interactions with Bert Mizusawa were quite strange. You 

know, he would call me on private numbers and kind of ask me where 

I' m sitting or where I' m living at the moment. And I don' t know 

what he was doing, exactly, but it just struck me as o d that he 

would want me in that meeting with the Greek foreign minister. I 

just never understood why he wanted me there. 

Q And what was his role in the Trump campaign? Because he 

wasn' t part of those original five names that we had gone over 

before. 
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A  I  think  he  was,  though.  

Q  He  was?  

A  Oh,  maybe  not  like  in  The  Washington  Post,  but  he  was  in  

that  room,  and he  was  --

Q  So  he  was  considered a  member  of  the  Trump  foreign  

policy  team  as  well?  

A  I  don' t  know  exactly  what  he  was  doing,  but  he  was  

certainly  somebody  on  the  campaign  that  was  advising  on  issues  of  

national  security.  

Q  Okay.  And did he  work  particularly  closely  with  either  

Mike  Flynn  or  Jeff  Sessions?  

A  I  don' t  know.  I  don' t  know.  

Q  Okay.  

A  I  just  know  that  he  -- things  became  strange  with  him  

after  I  had spoke  to  the  Greek  foreign  minister.  

Q  Do  you  think  that  the  Greek  foreign  minister  might  have  

told someone  else  on  the  campaign  about  your  discussion  of  the  

emails?  

A  I  don' t  know.  I  don' t  know.  

Q  And just  to  circle  back,  that  meeting  that  you  were  

encouraged to  attend with  the  Greek  foreign  minister,  that  was  

about  September  2016.  Is  that  what  you  said?  

A  Wait.  Wait.  Wait.  

Q  Sorry.  Let  me  about  go  back.  

So  you  had just  mentioned a  meeting  that  Bert  Mizusawa  was  
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encouraging  you  to  attend with  Mike  Flynn,  Jeff  Sessions  --

A  I  think  Mike  Flynn  and Jeff  Sessions  were  there  meeting  

with  this  person.  I  remember  that  Mizusawa  wanted me  to  be  part  

of  some  meeting,  okay?  I  could go  back  and look  and refresh  my  

memory  later  on,  and we  could -- I  could share  those  emails  with  

you,  because  it' s  in  email  form.  

But  the  Greek  foreign  minister,  as  far  as  I  understand,  met  

with  the  campaign  higher-ups  during  the  UN  general  assembly.  

That' s  my  understanding.  

Q  Which  would have  been  about  September,  fall,  2016?  

A  That' s  my  understanding,  yes.  

Q  Okay.  

A  But  I' m  not  100  percent  sure.  

Q  Okay.  So  just  to  circle  back  on  something  I  was  

thinking  about  -- I  mean,  I  -- again,  understanding  that  you  

cannot  recall  specifically  telling  anyone  -- or  emailing  anyone  on  

the  Trump  campaign  about,  you  know,  what  you  had heard about  these  

emails.  I  mean,  nonetheless,  is  it  possible  that  you  don' t  

remember  but  it  could have  happened?  

A  I  don' t  have  a  memory  of  it.  And,  I  mean,  anything  is  

possible.  I  mean,  I  -- but  I  don' t  have  any  recollection  of  doing  

it.  And as  I  stated,  the  overwhelming  communication  I  had with  

the  campaign  was  over  email.  And what  we' re  left  with  is  

interesting  messages  coming  in  from  Russia  on  April  26.  

Q  Did you  -- other  than  the  Greek  foreign  minister,  was  
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there  any  other  individual  you  might  have  mentioned or  gossiped to  

about  these  emails  that  you  had heard from  Joseph  Mifsud?  

A  As  far  as  I  remember,  he' s  the  only  one  of  real  

substance  that  I  gossiped with  about.  I  can' t  remember  if  I  did  

with  my  brother  or  something.  I  don' t  know.  

Q  Okay.  So  when  you  say  "real  substance, "  there  might  

have  been  other  individuals--

A  Well,  like  a  diplomat  or  -- no,  I' m  not  saying  that  

there  could have  been  others  individuals.  

Q  Oh.  

A  I' m  just  saying  that  the  only  person  I  remember  talking  

to  about  this  was  a  Greek  foreign  minister.  And I  just  -- I  can' t  

just  look  in  my  memory  and say,  Oh,  I  could have  said it,  because  

I  don' t  have  a  memory  of  sharing  it  with  anyone  else  except  the  

Greek  foreign  minister.  

Q  So,  basically,  yeah.  So  you  don' t  recall  sharing  the  

information  with  any  other  individual  --

A  Exactly.  Yes.  

Q  -- other  than  the  Greek  foreign  minister?  

So  going  back  to  the  meeting  you  had with  Alexander  Downer  in  

London,  I  believe  --

A  Yeah.  

Q  -- is  that  right?  

So,  again,  you  say  that  you  don' t  recall  mentioning,  you  

know,  the  emails  to  him  during  that  meeting.  But  you  did recall  a  
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number of other things that you discussed during that meeting, 

correct? 

So I guess I just have trouble understanding -- you know, you 

say you don' t recall. Can you -- are you confident enough with 

your memory to say that, you know, you did not tell him? 

A I did just say I don' t recall. I don' t have a memory of 

talking to that person about that, because, actually, the meeting 

was very belligerent, and my impression of this person was he was 

a very hostile person, so I don' t understand why --

Q I guess -- I guess what I' m trying to figure out is 

because -- you know, you seem pretty confident. You have a lot of 

detail about that meeting, right? You talked about, like, how 

many drinks you had and of various topics that you -- you know, 

you talked about the phone recording. You seem to remember a lot 

of details. So it just strikes me as o d that, if you hadn' t 

talked about the emails, you couldn' t be more confident and say, 

you know, I very distinctly remember not talking about the emails. 

A I can' t give you a 100 percent transcript of what I was 

doing yesterday -- okay, that' s the point -- let alone a 

conversation I had probably 2 years ago. So I can only tell you 

what' s in my mind. And I can' t sit and say there' s a transcript 

in my mind of everything I wrote, said to this person or he said  

back to me. That' s all I can say. 

Q So you leave open the possibility that it might have 

happened? 
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A  I  just  don' t  have  a  memory  of  it.  That' s  all  I  could  

say.  And it' s  -- yeah.  

Q  Okay.  So  I' m  going  to  introduce  an  exhibit  now.  So  

it' s  the  statement  of  offense  from  October  5,  2017.  

[Papadopoulos  Exhibit  No.  1  

Was  marked for  identification. ]  

BY  MS.  SHEN:  

Q  And are  you  familiar  with  this  document?  

A  Yes.  

Q  Okay.  And would you  like  a  little  time  to  review,  or  

are  you  good?  

A  Good.  

Q  You' re  good.  All  right.  

So  if  you  could turn  to  page  6,  under  paragraph  14.  So  I' m  

just  going  to  read the  paragraph.  

So,  "On  or  about  April  26,  2016,  Defendant  Papadopoulos  met  

the  professor  for  breakfast  at  a  London  hotel.  During  this  

meeting,  the  professor  told Defendant  Papadopoulos  that  he  had  

just  returned from  a  trip  to  Moscow  where  he  had met  with  

high-level  Russian  Government  officials.  The  professor  told  

Defendant  Papadopoulos  that  on  that  trip  he,  the  professor,  

learned that  the  Russians  had obtained ' dirt'  on  then-Candidate  

Clinton.  The  professor  told Defendant  Papadopoulos,  as  Defendant  

Papadopoulos  later  described to  the  FBI,  that  ' They,  the  Russians,  

have  dirt  on  her' ;  ' the  Russians  had emails  of  Clinton' ;  ' they  
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have  thousands  of  emails. ' "  

So  is  that  paragraph  accurate,  to  your  knowledge?  

A  Yes.  

Q  And this  was  the  first  time  that  you  had heard that  the  

Russians  had Hillary  Clinton' s  emails.  Is  that  correct?  

A  That' s  -- from  Joseph  Mifsud?  

Q  Yes.  

A  That' s  my  memory,  yes.  

Q  Okay.  And was  this  an  in-person  meeting  with  Professor  

Mifsud?  

A  Yes.  

Q  Do  you  recall  where  it  took  place?  

A  I  believe  it  took  place  at  the  Andaz  Hotel  in  London  by  

Liverpool  Street  Station.  

Q  And did anyone  else  attend that  meeting?  

A  I  believe  it  was  just  Mifsud and I.  

Q  Okay.  And what  exactly  did Mr.  Mifsud,  in  your  own  

words,  tell  you  that  day  about  the  information  that  the  Russians  

had,  right,  that  they  described what  kind of  information  it  was?  

A  What  I  remember,  and I  stated it  earlier,  is  that  Joseph  

Mifsud said that  the  Russians  have  thousands  of  Hillary  Clinton' s  

emails.  And that' s  exactly  what  I  told the  FBI  and what  I' m  

telling  you  here  today.  

Q  Did he  mention  any  specific  Russian  individuals?  

A  I  can' t  remember  that.  I  just  remember  him  saying  --
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Q  Did you  have  any  sense  as  to  whether  this  dirt  on  

Hillary  Clinton  was  well-known  to  Russian  Government  officials?  

A  I  can' t  remember.  

Q  Okay.  

A  As  I  said,  I  mean,  from  certain  meetings,  there' s  only  a  

couple  things  that  stick  in  your  mind,  and this  was  the  big  thing  

I  remember  from  that  meeting.  I  don' t  remember  the  nuance,  if  

he  -- if  it  even  existed,  by  the  way.  

Q  So  Professor  Mifsud had represented to  you  that  he  had  

substantial  connections  with  the  Russian  Government.  Is  that  

correct?  

A  That' s  how  he  presented it.  But  he  also  presented that  

he  had many  connections  around the  world.  He  wasn' t  just  some  

Russian  guy.  So  just  to  be  clear  about  that.  

Q  What  substantial  connections  did he  describe  to  you  that  

he  had?  

A  To  the  best  of  my  recollection,  I  think  he  mentioned  

that  he  was  a  good friend of  the  Vietnamese  Prime  Minister,  the  

President.  And I  think  I  even  shared that  with  the  campaign,  Hey,  

this  guy  I  met,  he' s  telling  me  he' s  friends  with  all  these  

leaders.  You  know,  maybe  he  could be  a  gold mine  for  us.  And  

that,  you  know,  he  was  a  former  diplomat,  and,  you  know,  he  had  

connections  in  the  U. K.  and think  tanks  with  Russia.  I  mean,  he  

just  seemed,  I  don' t  know,  like  he  was  at  the  center  of  the  world.  

Q  Did he  describe  what  his  substantial  connections  were  to  
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Russia?  

A  What  he  introduced me  to,  which  is  the  point,  okay,  

because  anyone  could say  anything  they  want.  Who  did he  introduce  

me  to,  and the  facts  are  the  facts.  He  introduced me  to  the  fake  

niece  of  Vladimir  Putin,  and he  introduced me,  over  email,  to  a  

think  tank  analyst  at  the  RIAC  think  tank  in  Moscow.  Those  are  

his  robust  Moscow  contacts.  

Q  No,  I  understand.  I  guess  what  I' m  saying  is,  you  know,  

at  one  point  he  communicated to  you,  he  said something,  you  know,  

along  the  lines  of,  Oh,  I  have  -- I  have  connections  to  Russia.  I  

have  connections  to  Russia,  right?  

Did he  provide  any  more  -- did he  represent  that  with  any  

more  detail?  Did he  say,  you  know,  I  know  XYZ  from  Russia?  You  

know,  I  know  people  in  the  foreign  ministry?  Did he  ever,  you  

know,  elaborate  as  to  what  his  connections  might  be?  

A  I  can' t  remember  exactly  who  he  said he  knew.  But  

certainly,  the  way  he  presented it,  it  seemed that  he  was  well  

connected there.  

But  as  I  said,  we  -- he  apparently  was  supposed to  introduce  

me  to  the  Russian  Ambassador.  He  never  did,  even  though  I  lied to  

the  campaign  that  I  met  with  him,  because  I  was  fully  expecting  

this  guy  to  -- who  apparently  knew  everyone  in  Moscow,  to  

introduce  me  to  the  Ambassador.  Because  in  -- you  know,  in  actual  

countries  that  I  know  well,  I  could meet  with  an  ambassador  very  

easily.  And the  way  he  presented himself  as  this  know-it-all  in  
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Moscow,  I  was  certain  that  he  would have  introduced me  to  him,  but  

he  never  did.  

So  it  was  just  very  confusing.  I  don' t  know,  confusing.  

Q  Who  initially  introduced you  to  Joseph  Mifsud?  

A  How  I  remember  it  is  I  was  working  for  the  London  Centre  

for  International  Law  Practice  at  the  time.  I  was  based in  

London.  And they  wanted to  take  me  on  some  sort  of  business  trip  

to  Link  Campus  in  Rome.  And I  believe  on  that  trip  was  Nagi  

Idris,  who  was  some  sort  of  director  at  the  London  Centre.  And I  

think  it  was  him  who  said,  Hi,  this  is  Mifsud,  and,  George,  you  

should meet.  I  think  that' s  how  it  happened.  

Q  And who' s  Nagi  Idris?  Did he  work  for  the  London  

Centre?  

A  Yeah.  He' s  -- I  think  he' s  a  director  there.  

Q  Okay.  And how  did you  know  Nagi  Idris?  Did you  work  

with  him  at  the  London  Centre?  

A  Yeah,  we  were  working  together.  

Q  And when  he  introduced you  to  the  professor,  what  

purpose  was  that  for?  Just  to  know  somebody  or,  you  know,  

was  -- did you  -- what  did he  say  when  he  said he  wanted you  to  

meet  this  professor?  

A  I  don' t  actually  remember  what  the  context  was  of  

meeting  -- of  why  I  was  supposed to  meet  him  or  if  it  was  

preplanned,  if  we  had been  discussing  that  I  will  be  meeting  

Mifsud there  or  if  it  was  just  a  spontaneous  meeting.  I  can' t  
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remember  that.  But  maybe  Nagi  Idris  knows.  

Q  Okay.  Because  I  believe  with  the  comment  earlier  you  

said that  by  the  time  that  you  had gone  to  this  conference,  you  

already  knew  that  you  were  going  to  be  working  for  the  Trump  

campaign.  Is  that  correct?  

A  That' s  -- yeah.  

Q  So  at  that  point,  you  know,  why  did you  want  to  go  to  

this  conference?  

A  As  far  as  I  remember,  I  just  really  wanted to  go  to  

Rome.  I  hadn' t  traveled to  Rome.  I  hadn' t  traveled to  Rome  

before.  I  thought,  you  know,  I' ll  go  see  what  these  people  are  

all  about.  

I  think  there  was  some  sort  of  dispute  about  payments  with  

the  campaign  at  the  time  where  I  thought  initially  they  might  be  

paying  me,  then  they  said they' re  not.  Then  I  said,  Wait  a  

minute.  I' m  going  to  leave  to  not  get  paid anymore?  

So  I  think  I  was  trying  to  keep  the  option  open  of  actually  

staying  in  London  and where  I  was  working.  So  I  think  that' s  what  

fed into  it.  I' m  not  -- I  can' t  really  remember  exactly.  

Q  What  other  conversations  did you  have  with  Mifsud at  

that  meeting,  or  I  guess  at  subsequent  meetings?  Did you  discuss  

a  potential  trip  to  Russia  at  that  first  meeting?  Did you  

discuss,  you  know,  improving  Russian  relations  as  a  general  

matter?  What  were  your  discussions  like?  

A  I  can' t  remember  exactly  the  substance  of  our  
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discussion.  But  what  is  documented now  is  that  he  wanted to  meet  

very  quickly  after  our  initial  meeting  in  Rome,  and that' s  where  

he  introduced me  to  the  fake  niece  of  Vladimir  Putin  probably  a  

week  later.  So  I  assume,  for  him  to  act  in  such  a  hasty  manner,  

that  we  were  probably  discussing  a  potential  meeting  between  Trump  

and Putin.  

Q  So  --

A  I  don' t  know,  though.  I' m  just  -- looking  at  the  

documents  and trying  to  figure  out,  maybe  that' s  what  was  going  

on.  

Q  So  to  the  best  of  your  understanding  now,  you  know,  how  

do  you  believe  Mr.  Mifsud would have  known  about  these  -- you  

know,  the  Russians  having  these  Clinton  emails?  

A  My  understanding  now?  

Q  Uh-huh.  

A  Well,  one  --

Q  Or  at  the  time  or  now,  but  --

A  Well  -- well,  one,  as  I  stated,  but  I  don' t  want  to  be  

exactly  quoted,  I  believe  the  day  before  Joseph  Mifsud told me  

about  this  issue,  I  believe  April  25,  2016,  Judge  Andrew  

Napolitano  was  on  Fox  News  openly  speculating  that  the  Russians  

have  Hillary' s  emails.  I  don' t  know  if  that' s  true  or  not.  

Somebody  told me  that  that' s  what  happened.  I' m  not  sure.  That  

he  might  have  heard it  from  there.  He  might  have  been  telling  the  

truth  that  he  heard it  from  people  in  Russia.  He  might  have  been  
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working  for  Western  intelligence  like  the  evidence  now  suggests  he  

was.  I  don' t  know.  That' s  not  my  job  to  figure  it  out.  

Q  But  Mr.  Mifsud,  he  never  mentioned Judge  Napolitano  to  

you,  did he?  

A  I  can' t  remember  if  he  did or  not.  

Q  Okay.  But  when  the  professor  told you  about  the  emails,  

did he  seem,  you  know,  more  certain  or  speculating?  Did he  state  

it  as  a  fact,  or  did he  say,  Well,  you  know,  I' ve  heard these  

rumors,  right?  

A  My  current  memory  makes  me  believe  that  he  was  stating  

it  as  a  fact,  and I  took  it  as  well.  

Q  And did you  believe  him  at  the  time?  

A  At  the  time,  yeah.  

Q  And so  --

A  But  at  the  time,  also,  I  thought  he  was  validating  

rumors.  So  that  was  really  my  impression  of  him.  I  mean,  you  

have  to  understand this  is  a  person  who  sold himself  as  the  key  to  

Moscow  but  then  really  couldn' t  deliver  on  any  one  of  real  

substance  except  Putin' s  fake  niece  and the  think  tank  analyst,  

and then  now  he' s  drooping  this  information  on  me.  It  was  very  

confusing.  You  can  understand how  confusing  this  process  was  over  

the  month.  

Q  Do  you  not  believe  him  now,  given  what  you' ve  learned,  

or  do  you  -- you  know,  do  you  continue  to  believe  that  he  was  

given  information  that  the  Russians  had Hillary  Clinton' s  emails?  
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A  I' m  not  a  conspiracy  theorist.  Everything  I' ve  ever  

tweeted or  -- probably,  if  that' s  what  you' re  referring  to,  it' s  

just  backed by  things  I' ve  read in  the  media.  And it' s  not  my  job  

to  dig  into  this  person,  because  I  really  don' t  care  about  this  

person.  And legally,  I' m  not  even  allowed to  talk  to  him  directly  

or  indirectly.  

So  all  I  can  do  is  read reports,  read what  his  lawyer  is  

saying,  and take  it  with  a  grain  of  salt  and just  share  that  

information  with  you  that  his  lawyer,  yesterday,  said that  he  was  

working  with  the  FBI.  

Was  he?  Is  his  lawyer  a  crazy  person  who' s  slandering  his  

client,  or  was  he  really  working  with  the  FBI  and this  was  some  

sort  of  operation?  I  don' t  have  the  answer  to  that,  and I' m  not  

sitting  here  telling  you  I  do  have  the  answer  to  that.  

Q  So  if  -- at  the  time,  you  know,  you  -- at  the  time  you  

believed that  -- Professor  Mifsud' s  statement  that  the  Russians  

had these,  you  know,  dirt  emails  on  Hillary  Clinton,  you  know,  

what  was  your  reaction  to  that?  Were  you  concerned?  Did you  

consider  telling  someone  about  it?  

A  Well,  I  told the  Greek  foreign  minister.  

Q  Sure.  

A  And like  I  said,  my  -- how  I  remember  it  now  in  my  mind  

was  that  I  felt  that  he  was  confirming  what  was  speculated.  But  I  

did believe  that  he  had that  info  because  of  the  way  he  presented  

himself.  Let' s  not  forgot,  as  I  mentioned earlier,  this  was  a  
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mid-fifties, former diplomat, apparently well connected. Why was 

he lying, or why would he be masquerading as something he' s not? 

We can look back now and see things through a different lens. 

But at the time, you know, you' re not expecting that you could be 

potentially in the mi dle of something that is not a reality. 

Ms. Hariharan. You didn' t think that would be worthy of 

informing law enforcement? 

Mr. Papadopoulos. Well, I did inform law enforcement when I 

spoke to them in my first interview. 

Ms. Hariharan. I mean when you found out. When he first 

said to you, Hey, I think the Russians may have these emails, at 

the time, did you think that was worthy of informing law 

enforcement. 

Mr. Papadopoulos. I don' t remember back then. But, of 

course, today, I do regret not sharing that information 

immediately with U. S. law enforcement, whether it was the FBI or 

the CIA. But I was happy that I shared it with the FBI during my 

initial interview, so that' s all I could say. It was a mistake. 

BY MS. SHEN: 

Q Did you ever think to yourself that sharing the 

information about Russia having Clinton' s emails would help you on 

the Trump campaign? 

A I don' t understand how that would have helped me on the 

campaign. 

Q You didn' t think that Trump campaign officials would  

COMMITTEE SENSITIVE 

Document ID: 0.7.643.9075-000018 005155-004259



 


 


     


            


           


            


            


             


           


              


          


       


          


         


              


           


             


  


          


      

 


   


         


    


        


            


            


  

93  
COMMITTEE  SENSITIVE  

want  to  know  something  like  that?  

A  I  don' t  know  what  they  wanted to  know  or  not.  I  

wasn' t  -- let' s  go  back  to  who  I  was  on  the  campaign.  

I  wasn' t  a  senior  official,  okay?  I  was  trying  to  move  up,  

down,  whatever  you  want  to  call  it.  I  wasn' t  in  board room  

meetings.  I  was  in  the  war  room  with  these  people.  So,  and  

especially,  I  think,  around that  time  -- correct  me  if  I' m  wrong  

if  you  know  the  dates  better  than  I  do  -- by  that  time,  when  I  

heard that  information,  I  think  Paul  Manafort  and others  were  kind  

of  dismissing  the  idea  of  this  Russia  trip.  

So  it  certainly  makes  sense  that  I  wouldn' t  then  share  this  

information  after  I  was  just  dismissed about  this  Russia  meeting  

or  Trump  with  Putin.  But  I  don' t  know  if  the  months  -- if  I' m  

mentioning  the  months  correctly,  so  don' t  -- I  don' t  want  to  tell  

you  I' m  certain.  But  that  -- I  think  that' s  what  was  going  on  

around that  time.  

Q  Well,  it' s  just  that  earlier  you  said that,  you  know,  

you  would provide  updates  of  significant  --

A  Yes.  

Q  -- events,  right?  

And,  I  mean,  would you  consider,  you  know,  confirmation  of  

information  like  this  pretty  significant?  

A  Well,  I  did email  Stephen  Miller,  interesting  messages.  

We  have  that  in  writing.  But  that' s  where  I  guess  it  stayed.  

Q  So  you  think  at  the  time  you  might  have  been  trying  to  
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reach  out  to  Stephen  Miller  to  provide  an  update  on  a  significant  

piece  of  information?  

A  Well,  I  did send an  email.  I  don' t  know  exactly  what  

interesting  messages  means,  okay?  Maybe  I  learned something  else  

during  the  morning.  I  don' t  know.  

All  I  know  is,  on  April  26,  as  far  as  I  understand,  we  are  

left  with  interesting  messages  from  Moscow.  That' s  all  we  have.  

Q  So  those  interesting  messages  might  have  been  a  

reference  to  --

A  As  far  as  I  know.  

Q  -- those  emails?  

A  It  could have  been.  I' m  not  sure.  I  can' t  -- I  don' t  

know  what  was  going  on  in  my  mind on  April  26,  2016.  I  probably  

had a  very  busy,  full  day  that  day.  

Q  And I  think  you  said earlier  that,  though,  you  never,  

you  know,  actually  spoke  to  Stephen  Miller  on  -- you  had a  

scheduled call  of  some  kind,  correct?  

A  That' s  my  understanding.  I  had a  scheduled call,  but  it  

didn' t  go  through.  

Q  Okay.  And do  you  recall  why  that  call  didn' t  go  

through?  

A  I  don' t  remember,  no.  

Q  Do  you  recall  what  the  call  would have  been  about?  

A  I  don' t  remember,  no.  

Q  Was  this  a  regularly  scheduled call,  or  -- you  know,  did  
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you  have  regularly  scheduled calls  with  Stephen  Miller,  or  was  it  

specific  --

A  I  think  they  were  just,  like,  spontaneous.  I  think  I  

had a  scheduled call  with  Corey  Lewandowski  around that  time,  too.  

It  never  went  through.  So  it  was  a  very  unorganized campaign,  

very  unorganized.  So  I  can' t  sit  here  and tell  you  that  we  were  

having  anything  really  scheduled that  -- you  know,  like  that.  

Q  Okay.  

Ms.  Shen.  I  think  we' re  about  out  of  time,  so  we' ll  just  end  

the  hour  for  now.  
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[12: 32  p. m. ]  

Mr.  Meadows.  We' re  going  to  go  back  on  the  record.  Let  the  

record reflect  it' s  12: 32.  

And so  I  want  to  follow  up  a  little  bit  on  some  of  the  

conversations  that  happened just  earlier.  It  seemed like  the  

minority  staff,  they  were  wanting  to  see  if  you  shared information  

with  regards  to  the  Clinton  emails  or  the  dirt  with  anyone  else.  

And I  want  to  make  sure  that  for  the  record,  to  your  

knowledge,  the  only  person  that  you  shared that  information  with  

was  the  Greek  foreign  minister.  Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  That  is  correct,  sir.  

Mr.  Meadows.  And so,  to  the  best  of  your  recollection,  and  

I' d ask  you  to  take  a  little  time,  because,  this  is  -- you  know,  

it  was  a  predicate  that  they  opened the  whole  investigation  on  the  

fact  that  you  were  out  there  colluding.  And,  as  you' ve  stated  

earlier,  that  was  not  your  intention,  nor  was  it  actually  anything  

that  you  did.  And so  take  just  a  few  minutes.  Can  you  think  of  

anybody,  other  than  the  Greek  foreign  minister,  that  you  shared  

that  information  with?  

Mr.  Papadopoulos.  At  this  moment,  no.  Just  the  Greek  

foreign  minister.  

Mr.  Meadows.  Another  name  came  up  that  was  new  to  me.  And I  

didn' t  think  there  was  anything  new,  but  another  name  came  up,  and  

I  guess  it  was  Bert  Mizusawa.  

Mr.  Papadopoulos.  Mizusawa.  
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Mr. Meadows. So tell me a little bit about his interactions 

with you and why you found them -- I don' t want to characterize 

it, but I am -- peculiar. So help me understand who he was and  

why it raised concerns. 

Mr. Papadopoulos. My understanding of this person is that he 

was an Active Duty Intel or military -- U. S. military guy who 

joined the Trump campaign as an adviser. He was seated, I think, 

two people away from me during the famous March 31st national 

security meeting that we had. 

Mr. Meadows. Which is the one time I guess that you actually 

met with then-candidate Trump. Is that correct? 

Mr. Papadopoulos. Yes, and the only time. 

Mr. Meadows. The only time, okay. 

Mr. Papadopoulos. Yes. And we -- I can' t really remember 

what our communication was up until the fall of 2016, but it 

wasn' t memorable, to say the least. So I don' t really think he 

was somebody I was really interacting with that much, up until 

probably September. 

Then all of a su den in May -- I told the Greek foreign 

minister this -- while in Athens, as far as I remember, I also met 

with the U. S. defense attache, Robert Palm. 

Mr. Meadows. Right. 

Mr. Papadopoulos. And I was -- I think I was very well-known 

in American intelligence circles about what I was up to and the 

Mediterranean as a whole, because they would ask my advice and  
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things like that. 

So then I tell the Greek foreign minister, Oh, hey, this 

information. And then Bert Mizusawa, all of a su den sometime 

later on in the fall, apparently there' s a meeting between the 

foreign minister of Greece and Jeff Sessions and Michael Flynn. 

And Bert not only wants talking points from me about this meeting, 

but he also wants me to attend. 

And he also tells me that it' s very important for you to 

attend, and that I' m doing my best to get you in this meeting. 

That' s how I remember it. And I think I have emails with Bert 

about this particular meeting I can share -- we can share with you 

if they' d be helpful. 

Mr. Meadows. And so what you' re saying is that was out of 

character, because up until that point, there had not been a whole 

lot of contact? 

Mr. Papadopoulos. That' s how I remember it. I just remember 

that things really were heated with Bert at that point. And then 

I remember there were also peculiar encounters where he would call 

me on blocked numbers or he would call me and ask me where am I? 

Which city am I --

Mr. Meadows. When was this happening? When was he calling 

you? 

Mr. Papadopoulos. I believe it was around the time of the 

Greek foreign minister meeting. And I can' t remember the exact 

dates, but I think I have emails that I would be happy to look at 
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and share them with you to corroborate dates. But he would call 

me, and then sometimes he would hang up and then say, let me call 

you back, and then there was a blocked number. Where are you? 

What are you up to? I mean, just out of character. 

Mr. Meadows. Did you report to him? I mean, why would there 

be this contact? 

Mr. Papadopoulos. That' s the point. I don' t remember him 

being a point of contact of mine that I would actually report to. 

In fact, I think there were -- I think months had passed from the 

time I spoke to him to then all of a su den him trying to really 

come back into my life. That' s how I remember it. But I could  

always look back on my emails to refresh my memory. 

Mr. Meadows. Did those contacts continue after the election? 

Mr. Papadopoulos. As far as I remember, he sent me an email 

to update me about how he was part of some bunker team -- I think 

that' s what it' s called -- during the transition. And then I 

responded to him, Hi, Bert, you know, I' m in touch with Steve 

Bannon and a couple other people. He' s like, Oh, it looks like 

you' re in touch with more of the senior officials than I am. 

And I think I saw him during the inauguration or around that 

time at -- at a restaurant or a bar here in D. C. But, like I 

said, it was -- our encounters were very random. I mean, this 

wasn' t somebody that I felt particularly close to. So it struck 

me as o d as to why this person really wanted me in this meeting. 

Mr. Meadows. So do you believe he had contacts with the 
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Greek  foreign  minister?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  know.  I  don' t  know.  I  really  

don' t  know.  

Mr.  Meadows.  And so,  the  level  of  him  reaching  out  to  you  

was  more  of  calling  you  on  blocked numbers,  asking  you  if  -- was  

he  asking  you  foreign  policy  questions?  What  was  he  asking  you?  

Mr.  Papadopoulos.  Yeah.  I  mean,  I  had -- when  I  was  in  

touch  with  the  Japanese  embassy  there,  I  think  I  had shared a  

PowerPoint  with  Bert  and others  on  the  team  about  what  the  

Japanese  were  interested in  doing  with  candidate  Trump  and meeting  

him  or  whatever.  

So  we  had -- of  course,  we  had exchanged some  emails.  But  

then  things  became  -- he  became  very  interested in  me  about  the  

Greek  foreign  minister.  That' s  how  I  took  it.  

Mr.  Meadows.  So  what  you' re  saying  is,  is  out  of  all  the  

things  that  you  were  discussing,  the  biggest  interest  he  seemed to  

have  was  in  your  contact  with  the  Greek  foreign  minister?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  my  impression,  yes.  

Mr.  Meadows.  So  if  that  was  his  biggest  interest,  was  it  

because  of  the  conversation?  Did he  share  that  he  had knowledge  

of  your  conversation  with  the  Greek  foreign  minister,  or  did you  

share  it  with  him?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  remember  him  ever  sharing  it  with  

me  and I  don' t  remember  sharing  it  with  him,  because  my  memory  is  

that  I  shared that  info  with  no  one  on  the  campaign.  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004267



 


 


          


           


           


            


      


           


           


          


           


         


      


   


          


       


            


           


          


          


         


             


             


               


          


           


   


  

101  
COMMITTEE  SENSITIVE  

Mr.  Meadows.  Okay.  And so  that' s  consistent  with  what  

you' re  saying.  So  with  the  Greek  foreign  minister,  you  sharing  it  

with  him,  can  you  help  me  understand his  response,  I  guess,  at  

that  particular  point  to  you  sharing  it.  Was  it  just  a  passing  

comment,  or  did you  dwell  on  it?  

Mr.  Papadopoulos.  My  memory  of  it  was  that  it  was  something  

along  the  lines  of  this  shouldn' t  be  talked about.  It  was  

something  along  those  lines.  That' s  how  I  currently  remember  it.  

Mr.  Meadows.  So  let  me  come  back,  because  we' ve  got  this  

meeting  with  Mifsud,  we' ve  got  a  conversation  with  the  Greek  

foreign  minister,  and now  with  Bert  Mizusawa.  

Mr.  Papadopoulos.  Mizusawa.  

Mr.  Meadows.  Mizusawa.  And then  there' s  a  conversation  I  

guess  that  I' ve  read about  with  you  an  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Papadopoulos.  That  -- so  correct  me  if  I' m  wrong  on  my  

dates,  but  my  understanding  is  that  he  reached out  to  me  in  

September  of  2016  with  an  unsolicited email  about  working  with  him  

on  the  project  that  he  was  leading  at  Cambridge  about  energy  

security  developments  in  Israel  and Cyprus  and Turkey,  which  was  

my  expertise  at  the  time.  And he  said,  I' ll  pay  you  $3,000  and  

I' ll  fly  you  to  London,  and let' s  talk  about  it  for  a  couple  days  

and let' s  see  what  you  can  do,  and just  write  a  paper  for  me.  I  

said,  that' s  great,  you  know,  five-star  hotel  in  London,  a  free  

flight  and,  $3,000  for  a  couple  days  to  write  a  1,500-word paper.  

That' s  fine  with  me.  
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So  I  get  there.  I  get  to  London.  And he  introduces  -- or  he  

does  not  introduce  me  to,  but  I  can' t  remember  exactly  how  I  came  

into  contact  with  his  assistant,  this  young  lady  named Azra  Turk,  

which  I  think  is  a  fake  name,  by  the  way.  My  --

Mr.  Meadows.  Why  do  you  believe  it' s  a  fake  name?  

Mr.  Papadopoulos.  Reading  -- reading  Twitter  and people  

saying  that  Azra  in  Turkish  means  pure  and then  Turk.  So  unless  

she  has  the  name  of  pure  Turk.  I  don' t  know.  Maybe  

that' s  -- those  are  common  names  in  Turkey.  I  don' t  know.  But  it  

just  seems  that  it  was  probably  a  fake  alias.  

Another  beautiful  young  lady  -- you  know,  I  had many  young  

beautiful  ladies  coming  into  my  life  with  Joseph  Mifsud and now  

another  professor.  The  professors  liked to  introduce  me  to  young  

beautiful  women.  

And we' re  sitting  there,  and she  didn' t  strike  me  as  a  

Cambridge  associate  at  all.  So  right  away,  I  was  suspicious  that  

there  was  something  not  right  here.  She  -- her  English  was  very  

bad.  She  spoke  with  -- I  think  she  was  a  Turkish  national,  but  

she  also  might  have  been  a  dual  American  citizen.  I' m  not  sure.  

And she  took  me  to  -- out  for  drinks  in  London  and was  probing  me  

a  lot.  

Mr.  Meadows.  Probing  on  what?  

Mr.  Papadopoulos.  Just  who  I  am,  my  background in  the  energy  

business,  because  everyone  was  curious  about  my  background in  the  

energy  business  in  Israel.  And that' s  another  thing  we' ll  get  to  
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about  what  I  think  why  I  had a  FISA  on  me,  but  I  don' t  know.  

She  then  apparently  -- I  don' t  remember  it,  I' m  just  reading  

The  New  York  Times.  She  starts  asking  me  about  hacking.  I  don' t  

remember  her  actually  asking  me  that,  I  just  read it  in  The  New  

York  Times.  Nevertheless,  she  introduces  me  the  next  time  to  

.  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Meadows.  She  asked you  about  hacking?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  remember  it.  I  just  -- I  think  I  

read that  particular  --

Mr.  Meadows.  You' ve  read that?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes,  that' s  what  I  -- I  think  I  read it  in  

The  New  York  Times.  

The  next  day  I  meet  with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI and her  at  the  

Travellers  Club,  I  think  it' s  called -- it' s  some  diplomat  hangout  

in  London  -- where  he  almost  mimicked the  same  attitude  of  

Alexander  Downer  to  me.  You' re  inviting  me  to  sit  down  with  you  

to  talk  about  specific  issues,  but  you' re  hostile.  

So  I  remember  he  was  just  quite  hostile  towards  my  views  on  

Turkey  and the  energy  business  and what  I  was  actually  being  paid  

to  talk  about.  So,  in  my  mind,  I' m  thinking,  we  have  Azra  Turk,  

this  young  beautiful  girl,  serving  us  coffee,  even  though  she' s  a  

Cambridge  assistant,  him  belligerent,  not  really  understanding  

what  the  topic  of  conversation  really  is  about.  And then  the  same  

day,  as  far  as  I  remember,  the  British  Ministry  of  Foreign  Affairs  

had a  scheduled meeting  with  me  in  London,  where  I  met,  I  think,  
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it  was  the  head of  their  North  America  division,  or  whatever  it' s  

called.  

So  unless  it' s  a  complete  coincidence  that  I  was  meeting  

(b)(6), (b)(7)(C) per F and the  British  were  meeting  me  while  there  was  an  

operation  against  me  in  London,  I  don' t  know.  But  I  think  I  was  

meeting  the  British  Government  the  same  day  or  the  day  after  I  met  

(b)(6), (b)(7)(C) per F in  London,  in  September.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Can  you  flesh  out  any  of  the  belligerence  feeling  that  

you  had with  speaking  with  ?  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

A  Yeah.  I  mean,  both  (b)(6), (b)(7)(C) per F and Downer  were,  what  I  

remember,  very  hostile  towards  my  views  on  Turkey.  And I  never  

understood why  an  Australian  diplomat  would have  that  view  with  me  

when  I' m  not  there  to  talk  about  Turkey,  I' m  there  to  talk  about  

the  U. S. -Australia  relationship.  An  (b)(6), (b)(7)(C) per FB paying  me  to  write  

about  these  topics,  and then  being  quite  hostile  and saying  that  

you' re  wrong  and,  you  know,  you  shouldn' t  be  advising  what  you' re  

doing.  

Because  at  that  point,  I  was  -- you  know,  I  was  very  

well-connected in  that  part  of  the  world,  and I  think  I  was  a  

threat  to  some  interest  of  these  two  people.  I  don' t  know  who  was  

behind it,  but  I  certainly  felt  that  they  viewed me  as  a  threat  

that  they  wanted out  of  the  game  of  whatever  they  were  trying  to  

do.  

So  I  remember  him  very  hostile  towards  my  views  on  Turkey.  
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Downer,  I  remember  him  being  very  hostile  on  my  views  on  Turkey.  

And it  was  very  confusing.  

Mr.  Meadows.  Go  ahead.  Did you  want  to  follow  up?  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  I' m  just  wondering  what  your  views  on  Turkey  are.  

A  I  mean,  they' re  not  really  out  of  character  for  somebody  

who  comes  from,  I  guess,  a  neoconservative  background like  I  did  

at  Hudson.  I  just  don' t  think  they' re  a  true  U. S.  ally  and I  

think  they' re  very  problematic  for  our  interests,  in  a  nutshell.  

Mr.  Meadows.  So  in  your  conversations  with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  did  

he  bring  up  anything  as  it  relates  to  emails?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes.  

Mr.  Meadows.  He  did?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes.  So  what  I  remember  --

Mr.  Meadows.  I  want  to  make  sure.  He  brought  it  up  or  you  

brought  it  up?  

Mr.  Papadopoulos.  What  I  remember  is  as  I' m  about  to  leave  

London,  he  says,  let' s  go  for  drinks  at  the  Sofitel  in  London.  

It' s  a  separate  meeting.  I  think  this  is  --

Mr.  Meadows.  Right.  

Mr.  Papadopoulos.  -- a  day  after  the  Travellers  Club.  

Mr.  Meadows.  So  you  have  this  contentious  meeting  at  the  

Travellers  Club,  and then  the  day  after  that,  he' s  meeting  with  

you.  Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  it  was  a  day  after  it,  yes.  I  
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could always look back to make sure it was. 

Mr. Meadows. A day or two after. But --

Mr. Papadopoulos. Yes. And we' re at the Sofitel in London. 

That' s how I remember it. And I saw him sweating a lot. He just 

started sweating. And he was sweating a lot during the Travellers 

Club meeting. And I thought he might have been sick, you know, 

because that' s how profusely he was sweating, as if either he was 

incredibly nervous or he was sick. That was just the impression 

he left on me. 

And he said, let' s meet at the Sofitel, have drinks. And all 

of a su den he pulls out his phone -- remember, this phone element 

again -- and he puts it in front of him and he begins to start 

talking about Russia and hacking and if I' m involved, if the 

campaign is involved, if it' s benefiting the campaign. Something 

along those lines. I' m sure the transcript exists and you' ve 

probably read it, so I don' t want to be wrong on exactly what he 

said. But --

Mr. Meadows. You say a transcript exists. A transcript 

exists of that conversation? 

Mr. Papadopoulos. That' s I guess what John Solomon reported  

a couple days ago. 

Mr. Meadows. So are you aware of a transcript existing? I 

mean --

Mr. Papadopoulos. I wasn' t aware of a transcript existing 

personally. 
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Mr.  Meadows.  So  you  have  no  personal  knowledge  of  it?  

Mr.  Papadopoulos.  I  had no  personal  knowledge,  no.  

Mr.  Meadows.  But  you  think  that  he  could have  been  recording  

you  is  what  you' re  suggesting?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes.  

Mr.  Meadows.  All  right.  Go  ahead.  

Mr.  Papadopoulos.  And after  he  was  throwing  these  

allegations  at  me,  I  --

Mr.  Meadows.  And by  allegations,  allegations  that  the  Trump  

campaign  was  benefiting  from  Hillary  Clinton  emails?  

Mr.  Papadopoulos.  Something  along  those  lines,  sir.  And I  

think  I  pushed back  and I  told him,  I  don' t  know  what  the  hell  

you' re  talking  about.  What  you' re  talking  about  is  something  

along  the  lines  of  treason.  I' m  not  involved.  I  don' t  know  

anyone  in  the  campaign  who' s  involved.  And,  you  know,  I  really  

have  nothing  to  do  with  Russia.  That' s  -- something  along  those  

lines  is  how  I  think  I  responded to  this  person.  

Mr.  Meadows.  So  essentially  at  this  point,  he  was  suggesting  

that  there  was  collusion  and you  pushed back  very  firmly  is  what  

it  sounds  like.  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  what  I  remember,  yes.  

Mr.  Meadows.  Okay.  And then  what  did he  do  from  there?  

Mr.  Papadopoulos.  And then  I  remember  he  was  -- he  was  quite  

disappointed.  I  think  he  was  expecting  something  else.  There  was  

a  --
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Mr.  Meadows.  So  he  thought  you  would confirm  that  you  were  

actually  benefiting  from  Hillary  Clinton' s  email  dump?  

Mr.  Papadopoulos.  Perhaps  that' s  why  he  was  disappointed in  

what  I  had to  tell  him,  which  was  the  truth.  

Mr.  Meadows.  So  you  have  no  knowledge  -- you' ve  already  

testified that  you  have  no  personal  interaction,  but  you  have  no  

knowledge  of  anybody  on  the  campaign  that  was  working  with  the  

Russians  in  any  capacity  to  get  these  emails  and use  them  to  the  

advantage.  Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  absolutely  correct.  

Mr.  Meadows.  And so,  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  if  he  was  asking  you  these  

questions,  it  was  -- what  was  the  pretense  since  it  was  a  day  

after,  was  he  just  telling  you  good-bye?  Why  did he  set  that  up?  

Mr.  Papadopoulos.  I  think  --

[Witness  conferring  with  counsel. ]  

Mr.  Papadopoulos.  I' m  sorry,  sir,  can  you  just  repeat  the  

question,  please?  

Mr.  Meadows.  I' m  going  to  ask  one  other  question.  Do  you  

remember  the  date  that  you  met  with  him  when  this  conversation  

came  up?  

Mr.  Papadopoulos.  I  think  -- let  me  just  backtrack  in  my  

memory.  I  think  his  initial  overture  was  September  2nd or  3rd,  

and then  probably  I  was  in  London  10  days  after  that.  So  let' s  

say  September  15th.  September  13,  14,  15th.  I' m  not  100  percent  

sure,  but  mid to  late  September.  That' s  what  I  think.  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004275



 


 


         


       


          


             


           


        


            


          


             


            





          


           


              


           


 

      


      


        


     


         


      


           


        

      


  

109  
COMMITTEE  SENSITIVE  

Mr.  Meadows.  And so  I' ll  rephrase  the  other  question.  

Obviously,  you  have  this  contentious  meeting  about  his  

disagreement  with  you  over  your  position  on  Turkey  and energy  and  

the  way  that,  you  know,  he  was  -- you  characterize  it  that  he  said  

you  were  wrong  and he  felt  like  you  were  incorrect  in  that.  

Then  you  had a  subsequent  meeting  where  this  conversation  

came  up  where  you  said he  was  sweating  profusely.  And what  was  

the  predicate?  What  was  the  reason  for  that  follow-up  meeting?  

Was  it  to  follow  up  on  the  previous  discussion  you  had,  or  was  it  

just  let' s  get  together  before  you  get  out  of  town  for  drinks  or  

whatever?  

Mr.  Papadopoulos.  I  can' t  remember  100  percent,  but  it  might  

have  been  a  combination  of  both.  But  I  can' t  really  remember  

exactly  why  he  wanted to  meet  with  me  that  next  day.  I  think  I  

was  flying  out  the  day  after,  so  it  was  potentially  a  good-bye  

slash  --

Mr.  Meadows.  Right  before  you  left.  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  so,  yes.  

Mr.  Meadows.  And this  meeting  happened in  London?  

Mr.  Papadopoulos.  In  London,  yes.  

Mr.  Meadows.  Did you  have  any  subsequent  conversations  with  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI after  that,  after  you  left  London?  

Mr.  Papadopoulos.  I  think  over  email,  I  was  asking  him  when  

he' s  going  to  pay  me  my  money,  but  --

Mr.  Meadows.  Did he  pay  you?  
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Mr.  Papadopoulos.  He  did.  

Mr.  Meadows.  Did it  come  from  him?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  remember  actually  where  it  came  

from,  but  I  was  paid $3,000.  

Mr.  Meadows.  And so  --

Mr.  Papadopoulos.  I  mean,  it  came  from  somebody  connected to  

him,  of  course.  I  don' t  know.  I  can' t  remember  who  did it  

exactly,  who  sent  the  money.  

Mr.  Meadows.  Do  you  remember  what  the  check  said?  

Mr.  Papadopoulos.  It  was  just  a  direct  deposit  in  my  bank  

account.  I  can' t  remember.  I  think  it  was  just  a  direct  deposit  

in  my  bank  account.  

Mr.  Meadows.  Okay.  So  you  did get  paid.  And there' s  a  

potential  that  this  individual  --

Mr.  Papadopoulos.  I  was  paid,  yes.  Yes.  

Mr.  Meadows.  You  did get  paid.  So  when  you  were  talking  to  

the  special  prosecutor,  and you  were  going  over  all  of  this  

information  about  your  conversations  with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  what  kind of  

questions  did the  special  prosecutor  ask  you  about  it?  

Mr.  Papadopoulos.  Actually,  to  the  best  of  my  recollection,  

they  never  brought  up  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI one  time.  

Mr.  Meadows.  Hold on.  So  you' re  telling  me  that  you  have  

substantial  conversations  in  London  with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI and you  get  

paid,  and the  special  prosecutor  never  brought  it  up?  

Mr.  Papadopoulos.  To  the  best  of  my  recollection,  I  don' t  
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think  they  ever  brought  up  the  name  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI and neither  did  

I  in  my  -- any  interaction  I  had with  the  FBI  or  the  special  

prosecutor.  

Mr.  Meadows.  Well,  then,  let  me  ask  you  another  question  

then.  If  they  didn' t  bring  that  up  and you  had other  substantial  

contacts  with  other  foreign  individuals,  what  other  individuals  

did you  have  contact  with  that  you  found them  curiously  not  

interested in,  or  were  there?  

Mr.  Papadopoulos.  Foreign  contacts,  or  Americans,  or  both?  

Mr.  Meadows.  Both.  I  mean,  obviously  if  the  special  

prosecutor  is  trying  to  get  to  the  truth  and you' re  having  

substantial  conversations  with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI and they  don' t  ask  

any  questions  about  it,  I  find that  curious.  Do  you  find that  

curious?  

Mr.  Papadopoulos.  Now  I  do.  

Mr.  Meadows.  So  was  there  anyone  else  that  you  had  

conversations  with?  

Mr.  Papadopoulos.  I' d like  to  bring  up  

,  one  of  the  nine  names  on  -- and this  is  -- out  of  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI

any  encounter  I  had,  this  is  probably  the  most  bizarre.  And I' m  

currently,  currently  under  the  impression  that  this  individual  

might  have  been  part  of  some  sort  of  sting  operation  targeted at  

me.  

Mr.  Meadows.  And so  help  me  --

Mr.  Papadopoulos.  Exactly.  
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Mr.  Meadows.  You' ve  now  hit  two  names  that  I' m  not  aware  of,  

so  tell  me  a  little  bit  about  this.  

Mr.  Papadopoulos.  Exactly.  So  let' s  go  back  to  I' m  

interviewed by  the  FBI  for  the  first  time  in  January.  

Mr.  Meadows.  Right.  

Mr.  Papadopoulos.  I  have  a  follow-up  in  February.  And  

during  -- I  can' t  remember  when  AIPAC  has  their  annual  conference.  

It  might  be  March.  

Mr.  Meadows.  March,  generally.  

Mr.  Papadopoulos.  Generally  in  March.  So  let' s  say  a  month  

or  so  after  I' m  done,  what  I  thought  done  talking  with  the  FBI.  

An  individual  name  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI falls  from  heaven  into  my  lap  

and begins  to  essentially  try  and get  me  involved in  what  I  think  

is  part  of  a  setup.  And --

Mr.  Meadows.  And why  do  you  think  that?  

Mr.  Papadopoulos.  So  I  need to  actually  go  back  to  the  first  

interview  I  had with  the  FBI.  It  will  probably  make  more  sense  

then.  

Mr.  Meadows.  Sure.  

Mr.  Papadopoulos.  Because  there' s  also  this  misunderstanding  

of  -- so  it  will  make  more  sense  going  back  to  the  initial  

interview.  During  my  initial  interview  with  the  FBI,  it  was  about  

Sergei  Millian,  hacking,  Russian  interference,  and my  connections  

to  Israel.  

It' s  my  belief  that  the  FBI,  at  the  time  that  they  came  to  my  
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home,  believed that  I  was  working  as  some  sort  of  agent  of  Israel,  

or  that  I  might  have  been  compromised by  the  Israeli  Government  or  

their  intelligence  services,  just  based on  the  questions  they  were  

asking  me.  For  example,  to  the  best  of  my  recollection,  they  were  

asking  me,  are  you  being  cultivated by  Israeli  officials,  

something  along  those  lines.  And I  kind of  laughed it  off,  

because  I  said,  what  do  you  mean,  cultivated?  If  you  know  people,  

does  it  mean  you' re  being  cultivated?  Something  along  those  

lines.  

So  that  left  an  indelible  impression  on  me  of  -- that  my  

so-called connection  to  Israel  angered the  Department  of  Justice.  

And before  that,  of  course,  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI paid me  for  information  

on  my  ties  to  Israel.  Alexander  Downer  was  interested in  my  ties  

to  Israel.  And you  could see  there  was  a  pattern.  

Then  there' s  a  second encounter  I  have  with  the  FBI,  and they  

basically  tell  me  -- this  is  where  it' s  very  -- if  Mifsud really  

was  working  with  the  FBI,  this  is  incredibly  problematic,  because  

during  my  second meeting  with  the  FBI  agent,  ,  he  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

tells  me  basically,  we  want  you  to  wear  a  wire  to  go  after  Joseph  

Mifsud or  to  get  some  sort  of  information  about  him.  I  rejected  

it.  

And my  recollection  of  his  response  was,  we  know  what  you' re  

up  to.  I  know  everything  about  you.  I  know  what  you  are  doing  

with  the  Israelis,  and you' re  lucky  they' re  allies  or  we' d bust  

you,  or  something  weird like  that.  This  is  my  second ever  
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encounter  with  this  Agent  .  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Meadows.  Now,  this  is  the  same  agent  that  said that  he  

knew  that  you  had said something.  Is  that  the  same  person?  

Mr.  Papadopoulos.  Same  guy.  

Mr.  Meadows.  And so,  he  was  the  one  that  said you  had  

definitely  -- I  want  to  make  sure  that  we' re  accurate  with  this.  

If  you' ll  -- because  the  name  keeps  coming  back.  When  you  said  

you  didn' t  know  what  you  had said to  Mr.  Downer,  it' s  the  same  

agent  that  said,  Oh,  yes,  you  said it.  Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  how  I  remember  it,  yes.  

Mr.  Meadows.  Okay.  So  go  ahead.  

Mr.  Papadopoulos.  So  I  told him,  I' m  not  interested in  

wearing  a  wire.  

Mr.  Meadows.  So  on  your  second meeting  with  the  FBI,  they  

asked you  to  wear  a  wire?  

Mr.  Papadopoulos.  Against  Mifsud.  

Mr.  Meadows.  Against  Mifsud,  who  they  believed at  that  time  

was  doing  what?  

Mr.  Papadopoulos.  Well,  I  guess  --

Mr.  Meadows.  Why  did they  want  you  to  wear  a  wire  for  

Mifsud?  

Mr.  Papadopoulos.  I  mean,  during  my  initial  interview,  I  

told them  -- and it' s  known  now  that  this  is  the  individual  who  

told me  that  the  Russians  have  Hillary  Clinton' s  emails.  So  I  

stated it  to  them.  As  we  understand,  I  pled guilty  to  the  timing  
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and the  extent  of  my  --

Mr.  Meadows.  Right.  

Mr.  Papadopoulos.  -- connection  with  this  individual,  not  

about  that  particular  issue.  

Mr.  Meadows.  Right.  

Mr.  Papadopoulos.  So  he  asked me  to  wear  a  wire.  And he  

basically  told me  that  Washington  wants  answers  and you' re  at  the  

center  of  this,  something  like  that  to  make  it  seem  like  I  was  in  

some  deep  trouble  if  I  wasn' t  going  to  wear  a  wire  against  this  

person.  

I  rejected it.  And in  the  follow-up  meeting  I  had with  

counsel  present  then  and the  FBI,  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  there  were  lawyers  

from  the  FBI  who  came  into  Chicago  for  that  meeting.  

Mr.  Somers.  Is  that  a  third meeting?  

Mr.  Papadopoulos.  I  think  that  was  the  third meeting  of  my  

encounters  with  the  FBI.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  Did you  have  counsel  present  at  the  second meeting  where  

they  requested you  to  wear  a  wire?  

A  I  did not  have  them  present  with  me,  no.  

Q  Was  anyone  else  in  the  room  other  than  FBI  Agent  ?  (b)(6), (b)(7)(C) pe  

A  It  was  just  (b)(6), (b)(7)(C) pe  and I.  We  were  in  a  cafe,  Cafe  George  

in  Chicago.  

And so  then  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI I  think  is  the  name  of  this  DOJ  

attorney.  He  was  present  at  this  --
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BY  MR.  SOMERS:  

Q  Could it  be  ?  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

A  Yeah,  that' s  right,  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI .  He  was  -- he  was  

there.  There  was  a  whole  plethora  of  agents,  and I  don' t  know  who  

else  was  there.  I  just  -- somebody  told me  it  was  him,  and I  

googled his  image  and I  was  able  to  recognize  who  was  in  there.  

And during  the  third meeting,  they  basically  -- it  didn' t  

seem  like  they  were  that  interested in  Mifsud,  actually,  even  

during  the  third meeting.  It  was  just  like,  oh,  can  you  give  us  

his  email  and his  telephone  number?  And I  believe  I  told my  

lawyers,  kindly  pass  this  man' s  email  and telephone  number.  

And they  were  interested in  two  things,  as  far  as  I  remember  

currently:  Who  did I  tell  on  the  campaign  about  emails;  and if  I  

remember  talking  to  Alexander  -- not  Alexander  Downer,  if  I  

remember  talking  to  a  diplomat  of  a  friendly  country  in  a  bar  in  

London.  But  I  don' t  remember  them  ever  saying  Alexander  Downer' s  

name  until  a  future  phone  call,  and then  that' s  when  the  FBI  

started to  interrogate  certain  family  and friends  of  mine.  

So  back  now  to  Charles.  So  at  that  point,  I' ve  had three  

encounters,  as  far  as  I  remember,  with  the  FBI.  They  seemed to  be  

angry  at  me.  It  seemed we  weren' t  friends  at  that  point,  because  

I  probably  didn' t  give  them  what  they  were  looking  for,  or  

expecting.  An  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI is  introduced to  me  by  this  man  in  

Israel  named David Ivry,  who  also  had connected me  to  Yossi  Dagan,  

who  is  a  -- I  believe  he' s  a  political  figure,  a  settler  leader  in  
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Israel.  And David Ivry  messaged me  and said,  I  would like  for  you  

to  meet  him  while  you' re  at  the  inauguration.  I  did.  The  meeting  

was  very  pleasant  with  Yossi  Dagan  and his  team.  

And then  I  believe  in  March  it  was,  or  right  after  -- around  

the  time  I' m  in  discussions  with  the  FBI,  David comes  back  into  my  

life  and says,  Oh,  hi,  there' s  this  m  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI would like  

to  meet  with  you  and talk  business.  And at  that  time,  I  thought  I  

wasn' t  going  to  join  the  administration  anyway,  considering  the  

FBI  was  all  over  me.  So  I  was  trying  to  get  back  into  some  

private  sector  activities.  

He' s  a  60-year-old man,  dual  Israeli-American  national.  He  

begins  to  speak  very  strange  at  this  business  meeting  with  me.  

For  example,  I' ve  been  trying  to  reach  you  for  a  very  long  time,  

but  Israeli  intelligence  wouldn' t  let  me  get  near  you.  So  there  

was  some  -- there  was  some  dog  whistle.  It  was  a  dog  whistle,  in  

my  mind,  that  it  might  be  linked to  what  the  FBI  was  trying  to  

accuse  me  of.  

You  do  realize,  George,  that  everyone  here  at  the  restaurant  

could hear  our  conversation  right  now.  I  said,  I  don' t  know  how  

they  can  hear  our  conversation  unless  you' re  -- in  my  mind,  you' re  

on  -- you  have  a  wire  on  you  of  some  nature.  

Fast-forward to  the  end of  the  lunch.  He  says,  Why  don' t  you  

stand there  with  David.  And I  said,  Okay.  And he  takes  a  picture  

of  me.  And he  took  a  picture  of  me,  which  left  this  mark  of  -- it  

was  a  strange  episode.  
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Fast-forward again  to  the  summer  of  2016  -- 2017,  last  

summer,  before  I' m  arrested.  By  that  time,  I  had been  subpoenaed  

by  the  Senate,  I  believe,  for  documents.  On  my  way  to  Europe  from  

O' Hare  Airport,  I  was  stopped by  armed guards  asking  me  if  I' m  

planning  on  returning  to  the  U. S. ,  not  if  I' m  trying  to  leave,  but  

I' m  planning  on  returning.  So  there  was  some  sort  of  

coordination,  I  believe,  to  prevent  me  from  leaving  the  country.  

Mr.  Meadows.  You  were  stopped by  whom?  

Mr.  Papadopoulos.  By  armed guards  on  my  way  --

Mr.  Meadows.  Armed guards,  I  mean  --

Mr.  Papadopoulos.  At  the  airport.  At  the  airport.  

Mr.  Meadows.  You  mean  TSA  agents?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  know  if  TSA  agents  wear  full  

Kevlar  and handle  assault  rifles,  but  it  was  a  very  intimidating  

experience.  

Mr.  Meadows.  So  armed officers?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes.  

Mr.  Meadows.  Did they  identify  themselves?  

Mr.  Papadopoulos.  I  can' t  remember  how  they  identified  

themselves.  All  I  know  is  they  stopped me  and were  asking  me  

about  where  I  was  going  to  be  in  Europe  and if  I' m  coming  back.  

They  were  really  wanting  to  make  sure  I  was  coming  back.  

Mr.  Meadows.  So  they  didn' t  identify  themselves  as  FBI  or  

anybody  --

Mr.  Papadopoulos.  I  can' t  remember  how  they  identified  
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themselves.  All  I  know  is  they  were  --

Mr.  Meadows.  But  they  wanted to  know  if  you  were  coming  

back?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  my  --

Mr.  Meadows.  How  many  of  them  were  there?  

Mr.  Papadopoulos.  I  think  there  were  three.  This  is  as  I  

was  about  to  embark  on  the  airplane.  So  --

Mr.  Meadows.  In  the  airport?  

Mr.  Papadopoulos.  In  the  airport,  at  the  gate.  At  the  gate.  

So  it  left  an  impression  on  me  that  I  was  being  watched very  

carefully,  very  closely.  

I  get  to  Europe  --

Mr.  Meadows.  Did you  tell  them  that  you  planned to  return?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes.  This  is  my  home.  I  don' t  have  --

Mr.  Breitenbach.  When,  again,  was  this?  

Mr.  Papadopoulos.  This  probably  was  May,  May  2017,  as  I  was  

going  on  my  trip  to  Europe.  

Mr.  Breitenbach.  Thank  you.  

Mr.  Papadopoulos.  I  think  it  was  May  or  June.  Probably  May.  

So  then  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI -- this  is  the  point  I' m  making.  I  am  

in  Greece  on  a  vacation  with  my  then-girlfriend.  And I  have  

friends  of  mine  there  telling  me,  do  you  realize  you' re  being  

watched?  I  said,  what  do  you  mean  I' m  being  watched?  And they  

said,  look  behind you.  And I  noticed there  were  agent-type  

American-looking,  just  people  I  think  were  following  me  abroad.  
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And then  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI comes  to  Greece  and begins  to  talk  to  

me  about  doing  some  sort  of  business  about  political  consulting,  

and it  was  very  ambiguous.  

Mr.  Meadows.  So  how  did Charles  know  you  were  in  Greece?  

Mr.  Papadopoulos.  He  had reached out.  I  told him,  I' m  in  

Greece.  And he' s  like,  okay,  I' ll  come  meet  you  there.  Because  I  

though,  you  know,  we  could possibly  have  --

Mr.  Meadows.  So  he  flew  to  Greece  --

Mr.  Papadopoulos.  Flew  to  Greece.  

Mr.  Meadows.  -- to  meet  with  you?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes.  

Mr.  Meadows.  About  a  job?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  -- yes,  that  was  what  we  were  

trying  to  figure  out,  what  we  -- if  there  was  synergy  or  not  

between  the  both  of  us.  

He  gets  there.  He  begins  to  actually  question  my  

then-girlfriend' s/now-wife' s  motives  for  being  there  too,  which  

was  strange.  And then  he  invites  me  to  Israel  to  say,  it' s  

imperative  that  you  come  to  Israel,  and I' m  going  to  fly  you  to  

Israel,  and we' re  going  to  close  a  deal  of  some  nature.  

I  finish  my  trip  in  Greece.  He  flies  me  to  Israel  from  

Mykonos,  the  island of  Mykonos.  He  picks  me  up  from  the  airport.  

And mind you,  my  impression,  as  I  remember  it,  was  that  I  was  

going  to  get  involved in  some  sort  of  government  consulting  with  

this  person  who  portrayed himself  as,  you  know,  a  well-known  man  
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in Africa and in the Mi dle East. And if you google him, you' ll 

simply see that he' s some sort of CIA asset now, which I didn' t 

know at the time. And WikiLeaks, I guess, had that info, which I 

didn' t know about before. 

He picks me up from the airport, and he takes me to a hotel 

or some sort of meeting room. And at this meeting, he sits me 

down in front of two strange people, who I believe were ex-Israeli 

intelligence, but were currently running some sort of 

government -- how did I explain it exactly? It' s some sort 

of -- it' s some sort of program online that they have that the FBI 

is a client of that helps with Facebook and social media 

manipulation, and basically what they were accusing the Russians 

of doing regarding social media. That was my understanding. And  

I was thinking to myself, why am I here in this room with these 

people? And I started to believe that I was being framed for 

something. 

I leave. We go to a hotel room where Charles is saying, I' m 

going to take care of the hotel for the night. He' s like, Come in 

my room, and he hands me $10,000 in cash. And at the time, I was 

incredibly confused. I was intimidated. I didn' t know what 

really was going on, except that I started to feel that I was 

being set up. And just months before that, I saw that the FBI was 

really going after me for being some sort of agent of Israel. So 

it all started to make sense to me, that this potentially was a 

frame or entrapment of some nature. 
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After  I  leave  him  and I  travel  back  to  Greece,  I' ve  flown  

into  Athens  Airport  probably  20  times  in  my  life.  This  was  the  

first  time  that  there  were  about  20  dogs  sniffing  for  money.  And  

fortunately,  they  didn' t  smell  the  money  and I  got  out.  I  emailed  

him  and I  said,  I  want  you  to  take  your  money  back,  because  I  

really  don' t  know  what  this  is  all  about  and I' m  not  comfortable,  

something  along  those  lines.  And my  money  is  in  Greece,  it' s  in  a  

safe  or  with  my  lawyers,  and you' re  free  to  come  pick  it  up.  Oh,  

I  don' t  want  the  money  back.  

Mr.  Meadows.  What  was  the  money  for  originally?  

Mr.  Papadopoulos.  It  was  supposed to  be  for  some  sort  of  

government  consulting  that  I  really  didn' t  understand.  That' s  why  

I  said,  come  take  your  money  back,  because  I  don' t  know  what  

you' re  paying  me  for,  and you  paid me  cash,  $10,000  cash.  

I  get  to  Greece.  I  tell  him,  take  your  money  back.  A  couple  

days  later  I  fly  to  Dulles  and I' m  arrested.  And my  understanding  

is  the  agents  were  looking  for  that  money  when  they  arrested me,  

and that' s  --

Mr.  Meadows.  And the  money  was  in  Greece?  

Mr.  Papadopoulos.  It' s  -- and it' s  still  in  Greece.  And I  

believe,  I  believe,  I  don' t  have  evidence  about  this,  but  I  truly  

believe  that  those  are  marked bills.  And there' s  a  reason  I' ve  

kept  that  money  safe,  because  I  would certainly  like  to  know  if  

that  money  would potentially  be  part  of  some  -- an  operation.  I' m  

happy  to  share  it  with  you  and you  can  -- or,  you  know  --
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Mr.  Meadows.  Have  you  had any  -- have  you  had any  contact  

with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI since  then?  

Mr.  Papadopoulos.  Strangely  enough,  2  days  after  I  was  

sentenced,  he  was  demanding  his  money  back,  after  going  a  year  

without  asking  for  it.  

Mr.  Meadows.  All  right.  

Mr.  Papadopoulos.  And also  --

Mr.  Meadows.  So  I  assume  that  part  of  this,  in  terms  of  

your  -- and I  don' t  want  to  get  into  the  plea  deal,  but  I  assume  

that  part  of  what  you  just  have  told us  was  part  of  the  whole  

negotiation  as  it  relates  to  your  plea  deal.  If  your  counselor,  

if  she  can  give  you  advice  on  whether  to  answer  that  or  not.  

Mr.  Papadopoulos.  What  I  could say  about  this  is  in  part  of  

my  plea  deal,  the  $10,000  was  the  exact  amount  I  had to  pay,  and  

that  I  was  being  threatened by  the  special  counsel  to  be  charged  

as  an  agent  of  Israel.  But  I  never  received really  more  details  

about  what  that  allegation  was  really  about,  besides  what  they  

told me.  

But  I' m  just  giving  you  the  facts.  I  don' t  have  -- I  don' t  

know  what  was  behind this  except  that  the  FBI  and the  special  

prosecutors  were  actually  very  keen  on  receiving  that  $10,000  

back.  And I  don' t  know  if  that' s  standard protocol,  if  that' s  

something  else,  but  I  can  just  give  you  the  facts.  

Mr.  Meadows.  I' m  going  to  yield to  Mr.  Ratcliffe.  

Mr.  Papadopoulos.  So  that  was  the  money  that  was  agreed upon  
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for  my  fine  with  the  special  counsel  during  my  sentencing  

memorandum,  or  whatever  it' s  called.  And it  seems  that  they  

weren' t  interested,  really,  in  knowing  much  more  about  that  money  

after  I  was  sentenced.  But  before,  they  were  very  keen  on  

receiving  that  money  back.  

Mr.  Meadows.  And they  still  do  not  have  that  money.  Is  that  

correct?  It' s  still  in  a  safe.  

Mr.  Papadopoulos.  My  understanding  is  that  money  is  safely  

located right  now  in  a  safe  in  Greece,  and I  am  more  than  happy  to  

provide  it  to  any  -- to  the  committee  if  --

[Witness  conferring  with  counsel. ]  

Mr.  Papadopoulos.  And my  counsel  just  has  informed me  that  

they  let  the  special  prosecutors  know  about  the  money  and where  it  

is,  and the  special  counsel  is  fully  aware  of  the  situation  with  

that  money.  

Mr.  Meadows.  So  we  do  need to  get  the  emails  and some  of  the  

communication  that  you' ve  mentioned,  and so  if  you  can  get  that  to  

the  committee  that  would be  great.  

Mr.  Ratcliffe.  

Mr.  Baker.  There  was  no  interest  from  the  special  counsel  in  

forfeiting  that  money?  

Mr.  Papadopoulos.  Okay.  My  understanding  is,  with  my  former  

lawyers,  the  special  counsel  was  interested in  that  money  being  

part  of  some  sort  of  forfeiture.  But  then  they  said that  

forfeiture  is  not  applicable  in  this  case.  So  I  don' t  -- I  really  
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don' t  know  how  it  evolved,  but  I  could try  and get  back  to  you  on  

exactly  how  their  stance  on  the  money  evolved.  

Mr.  Ratcliffe.  Mr.  Papadopoulos,  my  name  is  John  Ratcliffe.  

You  and I  have  never  met  either  other,  have  we?  

Mr.  Papadopoulos.  No,  sir.  

Mr.  Ratcliffe.  We' ve  never  talked until  this  moment,  

correct?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes.  

Mr.  Ratcliffe.  I  want  to  confirm  the  chronology  that  you' ve  

given  us  today  about  your  conversations  or  knowledge  about  

Russians  having  dirt  or  thousands  of  emails  on  Hillary  Clinton.  

Did I  understand that  the  first  conversation  that  you  had was  on  

or  about  April  26  of  2016  with  Joseph  Mifsud?  

Mr.  Papadopoulos.  I  had met  Joseph  Mifsud initially  in  March  

of  2016  in  Italy.  He  told me  this  conversation  on  April  26,  2016,  

but  I  had been  in  touch  with  him  before  that.  

Mr.  Ratcliffe.  But  April  26  of  2016  is  the  first  time  you  

had a  conversation  where  he  related this,  as  you  called it,  having  

thousands  of  emails,  of  the  Russians  having  thousands  of  Hillary  

Clinton' s  emails,  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  how  I  remember  it,  yes.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  So  the  next  conversation  that  you  had  

with  anyone  about  what  you  learned from  Mr.  Mifsud,  you  related a  

meeting  with  two  individuals  from  the  United States  Government  

that  identified themselves  as  being  from  the  U. S.  Embassy  in  
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London,  Terrance  Dudley  and Gregory  Baker,  I  thought  I  heard you  

say  on  about  May  10th  of  2016.  

Mr.  Papadopoulos.  May  10th  is  when  I  met  Alexander  Downer.  

And I  believe  Terrance  Dudley  and Gregory  Baker  had reached out  

before  then.  So  somewhere  between  May  1st  to  May  8.  I  can' t  

remember  exact  dates,  but  I  could try  and get  back  to  you.  

Mr.  Ratcliffe.  And do  you  recall  if  the  conversation  with  

Mr.  Dudley  or  Mr.  Baker  involved a  discussion  of  what  Mr.  Mifsud  

had told you?  

Mr.  Papadopoulos.  I  can' t  remember  that,  no.  

Mr.  Ratcliffe.  You  can' t  remember  or  -- are  you  able  to  rule  

it  out?  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  I  can  rule  it  out,  yes,  that  I  

did not  discuss  that  with  them.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  So  then  May  10th  of  2016  is  the  

conversation  with  Ambassador  Downer,  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  so.  That  was  May  10th,  yes.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  What  was  the  next  conversation  you  

remember  having  with  anyone  about  the  Russian  Government  having  

thousands  of  Hillary  Clinton  emails  after  your  conversation  with  

Ambassador  Downer?  

Mr.  Papadopoulos.  To  this  day,  I  have  no  memory  of  ever  

talking  about  it  with  Alexander  Downer.  I  just  want  to  be  on  the  

record about  that.  And the  only  person  that  I  remember  explicitly  

talking,  or  passing  a  comment  along  to,  was  the  Greek  foreign  
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minister,  and that  meeting  I  think  took  place  at  the  end of  May  of  

2016.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  And for  the  record,  do  you  recall  ever  

having  conversation  with  anyone  on  the  Trump  campaign  about  the  

conversation  with  Mr.  Mifsud?  

Mr.  Papadopoulos.  I  have  no  recollection  of  ever  talking  

any  -- about  that  issue  with  anyone  on  the  Trump  campaign.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  It' s  been  publicly  acknowledged that  

on  July  31st  of  2016,  an  FBI  agent  named Peter  Strzok  opened an  

investigation  into  whether  or  not  Russia,  or  the  Russian  

Government,  had colluded,  or  was  colluding  with  the  Trump  

campaign.  Have  you  ever  met  FBI  Agent  Peter  Strzok?  

Mr.  Papadopoulos.  No,  I  have  not.  Knowingly,  no.  Maybe  he  

was  somewhere,  but  I  never  met  him,  no.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  Based on  what  you' ve  told us,  I' m  

trying  to  figure  out  why  one  of  what  has  become  the  highest  

profile  investigations  in  U. S.  history  alleging  collusion  between  

the  Trump  campaign  and the  Russian  Government  centered around you,  

a  28-year-old campaign  adviser  on  the  job  for  about  a  month  who,  

to  this  day,  has  never  been  to  Russia,  and,  to  this  day,  has  never  

knowingly  met  a  member  of  the  Russian  Government.  Am  I  

summarizing  that  accurately?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  absolutely  right.  

Mr.  Ratcliffe.  This  week  you  were  quoted in  an  article  in  

The  Hill  written  by  a  reporter  named John  Solomon,  correct?  
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Mr.  Papadopoulos.  I  believe  so,  yes.  

Mr.  Ratcliffe.  And in  connection  with  that,  you  related  

another  conversation  that  you  had,  and you' ve  told us  a  little  bit  

about  it  today  with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI.  Again,  for  the  record,  the  

dates  of  the  conversations  you  had with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI were  in  

early  September  of  2016,  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  He  reached out  via  email,  I  believe,  in  

the  beginning  of  September  of  2016,  and we  met  face  to  face,  I  

think,  mid September,  or  late  September  2016.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  And did,  again  -- I  know  you' ve  

answered these  questions,  but  I  want  to  make  sure  the  record is  

really  clear.  Di  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI ask  you  about  your  knowledge  of  

the  Russians  having  dirt  on  Hillary  Clinton  and colluding  with  the  

Trump  campaign  to  obtain  that  information?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  what  happened,  yes.  

Mr.  Ratcliffe.  And,  again,  to  briefly  summarize,  your  

recollection,  as  you  related to  John  Solomon,  was  that  you  were  

aware  of  no  collusion  between  anyone  on  the  Trump  campaign  and the  

Russian  Government,  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  absolutely  correct.  

Mr.  Ratcliffe.  The  article  mentioned the  possibility  and  

Congressman  Meadows  just  asked you  about  this,  about  whether  that  

conversation  with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  where  you  expressed having  no  

knowledge  of  any  collusion  between  the  Trump  campaign  and the  

Russian  Government,  whether  or  not  that  was  recorded.  Again,  do  
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you  know  whether  or  not  that  conversation  was  recorded?  

Mr.  Papadopoulos.  I  think  John  Solomon  reported that  it  was  

recorded.  That' s  what  I  know.  

Mr.  Ratcliffe.  But  you  have  no  personal  knowledge?  

Mr.  Papadopoulos.  No.  

Mr.  Ratcliffe.  You' ve  never  seen  a  transcript  of  that?  

Mr.  Papadopoulos.  No.  

Mr.  Ratcliffe.  Do  you  know  if  your  lawyers  have  ever  been  

provided with  a  transcript,  if  one  exists?  

Mr.  Papadopoulos.  I  am  not  sure  if  they  have  been,  no.  

Mr.  Ratcliffe.  Did you  have  any  discussion  with  the  special  

counsel  about  your  meeting  with  

Mr.  Papadopoulos.  I  never  heard the  wor  

of  the  special  counsel' s  mouth.  That' s  how  I  remember  it.  

Mr.  Ratcliffe.  Do  you  know  Carter  Page?  

Mr.  Papadopoulos.  I' ve  encountered him  a  couple  times.  Not  

really.  

Mr.  Ratcliffe.  When  was  the  first  time  you  recall  

encountering  Carter  Page?  

Mr.  Papadopoulos.  Face  to  face?  

Mr.  Ratcliffe.  Yes.  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  I' ve  only  met  him  one  time  face  

to  face.  It  was  at  a  dinner  with  Jeff  Sessions  at  the  Capitol,  

the  Republican  Club,  I  think  it' s  called.  I  think  that  was  the  

only  time  I  ever  met  him  face  to  face,  and the  rest  of  our  

?  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

out  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI
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communications  were  either  over  phone,  Skype,  or  email.  

Mr.  Ratcliffe.  When  was  the  first  time  -- well,  first  of  

all,  when  was  that  face-to-face  meeting,  if  you  can  give  me  a  

timeframe?  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  it  was  summer  of  2016.  I  can' t  

remember  the  exact  month.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  When  do  you  recall  or  do  you  recall  

communicating  in  a  means  other  than  face  to  face  with  Carter  Page?  

Mr.  Papadopoulos.  Sorry.  Can  you  repeat  that,  sir?  

Mr.  Ratcliffe.  Yes.  When  do  you  first  recall  communicating  

with  Carter  Page  other  than  face  to  face?  

Mr.  Papadopoulos.  I  think  it  was  very  quickly.  As  soon  as  I  

was  appointed on  the  campaign,  I  started letting  him  know,  and  

generally  others  on  the  campaign  what  I  was  up  to  with  Mifsud and  

that  I  met  this  person.  I  met  Putin' s  niece.  I  met  the  Russian  

ambassador.  And I  think  he  was  copied on  these  initial  emails.  

And then  moving  forward,  I  think  I  just  stopped really  

coordinating  anything  with  him.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  Did you  ever  have  any  communications,  

whether  in  person  or  by  email  or  telephone  or  in  any  other  manner,  

with  Carter  Page  about  the  Trump  campaign  working  with  the  

Russians  to  obtain  Hillary  Clinton' s  emails?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  have  any  memory  of  that,  no.  

Mr.  Ratcliffe.  What  do  you  recall  about  the  special  counsel  

asking  you  about  your  communications  with  Carter  Page?  
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Mr.  Papadopoulos.  I  think  they  asked me  at  one  point  if  he  

was  in  Buffalo,  New  York,  at  a  time  that  I  had a  Skype  call  with  

him.  I  think  that' s  -- that  was  something  that  just  -- I  never  

understood what  that  was  about.  And basically,  if  I  had  

information  that  he  was  up  to  no  good with  the  Russians.  I  think  

that  happened during  my  first  interview  with  them.  I  think  that' s  

what  was  going  on.  

But  other  than  that,  I' m  pretty  sure  they  know  that  I  really  

didn' t  have  any  real  interactions  with  this  person  except  some  

emails,  a  couple  Skype  calls,  and I  believe  one  face-to-face  

meeting.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  Other  than  the  special  counsel,  do  you  

recall  having  conversation  with  anyone  associated with  the  United  

States  Government,  the  FBI,  or  the  Department  of  Justice,  relating  

to  your  conversations  with  ?  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Papadopoulos.  I  think  I  messaged Sam  Clovis.  I  told  

him,  Hey,  I  met  with  this  person.  I  think  I  told Sam  Clovis  I  met  

with  him.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  But  I' m  asking  about  anyone  with  the  

United States  Government?  

Mr.  Papadopoulos.  Oh,  U. S.  Government.  

Mr.  Ratcliffe.  Department  of  Justice,  FBI,  special  counsel.  

Mr.  Papadopoulos.  About  ?  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Ratcliffe.  About  .  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  have  any  memory  of  talking  about  
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(b)(6), (b)(7)(C) per FBI with  them.  

Mr.  Ratcliffe.  Again,  to  be  real  clear,  the  special  counsel  

investigating  collusion,  potential  collusion,  or  links  between  the  

Trump  campaign  and the  Russian  Government  never  asked you,  the  

person  around which  this  investigation  was  opened and centered,  

about  any  communications  you  had with  an  individual  where  you  

expressed that  there  was  no  collusion  between  the  Trump  campaign  

and the  Russian  Government?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  what  I  remember,  yes.  

Mr.  Ratcliffe.  The  reason  I' m  asking  these  questions,  Mr.  

Papadopoulos,  is  your  credibility  is  at  issue,  and will  be  at  

issue,  because  you  have  pled guilty  to  an  18  U. S. C.  1001  charge  of  

lying  to  the  FBI.  And so  there  will  be  those  that  will  call  into  

question  the  truthfulness  of  your  testimony.  If  you' ve  lied to  

the  FBI  before,  how  do  we  know  that  you' re  telling  us  the  truth?  

But  if  there  is  a  transcript  of  a  conversation  that  you  had  

where  you  expressed that  you  had no  knowledge  about  collusion,  

that  might  corroborate  your  testimony.  It  might  also  raise  

obligations,  obligations  to  you  as  a  defendant,  to  your  lawyers  as  

defense  counsel,  and to  various  judges  as  arbiters  of  material  

facts.  

I  don' t  know  how  to  ask  this  question  without  getting  into  

conversations  that  you' ve  had with  your  counsel.  What  explanation  

have  you  been  given  for  why  you  have  never  been  charged with  

anything  Russia-related,  collusion,  obstruction,  or  otherwise?  
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Mr.  Papadopoulos.  I  guess  I  don' t  need an  explanation  for  

something  that  I  have  really  nothing  to  do.  I  can' t  -- I  really  

can' t  answer  that  question  of  why  they  didn' t  tell  me,  except  that  

the  judge  who  oversaw  my  sentencing  basically,  I  think,  stated  

categorically  that  I  see  no  evidence  here  of  collusion  or  George  

attempting  to  work  with  the  Russian  Government  to  hurt  our  

country.  I' m  just  paraphrasing,  but  I  think  that' s  what  the  

Federal  judge  stated,  something  along  those  lines,  before  he  

sentenced me.  

Mr.  Ratcliffe.  How  did you  leave  the  campaign?  First  of  

all,  when  did you  leave  the  campaign?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  know  if  I  ever  really  left  the  

campaign.  I  think  I  was  involved throughout  the  whole  way  in  

different  ways.  I  mean,  one  -- in  one  manner  I' m  helping  edit  the  

first  foreign  policy  speech  and I' m  setting  up,  helping  set  up  

this  meeting  with  the  Egyptian  President,  and then  I' m  kind of  

just  feeding  information  into  the  campaign  from  March  until  -- all  

through  the  transition,  quite  frankly.  So  I  don' t  think  I  really  

ever  left  the  campaign,  if  that  makes  sense.  

Mr.  Ratcliffe.  Okay.  

Mr.  Papadopoulos.  I  was  considering  leaving,  but  I  don' t  

think  I  ever  submitted some  sort  of  resignation  to  the  campaign  

that  would -- that  would suggest  I  would formally  abdicate  my  

duties  on  the  campaign.  

Mr.  Ratcliffe.  You  testified earlier  that  I  think  you  had  
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come  to  the  campaign  sometime  around the  early  part  of  2016.  

Mr.  Papadopoulos.  I  officially  joined the  campaign  March  

2016.  

Mr.  Ratcliffe.  Before  that,  you  were  part  of  another  

campaign.  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  right.  

Mr.  Ratcliffe.  What  campaign  was  that?  

Mr.  Papadopoulos.  The  Ben  Carson  campaign.  

Mr.  Ratcliffe.  And when  did you  leave  the  Ben  Carson  

campaign?  

Mr.  Papadopoulos.  I  can' t  remember  exactly.  I  think  maybe  

January  2016,  I  think.  I' m  not  100  percent  sure,  though.  

Mr.  Ratcliffe.  Prior  to  leaving  the  Carson  campaign,  what  

connections  had you  had with  Donald Trump  or  anyone  associated  

with  the  Trump  campaign?  

Mr.  Papadopoulos.  As  I  mentioned earlier,  I  had reached out  

to  Corey  Lewandowski  via  LinkedIn,  I  think,  in  the  summer  of  2015,  

when  their  operation  was  around three  people.  And I  said,  I  think  

you  have  a  winner  here  or  something  along  those  lines,  or  that  I' m  

very  interested in  joining  your  campaign.  

And so,  I  guess,  my  formal  -- my  first  contact  was  Corey  

Lewandowski,  kept  in  touch  with  him,  and maybe  Michael  Glassner  

over  the  subsequent  months  until  I  officially  finally  broke  

through  and got  the  job.  

BY  MR.  BREITENBACH:  
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Q  Real  quick,  just  following  up  on  Congressman  Ratcliffe' s  

questions  in  terms  of  timing  with  your  conversation  with  

You  had mentioned it  was  sometime  between  September  

13th  through  the  15th.  But  then  you  said that  you  had left  London  

by  flight,  I  suppose.  So  you  might  have  a  record on  the  day  that  

you  left?  

A  Yes.  

Q  And you  think  you  met  with  him  the  day  before  you  left.  

A  Yes.  

Q  Is  that  something  you  could provide  to  us?  

A  I  believe  so,  yes.  It  shouldn' t  be  too  hard.  

Q  Okay.  And during  that  time  -- that  was  in  September  

13th  through  the  15th  of  2016,  correct?  

A  I  believe  that  those  were  the  days,  but  I  have  to  

double-check  --

Q  So  at  that  point  --

A  -- the  exact  dates.  

Q  At  that  point,  had you  met  with  anybody  at  the  FBI?  

A  No.  

Q  Okay.  Thank  you.  

Mr.  Meadows.  One  follow-up,  because  I  think  in  part  of  that,  

earlier  on  you  indicated that  they  opened up  a  FISA  on  you.  Did I  

hear  you  correctly?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  --

Mr.  Meadows.  It  was  like  a  little  teeny  blurt  there,  and --
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Mr.  Papadopoulos.  I-- the  reason  I' m  suggesting  that  there  

was  a  FISA  was  because  there  was  tremendous  scrutiny  on  -- with  my  

ties  to  Israel,  to  the  point  where  I  had apparently  a  formal  

charge  of  acting  as  an  agent  of  Israel,  which  I  don' t  know  how  

that' s  even  possible  really,  but  there  was  a  charge.  

And by  the  time  I  had my  first  interview  with  the  FBI,  they  

led me  to  believe  that  they  knew  about  certain  meetings  I  was  

having,  who  I  knew  in  the  Israeli  Government  domestically  and  

abroad.  That' s  how  I  remember  it.  And that  they  were  very  angry  

almost  about  my  ties  to  Israel,  to  the  extent,  as  I  mentioned,  

during  my  second encounter  I  remember  the  agent,  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

telling  me,  oh,  you  don' t  want  to  wear  a  wire,  just  know  that  

you' re  lucky  Israel  is  an  ally  or  else  we  would be  going  after  

you,  something  incredibly  bizarre.  

Mr.  Meadows.  So  what  you' re  saying  is,  they  had knowledge  of  

private  conversations  and communications  that  you  had with  other  

individuals  that  would have  taken  extraordinary  measures  to  find  

out.  They  couldn' t  have  found it  on  Facebook  or  read it  in  The  

Hill  or  someplace.  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  -- that' s  what  I  believe,  yes.  

Mr.  Meadows.  And then  the  final  follow-up  to  that,  with  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  these  conversations  that  you  had with  him  with  regards  

to  Russia  and your  pushback  with  him,  those  happened in  person,  

not  over  the  phone.  Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  It  was  in  person,  yes.  
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Mr.  Meadows.  I' ll  yield back.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  I  think  we' re  almost  out  of  time.  If  I  can  just  circle  

back  to  one  thing,  the  second interview  you  had with  the  FBI,  they  

asked you  to  wear  a  wire  on  Mifsud.  Is  that  correct?  

A  Yes.  

Q  Were  you  in  contact  with  Mifsud at  the  time?  

A  I  believe  Mifsud was  reaching  out  to  me  around that  

time,  and I  kept  ignoring  him.  And he  was  sending  me  messages  on  

Facebook,  trying  to  reach  out  to  me.  And the  FBI  agent  said,  we  

need you  to  wear  a  wire  and we' ll  pay  you  and you  can  go  to  London  

and you  can  kind of  look  behind the  scenes  of  an  FBI  operation.  

It  was  very  bizarre,  very  strange.  

Mr.  Somers.  That' s  all  I  have.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Real  quickly.  Did your  current  wife/then  girlfriend  

also  have  her  own  encounter  with  Mr.  Mifsud,  her  own  dealings?  

A  She  actually  knows  him  a  lot  more  than  I  do.  And she  

was  one  of  the  first  people  who  actually  alerted me  to  the  fact  

that  Mifsud is  very  well-known  in  socialist  circles  in  Europe,  to  

Western  intelligence  and government  circles  in  Europe.  And she  

kind of  led me  to  believe  that  what  on  earth  are  you  talking  

about,  about  him  as  a  Russian  agent?  This  guy,  my  uncle  -- her  

uncle  is  a  very  well-known  politician  in  Brussels,  and now  in  

Italy,  is  good friends  with  him,  Gianna  Pittella,  and he  
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says  -- they' re  very  good friends.  And,  you  know,  my  uncle  is  an  

Italian  politician,  and Mifsud is  very  well-known  all  over  Europe,  

so  what' s  this  Russia  stuff?  

And I  started to,  you  know,  have  her  present  certain  things  

about  him  that  she  knew,  and it  all  started to  click  that  this  

person  probably  wasn' t  working  with  Russia  at  all  when  he  was  

talking  with  me.  

And,  quite  frankly,  I  think  that' s  why,  you  know,  she  came  

under  scrutiny  by  the  FBI  herself,  because  she  decided to  speak  

out  and,  you  know,  basically  go  on  TV  and say  that  I  think  Mifsud  

has  been  working  with  Western  intelligence  this  whole  time.  I' m  

not  sure  if  you' ve  seen  those  interviews  in  the  past,  but  she' s  

been  quite  vocal  about  it.  

Q  Did the  FBI  interview  her?  

A  My  understanding  is  Mueller  subpoenaed her  in  October,  

and she  talked to  them,  explained the  connections  that  she  had to  

Mifsud.  And then  she  testified,  actually,  to  the  House  Intel  

Committee  maybe  2  months  ago  or  so,  with  Adam  Schiff  and Eric  

Swalwell.  And she  basically  told them,  look,  I  think  Mifsud is  a  

Western  guy,  not  a  -- not  a  Russian  guy.  

Q  She  worked for  him  for  a  while?  

A  I  don' t  know  exactly  what  they  did together,  but  she  

was  -- she  would be  a  better  person  to  probably  ask  these  

questions.  I' m  sure  she  would probably  be  happy  to  talk  to  you  

about  Mifsud.  
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Mr.  Baker.  Thank  you.  

Mr.  Somers.  We' re  out  of  time  for  this  hour.  
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[2: 17  p. m. ]  

Ms.  Kim.  Back  on  the  record,  are  the  time  is  2: 19  p.m.  

BY  MS.  KIM:  

Q  Mr.  Papadopoulos,  thank  you  for  coming  back.  

A  Thank  you.  

Q  Earlier  you  characterized Mr.  Mifsud as,  quote,  "this  

guy  who  knows  everyone  in  Moscow. "  That  he  was  putting  on  that  

self-presentation.  Is  that  accurate  that  you  said that  earlier?  

A  I  would say  he  presented that  he  knew  everyone  around  

the  world,  including  Moscow.  

Q  And what  representation,  specifically,  led you  

specifically  to  believe  that  he  had deep  connections  in  Russia?  

A  I  guess  at  the  time,  I  just  took  him  at  his  word that  he  

knew  high-level  government  officials  around the  world,  without  

actually  asking  for  proof  beforehand,  before  believing  him.  

Q  Certainly.  So  he  characterized himself  with  having  deep  

connections  with  Russian  officials  in  Moscow?  

A  I  believe  so,  yeah.  That' s  --

Q  Did he  mention  any  specific  officials  in  making  that  

representation  to  you?  

A  I  can' t  remember  if  he  mentioned any  particular  people.  

I  just  know  who  he  introduced me  to.  

Q  Did he  mention  any  particular  entities  in  Russia  with  

regard to  his  connections?  Did he  mention  the  Kremlin?  

A  I  can' t  remember  exactly  who  he  said he  was  connected  
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to.  Maybe  I  just  know  from  researching  him  now,  I  know  he  had  

connections  with  the  Valdai  discussion  group.  Which  I' m  not  sure  

if  he  told me  that  when  I  met  him  or  if  I  researched that  later.  

So  I  just  can' t  really  remember  who  exactly  he  told me  he  was  

connected to  in  Russia.  I  remember  him  mentioning  that  he  was  

some  sort  of  colleague  or  friend of  the  Vietnamese  leader,  though.  

Q  Certainly.  You  attested in  your  statement  of  the  

offense  that  you  had read every  word,  that  your  attorneys  had read  

every  word,  and agreed that  it  was  true  and correct.  Is  that  

generally  right?  

A  Yes.  

Q  In  that  statement  of  the  offense  it  is  said that  

Mr.  Mifsud communicates  to  you  that  he  had communicated with  

Russian  officials  prior  to  telling  you  that  the  Russians  had dirt  

on  Hillary  Clinton  in  the  form  of  emails.  Is  that  right?  

A  That  is  what  I  remember,  yeah.  

Q  And what  Russian  officials  did Mr.  Mifsud said he  had  

communicated with?  

A  That' s  the  thing  I  don' t  remember,  who  he  was  

communicating  with  exactly.  

Q  But  he  communicated that  he  had communicated with  

particular  Russian  officials?  

A  Russia.  He  was  coming  from  -- exactly  how  it' s  stated  

in  the  --

Q  You  don' t  recall  with  precision  which  Russian  officials  
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he  mentioned,  but  he  did -- he  did make  reference  to  the  fact  that  

he  had specific  contacts  in  Russia  who  were  informing  him  that  

there  were  emails  in  Russia' s  possession  about  Hillary  Clinton?  

A  That' s  my  understanding,  yes.  

Q  You  mentioned also  that  you  had ongoing  conversation  

with  Olga  and another  individual  who  was  affiliated with  Russian  

International  Affairs  Council.  Is  that  right?  

A  Yes.  

Q  With  regard to  Olga,  you  mentioned that  she  discussed  

sanctions  with  you  in  your  correspondence.  Does  that  ring  a  bell?  

A  I  believe  she  did over  email.  

Q  And what  was  the  position  on  sanctions  that  she  

expressed over  email?  

A  I  can' t  remember  exactly,  but  we  are  happy  to  share  them  

with  -- we  have  those  emails  in  case  you  don' t.  And are  more  than  

happy  to  share  them  with  you.  

Q  Excellent.  

What  about  the  individual  who  discussed geopolitics  who  was  

affiliate  it  the  Russian  International  Affairs  Council?  

A  It' s  Ivan  Timofeev.  

Q  And did Ivan  Timofeev  -- what  did he  discuss  about  

geopolitical  issues?  I  think  you  summarized it  earlier  as  

Russia  -- as  Syria,  et  cetera?  

A  Yeah,  so  what  I  remember  is  we  had a  Skype  call  and at  

that  time  -- I  mean,  I  don' t  know,  Syria  was  a  big  issue,  still  is  
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today,  but  even  -- it  was  an  even  bigger  issue  back  then.  And I  

just  think  he  was  just  basically  talking  about  Syria,  what  Russian  

might  or  might  not  be  doing  there  and the  Russia-Israel  

relationship  and something  along  those  lines.  I  can' t  remember  

exactly  what  else  the  conversation  entailed,  though.  

Q  So  he  was  summarizing  to  you  Russia' s  position  on  Syria?  

A  Something  along  those  lines.  Yeah,  that' s  what  I  

remember.  

Q  What  other  geopolitical  issues  did he  bring  up,  other  

than  Syria?  

A  The  only  things  I  remember  were  Syria  and the  

Russia-Israel  relationship.  

Q  What  did he  say  about  the  Russia-Israel  relationship?  

A  I  can' t  remember  exact  details  of  what  he  was  talking  

about.  I  just  remember  that  that  generally  was  what  he  was  

talking  about.  

Q  Did he  correspond with  you  about  any  geopolitical  issues  

in  email?  

A  We  certainly  exchanged some  emails.  I  can' t  remember  

exactly  what' s  in  those  emails,  but  I' m  more  than  happy  to  provide  

them  to  the  committee.  

Q  Excellent.  

I' d also  like  to  ask  you  about  your  involvement  on  the  

transition  team.  I  think  you  said to  the  Republicans  earlier  that  

you  remained involved with  the  Trump  transition  team.  Is  that  
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accurate?  

A  Involved meaning  passing  along  information.  And like  I  

stated even  to  you  earlier  that  I' d heard something  from  the  Greek  

Government,  I' d pass  it  along.  And then  I  was  put  in  touch  with  

transition  officials  to  potentially  talk  about  it.  

Q  Did you  apply  for  a  job  in  the  Trump  administration?  

A  I  can' t  remember  if  I  actually  formally  submitted  

something  for  consideration,  but  I  was  in  touch  with  an  individual  

named Rob  Whitmore.  I  can' t  remember  when  I  was  in  touch  with  him  

about  formally  applying  or  him  helping  me  get  a  job.  Something  

along  those  lines,  yeah.  

Q  Did you  participate  in  any  briefings  or  meetings  for  the  

transition  team?  

A  Face  to  face,  no.  It  was  all  over  email.  So  whatever,  

so  -- and I' m  more  than  happy  to  provide  all  the  emails  you  

require  between  Flynn,  myself  and transition  officials.  

Q  I' d also  like  to  ask  you  about  some  of  the  

communications  that  you  referenced earlier  with  Trump  campaign  

officials.  You  said earlier  that  you  provided notes  on  President  

Trump' s  -- then  candidate  Trump' s  big  foreign  policy  speech  to  

Stephen  Miller?  

A  Yes.  

Q  What  was  the  substance  of  those  comments?  

A  I  can' t  remember  but  I' m  more  than  happy  to  share  them,  

because  it  is  all  in  an  email  form.  
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Q  And you  said that  you  communicated with  Steve  Bannon  by  

email  as  well.  Is  that  right?  

A  Yes.  

Q  Would you  be  --

A  Email  and a  couple  of  phone  calls.  What  was  that?  

Q  Would you  be  willing  to  share  those  emails  with  Steve  

Bannon  with  us  as  well?  

A  I' m  more  than  happy  to  share  whatever  emails  I  have  with  

the  campaign  with  the  committee.  

Q  What  context  did you  have  with  Jared Kushner?  

A  Never  spoke  to  Jared or  met  him  in  my  life.  

Q  Can  you  describe  to  me  your  relationship  with  Walid  

Phares?  

A  Yes,  Walid was  part  of  the  five-member  foreign  policy  

advisory  committee,  I  believe.  He  was  certainly  copied on  many  

emails  that  I  was  sending  to  the  campaign,  which  had to  do  with  

Russia,  other  countries,  talking  points,  you  name  it,  he  was  

certainly  on  it.  Like  I  said,  I' m  more  than  happy  to  share  every  

email  I  have  sent  to  the  campaign  to  the  committee.  

He  was  part  of  -- there  was  a  summit  called the  TAG  Summit  

which  part  of  a  European  Union  parliamentary  delegation  that  I  was  

invited to  attend with  Sam  Clovis  and Walid Phares  was  there.  I  

can' t  remember  exactly  what  month  that  delegation  came  in.  But  

they  met  with  our  campaign  and they  met  with  Clinton' s  campaign  as  

well.  And Walid was  there  and -- just  colleagues.  I' m  not  sure  
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exactly  what  I  can  say  about  him.  

Q  You  mentioned a  number  of  emails  where  both  of  you  would  

have  been  copied.  Did you  and Mr.  Phares  have  any  direct  

communication  just  the  two  of  you?  

A  We  met  face  to  face  at  the  TAG  Summit.  And then  we  

obviously  met  at  the  March  31st  meeting.  And I  can' t  remember  if  

we  met  another  time  in  person  or  not.  But  we  certainly  were  in  

correspondence  for  months  over  email.  

Q  Did you  discuss  your  efforts  to  set  up  the  Putin-Trump  

meeting  with  Mr.  Phares?  

A  I' m  not  sure  he  was  copied on  those  particular  emails,  

but  I  could send whatever  emails  I  have  with  him  to  the  committee.  

It' s  fine  with  me.  

Q  What  communications  did you  have  with  Sebastian  Gorka?  

A  I  don' t  think  I  ever  spoke  to  him  while  I  was  on  the  

Trump  campaign.  I  think  while  I  was  on  the  Carson  campaign,  I  

might  have  sent  him  some  -- a  LinkedIn  message  or  he  sent  me  one.  

I  can' t  really  remember  exactly,  but  I  can  look  through  my  

LinkedIn  and see  exactly.  But  I' m  almost  certain  I  had almost  

zero  communications  with  Sebastian  Gorka  while  I  was  officially  on  

the  Trump  campaign.  

Q  What  communications  did you  have  with  John  Mashburn?  

A  Certainly  some  emails.  I  believe  other  emails  we  

exchanged.  I  met  him  in  person  once  at  the  RNC  Convention  where  I  

was  speaking  on  the  panel.  And I  met  him  through  Rick  Dearborn,  I  
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think,  during  the  RNC  convention  in  Cleveland and Beau  Denysyk.  

So  it  was  Beau  Denysyk,  John  Mashburn,  Rick  Dearborn,  and myself.  

And we  were  kind of  talking  -- they  were  asking  me  what  countries  

was  I  going  to?  What  was  I  up  to?  They  just  seemed very  

intrigued with  some  of  the  stuff  I  was  doing.  

Q  What  interactions  did you  have  with  Tom  Barrack?  

A  I  don' t  think  I' ve  ever  met  Tom  Barrack  in  my  life.  

Q  What  interactions  did you  with  Rick  Gates?  

A  I  don' t  think  I  ever  had any  interactions  with  Rick  

Gates.  I  think  from,  what  I  have  read,  I  think  the  emails  I  sent  

to  Manafort  about  this  potential  meeting  was  then  sent  to  Rick  

Gates,  and he  responded,  but  I  don' t  think  I  was  ever  on  any  

direct  or  indirect  communications  with  Rick  Gates  himself.  

Q  Do  you  have  any  direct  or  indirect  communication  with  

Donald Trump  Jr. ?  

A  The  only  thing  that  comes  to  my  mind about  Donald Trump  

Jr.  was  there  was  this  event  for,  I  guess,  it  was  called Greek  

Americans  for  Trump  that  the  campaign  wanted me  to  speak  to  and I  

think  Don  Jr. ' s,  or  one  of  kid' s  secretaries  was  privy  to  that.  

And I  had invited one  of  the  kids  to  come  with  me  to  speak,  and  

they  said the  kids  can' t  make  it,  but  you  should go  ahead.  

Something  along  those  lines,  but  I  have  never  met  Don  Jr.  in  my  

life  and I  never  had any  real  direct  contact  with  him.  

Q  By  the  "kids, "  you  mean  the  Trump  children?  

A  The  Trump  -- yeah,  the  Trump  children,  yes.  
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Q  Did you  have  any  interaction  with  any  of  the  Trump  

children?  

A  Face  to  face  or  directly  over  email,  no.  

BY  MS.  HARIHARAN:  

Q  I  just  want  to  ask  a  couple  of  questions  related to  the  

transition  time.  So  you  had mentioned in  the  campaign  that  you  

had wanted to  work  in  some  capacity  in  the  administration,  

correct?  

A  I  believe  so,  yes.  

Q  And it  is  my  understanding  that  you  interviewed with  an  

Athens  paper,  the  Daily  Kathimerini,  in  December  2016?  

A  Yes.  I  met  with  a  journalist  from  that  newspaper  for  

around 5  or  10  minutes.  

Q  And so  they  wrote  an  article  about  their  conversation  

with  you.  And in  that  interview,  you  were  quoted as  saying,  and I  

quote,  "The  new  President  had given  him  a  blank  check  to  choose  

any  role  he  wanted in  the  government  to  be  for  him"  end quote,  and  

that,  quote,  "You  helped Trump  win  the  presidency. "  So  this  is  

from  the  article.  

So  I' m  curious  when  did this  phone  call  with  President  Trump  

occur?  

A  Well,  I  think,  unlike  this  country  -- well,  maybe  like  

this  country,  I  think  the  Greek  journalists  have  a  wild  

imagination  and were  trying  to  maybe  sell  a  couple  of  newspapers.  

I  don' t  recall  ever  telling  this  person  that,  in  fact,  if  this  is  
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the  same  person  we  are  talking  about,  I  was  sitting  in  the  lobby  

of  the  Grand Bretagne  Hotel,  and she  found me  there  and she  was  in  

sweat  pants.  And I  was  just,  like,  Oh,  hey.  I  was  trying  to  get  

up  because  I  had a  meeting  to  go  to.  And I  think  she  was  

just  -- I  don' t  know.  I  don' t  remember  ever  telling  her  anything  

like  that,  and there  was  no  call  with  Donald Trump.  I  have  met  

Donald Trump  once  in  my  life  at  this  March  31st  meeting,  so  I  

don' t  know  what  quote  she  could have  possibly  been  talking  about.  

Q  So  you  are  saying  you  did not  have  a  phone  call  with  

Donald Trump  regarding  you  working  for  the  administration?  

A  No,  absolutely  not.  

BY  MS.  SHEN:  

Q  So  I  would like  to  go  back  to  your  interviews  with  the  

FBI  in  the  beginning  of  2017.  

A  Uh-huh.  

Q  So  you  were  interviewed by  the  FBI  on  January  27,  2017.  

Does  that  comport  with  your  recollection?  

A  Yes.  

Q  And did the  FBI  approach  you  about  the  interview  or  did  

you  approach  them?  

A  My  recollection  is  they  called me  while  I  was  getting  

out  of  the  shower  and they  said they  are  outside  my  house  and they  

wanted to  talk.  

Q  And you  talked that  same  day?  

A  Yes.  
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Q  And so  the  interview' s  conducted at  your  house?  

A  No.  They  came  to  my  house,  basically  alluded to  the  

fact  that  they  wanted to  talk  to  me  about  Sergei  Millian,  or  my  

friend in  New  York,  who  2  days  before  they  came  to  my  house,  was  

on  the  front  page  of  The  Wall  Street  Journal  as  the  source  of  the  

Steele  dossier.  So  when  they  came  to  my  house,  my  initial  

impression  was,  Okay,  I' m  going  to  talk  about  Sergei.  And then  I  

said,  That' s  fine.  And we  went  down  to  the  Chicago  office.  

Q  So  you  went  down  to  the  Chicago  FBI  field office?  

A  Yes.  

Q  Was  the  interview  voluntary?  

A  Yes.  

Q  And did the  FBI  tell  you  that  you  had to  be  truthful  

during  the  interview  because  you  would get  into  trouble  if  you  

lied?  

A  I  believe  they  said that,  yes.  

Q  And what  exactly  did the  FBI  say  they  wanted to  

interview  about.  You  mention  Sergei  Millian.  Was  there  anything  

else  that  they  mentioned?  

A  Yeah,  as  I  mentioned earlier,  I  told the  judge  who  

sentenced me,  there  were  a  lot  of  topics  that  they  wanted to  talk  

about,  and,  I  think,  the  FBI  themselves  made  it  clear  that  Sergei  

Millian  was  really  just  an  excuse  to  get  me  to  talk,  that  wasn' t  

really  why  they  wanted to  talk  to  me.  

Q  I  guess,  you  know,  what  did they  say  to  you,  we  want  
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talk  to  you  because  of  Sergei  Millian  and then  --

A  So  when  they  came  to  my  home,  they  said that,  as  I  

remember  it  -- there  is  a  transcript  somewhere,  but  I  don' t  want  

to  get  anything  wrong,  we  want  to  talk  to  you  about  your  friend in  

New  York.  And in  my  mind,  my  friend in  New  York  was  just  on  the  

front  page  of  The  Wall  Street  Journal  as  a  source  for  the  Steele  

dossier,  or,  I  should say,  an  acquaintance  of  mine.  And I  said,  

okay.  I' ll  come  down  and I' m  talk.  But  then  the  conversation  

pivoted from  that  to,  are  you  being  cultivated by  the  Israelis?  

Are  you  -- something  along  the  lines  of  hacking?  Who  is  involved?  

Do  you  know  anything?  And then  that' s  the  same  interview  in  which  

I  told them  that  Hey,  this  person,  Joseph  Mifsud.  

Q  So  the  actual  words  that  were  used was,  quote,  "friend  

in  New  York. "  

A  I  can' t  be  quoted on  that.  I' m  just  -- how  I  remembered  

it  was  we  wanted to  talk  about  your  friend in  New  York,  something  

like  that.  There  is  a  transcript  somewhere.  

Q  Well,  you  don' t  recall  them  specifically  saying  Sergei  

Millian  at  the  time  do  you?  

A  I  don' t  remember.  

Q  Did you  tell  the  FBI  that  you  were  willing  to  cooperate  

during  the  investigation,  during  the  interview?  

A  I  believe  I  did,  yes.  

Q  And during  the  interview,  the  FBI  asked you  questions  

about  any  contacts  you  may  have  had with  Professor  Misfud.  Is  
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that correct? 

A According to my recollection -- and I' m glad we are 

clarifying things -- they never asked me anything directly about 

Joseph Mifsud. It was I who brought up the name Joseph Mifsud in 

the conversation. So that' s something that I think we should  

clarify. 

Q Okay. So when you brought up Joseph Mifsud in the 

conversation, what was the reasonable context that it had come up 

in? 

A As far as I remember from reading my sentencing 

memorandum or there was a small footnote. They were asking if I 

had any information that Russian government officials would have 

hacked or before involved in email things. As far as what I 

remember, from what I read, I said, No, but there was this Maltese 

guy name Joseph Mifsud who told me X, Y, Z, and then the 

conversation just --

Q And then FBI did they ask you follow-up questions about 

Mr. Mifsud? 

A I can' t remember what they asked me afterwards. I guess 

I remember I felt that they weren' t really too shocked when I 

mentioned his name, which struck me as very o d. 

Q So what exactly did you relay to the FBI about Mifsud at 

that time? 

A As far as I remember, I told them that in direct answer 

to their question about whether a Russian official had discussed  
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hacking  or  Russian  interference,  I  brought  up  his  name  and said a  

Maltese  person  named Joseph  Mifsud told me  that  the  Russians  have  

thousands  of  Hillary  Clinton' s  emails.  And then  that' s  really  

what  I  remember  the  most  about  my  dialogue  about  Joseph  Mifsud  

with  the  FBI  at  that  meeting.  

Q  So,  did the  FBI  respond in  any  way?  Did they  ask  you  

how  credible  you  believe  this  information  to  be?  

A  I  can' t  remember  about  that,  but  I  remember  maybe  a  

couple  days  afterwards,  agent  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI emailed me  and said  

something  along  the  lines  of,  do  you  -- who  -- I  can' t  -- he  asked  

me  if  I  could provide  some  contact  info  I  think  about  Joseph  

Mifsud and Olga  in  an  email.  He  sent  me  an  email,  I  can' t  really  

remember  exactly  what  that  email  was  all  about,  but.  

Q  So  in  that  same  interview,  was  there  also  discussion  

about  Olga?  

A  I  can' t  remember,  but  there  must  have  been  some  

conversation  about  her.  I  just  can' t  really  remember  exactly  how  

she  was  brought  up,  or  whether  I  brought  her  up.  

Q  Because  if  the  agent  is  asking  for  both  of  their  contact  

information,  then  presumably  -- I' m  just  guessing,  right  -- that  

her  name  would have  come  up  in  the  --

A  Yeah,  I  assume  so,  too.  I  just  can' t  remember  exactly,  

because  there  was  almost  2  years  ago,  so.  

Q  During  that  January  interview,  did the  FBI  ask  you  if  

you  had any  contacts  with  Russian  nationals  or  anyone  with  a  
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Russian  accent?  

A  I  remember  the  Russian  accent  parts  and I  assume  they  

said a  Russian  national.  And I  just  can' t  remember  if  I  then  

brought  up  Olga  or  if  they  brought  her  up.  I  just  can' t  remember  

exactly  how  that  went  down,  but  there  is  a  transcript  out  there  

somewhere.  

Q  So  do  you  recall  what  you  would have  responded -- you  

said you  don' t  quite  recall  if  you  brought  up  Olga,  but  do  you  

remember  anyone  else,  any  other  individuals  or  names  that  you  

might  have  told the  FBI  in  response  to  that  question?  

A  I  mean,  the  facts  are  that  my  Russia  contacts,  I  guess,  

if  you  will  call  them  that,  was  Joseph  Mifsud,  Olga  and Ivan  

Timofeev.  I  just  don' t  think  I  have  any  other  Russia  connection.  

Q  So  did you  discuss  Ivan  Timofeev  with  the  FBI  during  

that  January  --

A  I  can' t  remember  if  I  did or  not.  

Q  Were  you  generally  in  contact  with  Ivan  Timofeev  in  the  

2016  election?  

A  Sporadically,  over  emails,  a  couple  of  Skype  calls.  I  

am  more  than  happy  to  provide  that  contact  to  the  committee  if  you  

don' t  have  those  emails  ready.  

Q  I' m  sorry.  I  know  we  discussed this,  but  why  did you  

become  in  contact  with  Ivan  Timofeev,  why  did you  begin  

discussions  with  him?  

A  My  understanding  is  that  Joseph  Mifsud introduced us  
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over  email  as  somebody  that  might  be  helpful  for  me  to  get  a  quick  

understanding  of  where  the  U. S. -Russia  relationship  said at  the  

time,  considering  he  was  an  academic,  and that  he  potentially  had  

contacts  in  Russia  could facilitate  a  meeting  between  Trump  and  

Putin.  

Q  So  after  that  January  meeting  or  interview  with  the  FBI,  

did you  ever  mention  that  you  had an  interview  with  the  FBI  to  

anyone  on  the  Trump  campaign?  

A  I  don' t  think  I  did.  I  don' t  have  a  memory  of  that,  no.  

Q  And did you  ever  talk  to  anyone  who  is  currently  a  

member  of  the  Trump  administration  about  that  interview  with  the  

FBI?  

A  I  have  not  been  in  touch  with  anyone  really,  as  far  as  I  

remember,  since  the  transition,  quite  frankly.  

Q  And you  didn' t  talk  to  anyone  from  the  Trump  

organization  about  that  interview  with  the  FBI?  

A  I  don' t  think  I  did,  no.  

Q  So  you  were  interviewed again  by  the  FBI  --

A  I  can' t  remember  if  I  reached out  to  Marc  Kasowitz  about  

either  that  or  my  subpoena  from  the  Senate.  And I  emailed him  and  

I  said,  Look,  would you  be  interested in  representing  me?  I  think  

that' s  what  happened.  But  I  don' t  -- I  can' t  remember  exactly  why  

I  emailed him,  but  I  think  I  emailed Marc  Kasowitz'  firm  sometimes  

after  the  interview,  but  I  don' t  remember  if  he  ever  responded or  

anything  like  that.  
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Q  So  this  --

A  I  don' t  know  if  he' s  part  of  Trump  organization,  or  

someone  in  an  orbit,  I  guess,  you  could call  it.  

Q  Right,  right,  right.  So  when  you  sent  this  email,  would  

it  have  been  after  the  first  FBI  interview,  but  before  the  second  

one,  or  --

A  I  think  it  would be  after  I  was  done  with  my  initial  

contacts  with  the  FBI.  

Q  Okay.  

A  And it  was  around the  time  -- I  have  -- I  will  have  to  

double-check,  okay,  and I  could perhaps  see  that  email  is  around  

and I  could provide  it  to  you.  

Mr.  Pierce.  That  may  be  privileged,  George.  

BY  MS.  SHEN:  

Q  Because  you  had a  second interview  in  February,  is  your  

recollection  that  if  you  emailed Kasowitz'  firm,  that  this  would  

have  been  after  that  February  meeting  as  well?  

A  Yes.  

Q  So  --

A  That' s  what  I  remember.  

Q  Okay.  So  you  were  interviewed by  the  FBI  again  on  

February  16,  2017.  Does  that  sound right?  

A  Yes.  

Q  And for  that  interview,  did the  FBI  also  approach  you  or  

did you  --
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A  Sorry?  

Q  Did the  FBI  approach  you  to  conduct  that  interview,  or  

did you  approach  them?  

A  I  don' t  know  how  that  meeting  was  conducted because  I  

think  I  had counsel  present  at  the  meeting  you  were  talking  about.  

So  perhaps  they  organized it.  

Q  Okay.  So  by  the  time  of  the  second meeting  you  had  

hired counsel  to  help?  

A  So  there  were  three,  I  guess,  interactions  I  had with  

the  FBI.  As  I  spoke  about  earlier,  there  was  my  initial  interview  

where  I  had no  lawyers  present.  There  was  a  second one-on-one  

meeting  between  myself  and agent  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI in  Chicago,  where  I  

had no  counsel  present,  where  he  asked me  to  wear  a  wire  of  some  

nature.  And then  the  third meeting  where  the  DOJ  brought  lawyers  

in  with  the  FBI,  my  counsel  was  present  at  that  meeting.  

Q  And who  was  your  counsel  at  the  time?  

A  It  was  Thomas  Breen  and Robert  Stanley  and perhaps  I  had  

George  Burbis  (ph)  on  my  team  at  the  time,  I' m  not  sure  when  he  

left  or  --

Q  And when  did you  hire  these  counsels?  Because  it  would  

have  been  sometime  between  the  January  and February  interviews.  

Is  that  right?  

A  I  can' t  remember  exactly  when  I  hired them,  but  it  must  

have  been  -- because  I  didn' t  have  counsel  during  my  first  

interview.  
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Q  And what  -- why  did you  decide  to  hire  counsel  after  the  

first  FBI  interview,  or  was  it  after  the  one-on-one  meeting?  

A  Well,  after  my  first  interview,  I  think  -- I  figured  

talking  to  the  FBI  and they  are  emailing  you,  it  is  probably  smart  

to  lawyer  up  a  bit.  

Q  So  on  February  16,  2017,  now  you  have  counsel  and now  

you  are  going  to  talk  to  the  FBI  again.  During  that  interview,  

did you  offer  any  new  information?  Were  there  new  topics  

discussed?  

A  As  far  as  I  remember  at  that  meeting,  the  FBI  was  asking  

if  they  could have  the  contact  info  of  Joseph  Mifsud and Olga.  I  

believe  my  counsel  provided it.  And they  asked me  if  I  had met  a  

friendly  western  diplomat  in  a  bar,  I  think.  And I  said I  don' t  

remember,  because  I  met  many  diplomats  in  many  bars.  I  really  

didn' t  know  which  one  they  were  talking  about.  And then  I  believe  

they  asked me  then,  too,  if  I  shared information  with  the  

campaign,  but  I  am  not  100  percent  sure  about  that.  You  would  

have  to  look  at  any  transcripts  that  might  exist,  or  may  not  

exist.  

Q  Did they  ask  you  anything  else  that  you  can  recall?  

A  During  that  February  meeting?  That' s  what  I  remember.  

Q  So  following  your  February  16  interview  you  deactivated  

your  Facebook  account.  Is  that  correct?  

A  I  believe  so.  

Q  Had can  you  explain  why?  
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Ms.  Polisi.  I' m  just  going  to  object  to  this  one  line  of  

questioning,  because  I  do  think  it  involves  substantial  

attorney-client  relationships,  privilege.  

Ms.  Shen.  I' m  sorry.  For  clarification,  because  I  just  

don' t  understand why  would this  line  of  questioning  involve,  you  

said attorney-client  relationships?  

Ms.  Polisi.  Yes,  attorney-client  privileged information.  

Ms.  Shen.  I  guess  I' m  just  not  understanding  because,  you  

know,  it  is  a  Facebook  account,  it' s  been  deactivated,  it  is  

public  knowledge.  So  what  about  it  is  --

Ms.  Polisi.  It  is  very  active.  Describing  what  about  it  I  

think  would impede  upon  that  relationship  as  well.  I' m  going  it  

to  object  to  this  line  of  questioning,  just  leave  it  at  that.  

BY  MS.  KIM:  

Q  So  the  FBI  asked you  to  wear  a  wire  to  record to  

Mr.  Mifsud during  your  February  interview  with  the  FBI?  

A  No.  During  my  second encounter  with  .  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Q  Which  was  when?  

A  Shortly  after  my  first  interview  with  them.  

Q  After  that  second encounter  with  the  FBI,  did you  

continue  to  communicate  with  Professor  Misfud?  

A  I  think  I  stopped communicating  with  him.  I  had not  

communicated with  him  for  some  time.  Actually  up  until  that  

interview,  and then  certainly,  as  far  as  I  remember,  I  don' t  think  

I  spoke  to  him  at  all  after  the  FBI  came  to  my  house.  
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Q  Prior  to  stopping  communicating  with  him,  what  were  the  

different  channels  that  you  used to  communicate  with  him?  Did you  

use  Facebook  to  communicate  with  him?  

A  I  believe  so.  

Q  Did you  use  email  to  communicate  with  him?  

A  I  believe  so.  

Q  Skype?  

A  I  can' t  remember  if  I  ever  used Skype.  Well,  certainly  

email,  and I  believe  Facebook.  

Q  When  was  the  last  time  you  remember  communicating  with  

Professor  Misfud?  

A  Off  the  top  of  my  memory  I  think  it  was  the  summer  of  

2016.  

Q  Do  you  remember  why  you  stopped communicating  with  him?  

A  I  can' t  remember  exactly,  I  just  didn' t  really  think  he  

was  a  man  of  real  substance  at  some  point.  

Q  Okay.  I  would like  to  go  back,  though,  to  your  

conversation  with  him  in  April  of  2016.  So  can  you  give  me  a  

better  sense  of  when  that  meeting  concluded and then  when  you  

emailed Stephen  Miller  about  interesting  messages  coming  out  of  

Russia  about  the  meeting?  

A  Sure.  So  as  I  remember  it,  we  meet  for  lunch  at  the  

Andaz  Hotel  in  London,  and he  drops  this  information  on  me.  And  

then,  I  mean,  we  probably  talked about  other  things,  I  just  can' t  

really  remember  what  the  other  things  were,  but  that  was  probably  
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the  most  important  piece  of  information  from  that  meeting.  And  

then  I  think  I  had a  scheduled call  latter  that  day  with  Stephen  

Miller,  that  never  went  through.  And I  emailed him,  I  believe,  

that  same  day  about  interesting  messages  coming  in  from  Moscow.  

Q  You  said also  that  you  continued to  suggest  this  

Trump-Putin  summit,  but  eventually,  you  found out  that  the  

campaign  just  wasn' t  interested.  Can  you  tell  me  the  process  by  

which  you  came  to  understand that  the  campaign  wasn' t  interested  

in  setting  up  a  Trump-Putin  meeting?  

A  Yes.  As  I  remember  it,  by  the  time  Manafort  took  the  

helm  of  the  campaign,  I  just  emailed him,  Are  we  interested in  

this  or  not?  I  think  I  forwarded to  him  an  email  from  Ivan  

Timofeev  where  he' s  asking  for  a  letter  to  be  signed by  the  

campaign  if  this  is  a  serious  proposal  or  not,  something  like  

that.  And I  don' t  think  I  ever  received a  response  from  Manafort.  

And you  just  put  two  and two  together,  no  one' s  interested,  so  

stop  it.  

Q  So  it  was  not  until  -- do  you  remember  when  Mr.  Manafort  

took  over  the  campaign  manager  position?  

A  I  don' t  remember  when  he  took  on  the  campaign.  

Q  Do  you  remember  if  it  was  around the  time  that  you  were  

talking  to  Mr.  Miller  about  interesting  messages,  or  if  it  was  

sometime  after  that?  

A  I  think  probably  after.  

Q  But  some  time  after  that,  wasn' t  it?  
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A  I  think  so,  yeah.  

Q  And you  kind of  picked up  on  the  fact  that  the  campaign  

was  not  interested in  the  meeting,  not  from  an  explicit  

affirmative  communication  from  a  campaign  official,  but  because  

Paul  Manafort  never  responded to  an  email  that  you  sent?  

A  That' s  how  I  remember  it.  And there  might  have  

been  -- there  might  have  been  an  email  telling  me  no,  or  somebody  

might  have  told me  no  to  my  face.  I  just  can' t  remember  all  my  

interactions  with  the  campaign  from  2  years  ago,  unfortunately.  

Q  Certainly.  You  stated that  you  attended the  big  foreign  

policy  opening  meeting  with  Jeff  Sessions  and Donald Trump  when  

the  picture  came  out.  Is  that  right?  

A  That' s  right.  

Q  You' ve  accounted to  the  press  that  some  time  during  that  

meeting  you  raised the  possibility  of  a  meeting  between  Trump  and  

Putin.  Can  you  describe  how  Mr.  Sessions  reacted to  your  offer  of  

that  type  of  meeting?  

A  I  felt  that  the  Senator  was  quite  enthusiastic  about  a  

potential  meeting.  

Q  And how  could you  tell  that  he  was  enthusiastic  about  a  

potential  meeting?  

A  That  was  just  my  impression  and that' s  why  looking  back,  

I  continued to  pursue  it,  or  else  if  your  superior  is  telling  you,  

No,  you  shouldn' t  do  this,  there  was  no  reason  why  I  would  

continue  to  do  it.  I  mean  that  is  just  how  I  remember  it  at  the  
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time.  

Q  So  you  remember  maybe  some  kind of  nonverbal  queue  from  

Mr.  Sessions  suggesting  that  he  was  enthusiastic  about  the  idea  of  

a  Putin  --

A  There  was  something  that  I  felt  he  was  enthusiastic  

about.  And that' s  why  I  continued to  pursue  this  -- I  guess  it  

was  a  stupid idea,  but  I  continued to  pursue  it.  

Q  Was  Carter  Page  present  when  you  raised this  idea?  

A  I  don' t  think  he  was,  no.  I  don' t  they  was  in  the  

meeting.  

Q  Was  Burt  Mizusawa  present  when  you  raised this?  

A  I  believe  so.  

Q  And what  was  Burt' s  reaction  to  your  raising  the  

possibility  of  a  Putin-Trump  meeting?  

A  I  can' t  remember,  because  I  think  he  was  sitting  to  the  

side  of  me,  but  there  were  a  lot  of  people  in  the  room  who  were  

disproving  -- disapproving  of  this  meeting.  

Q  Was  Stephen  Miller  in  the  room?  Was  Stephen  Miller  in  

the  room  when  you  mentioned --

A  I  don' t  know  if  he  was  at  the  time  I  mentioned it,  but  I  

saw  him  afterwards.  

Q  Do  you  remember  anyone  else  in  the  room  having  a  

positive  reaction  to  your  suggesting  that  Trump  and Putin  should  

meet?  

A  Quite  honestly,  I  couldn' t  care  less  at  the  time  what  
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any of the other associates thought of it. I was just looking at 

candidate Trump and Senator Sessions. And candidate Trump, 

simply -- he was noncommittal, he just no ded, so -- and then 

he deferred to Jeff Sessions to see what he thought, and that' s 

when I understood that the Senator was open to this. 

BY MS. HARIHARAN: 

Q At any point, did Mr. Sessions tell you to stop 

contacting Russian officials or any foreign government officials 

on behalf of the campaign? 

A I don' t remember. 

And like I said, I was never in email communication with the 

Senator. I met him in person twice. We were not having phone 

calls or anything like that. 

Q Did he communicate something like that verbally? 

A I only met him twice. And the second time I met him, we 

were talking about a completely different topic than Russia so. 

Q What were you talking about? 

A About Egypt. 

Q So I want to be clear. So you got the impression from 

him that he was enthusiastic about the idea of the meeting, but he 

did not -- did not verbally say to you at any point, Stop 

contacting Russian officials? 

A I don' t remember him ever telling me stop contacting 

anyone. 

Q Okay. And then were you given any a ditional 
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assignments or deliverables at that meeting by Sessions or anyone 

else? 

A I don' t remember any a ditional deliverables. I think 

like I said this wasn' t an organized campaign. Everybody was 

there to kind of jump-start up their own initiatives. And no one 

was just giving orders to anyone like a 5-year-old. 

BY MS. KIM: 

Q You said that later that day you met with Mr. Miller? 

A No, no, no. I don' t know if he was at the same 

meeting -- I don' t know if he was at the meeting when I said what 

I said, but I saw him in person at the meeting. It could have 

been he could have come in afterwards. I don' t know. I just 

shook his hand. And he said, let' s be in touch. 

Q Did you have any communication -- any substantive 

communication with Mr. Miller that day? 

A That day, I don' t remember. But moving forward, I had  

some substantial conversations with him. 

Q Did he ever follow up with the idea of having the 

Trump-Putin meeting? 

A I don' t remember. But as I said, it is all in email, 

and I' m happy to share all the emails with you. 

Q During the time that you were interviewing with the FBI, 

or, in fact, anytime after the summer of 2016 when you said you 

stopped communicating with Mr. Mifsud, did Mr. Mifsud ever reach 

out to you to try to reestablish communication with you? 
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A  I' m  sorry,  repeat  that,  please.  

Q  Yes.  So  you  stated earlier  that  as  of  summer  2016,  you  

stopped communicating  with  Mr.  Mifsud?  

A  That' s  what  I  re  -- I  believe  that' s  when  I  stopped  

talking  to  him,  yes.  

Q  So  after  you  stopped talking  to  Mr.  Mifsud,  did he  ever  

attempt  to  reach  out  to  contact  you?  

A  What  I  remember  is  -- I  don' t  know  the  months,  okay?  So  

I' m  just  letting  you  know  what  he  was  trying  to  accomplish,  after  

it  seems  that  I  kicked him  to  the  side  about  the  campaign  

involvement,  he  introduced me  over  email  to  his  current  lawyer,  

Stephan  Roh,  as  somebody  that  I  might  be  interested in  working  

with  or  on  a  project  with.  I  -- then  I  had a  couple  of  Skype  

calls  with  Stephan  Roh,  and then,  I  believe,  Mifsud was  actually  

reaching  out  to  me  at  the  same  time  the  FBI  came  to  my  house.  

Q  What  did you  communicate  with  Mr.  Roh  about?  

A  So  we  had discussed -- my  understanding  is  that  he  

wanted to  open  up  some  sort  of  office  in  Washington,  D. C.  

for  -- he' s  a  lawyer,  but  he  also  have  an  energy  consultancy  firm.  

That' s  my  understanding.  And he  was  looking  to  open  up  a  

Washington  presence,  and he  wanted to  coordinate  with  me  on  that,  

but  nothing  ever  materialized.  

Q  Are  you  aware  that  in  a  Daily  Caller  article,  Mr.  Roh  

has  referred to  you  as  a  western  intelligence  operative?  

A  I  wasn' t  aware  of  that,  but  I  was  aware  he  wrote  a  book  
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where  he  speculated that  I  could be  that,  but  of  course  I  don' t  

know  this  person  beyond a  couple  of  emails  and phone  calls,  so,  of  

course,  he  has  no  substance  behind any  allegations.  

BY  MS.  HARIHARAN:  

Q  Sorry  to  jump  around.  You  had said earlier  that  Jeff  

Sessions  did not  push  back  on  you  contacting  Russian  government  

officials.  Did anyone  else  on  the  campaign  or  on  the  national  

security  team  tell  you  to  stop  communicating,  or  attempting  to  

communicate  with  Russian  officials?  

A  I  don' t  remember  if  there  was  direct  pushback,  but  

looking  back  from  some  emails  it  that  have  been  leaked,  it  seeks  

that  members  of  the  committee  were  talking  among  themselves  and  

saying  what  Papadopoulos  is  doing  is  a  bad idea.  But  I  don' t  know  

if  I  was  actually  copied on  any  of  those  emails.  Does  that  make  

sense?  

BY  MS.  SHEN:  

Q  So  if  you  could turn  back  to  exhibit  1,  I  don' t  know  if  

you  still  have  your  copy  somewhere  and turn  to  page  2  and I' m  

going  to  just  read from  the  top.  "Defendant  Papadopoulos  claimed  

that  his  interactions  with  an  overseas  professor  who  defended  

Papadopoulos  understood to  have  substantial  connections  to  Russian  

government  officials  -- occurred before  defendant  Papadopoulos  

became  a  foreign  policy  adviser  to  the  campaign.  Defendant  

Papadopoulos  acknowledged that  the  professor  had told him  about  

the  Russians  possessing  dirt  on  then-candidate  Hillary  Clinton  in  
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the  form  of  thousands  of  emails,  but  stated multiple  times  that  he  

learned that  information  prior  to  joining  the  campaign.  

In  truth  and in  fact,  however,  defendant  Papadopoulos  learned  

he  would be  an  adviser  to  the  campaign  in  early  March,  and met  the  

professor  on  or  about  March  14,  2016.  The  professor  only  took  

interest  in  defendant  Papadopoulos  because  of  his  status  with  the  

campaign.  And the  professor  told defendant  Papadopoulos  about  the  

thousands  of  emails  on  or  about  April  26,  2016,  when  defendant  

Papadopoulos  had been  a  foreign  policy  adviser  to  the  campaign  for  

over  a  month. "  

So  Mr.  Papadopoulos,  why  did you  lie  to  the  FBI  and claim  

that  your  interactions  with  Professor  Misfud occurred before  you  

became  a  foreign  policy  adviser  to  the  Trump  campaign?  

Ms.  Polisi.  I' m  going  to  object  to  this  line  of  questioning.  

Ms.  Shen.  What' s  the  objection  based upon?  

Ms.  Polisi.  We  are  here  on  a  voluntary  basis.  We  have  

answered all  of  your  questions  thus  far.  It  is  my  advice  to  him  

that  he  not  talk  specifically  about  the  offense  conduct.  

Ms.  Shen.  Are  you  asserting  a  privilege?  

Ms.  Polisi.  I' m  not  asserting  a  privilege,  per  se.  But  

would be  happy  -- I  would say  you  could issue  a  subpoena.  We' re  

here  on  a  voluntary  basis.  It  is  my  advice  to  him  not  to  talk  

about  the  offense  conduct.  

Ms.  Shen.  I  would like  to  mark  as  exhibit  2,  the  

government' s  sentencing  memorandum  for  George  Papadopoulos,  dated  
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August  17,  2018.  

[Papadopoulos  Exhibit  No.  2  

Was  marked for  identification. ]  

BY  MS.  SHEN:  

Q  Can  you  please  turn  to  page  4.  Mr.  Papadopoulos,  I  

believe  earlier  in  this  round,  we  were  asking  about  your  

interviews  with  the  FBI,  and I  believe  that  you  said that  you  had  

brought  up  to  the  FBI  the  -- the  professor  and your  conversation  

with  him.  Is  that  correct?  

A  That  is  what  I  remember.  

Q  So  if  you  could take  a  look  at  footnote  2  on  this  page,  

page  4,  in  the  second paragraph,  it  reads,  "To  the  contrary,  the  

defendant  identified the  professor  only  after  being  prompted by  a  

series  of  specific  questions  about  when  the  defendant  first  

learned about  Russia' s  disclosure  of  information  related to  the  

campaign,  and whether  defendant  had ever,  quote,  ' received any  

information  or  anything  like  that  from  a  Russian  government  

official'  unquote.  In  response,  while  denying  he  received any  

information  from  a  Russian  Government  official  that  further  

identified the  professor  by  name,  while  also  falsely  claiming  he  

interacted with  the  professor  ' before  I  was  with  Trump  though. ' "  

Mr.  Papadopoulos,  what  you  just  said earlier  today  during  

this  interview  doesn' t  seem  to  jive  with  the  information  in  this  

footnote.  Can  you  explain  the  discrepancy?  

Ms.  Polisi.  I' m  still  going  to  object  to  this  line  of  
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questioning.  I  disagree  with  your  characterization  of  his  

previous  testimony.  What' s  written  is  written,  you  read it  into  

the  record.  

Ms.  Shen.  Well,  he  just  agreed with  my  characterization.  

Ms.  Polisi.  No,  he  did not.  He  did not.  He  did not  agree  

with  your  characterization.  

Ms.  Shen.  I  asked him  if  what  we  talked about  earlier  was  

correct  -- on  the  record.  

Ms.  Polisi.  That  is  correct.  

Ms.  Shen.  And then  I  read the  paragraph  from  his  sentencing  

memorandum,  and you  are  not  allowing  him  to  respond to  that.  

Ms.  Polisi.  Correct,  I' m  not  allowing  him  to  respond to  

that.  

BY  MS.  KIM:  

Q  Mr.  Papadopoulos,  you' ve  said to  us  that  you  have  emails  

that  we  are  interested in  that  you  will  provide  to  us.  Is  that  

right?  

A  Yes.  

Q  Are  the  current  emails  in  your  possession  all  of  the  

emails,  so  all  of  the  emails  that  you  sent  or  received,  or  have  

you  deleted some  emails  or  communications?  

A  I  have  -- my  understanding  is  these  are  all  the  emails  I  

have  had untampered with  with  the  campaign.  

Q  Do  you  still  have  Facebook  messages  saved or  did those  

get  deleted?  
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A  First  of  all,  my  old Facebook  accounts  was  never  

deleted,  it  was  deactivated.  And it  is  reactivated now.  So  

nothing  -- as  far  as  I  understand,  I  don' t  think  I  have  actually  

been  on  the  old Facebook  account  in  a  couple  of  years.  I  don' t  

think  anything  has  been  actually  deleted from  that.  

Q  So  you  would be  willing  to  provide  us  the  messages  from  

your  old Facebook  account  as  well?  

A  I  have  no  issue  with  that.  

BY  MS.  HARIHARAN:  

Q  I  want  to  go  back  quickly  to  the  Capitol  Hill  Club  

dinner  that  was  a  part  of  the  RNC  convention  in  2016?  

A  I  don' t  know  when  it  took  place.  I  just  know  that  

that' s  where  we  ate  there  at  some  point.  

Q  When  you  sat  next  to  Jeff  Sessions,  did,  at  any  point  

during  that  dinner,  lunch,  did you  discuss  your  efforts  to  

communicate  with  Russian  officials  or  to  improve  U. S.  Russia  

relations?  Did that  come  up  at  any  point?  

A  My  memory  of  that  particular  dinner,  lunch  whatever  it  

was  that  we  were  focusing  almost  exclusively  on  the  U. S. -Egypt  

relationship.  And I  don' t  even  think  Russia  came  up  one  time.  I  

don' t  remember  it  at  all.  

Q  Then  I  think  it  was  a  day  or  two  later  you  spoke  on  an  

AJC  panel  with  Senator  Corker  and Representatives  Marino  and Yoho.  

What  was  the  subject  of  that  panel?  Do  you  recall?  

A  As  I  recall,  it  was  a  panel  on  America' s  role  in  the  
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world. 

Q How did you come to speak on that panel? 

A I was invited by, I think, American Jewish Committee. 

I' m not sure how that invite got to me exactly, but I 

think -- they were hosting the panel, I think. 

Q Is it fair to say that you were invited because of your 

role as a foreign policy adviser on the campaign? 

A I presume so, yes. 

Q And you had -- actually, before I do that, did the 

campaign have to approve of that, of you speaking on that panel, 

or is it you were just invited and you accepted it, or did you let 

them know those types of --

A I can' t remember exactly what the setup was, but I know 

that' s the day that I met Rick Dearborn, Beau Denysyk and John 

Mashburn. 

Q As part of your foreign policy duties for the campaign, 

I know you said you focused mostly on the Mi dle East and parts of 

Europe. Did you -- were you, at any point, consulted on any 

matters related to Ukraine? 

A I don' t recall having anything to do with Ukraine, no. 

Q Were you aware at the time of the campaign' s efforts to 

change or update the party' s platform on Ukraine? 

A I don' t have any memory of that, no. 

Q So that wasn' t something, let' s say, that came up in any 

conversation with Paul Manafort, or Mike Flynn, or Jeff Sessions, 
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or  anybody  like  that?  

A  As  far  as  I  remember,  absolutely  not.  

BY  MS.  SHEN:  

Q  Last  month  you  did an  interview  with  George  

Stephanopoulos?  

A  Yes.  

Q  And during  that  interview,  you  stated that  when  you  were  

interviewing  at  the  FBI,  you,  quote,  "Understood that  there  was  an  

incipient  investigation  into  Russian  interference  for  the  2016  

election. "  And you  also  stated,  quote,  "I  found had myself  pinned  

between  the  Department  of  Justice  and the  sitting  President,  and  

have  probing  questions  that  I  thought  might  incriminate  the  

sitting  President, "  end quote.  Do  you  generally  recall  saying  

that?  

A  Doing  the  interview  with  George?  

Q  Yes.  

A  Yeah.  

Q  And what  -- why  did you  think  that  you  might  incriminate  

the  President?  

A  I  don' t  have  a  comment  on  that  actually.  

Q  Well,  it  sounds  pretty  serious.  Why  wouldn' t  you  --

A  I  thought  -- I  guess  I  will  speak  for  myself,  not  the  

President,  because  I  don' t  know  the  President  and he  doesn' t  know  

me.  So  I  thought  that  potentially  what  Mifsud told me  was  

something  criminal,  and that  I  was  involved in  potentially  
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something  criminal.  Not  that  the  President  himself,  but  because  

he  was  on  a  campaign,  and I  was  on  his  campaign,  it  might  have  

infected him  indirectly.  I  think  that' s  what  I  was  talking  to  

George  about.  But  in  terms  of  me  incriminating  the  President,  I  

don' t  know  him,  he  doesn' t  know  me.  And certainly,  he  will  have  

nothing  to  do  with  Joseph  Mifsud and what  he  told me  so.  

Q  So  you  never  thought  that  the  President  might  have  been  

committing  a  crime?  

A  In  my  opinion,  no.  

BY  MS  KIM:  

Q  Did you  attend the  inauguration?  

A  I  was  in  Washington  for  the  inauguration,  I  attended a  

couple  of  parties  there.  

Q  Which  parties  did you  attend?  

A  I  attended a  party  -- I  think  it  was  the  Arch  Diocese  of  

New  York  with  hosting  some  awards  ceremony  for  Reince  Priebus,  and  

George  Gigicos  was  the  head of  events  for  the  Trump  campaign.  And  

I  think  that' s  the  only  party  I  attended.  

Q  Did you  attend any  kind of  watching  parties,  

celebrations,  inauguration  balls?  

A  I  think  the  only  festivity  I  attended was  that,  and  

there  was  either  a  pre-party  to  that  or  an  after  party  to  that.  I  

can' t  remember  exactly  -- exactly  which  parties  I  attended during  

the  inauguration.  

Q  Where  were  you  on  the  night  of  the  election?  
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A  I  don' t  remember.  

Q  You  don' t  remember  where  you  watched the  election  

returns?  

A  I  don' t  remember  what  TV  I  was  watching  it  on  or  what  

city.  I  think  I  might  have  been  in  Chicago.  I  was  watching  on  

TV.  I  just  don' t  know  exactly  where  in  the  world I  was  at  that  

time.  Because  I  was  traveling  a  lot  at  that  time.  

Q  I  see.  What  was  your  reaction  to  the  victory?  

A  Ecstatic.  

Q  Did you  reach  out  to  anyone  on  the  Trump  campaign  that  

day?  

A  That  particular  day?  Like,  I  think,  Steve  Bannon,  you  

know,  just  to  say  we  did it  or  something  like  that.  I  

can' t  -- like  I  said,  I  could provide  all  these  emails,  I  just  

don' t  know.  I  really  can' t  remember  exactly  what  I  did on  that  

specific  day.  

Q  What  news  reports  and I  think  as  you  discussed earlier,  

you  forwarded a  proposal  for  a  strategic  alliance  from  the  Greek  

defense  minister  to  Mr.  Bannon  and Mr.  Flynn.  How  did the  Greek  

defense  minister  reach  out  to  you  about  the  proposal?  

A  Let  me  think.  I  was  a  well-known  person  in  that  

industry,  especially  in  that  part  of  the  world.  And I  believe,  

during  my  initial  meeting  with  him  in  May  of  2016,  he  was  really  

interested in  having  Greece  become  the  new  frontier  for  NATO  in  

the  Mediterranean,  which  is  also  -- there' s  this  misunderstanding  
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that  I  was  talking  with  some  sort  of  pro-Russia  defense  minister,  

which,  in  my  opinion,  I  think  he  could be  the  best  friend of  the  

U. S.  in  southeast  Mediterranean,  but  that' s  another  topic.  

So  we  were  talking  about  it  there,  just  floating  ideas,  Hey,  

this  might  be  something  interesting.  This  was  May,  though,  before  

any  election.  Just  theory  at  that  point,  and then  I  think  I  was  

in  Greece  in  December  of  2016.  And either  I  met  with  him  or  one  

of  his  staff,  and they  said,  This  is  what  we  want  to  do,  what  do  

you  think?  And I  passed the  message  along.  That' s  how  I  think  it  

happened.  

Q  Why  did you  send the  proposal  to  Michael  Flynn?  

A  Steve  Bannon  sent  it  to  Michael  Flynn.  

Q  You  sent  it  to  Steve  Bannon  and then  he  forwarded it  to  

Michael  Flynn?  

A  Exactly.  

Q  Why  did you  send it  to  Steve  Bannon?  

A  Well,  I  thought  a  deal  like  that  is  great  for  U. S.  

business  and interest.  So  it  is  a  NATO  ally,  it  is  a  huge  deal,  

and it  advances  the  national  cause.  I  mean,  that' s  how  I  saw  it.  

I  didn' t  see  any  downside  to  American  companies  taking  exclusive  

rights  to  all  of  Greece' s  natural  reserves.  I  thought  that  was  a  

good deal  for  us,  that' s  why  I  passed it  along.  

Q  And you  said that  Flynn  responded positively  to  --

A  He  responded something  along  the  lines  of  this  is  very  

interesting,  let' s  look  into  it.  
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Q  Did you  ever  connect  again  about  it  in  person?  

A  I  have  never  met  Michael  Flynn  in  person  in  my  life.  

Q  Did you  follow  up  the  proposal  with  anyone  else  on  the  

Trump  transition  team?  

A  As  far  as  I  remember,  it  was  Steve  Bannon,  he  forwarded  

it,  then  I  think  the  higher-ups  took  care  of  whatever  they  were  

doing  or  didn' t  do.  

Q  Did you  have  any  other  communications  with  foreign  

government  officials  during  the  transition?  

A  I  met  the  President  of  Cyprus,  and the  Jordanian  foreign  

minister.  And I  think  actually,  now  that  you  refreshed my  memory,  

I  think  I  sent  a  note,  not  to  Flynn,  but  maybe  to  Flynn' s  

assistant  about  those  meetings  I  was  having.  So  I  don' t  know  if  

it  was  directly  to  Flynn,  so  I' m  glad you  actually  asked that  

question,  just  to  refresh  my  memory.  

So  I  believe  I  met  the  Cypriot  President  who  also  was  

interested in  ExxonMobil  and some  other  companies  coming  in  doing  

business  there.  And I  just  passed along  messages  I  think  to  

Flynn' s  assistant,  which  I  thought  was  something  very  good for  our  

country.  And then  I  met  the  Jordanian  foreign  minister  while  I  

was  in  Cyprus  through  a  connection  I  had in  Cyprus.  And I  can' t  

remember  if  I  sent  anything  about  him,  but  I  probably  did to  

Flynn' s  assistant.  

Q  Did you  have  any  meetings  with  the  Emiratis  during  the  

transition?  
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A  Not  that  I  recall,  no.  

Q  Any  meetings  with  Egyptian  officials?  

A  During  the  transition?  I  can' t  remember,  but  it' s  

possible,  because  I  had a  very  close  network  with  them.  But  I  

can' t  remember  about  Egypt  in  particular.  

Q  Sure.  What  about  Saudi  officials?  

A  During  the  transition,  or  throughout  the  campaign?  

Q  I  will  take  any  time  during  the  campaign,  during  the  

transition,  after  the  --

A  Well,  this  is  interesting,  because  it  goes  back  to  

Mifsud.  Mifsud had introduced me  to,  I  believe  he' s  a  Saudi  

national.  I  believe  he' s  also  a  fellow  at  Harvard called Nawaf  

Obaid,  I  think  that' s  his  name.  It' s  N-a-w-a-f  O-b-a-i-d,  and he  

met  in  London  so  it  was  around the  time  I  still  had some  

interaction  with  Mifsud,  and he  basically  was  talking  to  me  about  

what  the  Saudis  thought  of  Trump  at  the  time,  and that  he  was  very  

connected to  Saudi,  these  kind of  things.  I  met  him  one  time.  

And I  think  that  was  the  only  Saudi  person  I  ever  met  on  the  

campaign  or  the  transition.  

Q  Thank  you.  Did you  meet  with  any  Qataris?  

A  I  don' t  believe  so,  no.  

Q  Did you  meet  with  any  foreign  government  officials  

affiliated with  Israel  during  the  transition?  

A  During  the  transition,  or  during  the  campaign?  

Q  During  the  transition.  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004345



 


 


          


        


           


 


            


           


          


         


          


          


            


            


          


        


          


           


  


     


        


       


    


              


             


         


          


  

1 9  
COMMITTEE  SENSITIVE  

A  I  can' t  remember  during  the  transition,  but  I  met  with  

many  Israeli  officials  while  I  was  on  the  campaign.  

Q  Did you  meet  with  any  foreign  officials  on  the  day  of  

the  inauguration?  

that  I  mentioned earlier  with  this  strange  behavior  of  his.  

A  Actually  wait,  wait,  wait,  hold on.  I' m  glad you  -- so  

during  the  inauguration  I  met  with  an  Israeli  person,  he  is  a  

political  leader  named Yossi  Dagan,  who  was  introduced to  me  by  

this  important  this  to  me  ucedintrodwho  Ivry  Davidperson  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

So  just  to  be  clear,  during  the  inauguration,  or  the  day  

before  around then,  I  met  with  Yossi  Dagan  and his  team  just  to  

talk  about  settlements  and stuff  like  that.  And then  there  was  an  

article  in  The  Jerusalem  Post  about  it,  but  I  don' t  remember  

meeting  with  others,  really,  officials  during  the  transition,  but  

I  met  with  others  during  the  campaign,  if  that  makes  sense.  

Q  That  does  make  sense.  Were  you  involved in  any  phrasing  

for  the  inauguration?  

A  I  don' t  think  so,  no.  

Q  Did you  have  any  discussions  about  your  potential  

employment  in  the  Trump  administration  during  the  transition  

period or  during  the  inauguration?  

A  I' m  sure  I  was  talking  to  people  to  get  a  job.  I  just  

can' t  remember  exactly  who  or  what  I  was  doing,  but  I  was  in  touch  

with  Rob  Whitmore,  some  people  who  were  connected to  Reince  

Priebus,  this  guy  Father  Alex  Karloutsos  in  New  York  so  it  
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was  -- that' s  really  -- I  mean,  certainly,  I  wanted a  job  and I  

was  trying  to  talk  to  people  who  could get  me  a  job.  

Q  Do  you  remember  what  types  of  positions  you  were  end  

consideration  for?  

A  That  I  was  under  consideration  for  or  I  wanted?  Because  

I  don' t  know  if  I  was  under  consideration.  It' s  -- I  believe  some  

sort  of  Under  Secretary  of  Energy,  something  along  those  lines.  I  

think  The  New  York  Times  had the  exact  positions  I  might  have  been  

under  for.  I  just  can' t  remember  the  exact  titles  or  -- I  don' t  

know  if  those  were  officials  or  if  that  was  just  my  aspiration.  I  

don' t  remember  that.  

BY  MS.  HARIHARAN:  

Q  Does  the  name  Peter  Smith  ever  come  up  either  with  

Michael  Flynn,  or  with  other  folks  on  the  campaign?  Does  that  

sound familiar?  

A  I  don' t  think  I' ve  ever  heard of  the  name  Peter  Smith  in  

my  life.  

Ms.  Kim.  That  ends  the  hour.  Let' s  go  off  the  record.  It  

is  3: 19  p. m.  

[Recess. ]  
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[3: 25 p. m. ] 

Mr. Meadows. Mr. Papadopoulos, if you' re ready, we' ll go 

ahead and go back on. And I show the time is 3: 25. 

Mr. Papadopoulos. Yes, sir. 

Mr. Meadows. So I want to follow up on one item from the 

previous hour, where you had talked about (b)(6), (b)(7)(C) per FBI. I guess you 

had not heard from him about the $10,000. And then all of a 

su den, you get an email, I assume an email out of the blue saying 

he wants his $10,000 back. Is that correct? 

Mr. Papadopoulos. My memory of the past year, and any 

interactions I had with this individual -- I' m more than happy to 

share his emails with the committee -- was that he would reach out 

to me indirectly through contacts of mine, and ask how was George 

doing, what' s his news, even though I was all over the global 

media at that time. And I don' t remember him ever asking for his 

money back, even though I had offered to give him his money back, 

shortly after I left him in -- wherever I left him. 

And going back into my records, I just looked at my email, 

and we can provide this to you, I think 2 days after I was 

sentenced, I think -- so, September 9th of last month, he sends me 

an email and he says, not only am I thinking about suing you, but 

I want my money, and let' s act like we never met. Something along 

those lines. 

Mr. Meadows. 

share that. 

And what was your response to him, if you can 
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[Witness conferring with counsel. ] 

Mr. Papadopoulos. I didn' t respond to him, but my counsel 

reached out to the special prosecutors and had a discussion with 

him about it. 

Mr. Meadows. So there' s been no subsequent follow-up from 

him? 

Mr. Papadopoulos. No. My impression of that is that he was 

trying to recover evidence, not money of some nature, because he 

had over a year to ask for it, or he could have simply picked it 

up after I left him. And I was in Greece, and I told him to come 

take his money back last year. But all of a su den, now, after 

I' m sentenced, he wants this particular money back. So I find it 

very suspicious. 

Mr. Meadows. Okay. 

Mr. Papadopoulos. And I could also talk about, I believe 

this links into the nature of my arrest. 

I always questioned if it was a normal arrest. When you lie 

to the FBI, to be stopped at an airport by the FBI, taken to a 

closed room, and essentially, you know, discover that you' re under 

arrest in such a dramatic fashion for what, my understanding is, a 

relatively unharmful crime of lying to the FBI. 

My memory of the arrest is that they were searching for this 

money in my bag. And when they couldn' t find this money, there 

seemed to be some sort of haste to figure out what to do with me. 

And that' s why --
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Mr.  Meadows.  Help  me  understand,  which  airport,  where  were  

we?  

Mr.  Papadopoulos.  Exactly.  

Mr.  Meadows.  I  know  it' s  vivid to  you,  but  it' s  --

Mr.  Papadopoulos.  Absolutely.  That' s  why  I' m  here  to  let  

you  know  exactly  what  happened.  I  was  flying,  I  believe,  from  

Athens  to  Munich  in  Germany,  and then  I  was  flying  back  to  

Chicago,  but  I  had a  connection  in  Dulles.  And I  noticed the  FBI  

agents  waiting  for  me  on  the  shuttle  train  that  you' re  on  as  

you' re  coming  back  to  the  United States.  

And I  just  noticed two  people  with  suit  and ties,  while  

everyone  else  was  in  sweat  pants  and exhausted from  our  

trans-Atlantic  flight.  

And I  was  texting  my  girlfriend at  the  time  letting  her  know  

that  I  think  there  are  two  FBI  agents  who  are  going  to  stop  me.  

And I  was  right,  they  were  FBI  agents.  I' m  about  to  put  my  

passport  in  the  kiosk  to  get  my  reentry  approval,  and the  FBI  

agent  shows  me  his  badge  and says  follow  us.  

And I  go  to  a  room  where  I  see  an  

,  the  two  agents  who  had originally  interviewed me  in  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Chicago.  And it  looked like  they  were  searching  through  my  bag  in  

a  very  violent  manner  to  look,  what  I  believe,  was  the  money.  

And then  I  was  told I  was  under  arrest.  I  don' t  remember  why  

I  was  under  arrest,  exactly.  I  was  taken  to  a  detention  center  in  

Alexandria.  As  far  as  I  remember,  it  was  Alexandria,  and it  was  
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only  the  next  day  that  I  figured out  that  I  was  being  charged for  

lying  to  the  FBI  and obstruction  of  justice  in  front  of  the  

Magistrate.  

So  everything  was  done  in  a  very  -- I  had never  been  arrested  

before.  I  didn' t  know  that  was  a  normal  procedure.  But  reading  

certain  articles  about  my  arrest  in  Politico  and other  newspapers,  

it  seems  like  there  was  some  sort  of  rush  to  arrest  me  and --

Mr.  Meadows.  So  let  me  get  this  straight.  You  fly  from  

Munich,  on  your  way  back  to  Chicago,  you  land in  Dulles,  you' re  

making  a  connection  in  Dulles.  Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  correct.  

Mr.  Meadows.  You' re  on  the  shuttle  going  from  one  terminal  

to  the  other,  I  would assume.  

Mr.  Papadopoulos.  Something  like  that.  

Mr.  Meadows.  One  of  the  elevated buses.  Is  that  --

Mr.  Papadopoulos.  Yeah,  the  shuttle,  going  to  the  security  

to  show  my  passport  and -

Mr.  Meadows.  For  passport  control?  

Mr.  Papadopoulos.  Passport  control,  exactly.  

Mr.  Meadows.  So  you  don' t  actually  reenter?  

Mr.  Papadopoulos.  No.  

Mr.  Meadows.  And they  arrest  you  prior  to  reentering  the  

United States?  

Mr.  Papadopoulos.  Technically,  I  was  on  U. S.  soil  but  maybe  

I  had not  given  the  agents  my  passport  to  reenter  the  country.  
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Mr.  Meadows.  And what  you' re  saying  is  to  your  recollection  

you  don' t  recall  why  you  were  being  arrested?  

Mr.  Papadopoulos.  To  my  recollection,  I  didn' t  --

Mr.  Meadows.  So  you  didn' t  say,  Why  are  you  arresting  me?  

Mr.  Papadopoulos.  The  only  thing  I  remember  was  something  

along  the  lines  of  -- and I  can' t  remember  if  it  was  after  I  had  

the  handcuffs  on  me  that  they  told me  this  is  what  happens  when  

you  don' t  tell  us  everything  about  your  Russia  contacts.  

But  I  don' t  remember  any  formal  charges,  or  them  telling  me  

You  are  under  arrest  for  X,  Y  or  Z.  That,  I  don' t  remember  at  

all.  

Mr.  Meadows.  They  told you  -- I  guess,  they  gave  your  

Miranda  rights?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  remember  that.  I  don' t  remember  

that.  I' m  sure  there  might  be  the  video  or  a  transcript  of  what  

was  going  on.  You  have  to  understand,  I  had just  come  off  a  

trans-Atlantic  flight.  

Mr.  Meadows.  Right.  

Mr.  Papadopoulos.  I  was  groggy.  I  was  just  trying  to  get  

some,  get  home  and sleep.  And I  ended up  sleeping  in  a  prison  

cell.  

Mr.  Somers.  And you  said they  were  searching  your  bags  prior  

to  them  arresting  you?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s,  as  I  was  observing  them,  yes,  

that' s  what  it  looked like.  
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Mr.  Somers.  Who  was  searching  your  bags?  

Mr.  Papadopoulos.  It  looked like  it  was  

Agent  --

Mr.  Somers.  It  was  FBI  agents,  not  Customs?  

Mr.  Meadows.  So  it  was  not  Customs?  

Mr.  Papadopoulos.  No,  no,  no,  it  was  FBI.  

Mr.  Meadows.  So  prior  to  going  through  Customs,  they  take  

your  bags,  and the  FBI  searches  your  bags?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes.  

Mr.  Meadows.  That' s  your  --

Mr.  Papadopoulos.  My  briefcase.  I  had a  briefcase  on  me.  

Mr.  Meadows.  Your  briefcase.  

Mr.  Papadopoulos.  Yes,  sir.  

Mr.  Meadows.  So  that' s  your  testimony.  So  they  basically  

take  your  briefcase  and they  start  searching  it?  Did they  ask  you  

permission  to  search  it?  

Mr.  Papadopoulos.  My  memory  is  that  they  put  me  in  the  room  

at  the  airport,  did not  ask  me  for  any  permission  whatsoever,  and  

then  they  began  to  search  through  my  briefcase  in  a  very,  quite  

violent  manner.  

Mr.  Meadows.  By  "violent, "  what  do  you  mean,  just  ripping  

it  --

Mr.  Papadopoulos.  Just  opening  it,  like  that,  putting  their  

hands  and just  digging  around.  That' s,  I  just  didn' t  understand  

what  was  going  on.  
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Mr.  Meadows.  And they  didn' t  indicate  what  they  were  looking  

for?  

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  remember  them  indicating  anything,  

no.  And I  don' t  remember  them  actually  formally,  I  guess,  looking  

through  my  bag  until  I  -- I  can' t  remember  -- after  we  went  in  a  

car  to  another  facility  where  I  was  processed.  It  was  very  

strange.  

Mr.  Meadows.  So  did they  show  you  a  warrant  to  search  those  

things?  

Mr.  Papadopoulos.  I  didn' t  --

Mr.  Meadows.  Did they  have  a  warrant  to  search  your  --

Mr.  Papadopoulos.  I  don' t  remember  any  warrant.  In  fact,  

the  whole  situation  was  very,  it  seemed very  rushed and very  

chaotic.  

Mr.  Meadows.  So  you' re  telling  me  that  they  searched your  

personal  property  without  a  warrant  prior  to  you  coming  through  

Customs?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  what  I  remember,  yes,  sir.  

Mr.  Baker.  Did you  say  earlier  some  were  dressed in  tactical  

attire?  

Mr.  Papadopoulos.  That  was  --

Mr.  Meadows.  I  think  that  was  a  different  -- the  tactical,  

wasn' t  that  in  Chicago?  

Mr.  Papadopoulos.  That  was  at  O' Hare  Airport  in  Chicago  as  I  

was  going  on  my  plane  to  Europe.  And this  is  as  I' m  being  
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arrested.  

Mr.  Meadows.  Is  it  the  same  trip?  

Mr.  Papadopoulos.  The  round trip,  yeah.  

Mr.  Meadows.  So  you  have  tactical  people  that  meet  you  when  

you' re  leaving  from  Chicago  O' Hare.  And then  you  have  agents  that  

are  meeting  you  when  you  come  back?  

Mr.  Papadopoulos.  At  Dulles,  yeah.  

Mr.  Meadows.  So  let  me  switch  back  to  your  arrest.  At  what  

point  did you  start  to  believe  that  you  were  under  FBI  

investigation?  I  mean,  because,  you  know,  from  being  arrested in  

Dulles,  walk  me  backwards,  at  what  point  do  you  start  to  believe  

that  you' re  being  investigated by  the  FBI?  Is  that  in  January  of  

2017?  When  is  it?  

Mr.  Papadopoulos.  As  far  as  I  remember,  I  was  never  formally  

told I  was  under  investigation,  until  I  assumed when  I  had  

handcuffs  on  me,  I  was  in  trouble  then.  But  I  don' t  remember  the  

FBI  ever  telling  me  after  any  interview  I  had with  them  leading  up  

to  the  arrest  that  there' s  an  investigation  into  you,  or  anything  

like  that.  

Mr.  Meadows.  So  you  voluntarily  spoke  to  FBI  agents  multiple  

times  thinking  that  you  were  helping  them  out  with  an  

investigation,  and that  you  were  not  the  subject  of  that  

investigation.  Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  That  was  my  impression  until  they  told me  

that,  You' re  the  center  of  this.  But  I  thought  the  "center  of  
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this"  meant  because  I  told them  this  information  about  Mifsud,  not  

that  I' m  a  target.  

Does  that  make  sense?  I  thought  maybe  because  I  provided  

such  critical  --

Mr.  Meadows.  That  you  were  central  to  the  investigation,  not  

the  target  of  the  investigation.  

Mr.  Papadopoulos.  Exactly,  sir.  That  was  my  impression.  

That  I  helped my  country  and that' s  why  I  was  such  a  critical  

figure,  not  that  I  was  the  central  target  itself.  

Mr.  Meadows.  So  let  me  take  you  back  to  July  of  2016.  So  

this  is  prior  to  the  election.  

Mr.  Papadopoulos.  Yes,  sir.  

Mr.  Meadows.  Were  you,  to  the  best  of  your  knowledge,  under  

investigation  in  July  of  2016?  Did you  have  any  reason  to  believe  

that  you  were  under  FBI  investigation?  

Mr.  Papadopoulos.  To  the  best  of  my  recollection  absolutely  

not.  I  would have  no  idea  by  July  2016.  

Mr.  Meadows.  So  let  me  take  you  to  October  of  2016.  Any  

reason  to  believe  that  you  were  under  FBI  investigation  in  October  

of  2016?  

Mr.  Papadopoulos.  An  investigation,  sir?  I  have  no  

recollection  of  ever  being  under  the  impression  that  I  had the  FBI  

targeting  me  for  any  reason,  but  I  did have  very  strange  

encounters  in  July  and October  and September.  

Mr.  Meadows.  Strange  encounters  with  other  people?  
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Mr.  Papadopoulos.  With  other  people,  yes.  

Mr.  Meadows.  Right.  But  to  the  best  of  your  knowledge  you  

never  had a  conversation,  knowingly  had a  conversation  with  an  FBI  

agent  in  July,  August,  September,  October,  or  November  of  2016.  

Is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  correct.  

Mr.  Meadows.  So  when  you  pushed back  with  ,  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

and you  said,  Listen,  this  is,  you  know,  I' m  not  going  to  do  that  

and colluding  with  the  Russians  would not  be  something  that  I  

would do.  It  would be  against  the  law  -- I  don' t  want  to  put  

words  in  your  mouth  -- you  had no  knowledge  of  being  under  an  

investigation  at  that  particular  time,  is  that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  So,  that' s  absolutely  correct,  and if  I  

had even  a  scintilla  of  proof  or  belief  that  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI was  an  

FBI  agent,  there' s  no  way  I  would have  be  going  and talking  to  

him  -- I  just  wouldn' t,  I  don' t  think  I  would.  I  don' t  think  

anybody  would be  running  into  some  sort  of  operation  against  

themselves.  

Mr.  Meadows.  So  on  a  scale  of  1  to  10,  with  10  being  the  

most  aggressive  in  terms  of  your  pushback,  what  number  would you  

categorize  your  pushback  from  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI when  he  was  asking  you  

about  your  involvement  with  Russia?  

Mr.  Papadopoulos.  Ten.  

Mr.  Meadows.  It' s  a  ten?  

Mr.  Papadopoulos.  Yeah.  
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Mr.  Meadows.  So  what  you' re  telling  me  is  that  colluding  

with  the  Russians  was  the  last  thing  on  anybody' s  mind at  that  

particular  point?  

Mr.  Papadopoulos.  Last  thing  on  my  mind,  certainly,  I  can  

only  speak  for  myself.  

Mr.  Meadows.  All  right.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  What  was  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI response  when  you  said,  

hey  -- when  you  pushed back,  either  visibly  or  orally?  

A  I  remember  visibly,  he  was  very  agitated,  angry,  

irritated,  whatever  you  want  to  call  it.  I  just  remember  him  

looking  at  me  like,  I  almost  got  you,  but  you  didn' t  tell  me  what  

I  wanted you  to  tell  me  kind of  look.  

And I  just  looked at  him  and was  curious  as  to  what  was  going  

on  actually.  Because  as  it' s  very  clear  now,  I  had nothing  to  do  

with  collusion,  even  the  judge  presiding  over  my  sentencing  said  

the  same  thing  essentially.  

So  I  was  very  confused then,  and even  more  confused now  as  to  

how  I  found myself  in  a  Russia  conspiracy.  

Q  Did that  kind of  end the  conversation  when  you  pushed  

back?  I  mean,  how  much  more  conversation  did you  have?  

A  Yeah,  I  believe  the  conversation  ended very  quickly  

after  I  pushed back.  

Q  You  said your  goodbyes  and went  your  separate  ways?  

A  That' s  how  I  remember  it,  yes.  
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Q  And you  had further  contact  with  (b)(6), (b)(7)(C) 
per FBI or  not  after  

that?  

A  Basically,  to  arrange  payment,  that' s  how  I  remember  it  

afterwards.  And to  submit  my  paper  to  him.  

Q  There' s  another  individual,  correct  me  if  I  mispronounce  

his  name,  but  I  think  came  up  a  little  bit  in  the  previous  hour  

but  I  don' t  think  we  talked about  him  in  depth,  Sergei  Millian?  

A  I  guess  his  name  is  Sergei  Millian  but  I  guess  he  has  

other  aliases,  too.  

Q  When  did you  first  come  into  contact  with  him?  

A  Sergei  Millian  reached out  to  me  out  of  the  blue  on  

LinkedIn  around sometime  in  late  July  2016.  

I  can' t  remember  exactly  how  he  presented himself,  but  he  

basically  stated that  he' s  an  American  of  Belarusian  origin  who  

worked for  Trump  or  his  organization,  and he  could be  helpful  in  

understanding  the  U. S. -Russia  relationship,  and he  might  be  a  good  

person  to  get  to  know.  

So  I  thought  this  was  probably  one  of  Trump' s  people  and he' s  

reaching  out  to  me.  That' s  a  good sign.  I  have  the  message  

somewhere.  I  could always  present  it  to  the  committee  here.  And  

then  we  met  shortly  after  that  in  New  York.  

Q  And what  did you  discuss  in  that  New  York  meeting?  

A  I  will  say  I  don' t  remember  too  much  except  that  he  was  

very  interested -- he  was  very  -- he  was  acting  like  he  was  very  

pro-Trump,  that  he  wanted to  arrange  me  to  meet  with  certain  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004359



 


 


        


          


             


           


            


        


            


            


          


             


          


             


              


     


             


            





 


      


         


         


          


             


           


         


  

193  
COMMITTEE  SENSITIVE  

Russian-American  leaders,  especially  in  the  church,  and to  help  

get  the  Russian  vote,  Russian-American  vote  out  for  Trump.  And  

that  he  was  a  businessman  of  some  sort  and,  you  know,  that  he  was  

very  excited for  Trump,  something  like  that.  And that  he  knew  

Michael  Cohen.  That' s  what  I  remember.  But  I  felt  that  actually  

he  might  be  recording  my  conversation  with  him,  too.  

Q  I  mean,  you  kind of  indicated that  he  knew  Trump  or  knew  

Michael  Cohen.  Did he  explain  why  he  was  reaching  out  to  you?  

A  That' s  exactly  the  point.  I  didn' t,  I  never  really  

caught  that.  I  kept  asking  him,  I  remember  I  asked him  one  time,  

have  you  reached out  to  anyone  else  on  the  foreign  policy  

committee?  He  said no.  It  just  struck  me  as  strange  that  he  

wanted to  really  befriend me  or  target  me,  I  guess.  And I  have  my  

suspicions  that  he  was  targeting  me.  

Q  And then  after  you  had the  -- you  said you  had a  meeting  

with  him  in  New  York,  was  there  contact  after  that  meeting  in  New  

York?  

A  Yes.  

Q  And what  did that  consist  of?  

A  Mostly  talking  about  the  potential  that  if  I  had  

formally  left  the  campaign,  which  I  had considered around certain  

months,  that  we  would engage  in  some  legitimate  business  that  he  

might  have.  And then  I  made  it  clear  to  him  that  any  business  

that  we  would be  talking  about  would be  completely  illegal.  I  

wouldn' t  be  part  of  the  Trump  campaign  organization  or  have  
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absolutely  nothing  to  do  with  Trump  himself  if  I' m  going  to  work  

with  you,  or  anybody  else,  by  the  way.  And then  he  decided to  

present  some  sort  of  ambiguous  business  proposal  to  me.  

One  day,  in  October  or  November  in  Chicago,  where  I  felt  that  

he  was  wearing  a  wire  or  he  was  setting  me  up  for  something  about  

this  proposal  that  he  was  talking  about.  He  came  to  Chicago,  we  

met  at  Trump  Tower.  He  was  very  nervous,  and he  started telling  

me  yet  this  deal  that  I  think  is  for  $30,000  a  month,  it' s  a  PR  

gig  for  a  contact  of  mine  in  Russia.  

Q  Contact  of  his?  

A  His.  Something  -- I  never,  to  this  day,  I  never  really  

understood what  this  was.  And but  you  have  to  understand,  George,  

that  if  we  do  this  you  still  have  to  work  for  Trump.  And he  was  

looking  at  me  with  his  eyes  really  bogged out,  very  nervous.  And  

I  just  looked at  him,  like  this  guy  is  on  an  operation  against  me  

right  now  trying  to  set  me  up  for  something.  And I  flatly  told  

him,  as  far  as  I  remember,  No,  I' m  not  taking  this  offer,  because  

it' s  illegal  what  you' re  talking  about,  at  least  I  thought  it  was  

illegal.  And we  were  supposed then  to  meet  later  that  night,  and  

he  just  told me  I' m  feeling  sick,  I' m  going  back  to  New  York  

tonight.  So  very  strange  character,  very  strange  person.  

What' s  even  more  strange  was  during  the  inauguration,  where  I  

met  him  again,  and it  was  my  understanding  that  he  had been  

meeting  with  Senator  McCain  and some  other  members  of  Congress  

with  an  associate  of  his  Aziz  Choukri,  who  I  presented his  name  
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to.  

And he  said let' s  meet  up.  We  met  at  the  Russia  House  here  

in  Washington  for  a  couple  drinks.  And I  meet  this  individual  

named Aziz,  who  is  sitting  next  to  him  and he  made  a  remark  to  me  

that  never  left  my  mind,  in  front  of  Sergei.  And said that,  Oh,  

you  know,  Sergei  is  working  for  the  FBI.  Something  like  that.  

Q  And you' re  saying  Sergei  was  sitting  there  at  the  time?  

A  Sergei  was  sitting  there.  

Mr.  Meadows.  So  he  said Sergei  was  working  for  the  FBI?  

Mr.  Papadopoulos.  He  certainly  said something  along  those  

lines,  yes,  where  it  left  the  impression  on  me  that  Sergei  was  not  

who  he  seemed to  be.  

Mr.  Biggs.  I' m  sorry.  You  don' t  know  who  I  am.  Andy  Biggs  

from  Arizona.  I  just  want  to  clarify  for  the  record.  When  you  

said "he  there"  about  three  different  times.  

Mr.  Papadopoulos.  Aziz.  

Mr.  Biggs.  You' re  talking  Millian?  That  Aziz  is  working  

for  --

Mr.  Papadopoulos.  No,  no,  Aziz.  

Mr.  Biggs.  Oh,  that  Aziz.  

Mr.  Papadopoulos.  Yes,  yes.  Aziz  Choukri,  at  this  

dinner  -- whatever  we  were  doing,  having  drinks  -- made  some  

reference  to  Sergei' s  connection  to  the  FBI.  And I  didn' t  

understand what  that  was.  

If  it  was  a  joke,  it  could be  a  joke.  I  don' t  know.  It' s  
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not  my  job  to  investigate  or  to  understand if  that  was  a  joke  or  

if  it  was  a  serious  thing.  I  just  have  never  heard of  a  joke  like  

that.  

And then  a  couple  days  later,  before  I' m  interviewed by  the  

FBI,  he  comes  out  on  the  front  page,  meaning  Sergei  Millian,  as  

the  source  of  the  Steele  dossier.  

Now,  is  this  all  connected?  Is  he  just  a  shady  businessman?  

Was  he  working  for  somebody  else  when  he  was  targeting  me?  Is  

Aziz  making  a  joke,  or  is  he  serious  about  Sergei  working  with  the  

FBI  or  associated with  the  FBI?  I  don' t  know.  I' m  just  repeating  

what  I  was  told to  this  committee.  

Mr.  Meadows.  So  did you,  in  all  of  those  connections  that  

you  had,  can  you  recall  when  you  first  had the  contact  with  

Sergei,  in  -- you  said July.  Did you  say  July  of  2016?  

Mr.  Papadopoulos.  He  reached out  in  July  of  2016  via  

LinkedIn.  

Mr.  Meadows.  Do  you  know  when  in  July  of  2016,  what  the  date  

was?  

Mr.  Papadopoulos.  I' m  not  100  percent  sure,  but  I  think  it  

was  around July  22nd.  

Mr.  Meadows.  And do  you  recall  the  date  that  you  actually  

met  with  him?  

Mr.  Papadopoulos.  I' m  not  even  100  percent  sure  of  exactly  

the  day  in  July.  I  could always  go  back  in  my  records  and provide  

that.  
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Mr.  Meadows.  That  would be  helpful.  Those  dates  would be  

helpful,  but  when  did you  meet  with  him,  in  July  or  in  August?  

Mr.  Papadopoulos.  He  reached out  certainly  in  July  of  2016  

and we  might  have  met  beginning  of  August  at  some  point  --

Mr.  Meadows.  Okay.  Now,  did you  connect  Boris  --

Mr.  Papadopoulos.  -- face-to-face.  

Mr.  Meadows.  I  think  it' s  Boris  Epshteyn  to  Millian?  

Mr.  Papadopoulos.  I  attempted to  set  up  a  meeting  between  

both  of  them,  but  I  don' t  think  they  ever  met.  Maybe  they  met  on  

their  own,  but  I  didn' t  achieve  --

Mr.  Meadows.  So  you  weren' t  successful?  You  tried to  do  

that,  but  you  weren' t  successful?  

Mr.  Papadopoulos.  Yeah,  yeah.  That' s  my  understanding,  I  

don' t  think  they  met  through  me  at  any  time.  

Mr.  Meadows.  So  following  up  on  my  colleague' s  questions  

here,  when  you  talked to  the  special  prosecutor  about  Sergei,  tell  

me  how  those  questions  went  with  the  special  prosecutor?  What  did  

they  want  to  know?  

Mr.  Papadopoulos.  So  as  far  as  I  remember  that  was,  I  guess,  

the  excuse  to  get  me  to  talk  to  them.  Your  friend in  New  York,  

and you  know  who  we' re  talking  about.  

Mr.  Meadows.  I' m  talking  about  the  special  prosecutor,  

though.  

Mr.  Papadopoulos.  Oh.  

Mr.  Meadows.  Not  the  FBI.  
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Mr. Papadopoulos. Not the FBI. 

Mr. Meadows. I' m talking about the special prosecutor. 

Mr. Papadopoulos. Yes. I don' t remember too much 

communication about Sergei with the special counsel, actually. 

Mr. Meadows. So you don' t recall any specific line of 

questioning that they would have asked you about him? 

Mr. Papadopoulos. I remembered the FBI' s line of 

questioning, but I don' t remember the prosecutors actually really 

digging into Sergei Millian. 

Mr. Meadows. Okay. So what did the FBI ask you about? 

Mr. Papadopoulos. If he was cultivating me, or something 

along those lines. 

Mr. Meadows. Cultivating you for Russia? 

Mr. Papadopoulos. I don' t know. I don' t know. I just kind  

of laughed it off, I think. 

Mr. Meadows. When did the FBI ask you that? 

Mr. Papadopoulos. During my first interview. But it' s also 

strange, because according to the sentencing memorandum, they 

state explicitly to me that that was just a ruse to get me to talk 

to them, and they weren' t really interested in talking about 

Sergei. 

So it goes from is he cultivating you to, We really don' t 

want to talk about this guy. That' s according to the public 

transcript that my former lawyers released to the judge, and I 

think that' s public now. So it' s very o d. That' s, yeah. 
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Mr.  Meadows.  Okay.  I  yield back.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  And then  just  circling  back  to  this  conversation  with  

Aziz,  so  he  says  Sergei  is  working  for  the  FBI,  or  something  to  

that  effect?  Does  the  conversation  continue  after  that?  Does  

Sergei  get  defensive?  What  happens?  

A  I  think  Sergei  was  a  little  shocked.  He  did one  of  

these  where  he  put  his  eyes  up,  like  that.  And then  I  was  very  

cautious  about  my  interactions  with  them.  And then  I  think  we  

went  out  afterwards  to  another  place,  and then  Sergei  had a  hotel  

room,  and we  went  to  get  some  food,  I  think,  in  his  hotel  room  and  

they  left.  And I  remember  in  his  hotel  room,  I  was  moving  his  

laptop  away  because  I  felt  that  he  might  have  been  recording  me  or  

something  along  those  lines.  I  was  very  paranoid at  that  point.  

I  remember.  And I  think  that  was  the  last  time  I  ever  saw  Sergei  

face-to-face.  

Q  Any  contact  with  him  after,  not  face-to-face  after?  

A  He  had been  reaching  out  a  lot  from  discussing  anything  

from  my  wife' s  looks  to  his  own  legal  battles  he  was  fighting  

about  with  defamation  lawsuits  he  was  interested in.  I  don' t  

think  I  was  ever  really  responding  to  him  after  the  FBI  came  to  my  

house.  

Q  Is  this  over  a  course  of  time  or  were  there  specific  

times  when  he  reached out  to  you?  

A  I  think  after  the  FBI  came  to  my  house,  he  was  reaching  
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out  quite  a  lot.  And I  think  -- I  can' t  really  remember  if  I  was  

responding  to  him,  or  I  just  was  dismissing  him,  but  he  was  

definitely  reaching  out  a  lot.  

Q  Was  that  publicly  recorded,  I' m  sorry,  that  the  FBI  came  

to  your  house?  

A  In  January?  

Q  Yes.  

A  Do  you  mean  if  it' s  reported now?  

Q  No,  no  at  the  time?  

A  No,  I  don' t  think  so.  

Q  I' m  just  trying  to  see  --

A  No,  I  don' t  think  so.  

Q  -- that  Sergei  could have  read in  the  news,  that  Hey,  he  

was  picked up  by  the  FBI  or  he  came  in  and talked to  the  FBI?  

A  No,  I  don' t  think  anything  about  me  was  public  until  my  

name  was  released in  October.  

Q  But  around that  same  time,  he  started reaching  out  to  

you  again?  

A  He  was  reaching  out  a  lot  after  the  FBI  came  into  my  

life.  

Mr.  Meadows.  So  did you  ever  discuss  with  Sergei  the  

dossier?  You  know,  obviously,  it' s  reported with  -- did you  

discuss  the  dossier,  or  what' s  now  become  known  as  the  dossier  

with  Sergei.  

Mr.  Papadopoulos.  I  have  absolutely  no  recollection  of  ever  
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talking about anything even close to resembling what has been 

reported in this apparent dossier. 

I don' t have any memory whatsoever of talking about anything 

like that. 

Mr. Meadows. Okay. Did he mention it? I know, you didn' t, 

you didn' t --

Mr. Papadopoulos. That' s what I mean. I don' t remember --

Mr. Meadows. So what you' re saying is you don' t recall any 

mention of it? 

Mr. Papadopoulos. No, that' s something that would have left 

a mark in any memory if the candidate had a pee tape. If that' s 

what these allegations are. I mean, I don' t recall ever hearing 

anything like that. 

Mr. Meadows. So I' m going to switch gears back to Chicago 

real quick. 

Mr. Papadopoulos. Yes. 

Mr. Meadows. Chicago, you have FBI agents there, they' re 

interviewing you, is that correct? That' s where 

was there with you as well? 

Mr. Papadopoulos. That was my third interaction with him, 

yes, in February of 2017, I believe. 

Mr. Meadows. So your third interaction. 

there. Why the a dition o 

Mr. Papadopoulos. I simply thought it was because I had  

counsel, and that was the process that then-counsel comes and  

is (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

? (b)(6), (b)(7)(C) per FBI
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talks with you. I didn' t knew who (b)(6), (b)(7)(C) per FBI was, of course, 

until much later on. 

Mr. Meadows. So was (b)(6), (b)(7)(C) per FBI an active participant in 

that interview? 

Mr. Papadopoulos. He was leading the discussion, as far as I 

remember. 

Mr. Meadows. So are you aware that there' s been reports of 

him having very anti-Trump comments "viva le resistance, " et 

cetera? Are you aware that that' s the same gentleman? 

Mr. Papadopoulos. Now I am aware, yes. 

Mr. Meadows. And so you had two FBI agents and you had  

an (b)(6), (b)(7)(C) per FBI (b)(6), (b)(7)(C) per FBI was leading that third --

Mr. Papadopoulos. There was a big group. I don' t know who 

was a lawyer from the DOJ. I don' t know who was an FBI agent. 

But there was -- he was part of a big delegation. 

Mr. Meadows. And so, if he was directing that, what was, 

what was the core of that questioning at that particular point? 

Mr. Papadopoulos. As I remember, his particular questioning, 

it wasn' t, had really nothing to do with Joseph Mifsud, who I had  

just notified the FBI about a couple days ago from that point. It 

was more, Do you remember talking to a western diplomat in a bar? 

He didn' t give the name. And, two, Do you remember talking about 

emails with anyone on the campaign? That' s what I remember (b)(6), (b)(7)
(C) per FBI

talking to me about. Which I just found is very o d, considering 

that I thought the topic should have been a Russian agent named  
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Joseph  Mifsud.  

Mr.  Meadows.  All  right.  And so  in  that  direction,  as  they  

were  directing  the  conversation,  when  you  told them  that  you  had  

not  communicated with  anybody  in  the  campaign  about  the  emails,  

what  was  their  response?  

Mr.  Papadopoulos.  I  can' t  remember  if  it  was  after  I  told  

them  that  I  thought  that  Mifsud was  BS' ing,  or  if  it  was  after  I  

told them  I  don' t  remember  meeting  this  random  diplomat  that  they  

were  alluding  to,  that  they  got  up,  stormed out,  and left  in  a  

very  aggressive  manner.  An  (b)(6), (b)(7)(C) 
per FBI was  very  aggressive  in  his  

exit.  That' s  how  I  remember  it,  but  that  seemed to  be  --

Mr.  Baker.  They  all  got  up  and left?  

Mr.  Papadopoulos.  Yes,  basically,  you  didn' t  tell  us  what  we  

hoped you  were  going  to  tell  us.  And that' s  basically  what  the  

million  dollar  question  has  always  been.  And I  guess  who  did I  

tell  on  the  campaign  about  this  and --

Mr.  Meadows.  And your  testimony  here  today  is  no  one.  Is  

that  correct?  

Mr.  Papadopoulos.  My  testimony  today  is  I  have  absolutely  no  

recollection  of  talking  about  emails,  Hillary  Clinton' s,  with  

anyone  on  the  Trump  campaign.  And I  have  said as  much  to  the  FBI  

and to  the  special  counsel.  

Mr.  Meadows.  So  I' m  going  to  ask  my  very  last  question  and  

I' ll  refer  it  back  to  my  colleagues.  

What  do  you  want  the  American  people  to  know  about  George  
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Papadopoulos  that  is  very  different  than  what  has  been  reported?  

Mr.  Papadopoulos.  George  Papadopoulos  has  no  Russia  

connection  whatsoever,  never  did.  He  found himself  mired in  a  

Russia  conspiracy,  which  makes  no  sense  to  him  and I  assume  

probably  everyone  in  this  room,  and probably  half  the  American  

public.  

I  had many  contacts  with  western  intelligence  and western  

diplomats.  Some  might  have  been  masquerading  as  something  they  

were  not,  like  I  assume  Joseph  Mifsud was,  if  his  lawyer  is  to  be  

believed.  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI,  Alexander  Downer.  And I  just  really  

want  to  get  to  the  bottom  of  why  I  was  targeted by  these  very  

seasoned diplomats  and intelligence  officials,  and what  I  was  used  

for.  

And I  think  everybody  really  wants  to  figure  that  out,  

because  I  think  figuring  that  out  will  unlock  many  mysteries  in  

this  entire  investigation.  And that' s  why  I  think  -- that' s  

really  what  I' m  at  the  core  of,  not  the  core  of  a  Russia  

conspiracy.  And that' s  what  I  truly  believe.  

Mr.  Meadows.  Thank  you  for  your  testimony.  

I' ll  yield back.  

Mr.  Papadopoulos.  Thank  you  very  much.  

Mr.  Somers.  If  I  could just  jump  around a  few  things.  Just  

notes  that  I  have  written.  

BY  MR.  SOMERS:  

Q  One,  the  emails  from  Mifsud,  did he  say  Hey,  these  
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emails  exist,  or  did he  offer  to  provide  them  to  you?  

A  My  understanding  and memory  of  what  they  told me  was  

that  the  Russians  have  her  emails.  I  don' t  remember  him  saying,  

You  can  get  them  here,  You  can  disseminate  them  this  way,  or  

anything  along  the  lines  of  obtaining  emails.  

It  was  a  proclamation.  It  was  a  statement  that  he  made  to  

me,  just  verifying,  I  guess,  what  was  openly  speculated at  the  

time.  

Q  And it  was  emails,  it  wasn' t  any  sort  of  dossier  on  

Hillary  Clinton  that  the  Russian  Government  had been  putting  

together  for  quite  some  time?  

A  I  remember  "thousands  of  emails, "  that' s  where  the  

"thousands"  come  from.  I  don' t  think  it  could have  been  thousands  

of  dossiers,  so  I' m  pretty  -- that' s  what  I' m  testifying  to.  

Q  When  was  the  third meeting  -- you  just  described  

it  -- meeting  with  the  FBI?  Do  you  recall  a  meeting?  

A  I  can' t  remember  exactly  the  date,  but  I  believe  it  was  

February,  sometime  in  February  of  2017.  

Q  So  the  first  meeting  was  in  January?  

A  27th.  

Q  The  second meeting  was?  

A  Probably  4  or  5  days  later,  perhaps  even  January  31st,  

where  I  was  asked to  wear  this  wire.  But  that  was  just  between  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI and myself.  And then  after  that,  we  had the  whole  

entourage  from  Washington  come  to  Chicago.  
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Q  And then  no  further  meetings  with  the  FBI?  

A  I  don' t  believe  I  had another  encounter  with  the  FBI  

until  I  was  arrested in  July.  

Q  And then  when  did you  begin  meeting  with  special  

counsel?  

A  Shortly  after  my  arrest.  

Q  And how  many  times  have  you  met  with  special  counsel?  

A  I  think  they  said I  had four  proffer  sessions.  I  think  

that' s  correct.  

Q  I  think  you  touched on  this  a  little  bit  before,  but  one  

of  the  lead lines  in  the  Carter  Page  FISA  application,  "The  FBI  

believes  that  the  Russian  Government' s  efforts  are  being  

coordinated with  Page  and perhaps  other  individuals  associated  

with  candidate  1' s  campaign. "  

Did you  coordinate  any  Russia  efforts  of  any  kind with  Carter  

Page?  

A  I  -- maybe  my  emails  will  suggest  otherwise,  but  my  

memory  suggests  to  me  that  I  barely  spoke  to  Carter  Page  in  a  real  

manner,  yet  alone  coordinate  anything  with  this  person.  

Q  And did anyone  ever,  at  any  point  in  time,  ever  offer  

you  a  dossier  at  the  Kremlin  possessed on  Hillary  Clinton?  

A  I  absolutely  no  memory  of  anyone  doing  that  to  me,  no.  

Q  Did you  have  a  position  on  what  the  U. S. ' s  position  

should be  towards  Russia  and the  Ukraine?  

A  Regarding  Ukraine,  I  don' t  think  I  had anything  to  do  
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with  Ukraine.  I  did give  an  interview  to  Interfax,  which  is  a  

Russian  media  outlet,  after  I  was  approved to  do  so  by  the  

campaign  in,  I  think,  late  September  of  2016.  And I  made  it  very  

clear  to  that  journalist  that  I  was  speaking  on  my  own  behalf.  I  

wasn' t  speaking  for  the  campaign,  or  especially  candidate  Trump.  

So  I  guess  the  only,  I  guess,  influential  impact  of  some  

nature  I  had possibly  as  a  campaign  official  regarding  the  Russia  

relationship  was  that  interview  I  gave.  And like  we  said before,  

I  was  trying  to  set  up  this  meeting  with  Putin  and with  Trump.  

That  never  materialized.  

Q  Did you  ever  have  any  discussions  about  setting  up  a  

back  channel  to  Russia,  between  the  campaign  and Russia?  

A  If  you  want  to  call  a  back  channel  with,  meaning  

campaign  officials  meeting  Russian  officials  overseas  during  the  

campaign,  I  don' t  consider  that  a  back  channel.  I  consider  that  

just  trying  to  set  grounds  for  a  meeting  between  the  candidate  and  

Putin,  which  was  really  my  intention.  

Q  And that  would have  been  a  public  meeting.  People  would  

have  known  about  that  meeting  had you  been  successful  in  setting  

it  up?  

A  That' s  why  -- we  wanted to  make  him  a  statesman,  you  

know.  That' s  the  last  thing  we  would have  done  is  hide  behind  

doors.  I  mean,  that' s  really  what  it  was,  I  wanted to  make  him  

look  like  a  statesman  and really  show  the  world that  this  is  why  I  

want  to  meet  this  person,  instead of  Russia,  Russia,  Russia  all  
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day.    I   want   to   meet   Putin   and explain   to   America   and to   the  


voters   why   I' m   shaking   this   man' s   hand and why   I   think   I   can   work  


with   him.    That   was   really   the   logic   in   my   mind at   the   time.  


Q   And jumping   around again,   have   you   ever   met   with  


Christopher   Steele?  


A  Never.  

Q  When  is  the  first  time  you  heard that  name?  

A  I  believe  it  was  when  the  Steele  dossier  became  public  

with  Sergei  Millian' s  face,  if  it  even  was.  I  don' t  know,  but  

I' ve  never  met  with  this  person  in  my  life.  

Q  You  know  what  he  looks  like  so  you  know  --

A  Absolutely.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  So,  on  June  15th  2016,  The  Washington  Post  reportedly  

initially  on  the  hacked,  so-called hacked emails  of  the  DNC?  

A  Yes.  

Q  Do  you  recall  when  that  story  came  out  whether  you  

thought  that  was  consistent  with  what  Professor  Mifsud had  

mentioned to  you,  or  was  that  something  different?  

A  I  don' t  remember  exactly  what  I  was  thinking,  but  I  

don' t  recall  ever  even  hearing  of  WikiLeaks.  So  I  wasn' t  sure  

what  was  really  going  on.  I  don' t  think  a  lot  of  people  in  this  

country  really  knew  what  WikiLeaks  or  any  of  this  was.  But  going,  

trying  to  think  what  I  was  thinking  at  the  time,  I  don' t  really  

think  I  was  associating  what  he  told me  to  that.  
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Q  Okay.  And just  to  clarify,  you  said that  you' ve  never  

discussed any  information  regarding  the  Clinton  emails  with  anyone  

on  the  Trump  campaign.  

Does  that  also  include  that  you' ve  never  spoken  to  anyone  on  

the  Trump  campaign  regarding  the  hacked DNC  emails?  

A  That' s  -- yes,  I  would say  so.  

Q  Okay.  Do  you  recall  being  videotaped in  your,  any  of  

your  FBI  interviews?  

A  My  understanding  is  that  there  is  a  video  of  my  first  

FBI  interview.  

Q  How  do  you  understand that?  

A  I  think  I  was  told that  by  former  counsel,  but  I  never  

saw  this  video.  

Mr.  Baker.  You  never  saw  any  video  equipment  set  up  during  

your  interview?  

Mr.  Papadopoulos.  No,  I  did not.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  And I  believe  in  one  of  the  court  filings,  it  indicates  

that  you  handed over  all  of  your  electronic  devices?  

A   That' s   true.  

Q  Can  you  tell  us  what  devices  those  were?  

A  The  devices  I  turned over  were  an  iPhone,  a  cell  phone  I  

had in  the  U. K. ,  my  laptop,  an  iPad.  And I  think  that' s  it.  

Q  Okay.  Just  going  really  quickly  to  the  timeline  again.  

So  on  April  26,  you  initially  learned from  Mifsud about  the  dirt,  
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the  thousands  of  emails.  

Then  in  May  2016,  you  first  and only  time,  according  to  the  

testimony  today,  told someone,  and that  was  the  Greek  foreign  

minister,  about  that  conversation  --

A   In   May,   yes.  

Q  -- correct?  

A  That  I  knowingly  told,  yes.  

Q  Then  in  June  15th,  again,  a  mention  that  the  initial  

reporting  in  The  Washington  Post  comes  out  regarding  the  hacked  

DNC  emails.  But  you  were  not  initially  interviewed until  January  

of  2017?  

A  That' s  correct.  

Q  We  understand now  that  -- I  believe,  previously,  

Congressman  Ratcliffe  was  indicating  that  you  are  generally  

considered the  predication  for  the  entire  Trump-Russia  

investigation,  which  we  now  understand to  have  started at  the  end  

of  July  of  2016.  

So  between  July  of  2016  and January  2017,  you  are  the  

predicate  of  the  investigation,  but  you' re  not  interviewed until  

January  of  2017.  Is  that  correct?  

A  That' s  correct.  

Q  And throughout  that  intervening  period,  from  July  of  

2016  through  January  of  2017,  you  don' t  recall  any  instances  where  

the  FBI  or  anyone  in  the  U. S.  Government  was  attempting  to  contact  

you  or  interview  you?  
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A As I think I stated earlier, I have my suspicions about 

Bert Mizusawa perhaps working on behalf of U. S. intelligence 

reaching out -- oh, openly you said? 

Q Yes. 

A Oh, no, absolutely not, about this particular issue of 

me involved in a crime of some nature. 

Ms. Polisi. I' m sorry. 

[Witness conferring with counsel. ] 

Mr. Papadopoulos. No, no, absolutely not. I don' t have -- I 

don' t recall any U. S. Government official or intelligence official 

openly reaching out to me to talk about this --

BY MR. BREITENBACH: 

Q Okay. 

A -- issue that we are talking about today. 

Q Okay. Thank you. 

A Yes, yes. 

BY MR. BAKER: 

Q You' ve indicated a couple of times today that you have 

records or emails that might help us. We would be very interested  

in getting them. If you could compile them and give them to 

counsel. She knows how to get ahold of me. That would really 

assist us in what we' re doing, and maybe formulate some a ditional 

follow-up questions, if we would be able to reach out to you and  

close the loop on some things that might come out of those 

records. But we would definitely be interested in getting them. 
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A  Certainly.  

Q  You  had indicated to  my  colleague  that  you  had turned  

over  different  electronic  devices.  Was  that  subsequent  to  your  

arrest  at  the  airport,  or  was  that  at  a  different  time?  

A  As  far  as  I  remember,  it  was  at  the  airport  that  my  cell  

phone  was  seized.  

Q  Were  you  given  any  kind of  property  inventory  sheet  for  

property  that  --

A  I  was.  

Q  Okay.  

A  I  was  at  the  airport,  yes.  But  I  believe  that  only  my  

cell  phone  was  kept,  and that  I  was  given  my  -- you  know  what,  I  

can' t  really  -- I  would have  to  check  my  records  just  to  make  

sure.  All  I  know  is  that  I  turned over  these  electronics  over  at  

my  encounters  with  the  special  counsel.  

I  can' t  remember  exactly  what  was  taken  at  the  airport,  but  I  

believe  it  was  my  cell  phone,  my  iPhone.  

Q  Okay.  As  you  went  traipsing  around the  world on  this  

grand adventure  that  started out  as  a  desire  to  work  on  a  campaign  

and has  brought  you  before  the  United States  Congress,  did anyone  

approach  you  for  a  potential  setup  in  a  compromising  situation  

i. e. ,  offering  you  sex  for  information?  

A  Not  explicitly,  but  Azra  Turk,  this  young  lady  who  was  

working  with  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI was  indirectly,  the  best  of  my  memory,  

hinting  that  she  was  open  to  something  like  that.  
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Q  And was  there  an  indication  of  information  she  wanted in  

exchange  for  that  specific  information?  

A  I  mean,  at  the  time  I  just  thought  that  she  was,  you  

know,  a  beautiful  person  that  was  working  for  Cambridge,  but  then  

you  start  to  understand that' s  not  really  how  things  work  

so  -- like  I  said,  she  never  explicitly  said I  will  sleep  with  you  

for  this,  but  her  mannerisms  and her  behavior  suggested that  she  

was  flirtatious,  and she  was  very  open  to  something  like  that  if  I  

ended up  providing  what  she  wanted,  whatever  that  was.  

I  mean,  she  never  told me,  you  provide  this,  then  I  sleep  

with  you,  if  that  makes  sense.  

Q  Okay.  

A  It  was  just  -- I  read between  the  lines,  if  that  makes  

sense.  

Q  You  indicated,  I  think,  your  first  FBI  interview,  you  

were  not  aware  or  were  not  made  aware  that  you  were  a  subject  of  

the  investigation,  that  you  were  just  being  interviewed for  

information.  Is  that  correct?  

A  That' s  my  understanding,  that' s  my  memory,  yes.  

Q  And being  very  cognizant  of  the  objection  counsel  raised  

last  round,  I' m  just  curious,  were  statements  you  made  during  that  

interview,  were  they  the  basis  of  any  charges?  

A  Yes.  

Ms.  Polisi.  Only  during  that.  

Mr.  Papadopoulos.  Only  during  that  interview,  yes.  
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BY  MR.  BAKER:  

Q  The  interview  where  you  were  not  aware  that  you  were  the  

subject  of  the  investigation,  or  a  subject  of  the  investigation?  

A  That' s  my  understanding,  yes.  

Q  You  believe  your  being  interviewed was  to  assist  the  FBI  

for  whatever  else  they  were  investigating?  

A  As  I  stated,  the  reason  I  went  to  talk  to  them  was  

because  I  thought  that  this  person,  Sergei  Millian,  was  probably  a  

person  of  interest  that  I  could help  them  with.  And it  was  a  

voluntary  interview,  of  course.  I  wasn' t  forced to  go  down.  It  

was  a  voluntary  interview.  I  was  helping  my  country.  

Mr.  Meadows.  So  let  me  get  this  straight,  you  went  

voluntarily  to  talk  to  the  FBI  to  try  to  help  them  with  an  

investigation,  of  which  they  taped privately,  and then  used that  

against  you  for  the  purpose  of  saying  that  you  gave  false  

testimony  to  them?  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  my  understanding,  yes.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  Is  this  the  interview  you  think  was  recorded or  was  it  

the  interview  --

A  It  was,  it  was.  It' s  my  understanding  at  this,  the  

January  2017  interview  was  video-recorded,  and I  guess  they  had  

some  sort  of  wires  on  them,  too.  

Q  Okay.  So  it  seems  to  me  a  lot  of,  as  I  understand it,  

in  the  statement  of  your  offense,  a  lot  of  it  hinged on  when  you  
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were  on  the  campaign.  

I' m  still  a  little  confused as  to  when  you  were  on  the  

campaign  because  it  seems  like  in  any  other  kind of  job  scenario,  

you  might  interview,  you  might  leave  the  interview  thinking  you  

got  the  job.  You  may  subsequently  talk  to  the  employer  and maybe  

get  some  sort  of  verbal  offer,  conditional  or  contingent  on  

something.  It  doesn' t  seem  to  me  that  you  were  really  on  the  

campaign  until  sometime  around the  time  The  Post  puts  out  the  list  

of  people  who  had been  selected as  foreign  policy  advisers,  I  

think,  the  21st  of  March.  

And it  seems  like  the  dates  of  when  you  were  supposed to  know  

things,  or  not  know  things  on  who  you  met  and when  you  met  them,  

are  very  close  in  time  to  your  being  on  the  campaign,  whenever  

that  is.  

And I' m  still  confused when  you  were  on  the  campaign.  When  

do  you  think  you  were  on  the  campaign?  

A  Yeah,  I  think,  I  share  your  sentiment  on  this.  It' s  

very  confusing.  Sometimes  I  don' t  understand.  

Q  But  that  seems  to  be  a  central  point  of  the  charges  that  

you  did things  or  didn' t  do  things  based on  when  you  were  or  

weren' t  on  the  campaign?  

A  That' s  what  it  says.  I  haven' t  read it  in  a  while  but  

that' s  -- I  think  you' re  absolutely  right.  

Q  And then  another  part  I' m  a  little  confused of  is  it  

seems  there' s  something  about  your  assessment,  I  believe,  of  
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Mifsud,  whether  he  was  a  nothing  or  whether  he  actually  had  

valuable  information.  

And I  think  your  assessment  of  him  changed throughout  your  

course  of  dealing  with  him.  So  when  you' re  being  -- and again,  I  

want  to  be  cognizant  of  your  objection,  but  I' m  very  curious,  if  

you  were  asked what  his  value  was  at  one  point  in  your  

relationship  with  him,  it  may  have  been  very  high.  But  after  the  

totality  of  your  dealing  with  him,  it  may  have  been  very  low.  

So  I  think  it' s  very  subjective  as  to  what  his  value  was,  but  

yet,  there  seems  to  be  a  charge  relating  to  your  assessment  of  his  

values?  

A  Perhaps  this  is  why  I  needed this  type  of  counsel  in  the  

beginning  of  my  interactions  with  these  people,  because--

Q  I' m  not  just  confused,  that  is  your  concern,  too?  Is  

that  right?  

A  Yes.  Yes,  yes,  I  have  to  finally  admit  that.  

Mr.  Meadows.  How  did you  support  yourself?  I  mean,  are  you  

independently  wealthy?  I' m  trying  to  figure  this  all  out.  

Mr.  Papadopoulos.  Well,  I  mean,  I  --

Mr.  Meadows.  And I' m  not  trying  to  get  personal.  But  I  

mean,  if  you' re  working  for  a  job  where  you  don' t  really  get  paid  

and you' re  traveling  all  over,  I  couldn' t  have  done  that.  Let' s  

put  it  that  way.  And so  --

Mr.  Papadopoulos.  Well,  fortunately,  I  was  paid on  the  

Carson  campaign,  a  good amount  of  money.  Well,  to  me,  it  was  a  
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good amount of money. Plus some savings and --

Mr. Meadows. So you had assets. 

Mr. Papadopoulos. Assets, yeah, plus family support too. I 

have a good family and they backed me while I was on this 

adventure. And they wanted me to succeed so they helped me out. 

Mr. Meadows. So have you asked for any of this information, 

that the videotapes, the things -- I have a real concern about 

Fourth Amendment violations here, just in what I' m hearing. And I 

guess my concern is, is what I don' t want to do is sweep away 

Fourth Amendment right concerns. So have you requested this 

information and been denied this information? 

[Witness conferring with counsel. ] 

Mr. Papadopoulos. I gave up my right to discovery after the 

guilty plea, and my current counsel has attempted to retrieve this 

information, but they were denied. And they could probably a d  

more to that than I can. 

Mr. Meadows. I think it' s important for the record that this 

committee look into those documents and request those documents 

officially. And so that would be my recommendation to both the 

chairman to do so. 

Ms. Polisi. We would really appreciate that. 

Mr. Papadopoulos. Say that again? 

Ms. Polisi. We would really appreciate that. 

BY MR. BREITENBACH: 

Q Do you recall Peter Strzok or his name being mentioned  
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in  any  of  your  three  meetings  with  the  FBI?  

A  I  don' t  recall  his  name  ever  coming  up.  

Q  You  did indicate  that  you  were  asked to  wear  a  wire,  

correct?  

A  Yes.  

Q  And that  was  by  an  FBI  agent?  

A  (b)(6), (b)(7)(C) per FBI

Q  At  any  point,  have  you  actually  collected intelligence  

on  anyone  on  the  Trump  campaign  or  within  the  Trump  orbit?  

A  No.  Regarding  a  wire  or  me  going  out  into  the  

wilderness  and collecting  intelligence,  absolutely  not.  

Q  So  just  to  be  clear  you  have  never,  you' ve  been  tasked,  

you  have  been  requested to  be  -- to  wire  yourself  to  record  

someone  connected to  you,  and that  was  Professor  Mifsud,  but  you  

have  never  been  -- have  you  ever  been  tasked or  requested to  be  

tasked to  record anyone  within  the  Trump  campaign?  

A  No.  

Q  Thank  you.  

BY  MR.  BAKER:  

Q  When  the  agent  discussed the  idea  of  wearing  a  wire  with  

you,  was  any  script  about  what  you  were  supposed to  say  or  do  

discussed or  provided or?  

A  As  far  as  I  recall,  he  basically  told me  we' re  going  to  

pay  you  and you' re  going  to  kind of  have  a  sneak  peek  of  an  FBI  

operation  and it' s  going  to  be  in  London.  But  I  didn' t  hear  
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anything  else,  as  far  as  I  recall.  But  what  I  do  know  as  a  fact  

is  that  Joseph  Mifsud was  in  Washington,  D. C.  speaking  at  a  State  

Department' s  type  of  conference,  I  think  a  week  after  I  was  

interviewed by  the  FBI.  

So  if  he  was  supposed to  be  talked to,  they  could have  easily  

talked to  him  in  Washington  or  detained him  or,  I  assume  that' s  

how  it  could have  happen,  but.  

Q  Thank  you.  

Mr.  Meadows.  So  as  we  look  at  this,  I  think  getting  our  head  

around all  of  this  is  just  -- it' s  hard to  believe  that  it  

happened in  the  United States  of  America.  And I  think  that  that' s  

the  trouble  that  I  have  with  it.  And I' ve  seen  nothing  in  the  

classified setting.  I  want  to  -- for  the  record,  I  purposely  have  

not  gone  into  a  classified setting  to  see  things  so  that  I  can  try  

to  put  this  piece  of  the  puzzle  together.  It  is  my  belief  that  

you  were  taped at  some  point  or  another  by  one  of  these  officials,  

whether  it  be  Mifsud or  whether  it  be  Downer  or  whether  it  be  

(b)(6), (b)(7)(C) per FBI I  don' t  know  which  one  of  them  did it,  but  I  believe  that  

certainly  it  is  my  strong  belief  that  you  were  taped.  Has  anyone  

in  the  Department  of  Justice  indicated to  you  that  they  may  have  a  

tape  of  a  private  conversation  that  you  had with  anyone  of  those  

three  individuals?  

Mr.  Papadopoulos.  That  I  know  of  personally,  or  that  I' ve  

seen,  I  don' t  -- I  do  not.  No  person  from  the  Department  of  

Justice  has  told me  that,  no.  
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Mr. Meadows. I guess if they had that, wouldn' t, before you 

pleaded guilty, wouldn' t that be something that they should have 

provided to you or let you know that there was exculpatory 

evidence out there? 

Mr. Papadopoulos. Absolutely. And that would have changed  

my calculus 100 percent. 

Mr. Meadows. Okay. So you, perhaps, would not have pleaded  

guilty if you knew that there was this tape of a private 

conversation with one of the three individuals that I just 

mentioned? 

Mr. Papadopoulos. That' s correct. I guess, my thought 

process at the time --

Mr. Meadows. Because it could potentially have been a setup. 

Mr. Papadopoulos. Absolutely could have been. And just 

going back in my memory, I guess the logic behind my guilty plea 

was that I thought I was really in the mi dle of a real Russia 

conspiracy, that this was all real, and that I had to plead out or 

face life in prison, the way they were making it seem. 

And after this conversation and after much information that' s 

come out, it' s clear that my -- I was completely off on my 

calculus? 

BY MR. BAKER: 

Q Were you ever actually told that on the extreme end of a 

sentence you could get life in prison? 

A No, but when I was in front of the Magistrate, after I 
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was  arrested in  Washington  -- I  guess,  Alexandria,  or  wherever  I  

was,  they  basically  had a  25-year  prison  sentence  they  were  

talking  about.  About  lying  to  the  FBI,  5  years,  and on  

obstruction  of  justice,  20  years.  

So  you' re  sitting  there,  I  hadn' t  slept  in,  like  30  hours,  

and I' m  hearing  these  things  and it' s  just,  it  was  insane.  

Q  You  hadn' t  slept  in  30  hours?  

A  Not  properly.  I  had come  off  a  trans-Atlantic  flight  

and I' m  sleeping  on  a  concrete  mattress  with  two  criminals  in  a  

cell  so.  

Q  And this  is  the  time  you' re  talking  about  the  plea  --

A  This  is  during  my  arrest,  my  detention,  going  in  front  

of  the  magistrate,  and then  what  the  prosecutors  were  talking  to  

the  magistrate  about.  And then,  of  course,  I  saw  my  former  

counsel  in  Chicago  after  that.  

Q  So  you  were  -- benefit  for  pleading  was  that  there  

wouldn' t  be  this  extreme  sentence  that  you  were  made  to  believe  

you  could get?  

A  Certainly.  

Q  Were  there  other  charges  that  they  opted not  to  bring?  

A  Yeah,  I  was  initially  charged with  an  obstruction  

charge.  And also  I  don' t  know  if  this  was  a  real  charge  or  if  it  

was  a  threat  of  acting  as  an  Israeli  agent  that  I  mentioned  

earlier,  but  in  exchange  for  that,  I  was  offered a  one  count  of  

lying  to  the  FBI.  
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Mr.   Breitenbach.    Who   mentioned the   idea   of   you   acting   as   an  

Israeli  agent?  

Mr.  Papadopoulos.  I  believe  it  was  Andrew  Goldstein,  the  

prosecutor  from  the  special  counsel' s  team.  During  the  last  

meeting  I  had with  them  -- along  -- he  said something  along  the  

lines  of  this  is  our  last  meeting.  We  have  to  make  a  decision,  

it' s  either  you' re  going  to  accept  one  count  of  lying  to  the  FBI  

or  we' re  going  to  charge  you  with  obstruction.  I  think  he  said  

maybe  even  multiple  counts  of  lying  and acting  as  a  foreign  agent  

of  Israel.  

Mr.  Baker.  Did that  relate  to  the  $10,000?  

Mr.  Papadopoulos.  To  this  day,  I  don' t  know  what  it  relates  

to.  I  don' t.  It  could be  a  combination  of  many  things,  but  they  

were  very  sensitive  about  that.  And actually  had notified my  

previous  counsel  that  it' s  up  to  them,  meaning  my  previous  

counsel,  if  we  would like  that  to  be  in  the  status  of  offense  or  

not.  But  it  didn' t  seem  that  they  were  very  enthusiastic  

about  -- meaning  the  special  counsel  -- wasn' t  enthusiastic  about  

actually  putting  that  in.  

So  I  don' t  understand what  that  charge  was  all  about,  all  I  

know  is  it  came  from  Andrew  Goldstein' s  mouth.  

That' s  his  name,  right,  Andrew  Goldstein?  

Mr.  Meadows.  Andrew  Wiseman?  

Mr.  Papadopoulos.  No,  Goldstein.  I  dealt  with  three  

prosecutors.  Jeannie  Rhee,  Aaron  Zelinski,  and Adam  Goldstein?  I  
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believe  the  name  is  Adam  Goldstein.  

Mr.  Meadows.  Let  the  record -- there  is  an  Andrew  Goldstein.  

Mr.  Papadopoulos.  Yeah,  it' s  Goldstein.  It' s  not  Wiseman.  

There' s  an  Andrew  Wiseman  and then  there' s  Andrew  Goldstein.  So  

it' s  Goldstein.  

Mr.  Baker.  It' s  Andrew  Goldstein  that' s  reflected on  the  

government' s  sentencing  memorandum.  

Mr.  Papadopoulos.  That' s  him.  That' s  him,  yeah.  

BY  MR.  BREITENBACH:  

Q  We  have  a  photo  here,  from,  it  looks  like  NBC  news,  from  

the  caption  of  Andrew  Goldstein.  Can  I  show  you  this  photo  and  

just  see  if  this  is  the  person  that' s  indicated?  

A  That' s  him.  

Q  Okay.  Thank  you.  

Actually  one  more  question.  Have  you  ever  registered under  

FARA,  Foreign  Agent  Registration  Act?  

A  Never.  

Q  Have  you  ever  been  advised whether  that  was  necessary  

for  performing  particular  activities  overseas?  

A  Never.  

Q  Thank  you.  

Mr.  Somers.  That' s  the  end of  our  hour.  

Mr.  Papadopoulos.  Thank  you  very  much.  
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[4: 38  p.m. ]  

Ms.  Sachsman  Grooms.  The  time  is  4: 38.  We' ll  go  back  on  the  

record.  

BY  MS.  SACHSMAN  GROOMS:  

Q  Mr.  Papadopoulos,  I  had a  couple  questions  following  up  

from  what  happened at  the  end of  the  last  round.  

Mr.  Meadows  was  asking  you  a  number  of  questions  about  your  

decision  to  plead guilty  based on  what  appeared to  be  a  

hypothetical  set  of  facts  and some  hypothetical  exculpatory  

evidence.  I' m  not  sure  what  actually  it  was.  

And it  sounded like,  to  me,  you  were  saying  that  if  you  had  

known  that  hypothetical  set  of  facts  and that  hypothetical  

exculpatory  evidence,  you  would have  decided not  to  plead guilty.  

Is  that  right?  

A  Hypothetically.  

Q  I' m  sorry?  

A  Hypothetically,  yes.  

Q  Hypothetically,  you  would have  decided not  to?  

A  If  the  information  that  Congressman  Meadows  referred to  

is  there,  then,  yes,  I  agree.  

Q  Is  it  your  position  here  today  that  you  did not  lie  to  

the  FBI  during  your  first  interview?  

Ms.  Polisi.  I' m  just  going  to  advise  my  client  not  to  answer  

that.  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004391



 


 


     

           


             


         


   


   


           


         


         


           


    


           





           


          

             


     


          


        

           


           


 

     


       


          


  

225  
COMMITTEE  SENSITIVE  

Ms.  Sachsman  Grooms.  Is  --

Ms.  Polisi.  We  have  the  statement  of  the  offense  and the  

guilty  plea  in  front  of  you,  so  you  can  -- we  stick  by  that.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  You  do.  That' s  -- yes.  

Ms.  Polisi.  Yes.  

BY  MS.  SACHSMAN  GROOMS:  

Q  So  my  question  is  -- let' s  enter  it  into  the  record.  

It  is?  Okay.  Great.  It' s  Exhibit  1.  

Do  you  have  a  copy  of  it  to  look  at?  

A  I  pleaded to  what  I  pleaded to.  So  that' s  exactly  

correct  on  the  record,  yes.  

Q  And you  stand by  this  Exhibit  1,  the  statement  of  the  

offense?  

Ms.  Polisi.  I  don' t  know  how  many  more  questions  we' re  going  

to  have  just  having  him  reverify  or  having  you  read --

Ms.  Sachsman  Grooms.  I  just  want  to  do  it  once.  He  hasn' t  

done  it.  You  did it.  

Ms.  Polisi.  I' m  instructing  him  not  to  answer  that  question.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  You  don' t  want  him  --

Ms.  Polisi.  I  do  not  want  him  to  answer  that  question.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  You  don' t  want  him  to  say  whether  he  

stands  --

Ms.  Polisi.  I  do  not.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  -- by  the  statement?  

Ms.  Polisi.  I  don' t  want  to  engage  in  this  conversation.  

COMMITTEE  SENSITIVE  

Document  ID:  0.7.643.9075-000018  005155-004392



 


 


 


   


            


            


     


            


            


          


    


         


   


        


     


            





             


            


            


  


   


            


     


           





   


  

226  
COMMITTEE  SENSITIVE  

Thank  you.  

BY  MS.  SACHSMAN  GROOMS:  

Q  When  you  spoke  to  the  FBI  the  first  time,  did you  tell  

them  that  you  met  with  Mr.  Mifsud and that  he  communicated to  you  

the  information  about  Hillary  Clinton' s  emails?  

Ms.  Polisi.  I  think  we' ve  been  over  this  more  than  three  or  

four  times.  To  the  extent  you  want  to  know  anything  outside  of  

what' s  in  that  agreement,  he' s  happy  to  answer  questions.  He' s  

been  very  open  and honest.  

I  would direct  him  not  to  answer  questions  directly  related  

to  the  plea  agreement.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  He  already  has  answered questions  

directly  related to  the  plea  agreement.  

Ms.  Polisi.  Yeah.  And I' m  telling  him  not  to  answer  these  

questions.  

Mr.  Pierce.  We' re  not  going  to  do  this.  So  you  can  keep  

doing  this,  but  he' s  not  going  to  answer.  There  may  be  further  

legal  proceedings  related to  this.  He' s  not  going  to  go  down  this  

road today,  period.  

BY  MS.  SACHSMAN  GROOMS:  

Q  Is  it  your  position  today  that  you  told the  truth  in  all  

of  your  communications  to  the  FBI?  

Ms.  Polisi.  I' m  going  to  instruct  him  not  to  answer  that  

question.  

BY  MS.  SACHSMAN  GROOMS:  
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Q   Can   you   explain   to   us   why   you   refused to   wear   a   wire?  

A  I  don' t  feel  comfortable  answering  that  question  at  this  

moment.  But  the  fact  is  I  did not  wear  a  wire.  

Q  And following  your  decision  not  to  wear  the  wire,  did  

you  call  Mr.  Trump' s  lawyer,  Mr.  Cosamati?  

A  Who  is  Mr.  Cosamati?  

Q  I' m  sorry.  Marc  Kasowitz.  

Ms.  Polisi.  Don' t  answer.  

Mr.  Papadopoulos.  I' m  not  -- I  don' t  want  to  answer  that.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  I' m  sorry.  You  don' t  want  to  answer?  

Mr.  Papadopoulos.  On  the  advice  of  my  counsel.  

Ms.  Polisi.  I  am  instructing  him  not  to  answer.  

Mr.  Papadopoulos.  On  the  advice  of  my  counsel,  I' m  not  going  

to  answer  that.  

BY  MS.  SACHSMAN  GROOMS:  

Q  I  believe,  in  a  previous  round,  you  described that  you  

had discussions  with  the  FBI  about  paying  them  -- paying  a  fine  

for  the  $10,000.  Is  that  accurate?  

A  Can  you  repeat  the  question,  please.  

Q  Sure.  

Did you  agree  to  pay  back  the  government  a  fine  for  $10,000?  

Ms.  Polisi.  It' s  --

Mr.  Papadopoulos.  It' s  -- I  believe  that' s  on  the  sentencing  

memorandum  what  was  agreed to  between  the  government  and my  former  

lawyers.  
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BY  MS.  SACHSMAN  GROOMS:  

Q  Did you  agree  to  it  or  just  your  former  lawyers?  

Ms.  Polisi.  The  whole  line  of  questioning,  again,  I' m  going  

to  instruct  him  not  to  answer  these  questions.  He  doesn' t  have  to  

answer  these.  We' re  here  on  a  voluntary  basis.  He  doesn' t  want  

to  talk  about  it.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  Well,  he  did say  --

Ms.  Polisi.  I  don' t  want  him  to  talk  about  it.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  -- that  in  a  hypothetical  sense  he  

would not  have  pleaded guilty,  so  I' m  trying  to  get  a  little  more  

information  about  --

Ms.  Polisi.  And that' s  where  it  ends.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  -- what  he' s  talking  about.  

Ms.  Polisi.  I' m  instructing  him  not  to  answer  these  

questions.  

BY  MS.  SACHSMAN  GROOMS:  

Q  When  the  government  asked you  to  pay  the  $10,000  fine,  

were  they  asking  for  the  specific  $10,000  that  were  -- that  you  

said previously  was  in  the  account  in  Greece  like  they  wanted that  

cash,  the  physical  money,  or  --

Ms.  Polisi.  I' m  going  to  instruct  him  not  to  answer  this  

question,  too.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  What' s  the  basis  for  that?  

Ms.  Polisi.  The  basis  that  I  don' t  want  him  to  answer  the  

question.  
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Ms. Sachsman Grooms. Just --

Mr. Pierce. He' s here voluntarily. He doesn' t have to 

answer your questions. 

Ms. Sachsman Grooms. Sure. Sure. He can -- he can 

absolutely refuse to answer questions. 

Mr. Pierce. That' s what he' s doing. And we' re just giving 

you a heads-up. You can keep on doing this, but it' s not helpful. 

Move on now if you keep doing this. 

Ms. Sachsman Grooms. Well, he' s discussed extensively this 

$10,000. I' m just trying to clarify what the understanding was 

with the repayment of the $10,000, which is not actually 

repayment. It' s a fine. And I' m just trying to clarify that that 

was a fine and not a repayment. 

Ms. Polisi. I think it' s pretty well laid out in the -- in 

all the papers. 

BY MS. SACHSMAN GROOMS: 

Q Last month, there was a court filing entered by your 

previous attorney, sentencing memorandum, I think it' s Exhibit 2. 

It states, and I quote, While some in the room rebuffed George' s 

offer, Mr. Trump no ded with approval and deferred to 

Mr. Sessions, who appeared to like the idea and stated that the 

campaign should look into it. 

This is around the March 31, 2016, meeting. 

A That was at the March 31 meeting. 

Q Did that occur? 
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A Yes. 

Q Mr. Trump no ded with approval? 

A No ded, which, when somebody nods, you usually think 

they' re thinking or it' s some sort of tacit approval, yes. 

Q And it was your appearance -- it was your impression 

that Mr. Sessions also appeared to like the idea? 

A Yes. 

Q Do you recall what he said exactly? 

A At this moment, I can' t recall exactly what he said. I 

just -- whatever he did, I felt that he was enthusiastic, and  

that' s why he continued to pursue this avenue. 

Q This document described that you were gi dy. It said, 

George' s gi diness over Mr. Trump' s recognition was prominent 

during the days that followed. 

Were you gi dy? 

A I think those are my lawyer' s words, not mine. I was 

happy to see that there might have been some tacit approval of 

what I was attempting to do. So if you call that gi dy, then, 

yes, I was gi dy. 

Q And did you share your happiness about the tacit 

approval from Mr. Trump with your actions with anybody? Did you 

talk to anyone about that? 

A Talk to who about that? 

Q Anyone. 

A Well, basically, the senior officials of the campaign 
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were  at  that  meeting,  from  Corey  Lewandowski  to  Michael  Glassner,  

Hope  Hicks.  So  I' m  pretty  sure  -- assuming  that  they  had gone  to  

the  restroom  while  I  was  talking,  I' m  pretty  sure  everyone  who  was  

a  senior  level  official  in  the  campaign  heard me  very  clear  on  

what  I  was  talking  about  on  March  31.  

Q  Sure.  

Following  the  meeting,  did you  talk  to  anyone  else  outside  

the  campaign  about  how  you  had this  idea  and it  was  an  idea  that  

you  thought  the  President  liked and you  were  moving  forward with  

it?  

A  I  can' t  remember  if  I  specifically  told Joseph  Mifsud,  

who  was  obviously  my  point  man,  about  this  potential  meeting,  

if  -- that  Trump  himself  liked it  or  not.  But  I  have  -- clearly  

was  trying  to  coordinate  this  summit  between  Putin  and Trump  using  

what  I  thought  were  Joseph  Mifsud' s  extensive  contacts  to  Russia.  

Q  Sure.  

Did you  -- sometimes  when  people  are  excited about  things,  

they  share  them  with  friends.  Did you  tell  any  friends?  

A  I  don' t  remember  that  I  was  talking  to  friends  

about  what  I  was  doing  on  official  campaign  business,  no.  

Q  You  explained previously  that  Mr.  -- that  Professor  

Mifsud had a  connection  to  and introduced you  to  Ivan  Timofeev.  

Is  that  right?  

A  Via  email,  yes.  

Q  And did he  explain  at  the  time  what  the  purpose  of  that  
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introduction  was?  

A  I  assume  he  did.  I  just  can' t  remember  exactly  the  

language,  the  specific  language  of  the  introduction.  But  I  have  

those  emails  and am  more  than  happy  to  share  that  -- those  

interactions  with  the  committee.  

Q  Was  this  in  -- yes.  Thank  you  very  much.  And we' d  

appreciate  that.  

Was  that  interaction  as  part  of  the  attempt  to  get  the  

President' s  meeting  with  Mr.  Putin?  

A  I  assume  that' s  what  it  was  about.  

Q  Did you  always  communicate  with  Mr.  Timofeev  over  email,  

or  did you  ever  speak  to  him?  

A  It  was  predominantly  over  email,  and then  I  believe  we  

had a  couple  Skype  calls  and probably  a  couple  Facebook  messages.  

But  I  never  met  him  face-to-face,  in  person.  

Q  Do  you  remember  what  the  content  of  those  discussions  

were  over  email?  

A  Something  along  the  lines  of,  How  can  we  set  up  this  

meeting  between  Trump  and Putin?  And I  think  I  -- as  I  mentioned  

earlier,  I  forwarded an  email  from  him  to  Paul  Manafort  about  some  

signature  that  the  Russian  Ministry  of  Foreign  Affairs  wanted to  

see  if  this  was  a  real  proposal.  And as  we  all  know,  now,  that  

Paul  Manafort  -- I  don' t  even  think  he  responded to  me.  

Q  And at  the  time,  Mr.  Timofeev  was  the  director  of  

programs  with  the  Russian  International  Affairs  Council.  Is  that  
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right?  

A  That' s  my  understanding,  yes.  

Q  Why  did you  think  at  the  time  that  he  was  talking  to  

Russian  officials  in  the  Russian  Government?  

A  If  my  memory  serves  me  well,  I  think  in  some  emails  he  

stated that  he  could introduce  me  to  some  people  at  the  Ministry  

of  Foreign  Affairs.  But  like  I  said,  I' ll  present  -- I  could give  

you  those  emails.  I  can' t  go  in  my  memory  and try  and recite  what  

I  wrote  or  he  wrote  to  me  2  years  ago.  That' s  why  I' m  more  than  

happy  to  provide  those  to  you.  

Q  But  he  was  representing  to  you,  generally  speaking,  in  a  

number  of  those  emails  that  he  was  able  to  communicate  with  the  

Russian  Government  in  order  to  set  up  this  meeting,  right?  

A  That' s  my  understanding,  yes.  

Q  And you  believed him  at  the  time?  

A  I  had no  reason  not  to.  

Q  So  is  it  fair  to  say  that  at  the  time  that  you  were  

speaking  to  him,  you  believed that  he  was  well  connected within  

the  Russian  Government?  

A  At  the  time,  I  knew  that  he  was  working  at  RIAC  and that  

he  could potentially  be  this  intermediary  for  this  potential  

summit  between  Trump  and Putin  or  any  campaign  trip  to  Russia  that  

we  might  have  done.  

Q  Did Mr.  Timofeev  ever  introduce  you  to  any  Russian  

nationals?  
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A  I  -- as  I' ve  stated,  I  never  met  Timofeev  in  my  life  

face-to-face,  so  I' m  just  trying  to  go  back  in  my  memory  to  see  if  

he  actually  copied any  Russian  nationals  on  an  email.  I  don' t  

recall  that.  But  as  I  stated,  I' m  more  than  happy  to  share  all  

communication  I  have  with  this  person.  

Q  Great.  Thank  you.  

A  Yes.  

Q  Do  you  recall  him  introducing  you  to  any  other  people  in  

the  emails  or  when  you  spoke  to  him  by  phone?  

A  I  -- I  don' t  recall.  But  they  -- but  the  emails  should  

be  in  our  possession,  and we' re  more  than  happy  to  provide  them.  

Q  And at  the  time  you  were  communicating  with  Mr.  Timofeev  

about  scheduling  the  Trump-Putin  meeting,  you  were  then  relaying  

those  communications  back  to  the  Trump  campaign.  Is  that  right?  

A  As  far  as  I  remember,  I  kept  the  campaign  fully  aware  of  

what  I  was  attempting  to  achieve,  and that  was  set  up  this  

potential  meeting  between  Trump  and Putin  or  have  some  campaign  

officials  go  to  Europe  or  Russia.  

Q  And at  any  time,  did someone  tell  you  to  stop?  

A  I  don' t  remember  an  explicit  stop,  but  there  was  a  

moment  where  I  learned,  I  guess,  due  to  common  sense,  that  this  

wasn' t  something  that  the  campaign  wanted to  pursue.  But  perhaps  

somebody  did tell  me  to  stop.  I  just  can' t  remember  off  the  top  

of  my  head right  now.  

Q  And I' m  trying  to  get  a  sense  of  how  you  understood  
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through  your  common  sense  that  the  campaign  wanted you  to  stop  and  

when  that  was.  

The  RNC  convention  was  in  July  of  2016.  Do  you  remember  

whether  you  thought  you  were  still  supposed to  be  moving  forward  

with  the  Trump-Putin  meeting  at  that  point?  

A  By  that  time,  I  don' t  think  so.  Actually,  quite  

frankly,  I  was  -- I  think  I  had been  shut  down  a  month  before  

that.  I' m  not  sure,  though.  

As  I  said,  these  are  all  in  emails,  and we' re  more  than  happy  

to  share  them  with  you.  So  I  can' t  -- I  just  can' t  go  and jog  my  

memory  about  specific  months  from  2  years  ago.  So  I  don' t  want  to  

comment  further,  but  I' m  more  than  happy  to  share  those  emails  

with  the  committee.  

Q  And when  you  stopped trying  to  set  up  the  meeting  

between  the  candidate  and Mr.  Putin,  was  -- I  understand at  some  

point  you  shifted over  to  trying  to  go  schedule  a  meeting  yourself  

or  with  other  campaign  officials.  Is  that  right?  

A  There  was  a  moment  where  that  was  an  idea.  I  don' t  

remember  when  that  was  happening.  But  certainly,  there  was  an  

idea  that  either  I  floated or  somebody  floated that  we  might  be  

interested in  going  abroad to  meet  officials.  But  then,  of  

course,  that  never  happened.  

Q  Do  you  remember  if  that  idea  came  up?  

A  I  mean,  the  team  as  a  whole  never  went  abroad.  Of  

course,  I  was  abroad meeting  with  officials,  but  there  was  no  
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organized trip  of  the  campaign  going  abroad that  I  was  a  part  of.  

Q  Do  you  remember  if  the  discussion  about  the  team  from  

the  campaign  meeting  with  Russian  officials  abroad happened  

shortly  after  the  decision  to  not  send the  President  to  go  meet  

with  Russian  officials?  

A  I  don' t  know  off  the  top  of  my  head.  

Q  And who  did you  discuss  with  at  the  campaign  the  idea  of  

campaign  officials  going  to  go  meet  with  Russian  officials  abroad?  

A  I  believe  that  there  was  a  short  period in  which  Sam  

Clovis,  myself,  and Walid Phares  were  discussing  this  potential  

trip.  There  could have  been  others  copied on  an  email,  something  

like  that.  But  that' s  what  I  remember  at  this  moment.  

Q  And I  believe  you  said earlier  that  the  reason  

Mr.  Clovis  didn' t  do  it  was  that  he  was  busy.  Is  that  right?  

A  That  was  my  understanding,  yes.  

Q  What  about  the  other  individual?  Do  you  remember  why  he  

wasn' t  involved,  ultimately,  in  doing  it?  

A  I' m  not  -- I  can' t  remember,  actually.  I  just  know  that  

we  never  went  together.  

Q  I' m  going  to  switch  gears  to  the  April  2016  Mayflower  

speech.  

A  Yep.  

Q  You  already  explained that  you  were  there.  

A  Where?  Where?  Where?  

Q  At  -- you  went  to  the  speech.  
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A  No,  I  wasn' t.  

Q  Oh,  you  didn' t.  

A  No.  No.  And I  want  the  record to  state  that  I  was  not  

at  that  meeting.  I  was  -- I  think  I  was  in  London  at  the  time.  

So  I  just  want  to  make  sure  that' s  clear.  

I  was  communicating  from  London,  or  wherever  I  was,  with  

Stephen  Miller  and providing  edits  to  this  speech  via  email,  but  I  

wasn' t  at  the  actual  event  in  Washington,  D. C.  I  think  I  received  

a  late  invite.  I  can' t  remember,  but  I  just  wasn' t  there.  That' s  

all  I  know.  

Q  Great.  Thanks.  

So  following  -- sorry.  

A  Sorry.  

Q  Are  you  okay?  

Following  the  Mayflower  speech  that  same  day,  you  sent  an  

email  to  Mr.  Timofeev  saying  that' s  the  signal  to  meet.  Can  you  

explain  what  you  were  talking  about?  

A  At  that  point,  if  I' m  recalling  exactly  what  my  mind-set  

was,  I  think  I  was  just  acting  a  little  rogue,  just  to  be  quite  

frank.  I  wasn' t  following  instructions  of  the  campaign  about  

that.  

No  one  from  the  campaign,  as  far  as  I  remember,  told me,  Go  

tell  -- see  our  Russia  contacts.  That  was  just  kind of  me  trying  

to  make  a  name  for  myself  and make  sure  that  I  still  have  this  

person,  Ivan,  I  guess  a  part  of  what  I  was  trying  to  accomplish,  
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but  -- does  that  make  sense?  

It  was  just  me  talking  up  to  him  on  my  own,  as  far  as  I  

remember.  I  don' t  think  anyone  from  the  campaign  instructed me  to  

tell  Ivan  this  is  a  signal  to  meet,  if  that  makes  sense.  

Q  Is  there  something  that  Mr.  Trump  said during  the  speech  

that  you  thought  signaled -- that  would be  the  signal  to  meet,  

essentially?  

A  I  really  can' t  remember  exactly  what  Mr.  Trump  said  

during  that  speech,  but  I' m  more  than  happy  to  review  it  and come  

back  to  you.  

Ms.  Sachsman  Grooms.  Okay.  Thank  you  very  much.  

That' s  all  we  have  for  today.  

Mr.  Papadopoulos.  Thank  you  very  much.  

[Whereupon,  at  5:01  p. m. ,  the  interview  was  concluded. ]  
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Certificate  of  Deponent/Interviewee  

I  have  read the  foregoing  ____  pages,  which  contain  the  correct  

transcript  of  the  answers  made  by  me  to  the  questions  therein  

recorded.  

Witness  Name  

Date  
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